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AGENDA 2015 – Met minder regels 
wordt de Nederlandse staat kleiner 
en krachtiger. De VVD wil in 2010 
dan ook 100 wetten en regels afge-
schaft krijgen en 43 wetten en regels 
vereenvoudigen. Dit levert een grote 
administratieve lastenbesparing op 
en zal de Nederlandse samenleving 
weer lucht geven. Lucht om te leven 
en te ondernemen. Minder regels be-
tekent ook dat de regels die er zijn 
beter nageleefd en gehandhaafd 
kunnen worden.

MEEr kEuzEvrijhEiD, MiNDEr 
burEAucrAtiE
De bureaucratie in Nederland is 
enorm. Een middelgrote Nederland-
se onderneming spendeerde vorig 
jaar gemiddeld 164 uur aan alleen 
al de naleving van fiscale regels. In 
Ierland is een vergelijkbare onderne-
ming niet meer dan 76 uur kwijt. De 
landen om ons heen hebben serieus 
werk gemaakt van het terugdringen
van regels, waardoor Nederland in-
ternationaal wegzakt. Ons land is 
teveel gericht op het vermijden van 
risico’s en daarom wordt voor bijna 
elk probleem een wet verzonnen. 
De gedachte is dat als het op papier 
geregeld is, alles geregistreerd wordt 
en er rapporten over geschreven wor-

den, er geen fouten meer worden 
gemaakt. Zo wordt een schijnzeker-
heid gecreëerd. De overheid sugge-
reert dat alle menselijke problemen 
opgelost kunnen worden.
De VVD gelooft in een samenleving 
waarin mensen zelf keuzes maken. 
Wetten zijn de kaders waarbinnen 
het maatschappelijk verkeer zich 
afspeelt en het laatste middel om 
problemen op te lossen. Het kiezen 
voor ruimte voor individuele vrij-
heid en verantwoordelijkheid is een 
ideologische keuze. Een keuze die li-
beralen onderscheidt van andere po-
litieke stromingen. Het politiek han-
delen van de VVD is gericht op het 
streven naar een kleine en krachtige 
staat. De overheid regelt alleen de 
randvoorwaarden en bemoeit zich 
niet met gezinsleven, eetpatronen 
of seksuele voorkeur.

GrENs vErzorGiNGsstAAt
De kredietcrisis en de daaruit voort-
vloeiende economische crisis laten 
zien dat de overheid een te groot 
beslag legt op de samenleving. Het 
vierde kabinet Balkenende heeft de 
crisis niet veroorzaakt, maar heeft 
die wel erger gemaakt. In crisistijd 
wordt er naar Keynesiaans model 
voor gekozen om de overheidsuitga-
ven op te voeren. Het gevolg is een 
historisch ongekende uitgavenexplo-
sie van de overheid. In 2010 loopt de 
staatsschuld op met maar liefst 100 
miljoen euro per dag. Het gebrek 
aan keuzes van dit kabinet slaat een 
enorm gat in de overheidsfinanciën. 
Als het aan dit kabinet ligt, is het 
de vraag of het gat in de overheids-
financiën de komende decennia nog 
wel wordt gedicht. Na de crisis van 
begin jaren tachtig duurde het een 
kwart eeuw om het gat te dichten. 
In de jaren tachtig en negentig was 
de economische groei 2,2 procent 
per jaar. Voor de komende decennia 
liggen de prognoses – mede door de 
vergrijzing – een stuk lager. Hoge 
belastingen die nodig zijn om de 
staatsschuld te financieren zullen 
de welvaart verder drukken. 
Juist nu moet de discussie over de 
omvang van de staat gevoerd wor-
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den. De afgelopen jaren zijn mensen 
gewend geraakt aan het hoge voor-
zieningenniveau, helaas wel met 
matige dienstverlening. Ons hoge 
voorzieningenniveau heeft voor 
veel regelgeving en administratieve 
lasten gezorgd, zo is het handboek 
indicatiestelling van het Centrum 
Indicatiestelling Zorg al honderden 
pagina’s. Veel mensen denken dat 
er in ons land alleen nog verworven 
rechten bestaan. De VVD is altijd 
de partij geweest die zegt dat er te-
genover rechten ook plichten staan, 
mensen verantwoordelijk zijn voor 
hun eigen leven en voor het beroep 
dat ze doen op collectieve voorzie-
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Mark rutte

Het jaar 2010 zal politiek heel 
belangrijk worden, zowel in 
de Tweede Kamer als in het 

land. Op 14 februari a.s. is de lande-
lijke aftrap voor de campagne van 
de gemeenteraadsverkiezingen. In 
alle gemeenten wordt al maanden 
hard gewerkt voor een goed resul-
taat voor onze partij. De Tweede Ka-
merfractie zal u daar de komende 
tijd met veel plezier en energie in 
ondersteunen!

Bij een nieuwe jaar hoort een goed 
voornemen. Net zoals u kiest de VVD 
voor Afvallen! Niet dat wij als fractie 
nu aan zo’n enorm overgewicht lij-
den, dat valt reuze mee. Maar dat 
geldt niet voor onze overheid. Die 
kan heel wat ‘kilootjes’ kwijt. Wat 
de VVD betreft net zo lang op de 
loopband en touwtjespringen tot er 
100 wetten en regels zijn geschrapt, 
en ruim 40 vereenvoudigd.  
Schrap bijvoorbeeld de winkeltij-
denwet en de erfenisbelasting. Stop 
met rare regels als een kopieerhef-
fing of het verplicht chippen van 
honden. Zorg dat we de administra-
tieve lasten eindelijk substantieel te-
rugbrengen en geef de Nederlandse 
samenleving lucht. Dat zal er voor 
zorgen dat overgebleven regels be-
ter worden nageleefd en beter kun-
nen worden gehandhaafd. Nieuwe 
regels worden wat ons betreft alleen 
ingesteld als uiterst middel, en dan 
zo eenvoudig mogelijk. Dus vooral 
niet de uitzondering van de uitzon-
dering gaan regelen. Afvallen tot 
een slanke overheid, met kerntaken 
als veiligheid, handhaving van de 
openbare orde en onderwijs. 

Afvallen dus. Als onderdeel van onze 
Agenda 2015, waarin de VVD werkt 
aan een moderne samenleving. Een 
agenda die Nederland sterker uit de 
crisis zal laten komen. Dat is nodig 
om de welvaart in dit land ook voor 
de toekomst veilig te stellen. Afval-
len en spieren kweken is dus ons 
motto voor de komende tijd. Doet 
u mee?

ningen. Als de druk op de collectieve 
voorzieningen te groot wordt, is er 
ook een gezamenlijke verantwoorde-
lijkheid om maatregelen te treffen.

DE crisis Als kANs
De VVD maakt een andere keuze dan 
dit kabinet. Wij voelen de noodzaak 
om nu hervormingen door te voeren, 
om de komende generaties niet te 
belasten met de schulden die nu ge-
maakt worden. De VVD ziet de crisis 
als een kans. Een gelegenheid tot een 
herijking van waar we heen willen 
met Nederland. De VVD wil met de 
Agenda 2015 Nederland sterker uit 
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PErMANENtE cAMPAGNE

Verkiezingsposters voor het raam

coNtributiE

Periodieke 
schenking

Bij deze Liber zit een verkiezingsposter op A2 formaat. Plak de pos-
ter voor de komende gemeenteraadsverkiezingen achter uw raam 
om zo andere kiezers te helpen herinneren aan de VVD! Spreek ook 
uw buren, familie, vrienden en kennissen aan en overtuig ze ervan 
om op 3 maart op de VVD te stemmen. De VVD is dé partij voor 
veiligheid: méér blauw op straat. De VVD is dé partij voor een solide 
economie: bij ons betaalt de kiezer minder belasting, want wij staan 
voor lage lasten, óók in uw gemeente. De VVD is dé partij voor een 
betere bereikbaarheid. Wij willen investeren in infrastructuur, meer 
wegen, parkeerplaatsen. Kijk op www.vvd.nl/campagne voor het as-
sortiment aan prikkelende stellingen op deze thema’s. Als iedereen 
zich maximaal inzet, wordt de VVD op 3 maart de grootste!

Pluim voor de ondernemer
Zonder bedrijfsleven geen brood. Onder dat motto is de VVD Leid-
schendam-Voorburg actief om regelmatig een pluim uit te delen 
aan ondernemers die zich onderscheiden door durf en daadkracht. 
“Juist nu – onder barre economische omstandigheden – moeten 
we mensen die lef tonen om te investeren extra waarderen. Zo 
zien we in onze gemeente ondernemers in de horeca, voedings-
middelen en sport & recreatie prima initiatieven ontplooien, die al-
lereerst mensen een baan en daarnaast ontspanning en een hoop 
gezelligheid bieden”, aldus fractielid/kandidaat-raadslid Heleen 
Mijdam (foto, midden).   

Shoppen is ook 
zondagsrust

Ton Elias, Tweede Kamerlid

VVD wil 100 verstikkende wetten en 
regels schrappen

Vervolg op pag. 3
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Susanne Schädlich – Mijn oom, vriend 
en vijand. Hoe de Stasi mijn familie ont-
wrichtte
In de DDR creëerde het Mi-
nisterium für Staatssicher-
heit (Stasi) met behulp 
van burgerinformanten, 
de Inoffizielle Mitarbeiter 
(IM), het omvangrijkste 
controleapparaat ooit. Bij 
de ineenstorting van de DDR in 1989 
had de Stasi 91.000 voltijdse medewer-
kers en 300.000 informanten, wat bete-
kende dat 1 op de 50 mensen in de DDR 
spioneerde.
In deze bizarre situatie wist niemand 
zeker wie te vertrouwen was en wie 
niet. Susanne Schädlich publiceerde 
onlangs haar persoonlijke verhaal over 
de destructieve gevolgen van de Stasi-
praktijken. Haar vader was in de DDR 
een omstreden auteur en kreeg in 1977 
eindelijk toestemming om het land te 
verlaten. Wat de familie Schädlich niet 
wist was dat vaders broer als IM werkte 
en dat het bespioneren bovendien via 
via ook in West-Duitsland gewoon door-
ging. Uiteindelijk lukte het de Stasi het 
gezin volledig te ontwrichten. Pas in 
1992 ontdekten zij het Stasi-verleden 
van hun familielid. Schädlich doet in 
haar boek op indringende wijze verslag 
van haar familiegeschiedenis.

Amsterdam, 2009. ISBN: 9789059362703, 
239 pp., € 22,90

Murray Rothbard – Wat heeft de overheid 
met ons geld gedaan? 
In december 2008 verscheen de Neder-
landse vertaling van What has govern-
ment done to our money van Murray 
Rothbard. De auteur is een representant 
van de Oostenrijkse School, waarvan 
Hayek en Mises de bekendste vertegen-
woordigers waren. In zijn boek zet Ro-
thbard de werking van geld uiteen. Er 
worden kritische noten gekraakt over 
centrale banken, geldcreatie en het los-
laten van de goudstandaard. De auteur 
meent dat het huidige monetaire en 
financiële systeem inherent instabiel 
is. In een voor- en nawoord plaatst een 
andere econoom uit de Oostenrijkse 
School, genaamd Jesús Huerta de Soto, 
de opvattingen van Rothbard in de con-
text van de huidige economische theo-
rie en de financiële crisis.

Antwerpen, 2008. ISBN: 9789079481002, 110 
pp., € 9,95

Michael J. Sandel – Justice. What’s the right 
thing to do?
Michael J. Sandel, als politiek filosoof 
verbonden aan Harvard, mocht in 2009 
de befaamde Reith lectures uitspre-
ken voor BBC Radio. Ieder jaar wordt 
een bekende denker, wetenschapper 
of musicus uitgenodigd voor deze le-
zingen – oorspronkelijk ingesteld ter 
ere van de eerste directeur van BBC, 
John Reith. Grote namen als Bertrand 
Russell, Arnold J. Toynbee, Ralf Dah-
rendorf en Daniel Barenboim gingen 
Sandel voor. Vaak worden de lezingen 
later in boekvorm uitgegeven, zo ook 
de lezingen van 2009 waarin Sandel 
aandacht besteedt aan het complexe 
vraagstuk van de rechtvaardigheid. 
Wat betekent rechtvaardigheid? Is de 
vrije markt eigenlijk eerlijk? Kan discri-
minatie ooit worden gerechtvaardigd? 
Zijn er situaties waarin doden moreel 
vereist is? Deze en andere grote vragen 
weet Sandel op een heldere manier te 
bespreken.

Londen, 2009. ISBN: 9781846142130, 308 
pp., € 18,99.
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Partijraad over het Huis van thorbecke
lEiDrAAD – Op 12 december jl. 
werd in de Partijraad gesproken 
over de toekomstige inrichting van 
provincies en waterschappen. De 
nieuwe opzet met een eigen partij-
raad voor een specifiek onderwerp 
bleek op een aantal onderdelen 
goed te werken. Het eerste uit-
gangspunt was: meer betrokken-
heid voor de leden van de partijraad. 
Hiervoor werd een maand tevoren 
een reader rondgestuurd met de 
uitnodiging en een aantal artikelen 
met aanvullende links om goed 
voorbereid te starten. Een week 

van te voren volgde de volledige 
agenda inclusief de stellingen voor 
het entameren van de discussie.

Een ander belangrijk veranderpunt – 
meer spreektijd voor de partijraads-
leden – leverde een aantal heldere 
standpunten op:
- Het is belangrijk om duidelijk aan 

te geven wat wel én niet een 
(kern)taak van provincie en water-
schap is;

- Provincie en waterschap moeten 
(los van elkaar) blijven bestaan, 
maar mogen wel verder inkrim-

pen (provincie) of verder samen-
voegen (waterschap);

- Het nut voor de burger moet cen-
traal staan;

- Het voorstel van de waterschap-
pen om water-gerelateerde taken 
volledig bij hen onder te brengen 
vond algemene bijval;

Het voorstel om de Randstad om te 
vormen tot één grote provincie/au-
toriteit vond met een kleine meer-
derheid geen steun.
De besluiten van de partijraad zijn 
niet bindend, maar wel een goede 
leidraad om te peilen wat de me-

ning van de leden is. De volgende 
partijraad zal er een korte terugkop-
peling komen vanuit de Tweede 
Kamerfractie met hetgeen zij al dan 
niet meenemen vanuit deze partij-
raad. Ook Jan Anthonie Bruijn was 
als voorzitter van de verkiezingspro-
gramma-commissie aanwezig. Dit 
(concept-)verkiezingsprogramma 
zal op de volgende partijraad, op 
6 februari a.s., onderwerp van be-
spreking zijn.

Peter Lamberts
lid presidium

twee opvattingen van vrijheid
FuNDAMENt – De Britse liberale den-
ker Isaiah Berlin werd in 1909 gebo-
ren in Riga en verbleef tijdens de Rus-
sische Revolutie in St. Petersburg. Op 
de vlucht voor de onderdrukking door 
de bolsjewieken emigreerde het gezin 
naar Groot-Brittannië. In Londen vol-
tooide Berlin zijn middelbare school, 
waarna hij zijn studie aan het Corpus 
Christi College van de Universiteit van 
Oxford afsloot met uitmuntende cij-
fers en het winnen van de John Locke 
Prize voor zijn scriptie filosofie.
Komende maand verschijnt bij Uit-
geverij Boom in de serie ‘kleine klas-
sieken’ een nieuwe vertaling van het 
essay ‘Two Concepts of Liberty’ van 
Isaiah Berlin. Het klassiek geworden 
essay is gebaseerd op de inaugurale 
rede die Berlin in 1957 hield bij de 
aanvaarding van de Chichele leerstoel 
in Sociale en Politieke Theorie aan de 
Universiteit van Oxford. Berlin was 
bijna zijn hele leven verbonden aan 
deze universiteit, met uitzondering 
van een periode tijdens de Tweede 
Wereldoorlog, waarin hij werkte voor 
de Britse buitenlandse dienst.

NEGAtiEvE vrijhEiD
Met ‘Two Concepts of Liberty’ schreef 
Berlin een belangrijke tekst voor de 
liberale filosofie waar tot op heden 
vaak aan wordt gerefereerd. De den-
ker maakt onderscheid tussen twee 
vormen van vrijheid: negatieve vrij-
heid en positieve vrijheid. Negatieve 
vrijheid wordt omschreven als de af-
wezigheid van dwang. Het gaat hier-
bij om het domein waarbinnen indi-

viduen ongestoord hun gang kunnen 
gaan, waarin mensen gevrijwaard van 
ingrijpen van anderen kunnen doen 
en laten wat zij willen. Hoe groter 
dit domein, des te kleiner de dwang 
waaraan mensen worden blootge-
steld. Vanouds wordt deze vorm van 
vrijheid sterk gekoppeld aan het klas-
siek liberalisme.

PositiEvE vrijhEiD
Positieve vrijheid daarentegen heeft 
te maken met zelfbeschikking. Daar-
bij gaat het om de mate waarin men-
sen in staat zijn hun eigen leven in 
de hand te nemen, zonder ‘slaaf’ van 
iets of iemand anders te zijn. Mensen 
kunnen afhankelijk zijn van bepaal-
de irrationele hartstochten, waar zij 
zich niet met behulp van hun rede 
aan weten te ontworstelen. Maar 

ook van een situatie – bijvoorbeeld 
extreme armoede waardoor zij hun 
leven in eigen hand kunnen nemen 
–, of een gemeenschap of culturele 
identiteit. Individuen kunnen, aldus 
Berlin, pas daadwerkelijk positief vrij 
zijn als zij over een zekere materiële 

Seminar: Nederlandse 
politieke vrijzinnigheid
vErschillEND – Op 9 december jl. 
organiseerden het Documentatie- 
centrum Nederlandse Politieke Par-
tijen en de Prof.mr. B.M. Telders-
stichting in samenwerking met het 
Instituut Nederlandse Geschiedenis 
een seminar over De Nederlandse 
politieke vrijzinnigheid in de eerste 
helft van de 20e eeuw. Tijdens het 
symposium stonden de dissertaties 
‘Vrijheidsstreven in verdrukking. 
Liberale partijpolitiek in Nederland 
1901-1940’ van Patrick van Schie (di-
recteur van de Teldersstichting) en 
‘Om de democratie. Geschiedenis van 
de Vrijzinnig-Democratische Bond, 
1901-1946’ van Meine-Henk Klijnsma 
(werkzaam bij het ministerie van Bin-
nenlandse zaken) centraal.
 
Aan het begin van de twintigste eeuw 
konden de voorgangers van VVD en 
D66 elkaar hooguit vinden onder 
de gemeenschappelijke aanduiding 
(politieke) ‘vrijzinnigen’, voor het 
overige gingen zij gescheiden wegen, 
evenals VVD en D66 nu. In hun inlei-
dingen gingen de auteurs in op vra-
gen als: waarom konden de politieke 
stromingen elkaar nooit vinden; wel-

ke varianten van liberalisme uitten 
zich begin vorige eeuw in Nederland; 
waarin onderscheiden de politiek 
vrijzinnigen zich van hun politieke 
concurrenten; waar lag het aan dat 
de vrijzinnigen ook begin 20e eeuw 
in zwaar weer verkeerden; welke par-
tijen behoren eigenlijk tot de liberale 
stroming, zowel voorheen als tegen-
woordig?
Onder leiding van Herbert Zilveren-
tant (directeur van het partijbureau 
van de VVD) werd na afloop van de in-
leidingen gediscussieerd, waarbij de 
meningen nogal uiteen liepen over 
de vraag welke partij nu het meest 
liberaal is. Daarbij lukte het Klijnsma 
niet werkelijk het predicaat liberaal 
te claimen voor D66. De aanwezigen 
meenden toch dat deze partij vooral 
pragmatisch genoemd kan worden 
en daarbij weinig ideologische wor-
tels heeft. De VVD heeft in dat op-
zicht zowel historisch als contempo-
rain de beste papieren. Over één ding 
waren de inleiders het in ieder geval 
eens, VVD en D66 zijn twee heel ver-
schillende partijen, ook qua gedach-
tengoed, die elkaar nooit helemaal 
zullen vinden.

basis beschikken, in staat zijn hun 
lusten met behulp van de rede zoveel 
mogelijk te overwinnen en zich naar 
believen kunnen ontdoen van al te 
knellende banden van de gemeen-
schap.Daarbij wees Berlin nadruk-
kelijk ook op de positieve aspecten 
van de gemeenschap en cultuur voor 
mensen. Negatieve vrijheid alleen 
is in de ogen van de filosoof onvol-
doende. Toch zag Berlin ook de geva-
ren van de positieve vrijheid, immers 
met een beroep op deze vorm van 
‘vrijheid’ kan een staat zich eenvou-
dig een al te grote rol toe-eigenen in 
het behulpzaam zijn bij het vinden 
ieders individuele bestemming. En 
zoals Mark Rutte terecht herhaalde-
lijk heeft opgemerkt is de staat geen 
geluksmachine, het individu heeft 
een duidelijke taak in het vinden van 
de eigen bestemming.

Fleur de Beaufort is als wetenschappelijk 
medewerkster verbonden aan de Prof.mr. 
B.M. Teldersstichting.

‘Liberale 
filosofie
spring-
levend’
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Kilometerheffing 

verliest steun

Tweede Kamerlid Charlie aptroot 
is blij dat de anWB dreigt de 
steun voor de kilometerheffing 
in te trekken als, zoals de VVD 
voorspelde, de kosten voor de 
automobilist gaan stijgen. Het 
kabinet wil in de overgangsperiode 
de wegenbelasting flink verhogen. 
De anWB laat weten dat wanneer 
dat gebeurt zij hun steun aan het 
project intrekt. aptroot is verheugd 
over deze ommezwaai. “De VVD 
roept al vanaf het begin dat de 
automobilist duurder is met dit 
systeem. ik ben erg blij dat de 
achterban van de anWB nu ook 
laat weten dat ze dit niet pikken en 
dat de anWB hier naar luistert.”

Onderzoek 

effectiviteit 

subsidies

De VVD wil duidelijkheid van de 
regering over de doelmatigheid en 
doeltreffendheid van de verschil-
lende subsidieregelingen. Per 
jaar wordt door het kabinet zo’n 
vijf miljard euro uitgegeven aan 
allerlei subsidies, waarvan nooit is 
aangetoond wat voor effect deze 
op de nederlandse economie 
hebben. Volgens Frans Weekers 
kan er aanzienlijk op de rijksuit-
gaven worden bespaard als deze 
subsidieregelingen vooraf worden 
getoetst op doelmatigheid en 
doeltreffendheid.

Mariniers op 

Nederlandse 

schepen

Tweede Kamerlid Han ten Broeke 
pleit voor het plaatsen van neder-
landse mariniers aan boord van 
nederlandse schepen die door de 
door piraterij geteisterde golf van 
aden varen. nederlandse schepen 
mijden de golf van aden, omdat 
het er nog steeds erg onveilig is 
en er nog bijna dagelijks schepen 
gekaapt worden. “De Konink-
lijke Marina levert een goede en 
waardevolle bijdrage aan Eu-
missie atalanta, maar een ander 
beschermingsinstrument is nodig. 
Het blijkt dat het huidige systeem 
van konvooien niet altijd werkt 
en daarom moet de mogelijk-
heid worden gecreëerd om met 
beveiligingsteams aan boord van 
koopvaardijschepen te gaan”, aldus 
Ten Broeke.

Kort
NIEUWS

lees meer op www.vvd.nl 
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WARM KOudbehoud 
gastouders! Amsterdam

de crisis laten komen. Het pamflet 
‘Regel 1: minder regels’ is een onder-
deel van de Agenda 2015 en gaat over 
het stroomlijnen van de besluitvor-
ming in Nederland. De omvang van 
de overheid moet daarvoor beperkt 
worden. De Agenda 2015 is verder 
een pakket maatregelen van investe-
ringen in (hoger) onderwijs en infra-
structuur. Ook de sociale zekerheid 
wordt moet kritisch tegen het licht 
worden gehouden, zodat deze maxi-
maal gericht is op arbeidsdeelname.
In de tijd van de eerste kabinetten 
Balkenende is een begin gemaakt 
met de hervorming van de verzor-
gingsstaat. En met succes, een mil-
joen extra mensen gingen aan het 
werk, de belastingen gingen omlaag 
en de overheidsfinanciën werden te-
ruggedrongen. De eerste kabinetten 
Balkenende regeerden in een periode 
waarin de economische groei laag 
was en het maatschappelijk protest 
tegen hervormingen groot. De crisis 
heeft dit veranderd. Het is tekenend 

voor de huidige tijdsgeest dat inmid-
dels de meerderheid van de Nederlan-
ders voorstander is van het verhogen 
van de AOW-leeftijd.

toEtsiNG NiEuwE rEGElGEviNG
Met het afschaffen van de 100 wetten 
en regels wordt beoogd de besluit-
vorming in Nederland te stroomlij-
nen en de omvang van de overheid 
te beperken. De VVD wil voorkomen 
dat de overheid dichtslibt. Daarom 
moet nieuwe regelgeving getoetst 
worden aan een aantal principes. Zo 
moet regelgeving alleen het uiterste 
middel zijn, moet deze zo eenvou-
dig mogelijk zijn en uitgaan van de 
standaard, moeten we geen papieren 
schijnzekerheid creëren en moeten 
we stoppen om uitzonderingen op 
uitzonderingen te regelen. 
De lijst van regels en wetten die de 
VVD wil schrappen, kunt u vinden op 
www.vvd.nl.

schADElijk – De VVD roept staats-
secretaris Dijksma op om tegemoet 
te komen aan de grote zorgen in de 
gastouderopvang. Deze sector wordt 
door een nieuw wetsvoorstel van dit 
kabinet – dat per 1 januari jl. is in-
gegaan - in de uitverkoop gezet. Niet 
alleen gaat de toeslag die ouders ont-
vangen voor opvang bij een gastouder 
fors omlaag; ook moeten gastouders 
voortaan examen doen en mogen zij 
nog maar op één adres werken. En 
halen gastouders het examen niet op 
tijd, dan dreigen ouders de kinderop-
vangtoeslag te moeten terugbetalen. 
Een bureaucratisch monster.
VVD-woordvoerster Ineke Dezentjé 
Hamming: “Dit kabinet dringt aan 
ouders op wat goede kinderopvang 
is. Dat is volgens staatssecretaris 
Dijksma professionele kinderopvang 
en niets anders. En dat terwijl uit on-
derzoek blijkt dat 60% van alle ouders 
hun kind liever dicht bij huis of thuis 
laat opvangen.” 
Sommige ouders (op het platteland of 
in onregelmatige beroepen) kunnen 
zelfs niet anders, omdat reguliere op-
vang lang niet altijd op hun werktij-
den aansluit.
“Gastouderopvang moet wat de VVD 
betreft dus een reële optie blijven. 
Dat is ook de reden waarom wij in het 
verleden geregeld hebben dat gastou-
deropvang, net als formele opvang, 
in aanmerking kwam voor kinderop-
vangtoeslag”, aldus Dezentjé Ham-
ming.

GEbrEk AAN visiE
Die keuzemogelijkheid wordt nu 
door staatssecretaris Dijksma beknot. 

Doordat gastouders nog maar op één 
adres mogen werken, kunnen zij niet 
flexibel inspelen op de wensen van 
ouders. Daardoor moeten zij noodge-
dwongen uitwijken naar een crèche. 
De wachtlijsten in de dagopvang ne-
men hierdoor alleen maar toe.
De VVD heeft eerder via een petitie 
een ultieme poging gedaan om staats-
secretaris Dijksma over te halen een 
pas op de plaats te maken. De nieuwe 
regeling is in zo’n moordend tempo 
ingevoerd, dat ouders in grote onze-
kerheid verkeren. De VVD bepleit ten-
minste een overgangsperiode van een 
jaar, waarin gastouders nog niet aan 
de nieuwe eisen hoeven te voldoen. 
Deze periode kan dan benut worden 
om de plannen beter te doordenken.
Volgens de Dezentjé Hamming kun-
nen ouders heel goed zelf beoorde-
len waar zij hun kind(eren) onder-
brengen. “Goede kinderopvang kan 
veel simpeler. Bijvoorbeeld door het 
aantal gewerkte uren van ouders te 
koppelen aan het recht op kinderop-
vangtoeslag. Of door een eenvoudiger 
stelsel, met minder toeslagcatego-
rieën en controlesystemen. Dat vergt 
een brede visie op de toekomst van 
kinderopvang; een visie die bij dit ka-
binet ontbreekt.”

rEM oP wErkEN
De VVD vindt de wet die per 1 januari 
dit jaar is ingegaan ronduit schade-
lijk. Gastouderopvang is hard nodig 
voor arbeidsparticipatie van mensen 
met kinderen. Wij kunnen het ons 
niet veroorloven dat zij stoppen met 
werken, omdat de opvangmogelijk-
heden worden ingeperkt. “Uiteraard 
staat voor de VVD de veiligheid van 
het kind voorop. Daarom pleiten we 
wel voor een Verklaring Omtrent het 
Gedrag (VOG) voor gastouders en mo-
gen personen die zelf kinderen heb-
ben die onder toezicht zijn geplaatst, 
geen gastouder worden”, aldus De-
zentjé Hamming.

Meer informatie vindt u op de website 
www.behoudgastouders.nl.

MANiPulAtiE – VVD-Tweede Kamer-
lid Helma Neppérus is tevreden met 
de uitkomst van het spoeddebat 
over de mogelijke manipulatie van 
klimaatcijfers. Reeds in november 
werd door de VVD het debat gezocht 
naar aanleiding van de aanhoudende 
berichten over manipulatie van kli-
maatcijfers door wetenschappers, 
zoals naar voren zou komen in dui-
zenden uitgelekte mails. Werden tot 
voorheen de opmerkingen van Neppé-
rus door linkse partijen wel afgedaan 
als ‘klimaatonnozelheid’, inmiddels 
lijkt toch ook bij minister Jacqueline 
Cramer van Milieu het besef te zijn 
gekomen dat het wel degelijk belang-
rijk is een grondig en onafhankelijk 
onderzoek te laten doen naar de mo-
gelijke manipulatie van cijfers. 

Cramer gaf aan eerst te willen wach-
ten op de uitkomsten van een inter-
nationaal onderzoek, die in het voor-
jaar worden verwacht. Vervolgens 
zou een onafhankelijke instantie - als 
de door Helma Neppérus voorgestel-
de Wetenschappelijke Raad voor het 
Regeringsbeleid (WRR) - het Neder-
landse onderzoek voor zijn rekening 
kunnen nemen.

Helma Neppérus: “De pure winst van 
dit debat is dat betrokkenen, zoals de 
minister, die altijd als in een Pavlov-
reactie beginnen te roepen dat je de 
feiten ontkent als je om een gedegen 
onderzoek vraagt, nu beseffen dat 
die zogenaamde feiten inmiddels 
echt wel een grondige evaluatie ver-
dienen.”

Mist rond klimaat-
onderzoek trekt op

Steun voor VVd-visie 
Ontwikkelingssamenwerking
hEiliG huisjE – De VVD is blij ver-
rast met het onlangs verschenen rap-
port van de Wetenschappelijke Raad 
voor Regeringsbeleid (WRR) getiteld 
‘Minder pretentie, meer ambitie’, 
waarin de lans wordt gebroken voor 
een drastische verandering van het 
Nederlandse overheidsbeleid op het 
gebied van Ontwikkelingssamenwer-
king (OS). De WRR erkent net als de 
VVD dat de hulp in haar huidige vorm 
weinig effect heeft. Ook pleit de WRR 
voor het loslaten van de heilige 0,7% 
norm van het nationaal inkomen dat 

naar OS zou moeten gaan. Verdere 
belangrijke conclusies zijn de speci-
alisering van beleid op een beperkt 
aantal landen en meer aandacht voor 
mondiale vraagstukken die ontwikke-
ling beïnvloeden, zoals handelsbeleid 
en migratie. Traditionele hulp in de 
vorm van armoedebestrijding heeft 
volgens de WRR haar langste tijd ge-
had. De VVD gaat ervan uit dat het 
WRR-rapport een forse bijdrage zal 
leveren aan het mede door de VVD 
losgetrokken debat omtrent Ontwik-
kelings-samenwerking.  

Vervolg van pag. 1

i.dezentjehamming@tweedekamer.nl

brigitte.vdburg@tweedekamer.nl
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Plan de campagne voor de gemeenteraadsverkiezingen
FuNDAMENt - Het landelijk cam-
pagneteam, onder leiding van Twee-
de Kamerlid Stef Blok, heeft de hoofd-
lijnen van het campagneplan voor de 
gemeenteraadsverkiezingen bekend 
gemaakt. Om ervoor te zorgen dat 
ook u precies weet wat er allemaal 
staat te gebeuren, vindt u hier een 
overzicht.  Mocht u zelf actief deelne-
men aan uw lokale campagne dan is 
het bovendien handig om uw lokale 
campagneactiviteiten qua thema en/
of timing op de landelijke acties te 
kunnen afstemmen.

De afgelopen maanden heeft het cam-
pagneteam het fundament gelegd en 
campagnethema’s afgesproken. Tij-
dens landelijke campagnebijeenkom-
sten in Utrecht is hier met een grote 
groep actieve leden over gesproken. 
Er is goed geluisterd naar onder meer 
de Landelijke PR-Commissie (LPC) en 
een klankbordgroep met lokale lijst-
trekkers. Tijdens de jaarvergadering 
van de VVD-Bestuurdersvereniging 
en de Algemene Vergadering in Pa-
pendal is dit verder uitgebouwd met 
trainingen voor lokale campaigners.

De VVD is een positieve club: Wij 
komen met oplossingen in plaats 
van problemen, we zijn positief over 
elkaar en hebben humor. De VVD 
staat dicht bij mensen en hun dage-
lijkse problemen, we maken heldere 
keuzes. We gaan de straat op, can-
vassen (deur-tot-deur) en we zoeken 
(nieuwe) kiezers op met onze heldere 
standpunten. De VVD is dé partij voor 
veiligheid: méér blauw op straat. De 
VVD is dé partij voor een solide eco-

nomie: bij ons betaalt de kiezer min-
der belasting, want wij staan voor 
lage lasten, óók in uw gemeente. 
De VVD is dé partij voor een betere 
bereikbaarheid. Wij willen investe-
ren in infrastructuur, meer wegen, 
parkeerplaatsen. De VVD is tegen 
autootje pesten. Kijk op deze pagina 
en www.vvd.nl/campagne voor het 
assortiment aan prikkelende stellin-
gen op deze thema’s.

belangrijke 
campagnedata

zoNDAG 14 FEbruAri
De landelijke campagneaftrap vindt 
plaats op zondag 14 februari (Valen-

tijnsdag). Het thema voor die dag is: 
“shoppen is ook zondagsrust”. Alle 
Kamerleden en Senatoren doen mee. 
Enkele prominenten zullen de aftrap 
doen in Almere, waar de zondags-
opening van winkels ook een lokaal 
thema is. De LPC is gevraagd aan te 
geven in welke andere plaatsen dit 
thema ook speelt, zodat uw lokale 
VVD kan meeliften op het nieuws 
van deze dag.

NB. Uiteraard wachten we niet op de 
formele campagneaftrap: vanaf van-
daag zijn er al honderden afdelingen 
in het land met nieuws, acties en 
andere activiteiten aan het campag-
nevoeren.

zAtErDAG 20 FEbruAri
Op zaterdag 20 februari gaat de hele 
VVD de straat op voor de “Landelijke 

canvasdag”. Alle Tweede Kamerleden 
en Senatoren gaan in busjes door het 
land om op zoveel mogelijk plaatsen 
samen met de lokale campagneteams 
en kandidaten van deur tot deur te 
gaan. Ook als deze busjes niet in uw 

gemeente langs komen, gaan de loka-
le afdelingen die dag zoveel mogelijk 
de straat op. 
We willen door heel het land zien 
dat de hele VVD kiezers tot in hun 
huiskamer heeft opgezocht om onze 

standpunten naar voren te brengen: 
meer blauw op straat en lagere belas-
tingen.

wEEkEND 27/28 FEbruAri
Een groot deel van Nederland is van 
20 tot 28 februari op (wintersport)va-
kantie. Er zijn regionale verschillen 
bijvoorbeeld in verband met Carna-
val in het Zuiden een week eerder. 
In het weekend van 27/28 februari 
zullen veel VVD stemmers met hun 
auto terugkeren uit de wintersport-
gebieden. Voor deze achterban is 
het van belang dat we hen bereiken 
met de mededeling: “Welkom thuis, 
pak uw stempas van de deurmat en 
vergeet niet over drie dagen VVD te 
stemmen”. 

GEt out thE votE!
Natuurlijk zijn we op 28 februari 
niet klaar: we gaan door tot 3 maart, 
21.00u. In de laatste dagen beslist 
60% van de kiezers pas of en op wie 
ze gaan stemmen. Dan geldt: Get Out 

the Vote! Deze dagen zijn de belang-
rijkste campagnedagen. Kijk of u uw 
lokale campagneteam kunt onder-
steunen om deze laatste dagen zoveel 
mogelijk kiezers kunt overtuigen om 
op 3 maart VVD te stemmen.

Hoe minder belasting, hoe min-
der de gemeente kan verspillen
De VVD wil een krachtige, kleine 
overheid, ook op gemeentelijk 
niveau. Dat betekent dat we be-
lasting verstandig besteden aan 
bijvoorbeeld het veiliger en scho-
ner maken van uw buurt. Flau-
wekul kan eruit, zodat u meer 
overhoudt in uw portemonnee. 
Want de burger is geen pinauto-
maat voor bestuurders die zich 
overal mee willen bemoeien. 
Door lage belastingen wordt uw 
gemeente ook gedwongen zich 
te concentreren op écht belang-
rijke taken.

Hoe minder
belasting,

hoe minder
de gemeente
kan verspillen

Wie wordt opgepakt wegens 
geweld of vernielingen moet 
sneller worden berecht en met-
een betalen voor de schade. Te-
veel vandalen krijgen nooit een 
rekening voor de door hen aan-
gerichte schade, of weigeren 
die simpelweg te betalen. Dat 
moet afgelopen zijn. De daders 
of hun ouders moeten opdraaien 
voor de kosten waarmee ze de 
maatschappij opzadelen. Het 
draagt er ook aan bij herhaling te 
voorkomen als daders de reke-
ning krijgen gepresenteerd.

Vandalen
gaan

betalen

De auto is één van de mooiste 
uitvindingen van de moderne 
tijd. De auto heeft vrijheid ge-
bracht. Je moet Nederland 
wel zo organiseren dat we de 
auto kunnen gebruiken, zonder 
ellenlange files, zonder over-
last of onveilige situaties. Dat 
vergt investeringen in meer en 
betere wegen. En in parkeer-
plekken. Autopesten lost niets 
op. Daarom is de VVD onder 
meer tegen de kilometerhef-
fing. Bijna iedereen gaat dan 
veel meer belasting betalen. 
Bovendien wordt de privacy 
van automobilisten ernstig in 
gevaar gebracht. De hardwer-
kende Nederlander die in de 
spits naar zijn werk moet, zoals 
de onderwijzer, bouwvakker en 
winkelmedewerker, hééft geen 
alternatief om buiten de spits 
te reizen. Dit kunnen wij toch 
niet laten gebeuren.

Auto’s
veroorzaken

geen files

Slecht beleid
wel

De VVD vindt de bezuinigingen 
op de politie onverantwoord. In 
probleemwijken en op het plat-
teland worden politieposten 
gesloten. Agenten moeten dag 
en nacht hun werk doen met 
een veel te kleine bezetting. 
Kabinetsbezuinigingen leiden er 
onvermijdelijk toe dat vacatures 
niet worden opgevuld en dat een 
fors aantal banen bij de politie 
moeten worden geschrapt. De 
basispolitiezorg komt ernstig in 
gevaar en dat is de bijl aan de 
wortel van onze rechtshandha-
ving. Je kunt de politie niet als 
een citroen blijven uitpersen. De 
VVD is fel tegen de bezuinigin-
gen bij de politie en vindt dat ze 
van tafel moeten. Wij vinden dat 
er juist meer agenten bij moeten. 
En fors ook!

   

We betalen 
ons blauw

 

Daar willen we 
op straat meer 
van terug zien

Shoppen
is ook

zondags
rust

Slechts 7% van de Nederlanders 
is op religieuze gronden tegen 
openstelling op zondag. Zelfs 
die 7% wil de VVD als liberale 
partij graag tegemoet komen: 
hen leggen we geen strobreed 
in de weg om desnoods drie 
keer op zondag naar de kerk te 
gaan. Maar mag een ander dan 
gewoon winkelen als-ie daar zin 
in heeft? Shoppen en een beetje 
slenteren op zondag is óók zon-
dagsrust. Bovendien regelt ook 
hier de markt het. De VVD wil het 
aan de winkelier overlaten of hij 
of zij op zondag open wil of niet. 

   

Het parkeer-
probleem

moet niet bij u 
geparkeerd 

worden 

de VVd is dé partij voor
Veiligheid, solide economie
en betere bereikbaarheid

campagnevoeren is mensen op straat aanspreken.
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Winnen
Beste liberalen, we gaan winnen! 
2010 wordt het jaar van goede 
verkiezingen voor de VVD en ú 
gaat daarvoor zorgen.
We staan er goed voor: de VVD 
staat als één man klaar om te 
laten zien dat het beter kan en 
beter moet: zeker nu. Wij zijn 
de partij die wél kiest voor meer 
blauw op straat en lagere belas-
tingen. In alle dorpen en steden 
van Nederland.

We zijn op alle fronten klaar voor 
verkiezingen: we weten waar we 
voor staan, we zijn erop voorbe-
reid om dat onder de aandacht 
te brengen dankzij tientallen 
trainingen voor campagnemede-
werkers, bestuursleden en kandi-
daten. Sinds juli hebben we daar 
hard aan gewerkt.

We zijn logistiek klaar voor de 
verkiezingen. Niet eerder is er zo 
veel campagnemateriaal, posters 
en kleding verspreid naar alle 
uithoeken van ons land. In een 
maand tijd zijn er meer bestel-
lingen gedaan dan we op het Al-
gemeen Secretariaat in de afge-
lopen drie jaar verwerkt hebben. 
Dat is fantastisch! Bijna 90% van 
alle VVD-afdelingen heeft het 
gratis posterpakket besteld. Dat 
betekent een enorme uitstraling 
in het hele land: we knallen er-
uit de komende weken!

Ook inhoudelijk staan we ons 
mannetje. De Tweede Kamer-
fractie trekt het hele land door 
om u te helpen de lokale me-
dia te bereiken. We zullen de 
komende weken veel nieuws 
maken met prikkelende stand-
punten, waarbij duidelijk wordt 
dat de VVD een landelijke partij 
is met lokale wortels. Uw lokale 
concurrent van Gemeentebelan-
gen kent niemand in Den Haag 
en de kiezer heeft dus meer aan 
een landelijke partij die uw lo-
kale probleem ook in de Tweede 
kamer agendeert.
Ik vraag u twee dingen: hang de 
bijgeleverde poster achter uw 
raam en ga de straat op. Bel aan 
van huis tot huis. 

U heeft nog een maand!

ivo opstelten, partijvoorzitter

eigen toekomst én die van ons land vormgeven

brEukvlAk – Sinds de laatste Al-
gemene Vergadering van de VVD in 
Papendal is Wobine Buijs lid van het 
Hoofdbestuur van de VVD en verant-
woordelijk voor de portefeuille Jonge-
renbeleid. “De ALV was al een goede 
start: er zijn al wat clubjes met jon-
geren, die actief aan de gang willen. 
Het wordt mijn taak om hun energie 
te richten op die zaken waar ze het 
verschil kunnen maken, hen te ver-
binden met de activiteiten en men-
sen binnen de partij en hen een rol 
te laten spelen in het debat binnen 
de partij. We hebben ze hard nodig. 
Enerzijds om hun eigen toekomst in 
te vullen, anderzijds om de VVD slag-
vaardig en actiegericht te houden. 
We zullen ons met de VVD jongeren 
daarom sterk richten op het werven 
van leden en het organiseren van 
activiteiten voor jongeren. Binnen 
de partij en ook binnen de JOVD ont-
moet ik vele enthousiaste en creatie-
ve  jongeren, met power. Maar daar-
buiten is het politieke bewustzijn van 
veel jongeren nog beperkt ontwik-
keld. Politiek staat ver weg voor hen. 

Ze zijn bezig met school, studie, de 
eerste baan, misschien start van een 
gezin. De frictie in hun persoonlijke 
leven is een stuk minder dan toen ik 
jong was: ze hebben meer geld voor 
persoonlijke uitgaven door baantjes, 
hoeven niet het huis uit te gaan om 
toch hun eigen leven te kunnen lei-
den. Maar hun toekomst is onzeker. 
We zitten immers op een breukvlak, 
waarin bestaande, vertrouwde sy-
stemen zwaar onder vuur liggen: de 
verzorgingsstaat is onbetaalbaar; 
grondstoffen en fossiele brandstof-
fen zijn eindig; de rest van de wereld 
wil zijn deel in de welvaart. De keu-
zes, die we nu maken, beïnvloeden 
in hoge mate de wijze hoe we de ko-
mende eeuw vormgeven. Het gaat 
er niet om onze verworvenheden te 
beschermen, het gaat erom dat ook 
onze kinderen een volwaardig leven 
kunnen leiden. Jongeren kunnen hier 
niet bij aan de kant blijven staan. Zij 
zullen een actieve rol moeten spelen 
in de discussies.” Daarom is Wobine 
blij met het voorstel van de redactie 
van Liber om in het blad steeds een 

jonge VVD’er aan het woord te laten. 
“Zo kunnen alle leden kennismaken 
met wat er leeft in die generatie 
en hoe men tegen allerlei zaken in 
ons land en in de partij aankijkt.”  
Maar de VVD zal er ook op uit gaan 
om de jongeren buiten de partij te be-
reiken. Doel van het jongerenbeleid 

is: meer jonge kiezers, meer jonge le-
den, meer jonge actieve leden, meer 
jonge volksvertegenwoordigers en 
meer jonge bestuurders. “Daar ligt de 
uitdaging voor de VVD en voor mij als 
HB-lid.  Als belangrijke bijdrage aan 
het juiste debat, over de goede vra-
gen. Niet over hen, maar met hen.”

Nieuw lid Hoofdbestuur: Wobine Buijs (jongerenbeleid)

Terwijl heel Nederland zich voorbe-
reid op de gemeenteraadsverkiezin-
gen, hebben de VVD-fracties in de 
vijf herindelingsgemeenten Venlo, 
Zuidplas, Oldambt, Venray en Peel 
en Maas volop coalitieonderhande-
lingen gevoerd. Tijd voor een rondje 
langs de lijsttrekkers om te horen 
hoe die zijn verlopen.

hoE zijN DE oNDErhANDEliN-
GEN vErloPEN?
Mark Verheijen (Venlo): De VVD heeft 
een belofte gedaan aan de kiezers: 
minder bureaucratie en bestuurlijke 
drukte. Dit hebben we meteen waar-
gemaakt door met slechts vier wet-
houder aan de slag te gaan in plaats 
van de zes wethouders in de vorige 
periode. Met twee wethouders en ste-
vige portefeuilles is de VVD nadruk-
kelijk vertegenwoordigd in dit colle-
ge. In het coalitieakkoord hebben we 
daarbij een duidelijke no-nonsense 
lijn ingezet. We hebben ook meteen 
de nu bekende bezuinigingen voor 
de komende jaren concreet ingevuld. 
Zo zijn er besparingen ingeboekt 
op de organisatie, gaat het gouden 
randje af van het minimabeleid, 
komt er een taakstellende korting op 
welzijns- en integratieprojecten, is 
het budget van het nieuwe cultuur-
cluster verlaagd en – zoals beloofd 
tijdens de campagne – hebben we 
een taakstellende versobering op de 
bouw van het nieuwe stadskantoor 
doorgevoerd. 
Tamara Venrooy (Zuidplas): De inzet 
van de VVD in Zuidplas richtte zich 
op drie speerpunten: Lage lasten min-
der overheid: een nieuwe gemeente 
niet op úw kosten; Het dorp heeft toe-
komst: houd het laag houd het groen. 
Geen metro en geen coffeeshop!; 
Aanpakken en handhaven: mag het 
wat strenger? De vernieler betaalt! 
Op deze drie punten heeft de VVD 
een stevige inzet in de coalitieonder-
handelingen omgezet in klinkend re-
sultaat. Zo zal in 2013 het OZB-tarief 

zit de  VVD weer in de oppositie.
Hans Derks (Peel en Maas): In Peel en 
Maas maakt de VVD opnieuw deel uit 
van de coalitie. We leveren één wet-
houder met de portefeuilles ruimtelij-
ke ontwikkeling; wonen, vergunnin-
gen en toezicht en openbare ruimte. 
Dit is een mooi onderhandelingsre-
sultaat, waar we trots op zijn met por-

tefeuilles die passen bij kernthema’s 
van het VVD-verkiezingsprogramma 
Peel en Maas.

hoE ziEt julliE coAlitiE Eruit? 
Mark Verheijen: De coalitie in Venlo 
bestaat uit VVD, CDA en PvdA en heeft 
25 van de 39 zetels.
Tamara Venrooy: De coalitiepartners 
in Zuidplas zijn VVD, CDA, CU/SGP en 
PvdA. In de openbare bespreking die 
we hielden naar aanleiding van de 
verkiezingsuitslag bleek een grote be-
hoefte bij veel partijen aan een brede 
coalitie, omdat we met elkaar aan een 
nieuwe gemeente bouwen. Met deze 
samenstelling doen we recht aan de 
verkiezingsuitslag en aan de inhoude-
lijke programma’s.

Hemmo Bolhuis: In Oldambt is een 
wel erg rode coalitie gevormd door 
PvdA, CDA, Groen Links en SP. Samen 
hebben zij  16 van de 25 zetels.  
Ingeborg de Barbanson: Er is in Ven-
ray nu een coalitie van CDA, PvdA en 
een lokale middenpartij Samenwer-
king Venray. Zij hebben samen 18 van 
de 27 zetels.
Hans Derks: In Peel en Maas zijn de co-
alitiepartners CDA, VVD en PvdA. 

hEb jE NoG EEN GoEDE tiP voor 
DE collEGA’s DiE Nu Druk cAM-
PAGNEvoErEN? 
Mark Verheijen: Voer volop campagne. 
De beste waarborg voor collegedeel-
name en een goed liberaal beleid is 
het halen van veel stemmen! Denk er 
daarbij wel aan dat je na 3 maart met 
je politiek ‘tegenstanders’ weer aan 
tafel moet. Dus: hard op de inhoud, 
zacht op de relatie.
Tamara Venrooy: Wees duidelijk over 
je speerpunten en blijf er achter staan 
ook in de coalitievorming. Het zijn 
de punten waarop je de kiezers hebt 
overtuigd om op de VVD te stemmen 
en die zijn je inzet in de onderhande-
lingen!
Hemmo Bolhuis: Niet echt een tip, 
maar een belangrijke les is ook dat een 
goed verkiezingsresultaat geen garan-
tie geeft tot deelname aan het college. 
Andere partijen doen soms veel water 
bij de wijn en als de wil er niet is om 
met jou een coalitie te vormen, is dat 
lastig onderhandelen.
Ingeborg de Barbanson: Wees zeer 
duidelijk over een degelijk financieel 
beleid, zeker in deze tijden. Dat geldt 
natuurlijk nadrukkelijk ook voor vei-
ligheid en belastingdruk.
Hans Derks: Wees duidelijk en geef 
concrete lokale doelen aan op de VVD-
kernthema’s: economie, veiligheid, 
burgerparticipatie (zelfsturing), belas-
tingdruk en vooral lokale zaken, zoals 
in Peel en Maas het splijtende thema 
over een eventueel nieuw gemeente-
huis.

wobine buijs (uiterst rechts) volgde met belangstelling de pittige discussies 
tijdens de jongerenworkshop op de Algemene vergadering in Papendal.

Lage lasten, minder overheid en minder franje
Resultaten coalitieonderhandelingen herindelingsgemeenten

terecht komen op het tarief van de 
laagstheffende gemeente in 2009. Een 
unicum in een fusiegemeente, waar 
bijna wetmatig de OZB omhoog gaat! 
Er wordt stevig ingezet op het dorpse 
karakter van de voorziene uitbreidin-
gen van het dorp. Dat doen we door 
bebouwing laag te houden en ruimte 
te houden voor groen en water. De 

metro blijft waar ie nu is: in de stad. 
Onze derde pijler is omgezet in een 
duidelijk en consequent beleid voor 
overtreders en overlastgevers: daar is 
handhaven en aanpakken het devies. 
Cameratoezicht schuwen we niet om 
de openbare ruimte een verblijfsplek 
te maken voor álle mensen.
Hemmo Bolhuis (Oldambt): In de 
nieuwe gemeente Oldambt doet de 
VVD helaas niet mee in het nieuw te 
vormen college. We behaalden drie ze-
tels tijdens de verkiezingen, maar dat 
bleek geen garantie voor deelname 
aan het college. We gaan er nu kei-
hard tegenaan om onze ideeën vorm 
te geven.
Ingeborg de Barbanson (Venray): We 
hebben ons best gedaan, maar helaas 

Applaus voor de lijsttrekkers tijdens de Algemene vergadering in Papendal.
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‘Lakmoesproef’ voor nieuwe eurocommissarissen
Het Europees Parlement is van start 
gegaan met de hoorzittingen van de 
nieuwe Eurocommissarissen. Hans 
van Baalen hoorde namens de libe-
rale ALDE-fractie de nieuwe hoge ver-
tegenwoordiger voor het Buitenlands 
beleid Catherine Asthon en nieuw 
beoogde Commissaris voor de Uit-
breiding, de Tsjech Stefan Füle.

‘cAthEriNE DE oNzichtbArE’ 
Het optreden van Asthon noemde 
Van Baalen zouteloos. Zij had geen 
grote visie en maakte geen grote fou-
ten. Haar kennis op het gebied van 
defensie- en veiligheidsbeleid was 
echter beneden de maat. Van Baalen 
concludeerde dat Ashton aan de lei-
band van de Europese Raad loopt, 
terwijl zij in haar dubbelfunctie 
als vice-voorzitter van de Europese 
Commissie een eigen verantwoorde-

lijkheid heeft. Van Baalen nam het 
Ashton bijzonder kwalijk dat zij, an-
ders dan de Amerikaanse president 
Obama en minister Hillary Clinton, 
volstrekt zweeg over het neerslaan 
van de vreedzame demonstraties in 
Iran. Een slecht begin van haar ter-
mijn. Ashton moet de EU een gezicht 
geven en niet wegduiken. 
Hiernaast wil Van Baalen, anders dan 
Ashton, dat belangrijke EU-ambassa-
deurs door het Europees Parlement 
gehoord worden, voordat zij worden 
benoemd. Het EP moet ook de uitvoe-
ring van het buitenlandbeleid van de 
Unie kunnen controleren. Het beoor-
delen van ambassadeurs past daarin. 
Deze procedure wordt ook door de 
Amerikaanse Senaat gevolgd. De libe-
rale ALDE-fractie zal alvorens Aston 
definitief goedkeuring kan krijgen 
enige concessies afdwingen.

Hans van Baalen vindt dat de voorge-
dragen Tsjechische Eurocommissa-
ris voor de Uitbreiding, Stefan Füle, 
Turkije hard moet aanpakken, omdat 
dit land het zogeheten ‘Ankara-pro-
tocol’ niet ratificeert. Dat betekent 
dat Turkije weigert alle EU-lidstaten, 
waaronder met name de Republiek 
Cyprus, gelijk te behandelen. Van 
Baalen vindt dat de onderhandelin-
gen met Turkije daarom bevroren 
moeten worden. Füle wil Turkije op 
het niet nakomen van haar verplich-
tingen aanspreken. Van Baalen vindt 
dat te vrijblijvend en spreekt van een 
vertrouwensbreuk tussen Turkije en 
de EU.

Guy Verhofstadt, leider van de Europese 
Liberalen (ALDE) en Hans van Baalen.

Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jeanine Hennis-
Plasschaert 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken en Transport

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken

 

Europa

Natura 2000: CdA 
speelt spelletjes!

chANtAGE – Neelie Kroes, beoogd 
Eurocommissaris voor de Digitale 
Agenda, heeft nog niet het groene 
licht gekregen van een meerderheid 
van het Europees Parlement. Na een 
goed verlopen hoorzitting, maakten 
de beide Christen-Democratische en 
Sociaal-Democratische machtsblok-
ken EVP en S&D, waar het CDA en de 
PvdA in het EP deel van uitmaken, be-
kend Kroes niet te steunen. Zij moet 
in Straatsburg op herhaling om EVP 
en S&D te overtuigen. 
VVD-delegatieleider in het EP, Hans 
van Baalen, veroordeelt dit brutale 
machtsmisbruik. Kroes heeft een 
onomstreden staat van dienst als Eu-
rocommissaris voor Mededinging. 
Zij heeft zich, zoals van haar bekend 
is, reeds nu al grondig verdiept in 
haar nieuwe portefeuille ICT en inter-
net. 
Ze zette een duidelijke politieke stra-
tegie uiteen: een vrije markt voor de 
nieuwe informatietechnologie, lage 
tarieven, open concurrentie en toe-
gang van iedereen tot de digitale snel-
weg. Kortom, Kroes als hoeder van de 
belangen van de consument en het 
MKB. Internet als aanjager van de eco-
nomie. Christen-Democraten en soci-

aal-democraten zegden haar tijdens 
de hoorzitting niet de wacht aan noch 
waren zij overdreven kritisch. Achter-
af bepaalden de fractievoorzitters van 
beide partijen dat Kroes geen groen 
licht kreeg. Ze hebben haar gewoon 
in gijzeling genomen om hun eigen 
zwakke kandidaat-Eurocommissaris-
sen te beschermen. 
Ze willen wisselgeld om de liberalen, 
die in het EP het verschil kunnen ma-
ken, te dwingen hun eigen zwakke 
broeders en zusters te steunen. Van 
Baalen maakte, met de liberale ALDE-
fractievoorzitter Guy Verhofstadt, 
duidelijk dat de liberalen ieder kan-
didaat-Eurocommissaris op hun kwa-

liteiten zullen beoordelen. Zij doen 
niet mee met een koehandel. Neelie 
zal op haar kwaliteiten alsnog voor 
haar ‘herexamen’ slagen. Zij heeft de 
steun van liberalen, groenen, conser-
vatieven en onafhankelijken, terwijl 
veel christen-democraten en sociaal-
democraten zich diep schamen voor 
de chantage door hun politieke lei-
ding. 
Van Baalen roept de CDA- en PvdA-lei-
ders in het EP, Wim van de Camp en 
Thijs Berman, op om hun fracties in 
het EP op het rechte pad te krijgen. Zij 
moeten de gijzeling van Neelie Kroes 
nu stoppen. Bewezen kwaliteit moet 
voor partijpolitieke machtspelletjes 
gaan.

oNrEAlistisch – Hans van Baalen wil 
af van de ongecoördineerde Europese 
subsidiestroom naar Turkije. De Eu-
ropese Rekenkamer (ERK) heeft forse 
kritiek op de zgn. pré-accessiesteun, 
die Turkije rijp moet maken voor toe-
treding tot de Europese Unie. 
De Europese Commissie stelt volgens 
de ERK geen prioriteiten, waarbij 
de gesubsidieerde projecten niet of 

nauwelijks aansluiten bij de EU-toe-
tredingscriteia en de tijdsplanning 
onrealistisch is. Van Baalen heeft 
ondertussen schriftelijke vragen ge-
steld aan de Europese Commissie en 
de Raad van Ministers. De VVD-fractie 
in de Tweede Kamer heeft eveneens 
vragen gesteld aan de Nederlandse re-
gering. Tevens wil Van Baalen weten 
waarom, na de onjuiste besteding 

van de pré-accessiegelden in de af-
gelopen periode, het subsidiebedrag 
van € 250 miljoen verhoogd wordt 
naar € 700 miljoen in de periode 
2007 tot 2013. Belastinggeld mag niet 
in het zwarte gat Turkije verdwijnen, 
aldus Van Baalen.

Christen-democraten en 
Socialisten gijzelen Neelie Kroes

kNEllEND – In aanloop naar de ge-
meenteraadsverkiezingen maakt het 
CDA veel herrie over ‘Natura 2000’, 
een Europees netwerk van natuur, 
vooral bedoeld om de afname van 
biodiversiteit te stoppen. Het CDA 
stelt dat de Brusselse regels te strak 
zijn en dat ze te ver doorschieten. 
Balkenende heeft Commissievoorzit-
ter Barroso al gevraagd of het niet 
minder kan. CDA-Europarlementari-
ër Esther de Lange heeft nu de Slo-
veense kandidaat-Eurocommissaris 
zo ver gekregen dat hij naar Neder-
land komt om de problemen aan te 
horen.
 
Máár ... Nederland gaat zelf weer eens 
veel verder dan de Brusselse richtlij-
nen vragen. Alle 162 Natura 2000-ge-
bieden zijn aangewezen door, jawel, 
CDA-minister Cees Veerman!
Europees uitgangspunt was om de 
AANWEZIGE kwetsbare natuur, met 

een wetenschappelijk rapport, aan te 
wijzen en te beschermen. Nederland 
wijst echter gebieden aan waar het 
natuur wil HEBBEN en beschermt 
plantjes en diertjes die er helemaal 
niet zijn. Verder heeft de Europese 
Commissie (op voorspraak van Ne-
derland trouwens) de EU-lidstaten 
de mogelijkheid gegeven (dus niet 
verplicht) om zogenoemde ‘beheer-
plannen’ op te stellen. Vooral die be-
heerplannen zijn knellend, daarom 
worden ze maar door enkele landen 
gebruikt. Hierin wordt vooral veran-
kerd wat er rondom de gebieden alle-
maal niet mag, in andere landen kan 
iedereen onder de noemer ‘bestaand 
gebruik’ gewoon verder leven.
Laat duidelijk zijn dat 90% van de el-
lende van Hollandse makelij is. Met 
dank aan de CDA-ministers.
 

Stop op subsidiestroom turkije

www.jeanineineuropa.eu

www.hansvanbaalen.eu

laatste nieuws
Net voor sluiting van de re-
dactie werd bekend dat het 
Europees Parlement de gijze-
ling van Neelie Kroes heeft 
opgeheven en dat zij na een 
tweede gespreksronde ook 
het groene licht van Socialis-
ten en Christen-Democraten 
heeft gekregen.  
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Nederland toekomstbestendig
Schrijf u nu in voor de Dag van de Moderne Economie op 12 februari 2010

iNsPirErEN    –  Nederland moet zich 
economisch klaar maken voor de 
toekomst. Dit kabinet onderneemt 
hiervoor geen enkele stap, de VVD 
denkt wel verder! Hoe moeten wij 
in de toekomst ons geld verdienen? 
VVD leider Mark Rutte is hier duide-
lijk over: “We kunnen niet wachten 
met hierover nadenken. Nederland 
zakt weg op de internationale rang-
lijsten. Het is alle hens aan dek om 
onze economie te moderniseren, 
opdat onze kinderen in de toekomst 
ook in welvaart kunnen leven!” 

De politiek kan dit echter niet al-
leen, daarom spreekt de VVD op 12 
februari 2010 op de Dag van de Mo-
derne Economie met innovatieve 
bedrijven, over kansen en belemme-
ringen.
U bent van harte welkom hieraan 
deel te nemen. Praat mee over hoe we 
de handen ineen kunnen slaan om 
Nederland klaar te stomen voor de 
toekomst, en doe inspiratie op door 
ervaringen van anderen. Rutte: “Om 
beter uit de crisis te komen, dan we 

erin zijn gegaan, heb ik een Agenda 
2015 opgesteld. Die bevat al belang-
rijke pijlers als innovatie, investeren 
in de kwaliteit van het onderwijs en 
flexibilisering van de arbeidsmarkt, 
maar er is meer nodig. Overheid, 
politiek en bedrijfsleven hebben 
elkaar daarbij nodig. Vandaar een 
gezamenlijke dag, waarin we de pij-
ler economie van onze Agenda 2015 
over het voetlicht brengen, nieuwe 
maatregelen aankondigen, maar ook 
de netten ophalen bij bedrijven: hoe 
kunnen we het samen nog beter? 

Op de Dag van de Moderne Econo-
mie, die wordt georganiseerd in het 
toepasselijke Science Centrum van 
de TU Delft, zullen verschillende 
interactieve gesprekken gevoerd 
worden met bedrijven, organisaties 
en de VVD. Doel van de dag is visies 
uitwisselen. De VVD gaat in discussie 
met het bedrijfsleven, neemt de tijd 
om knelpunten te inventariseren 
en oplossingen te toetsen. Op deze 
dag zullen verschillende thema’s 
aan de orde komen: mobiliteit, ener-

gie, duurzaam bouwen en optimaal 
omgaan met kennis. Ook zullen on-
derwijs en arbeidsmarkt en hun on-
derlinge verhouding veel aandacht 
krijgen. 
Op de Dag van de Moderne Econo-
mie komen vertegenwoordigers van 
alle diverse thema’s bij elkaar, zo zal 
Green Wheels aanwezig zijn, maar 
ook Foreco, winnaar van de nationa-
le duurzaamheidsprijs. Ook kunt u 
in gesprek gaan met Food Valley over 
hoe kennis en ondernemerschap sa-
mengebracht kunnen worden, met 
de Zorgzaak, Zorgonderneming van 
het jaar 2009, die ervoor kiest vooral 
met zzp’ers te werken, en met Seinen 
Projectontwikkeling over duurzaam 
bouwen. Voor een volledig overzicht 
van thema’s, aanwezige bedrijven 
en betrokken Kamerleden kunt u 
terecht op de website waar u zich di-
rect kunt aanmelden: www.dagmo-
derneeconomie.nl. Aanmelden kan 
tot woensdag 10 februari. 

‘Minister, zet verzet koop- 
zondagen in de uitverkoop’

hArDNEkkiG – VVD-woordvoerder 
Ton Elias begrijpt niet dat minister 
Van der Hoeven zich blijft verzet-
ten tegen de koopzondagen, zelfs 
nu blijkt dat winkeliers steeds vaker 
gebruik maken van mazen in de wet 
om toch op zondag open te kunnen 
zijn. Elias: “Ik begrijp niet waarom 
minister van der Hoeven haar hak-
ken in het zand blijft zetten over de 
koopzondag, want het wordt met 
de dag gekker. Nou heeft in Waalre 
weer een supermarkt een weke-
lijkse sjoelcompetitie bedacht om 
een evenementenvergunning in de 
wacht te slepen om open te kunnen 

op zondag. Na de Franse Grootmoe-
derdag als feestelijke reden om in 
Amsterdam open te kunnen zijn een 
nieuw hoogtepunt van inventiviteit!“ 
De VVD heeft de minister in Kamer-
vragen opnieuw opgeroepen om de 
wet zo te wijzigen dat een winkelier 
zelf kan bepalen om op zondag open 
te zijn of niet. 
Elias: “Het publiek wil het graag en 
het levert werkgelegenheid op. Twee 
ijzersterke argumenten. Maar dit ka-
binet luistert hardnekkig slecht: niet 
naar argumenten en niet naar de Ne-
derlandse consument. Bij verkiezin-
gen dan maar?”

Nieuw lid: 
birgit Steerneman, 
23 jaar 

“Ik ben kortgeleden verhuisd van het oosten van het land naar 
Den Haag. Sinds mijn aankomst in het politieke centrum van Ne-
derland, voelde ik de drang om ook ‘mee te doen’. Dit kan uiter-
aard door mijn stem uit te brengen, maar ook door lid te worden. 
Een eerste stap in de ‘actieve’ richting. Ik vind het belangrijk 
dat de VVD de ondernemende burger hoog in het vaandel heeft 
staan. Het moet in Nederland mogelijk blijven om te onderne-
men en te innoveren. Alleen in een ondernemend klimaat zullen 
noodzakelijke onderwerpen zoals duurzaam ondernemen in de 
gewenste vorm van de grond komen.” Birgit vindt het belangrijk 
om een mening te hebben, maar nog belangrijker om deze goed 
te kunnen verwoorden en te kunnen ondersteunen met steek-
houdende argumenten. “Daarom ga ik de komende periode kijken 
welke cursussen van de VVD ik zal gaan volgen. De gemeente-
raadsverkiezingen staan voor de deur, maar ook de Tweede Ka-
merverkiezingen komen in zicht. De VVD zit momenteel in goed 
vaarwater en ik hoop dat dit ook daadwerkelijk weerspiegeld zal 
worden in een flink aantal zetels.”

www.dagmoderneeconomie.nl.

Nieuw lid: 
dave Cho, 35 jaar
“Ik stem mijn hele leven al VVD maar had er 
nooit over nagedacht om lid te worden van de 
partij. Ik ken ook vrijwel niemand in mijn omgeving die lid is van een 
politieke partij. Toch vond ik het in november tijd om me aan te mel-
den als lid. Dit kabinet doet niets om de crisis op een goede manier 
aan te pakken. Keer op keer worden beslissingen uitgesteld. Door lid 
te worden steun ik de VVD financieel en blijf ik goed op de hoogte 
van de partij.” Ambities om zelf de politiek in te gaan heeft Dave niet. 
“Ik weet dat dat niets voor mij is. De VVD heeft landelijk, maar ook 
lokaal in mijn stad, hele goede politici die dat veel beter kunnen. Ik 
ben liever op de achtergrond betrokken.” 
 

Met uw bedrijf in Liber?
Bent u ondernemer en heeft u een product of dienst dat waardevol is voor uw mede VVD-leden? Wilt u in één 
keer 40.000 potentiële klanten bereiken tegen lage advertentiekosten? Denk dan eens aan een advertentie in Liber. 
Adverteren kan al vanaf € 350,-.  De volledige tariefkaart is opvraagbaar bij het algemene secretariaat, Jelleke van 
Rantwijk, 070 – 361 3013 of via j.van.rantwijk@vvd.nl.

werken aan de ontwikkeling van duurzame productieprocessen aan de tu Delft.

“Het kabinet blijft de zwarte piet 
over het te laat betalen door de over-
heid maar in de rondte spelen. Nadat 
eerst minister Van der Hoeven jaren-
lang niks voor elkaar kreeg en minis-
ter Ter Horst sinds april vorig jaar 
een poging ging wagen, heeft het 
kabinet nu besloten dat minister Bos 
mag proberen de overheid op tijd te 
laten betalen. En al die tijd wachten 
ondernemers vergeefs op hun geld, 
wat een ontstellend slome aanpak”, 
aldus Tweede Kamerlid Ton Elias in 
een reactie op alweer een kabinets-
brief over dit onderwerp. “Officieel 
moet er binnen dertig dagen zijn 

betaald. Eind 2008 beloofde Balke-
nende al dat het kabinet er echt voor 
zou gaan zorgen. Ik heb er het hele 
vorige jaar achteraan gezeten. Het 
laatste levensteken van het kabinet 
over dit onderwerp dateert alweer 
van 8 oktober; weer zijn we drie 
maanden maanden verder en weer 
wordt gezegd dat ze eind april van 
dit jaar willen proberen om 90% van 
alle facturen op tijd te betalen. Hoe 
vaak kun je beloven dat je iets zult 
gaan aanpakken? En waarom niet 
gewoon 100% op tijd? En hoe zit het 
met de departementen van Justitie 
en VROM, waar de helft van de reke-

ningen blijft liggen? Wanneer gaat 
dit kabinet hier nou eindelijk eens 
een keer iets aan dóen in plaats van 
de Kamer met een kluitje in het riet 
te sturen”, aldus het liberale Kamer-
lid dat over deze kwestie opnieuw 
vragen zal stellen. Want, zo meent 
Elias: “Het is oneerlijk en onnodig 
om ondernemers te lang laten wach-
ten op hun geld, louter omdat er op 
de ministeries veel te laks gewerkt 
wordt.”

Sloom betaalgedrag

VVd verkiesbaar in 380 
gemeenten en 20 stadsdelen

zEvENDuizEND – In de schaduwzijde 
van de gemeenteraadscampagne is op 
19 januari jl. de belangrijkste dag voor 
de verkiezingen gepasseerd: de dag der 
kandidaatstelling. Op die dag zijn alle 
kandidatenlijsten ingediend. Gelukkig 
verliep dit zoals gepland. Op 3 maart 
a.s. kunnen de inwoners van 380 ge-
meenten, 7 Amsterdamse stadsdelen 

en 13 Rotterdamse stadsdelen op de 
VVD stemmen. Slechts in dertien ge-
meenten doet de VVD niet zelfstandig 
mee aan de gemeenteraadsverkiezin-
gen. Ruim 7000 VVD-kandidaten zul-
len de komende weken volop campag-
nevoeren. Ongeveer een kwart van hen 
is vrouw. In totaal zijn er een kleine 
honderd vrouwelijke lijsttrekkers. 

t.elias@tweedekamer.nl
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In Interview krijgen VVD-leden 
die maatschappelijk actief zijn 
de ruimte om dat wat hen 
bezighoudt met anderen te 
delen. Voelt u zich daar zelf 
toe geroepen of kent u andere 
actieve of interessante VVD’ers? 
Uw suggestie(s) horen wij 
graag via email liber@vvd.nl of 
met een telefoontje naar 070 
3178887. 

“Wij hebben natuurlijk geheel andere 
speerpunten”, vult Wouters aan. “Bij 
ons spelen zaken als landbouwont-
wikkeling, de voorgenomen bouw 
van een nieuw cultureel centrum 
en issues rond mobiliteit. Overigens 
passen die naadloos binnen de lan-
delijke speerpunten. Je moet die drie 
begrippen niet abstract laten, maar 
ze koppelen aan ontwikkelingen die 
de mensen bezighouden. Kiezers wil-
len concrete oplossingen zien en geen 
luchtfietserij. Als je bijvoorbeeld jon-
geren van de straat wilt houden, dan 
moet je ze een carnavalswagen laten 
bouwen. Dan zijn ze een half jaar met 
werktuigbouwkunde bezig.”

liNksE FlAuwEkul
“Wij willen graag een einde maken 
aan allerlei linkse flauwekul”, ver-
volgt Wouters. “Wij vinden bijvoor-
beeld dat je niet moet korten op subsi-
dies voor de voetbalclubs, om dat geld 
vervolgens te besteden aan een of an-
dere dure jongerenwerker van boven 
de rivieren. En de drang naar duur-
zame energie heeft ertoe geleid dat er 
een windmolenpark staat gepland op 
vijftig meter van de Belgische grens 
en van een bungalowpark waar per-
manent wonen wordt gedoogd. We 
waren al in gesprek met de Belgische 
overheden om een afslag van de snel-
weg A67 te krijgen, maar die vitale 
aansluiting op het wegennet lijkt dus 
voorlopig van de baan.”
“Dergelijke zotternij is overigens niet 
alleen aan kleine gemeenten voor-
behouden”, vult Van der Burg aan. 
“Wij besteden geld aan een moes-
tuin op het dak van het stadhuis. Er 
wordt geld besteed aan maaltijden op 
school, terwijl dat toch een verant-
woordelijkheid van de ouders is. We 
hebben gelukkig de invoering van een 
milieuzone voor oude auto’s kunnen 
tegenhouden. En zijn er weer plan-
nen om een eigen energiebedrijf op te 
richten, terwijl we die net vrijwel alle-
maal geprivatiseerd hebben. Het lijkt 
me dat de opbrengsten beter aan an-
dere zaken kunnen worden besteed. 
Dat verhaal vertellen we dan ook op 
straat en de mensen blijken het hart-
grondig met ons eens. De linkse par-
tijen lijken de band met de bevolking 
volkomen kwijt te zijn.”

EENDrAchtiG koErsEN
“Het zelfvertrouwen in weer helemaal 
terug in de partij”, stelt Van der Burg 
onomwonden. “Het is inmiddels dui-
delijk dat wij – althans in de peilingen 
– weer helemaal terug zijn. Dat merk 
je ook aan de sfeer onder de leden. We 
hebben een winnaarsmentaliteit.”
“Je merkt dat ook aan reacties van 
mensen die niet op ons stemmen”, 
meent Wouters. “”Die staan veel sym-
pathieker tegenover de VVD dan bij-
voorbeeld vier jaar geleden. Het is vol-
slagen duidelijk dat we op de goede 
weg zijn en het is zaak nu eendrachtig 
deze koers te volgen. Dan gaan we een 
mooie en succesvolle tijd tegemoet.”

bewerkstelligen. Die aanpak werkt.”
Van der Burg heeft dezelfde ervarin-
gen. “Kijk, in een grote gemeente als 
Amsterdam is het voor de gemeente-
lijke fractie natuurlijk ondoenlijk bij 
alle deuren langs te gaan. We krijgen 
daarom ook volop steun van de frac-
ties van de deelraden. Die voeren de 
campagne in hun wijken. Ze kennen 
de mensen en de mensen kennen 
hen; dat werkt dus super. Als gemeen-
telijke fractie richten we ons primair 
op de media. De grote nationale dag-
bladen volgen de raadsvergaderingen 
intensief, dus de noodzakelijke con-
tacten zijn snel gelegd. En we richten 
ons natuurlijk op AT5; deze regionale 
TV-zender kijkt 82 procent van de Am-
sterdammers naar. Dat zijn voor ons 
prima communicatiekanalen. En dan 
hebben we natuurlijk nog nieuwe me-
diavormen als Hyves en Twitter.”

sPEErPuNtEN
De lokale speerpunten in de campag-
nes wijken niet af van de landelijke: 
veiligheid, mobiliteit en economie. 
“Uiteraard geven we daar een lokale 
draai aan”, legt Van der Burg uit. “Vei-
ligheid kun je heel concreet maken 
door te wijzen op de schietpartijen 
die recent in Zuid-Oost hebben plaats-
gevonden. Bij fouilleringen zijn de 
laatste vier maanden niet minder dan 
75 schietwapens in beslag genomen. 
Het is duidelijk dat de VVD hard wil 
optreden tegen dergelijke uitwassen. 
En voor wat betreft de mobiliteit ijve-
ren we voor verlaging van de parkeer-
tarieven. Dat zijn heldere en herken-
bare programmapunten.”

“Ik was al heel vroeg politiek actief, 
want op de basisschool wilde ik al 
in het landsbestuur”, opent Stefan 
Wouters. “Later, op de middelbare 
school, ben ik voorzitter van de 
leerlingenraad geweest. Vanwege 
het liberale karakter ben ik in die 
tijd lid geworden van de VVD en op 
mijn achttiende werd ik gevraagd 
voor de Gemeenteraad. En nu, op 
mijn 23e, mag ik dus fungeren als 
lijsttrekker.”
“In 1982 werd ik lid van de VVD 
en werd prompt gevraagd voor het 
bestuur in de deelraad Zuid-Oost”, 
herinnert Van der Burg zich. “In 
1984 kwam ik in de deelraad te-
recht en dat heb ik twaalf jaar, 
waarvan vijf jaar als wethouder, 
met veel plezier gedaan. Sinds 
2001 ben ik in de Gemeenteraad 
van Amsterdam terecht gekomen 
en in 2004 werd ik tot fractievoor-
zitter benoemd. En nu dus als lijst-
trekker.”

oPtiMistisch
Beide heren blijken erg optimis-
tisch over de komende verkiezin-
gen. “Uit vrijwel alle peilingen 

van de laatste tijd blijkt dat de VVD  
op winst staat”, legt Van der Burg uit. 
“Uit de laatste peiling bleek zelfs dat 
we in Amsterdam 25 procent zouden 
winnen. Onder de VVD’ers in de stad 
heerst dan ook niet zozeer het gevoel 
dat we weer aan het terugkomen zijn, 
maar veel meer dat we ‘gewoon’ gaan 
winnen. Het tij is gekeerd.”
“Ook wij gaan de verkiezingen gran-
dioos winnen”, kondigt Wouters aan. 

“Op dit moment hebben we twee 
raadsleden en we gaan er vanuit dat 
we dat aantal gaan verdubbelen. We 
hebben een prachtige lijst met veel 
jonge, energieke mensen en we zijn 
ervan overtuigd dat die mensen en 
ons programma veel mensen zullen 
aanspreken.”

EEN kwEstiE vAN DoEN
Dat optimisme is bepaald niet 
uit de lucht gegrepen, want 
er wordt intensief campagne 
gevoerd door de verschillende 
VVD-fracties. “Er werd in het ver-
leden wel eens geroepen dat de 
VVD weer campagne moest leren 
voeren, maar dat is volgens mij 
onzin”, stelt Wouters onomwon-
den. “Campagne voeren is vooral 

een kwestie van doen. Je moet 
een aantal enthousiaste men-
sen bij elkaar trommelen en de 
straat op gaan, de wijken in. En 
dan is het simpelweg een kwestie 
van zoveel mogelijk mensen aan-
spreken, hen uitleggen waar de 
partij voor staat en wat we willen 
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Lijsttrekkers Eric van der Burg (Amsterdam) en 
Stefan Wouters (Reusel de Mierden):

Zelfvertrouwen weer
helemaal terug

lijsttrekkers 
Eric van der burg 
(links) en 
stefan wouters: 
“campagne 
voeren is vooral 
een kwestie van 
doen.” 

eric van der Burg en Stefan Wouters zijn de lijsttrekkers van de vvd in respectie-
velijk de gemeenten amsterdam en reusel de Mierden. de verschillen tussen 
beiden zijn bijna teveel om op te noemen; zowel persoonlijk als wat betreft de 
gemeente die ze vertegenwoordigen. Maar toch zijn er wel degelijk de nodige 
overeenkomsten. Ze strijden beiden met volle inzet voor een klinkend verkiezings-
resultaat.  Tekst: dick Zoet

Meer en meer mensen staan 
sympathiek tegenover de VVd. 

dat moeten we verzilveren.
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Ingezonden brIeven

Wilt u iets kwijt over de VVD, de politiek in het algemeen of aanverwante zaken? 
uw brief kunt u mailen naar liber@vvd.nl of per post sturen naar algemeen secretariaat VVD, 
t.a.v. redactie Liber, postbus 30836, 2500 gV Den Haag. 

• De redactie bepaalt, zonder opgaaf van redenen, of  een brief wordt geplaatst of niet. Cor-
respondentie hierover is niet mogelijk. 

• De redactie behoudt zich het recht voor bijdragen aan deze rubriek in te korten. Een brief 
mag uit maximaal 175 woorden bestaan. 

• Reacties zonder huisadres en inzendingen onder pseudoniem worden niet geplaatst. 
• Het is toegestaan om te reageren op een eerder ingezonden brief. De redactie bepaalt 

echter wanneer een discussie is gesloten. 
• Afzenders verlenen toestemming voor openbaarmaking.

Beste leden,

Het jaar 2010 wordt, denk ik, voor de VVD en voor de VVD’ers een 
gedenkwaardig jaar. Gedenkwaardig omdat we de verkiezingen 
gaan winnen. ‘Die durft’, hoor ik jullie denken. En dat is waar, 

maar politiek is niet voor bange mensen. Het is slechts een kwestie van 
hard werken is om de verkiezingen in maart te gaan winnen. Wie de pei-
lingen van de verschillende bureaus nauwkeurig volgt, ziet dat de kans 
dat we de grootste worden, heel reëel is geworden.

We zetten de eindsprint naar 3 maart in. 
Een eindsprint, die door de VVD in alle 435 
gemeenten gelopen moet worden. Een eind-
sprint die de VVD op landelijk niveau met 
helpers en verzorgers zal ondersteunen. Een 
eindsprint ook, die moet leiden tot de over-
winning. De tussentijdse verkiezingen die in 
november in enkele herindelinggemeenten 
zijn gehouden hebben aangetoond dat dat 
kan. 

Enkele tips voor de eindsprint.
Uit eigen onderzoek blijkt dat de VVD het 
beste scoort op economie (en dan vooral lage 
lasten), veiligheid (meer blauw op straat) en mobiliteit (kilometerhef-
fing no way). Binnen die thema’s is op lokaal gebied altijd wel iets vin-
den. Soms spelen er lokaal specifieke zaken die precies in één van onze 
drie thema’s vallen. Zo heeft de VVD in Haarlem vier jaar geleden de 
verkiezingen gewonnen met een programma van één zin: dat nieuwe, 
peperdure stadhuis komt er niet. Dat thema was splijtend (de andere 
partijen wilden het wel) en zeer aansprekend voor de kiezers (verspilling 
van belastinggeld).

U kunt ons helpen! Vertel uw familie, vrienden, kennissen en buren 
waarom ze lokaal VVD moeten stemmen op 3 maart. Straal optimisme 
uit. Er is, door de economische crisis, al genoeg somberheid. De VVD 
biedt perspectief. Met de VVD aan de macht is het leuker en beter voor 
de burgers. Wijs iedereen op lastenverlichting. De VVD is de enige partij 
die altijd voor belastingverlaging is.

Hang de grote VVD-poster bij deze Liber voor uw raam. Zo worden ook 
uw buren, omwonenden en voorbijgangers in de dagen voor 3 maart (of 
op weg naar het stembureau) nog even geattendeerd op de VVD. 
Tot slot, wilt u nog actiever bijdragen aan de verkiezingscampagne? 
Neem dan contact op met het campagneteam van uw lokale VVD. 

Succes!

Henri Kruithof, lid hoofdbestuur

www.vvd.nlOPiNie
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De woningmarkt ondervindt 
momenteel de negatieve ef-

fecten van de economische crisis 
en daardoor de terugvallende vraag 
naar woningen. Het is geen uitzon-
dering meer dat woningen een jaar 
te koop staan en dat prijzen met 10% 
tot 20% dalen. Waar voorheen men-
sen hun eigen woning via internet 
verkochten, wordt nu weer de make-
laar in geschakeld. Makelaars krijgen 
hun traditionele makelende functie 
terug. Er wordt weer meer gekeken 
naar wat mensen willen en kunnen. 
Tophypotheken werden tijdens de 
hoogconjunctuur met medewerking 
van de banken gretig genomen en 
verstrekt.  Een bevriende makelaar 
vertelde onlangs dat hij in 10% van de 
verkoopgevallen te maken krijgt met 
de bank in plaats van met de mensen. 
Er staan in toenemende mate mensen 
onder curatele bij de bank. Waar voor-
heen ‘verdiend’ werd aan de verkoop 
van woningen, blijven mensen nu zit-
ten met een restschuld. Wat moet er 
gebeuren om de woningmarkt weer 
enigszins los te trekken?

switch
Allereerst moeten gemeenten in hun 
beleid een switch maken van kwan-
titatief gestuurd naar kwalitatief 
gestuurd. Het is zaak om niet te bou-
wen voor de leegstand. Op regionaal 
niveau moet worden gekeken waar 
groei in de woningmarkt mag plaats 
vinden om concurrentie tussen ge-
meenten te voorkomen. Een geleide 
nieuwbouwontwikkeling zal leiden 
tot een stabilisatie van de prijzen. 
Deze switch wordt overigens al op 
veel plekken in gang gezet. Het vol-
gende punt is des te pregnanter.
Na een tijdje stil gezeten te hebben 
kwam de woningmarkt na de zomer 
weer enigszins los. Mensen die een 
woonwens hebben uitgesteld, begin-
nen rustig om zich heen te kijken. 
Dit is een niet onaantrekkelijke be-
zigheid in een markt met dalende 
huizenprijzen. Maar dan dient zich 
het volgende probleem aan. De ban-
ken verstrekken minder vlot een 
hypotheek. Voorheen  verstrekten 
de banken grif een hypotheek van 
150% van de waarde van het onroe-
rend goed. Zelfs een arbeidscontract 
van vijf jaar bij het Ministerie van 
Defensie is onvoldoende zekerheid 
voor de banken om een hypotheek te 
verstrekken voor 80% van de waarde. 
Geen wonder dat de woningmarkt 
stagneert. 
Naar onze mening is dan ook de 
houding van de banken momenteel 
het grootste probleem in de woning-
markt.  De banken bijten zichzelf hier-
mee echter in de staart, want waar zij 
geen hypotheken verstrekken, wordt 
de woning niet verkocht met dalende 
huizenprijzen tot gevolg. De kans dat 
een verkoper achterblijft met een 
restschuld wordt groter. Dit heeft 
niet alleen desastreuze gevolgen voor 
de mensen zelf, maar vervolgens ook 
voor die banken die op hun beurt ‘ge-
dwongen worden’ om mensen onder 
curatele te stellen. 

Hoe kan dit worden doorbroken? Hier 
ligt een schone taak voor de minister 
van Financiën die als mede-eigenaar 
en financier van banken zijn macht 

maar eens moet aanwenden om de 
hypotheekmarkt te versoepelen. Hij 
moet met de vuist op tafel slaan. Ban-
ken houden nog veel te veel de hand 
op de knip.  En dit geldt niet alleen 
voor de particuliere hypotheekmarkt, 
maar evenzo goed voor ondernemers 
die moeilijker geld kunnen lenen 
waarmee het investeringsklimaat 
verslechtert en de economische groei 
(verder) wordt afgeremd. Kortom, 
wanneer kunnen we  enige actie van 
Bos verwachten? 

DEbAclE
In de provincies Fryslân en Gronin-
gen zijn de gevolgen in de nieuw-
bouwstop merkbaar. Het debacle 
Blauwe Stad waar de provincie een te-
genvaller van bijna 30 miljoen moet 
wegpoetsen omdat de ontwikkelaar 
er mee op houdt. Ook in de nieuwe 

woonwijk de Zuidlanden bij Leeu-
warden trekken de ontwikkelaars 
zich terug. De woningbouwaantallen 
vallen daar erg tegen en de woning-
corporaties worden ingeschakeld om 
enige nieuwbouw van de grond te 
krijgen. Voor de spiksplinternieuwe 
woonwijk Meerstad ten oosten van 
de stad Groningen zijn de verwach-
tingen somber. Hier is al tussen de 
200 en 300 miljoen euro geïnvesteerd 
en de start bouw is gepland voor eind 
2010.  

Tegen de zomer van 2010 zullen we 
nog meer de gevolgen van de econo-
mische crisis merken in de bouw. De 
afgelopen anderhalf jaar zijn er nog 
projecten uitgevoerd die al opgestart 
waren. In dezelfde tijd zijn er echter 
minder projecten geïnitieerd. De vol-
gende klap zal dan ook volgend voor-
jaar merkbaar worden. De regering 
is net een ‘sitting duck’,  klaar om 
geschoten te worden. 

GEEN bEtuttEliNG
Wat kan er verder nog gedaan worden 
om de stagnerende woningmarkt te 
stimuleren? Dat is het al of niet tij-
delijk, afschaffen van de overdrachts-
belasting en het laten dalen van de 
BTW in de (ver)bouw. In ieder geval 
hoeft dat bedrag niet meer te wor-
den ‘verdiend’ op een woning. Hier-
mee worden huizen goedkoper.  Ook 

moet de regering, net als de VVD, klip 
en klaar stellen dat er niet getornd 
wordt aan de hypotheekrenteaftrek. 
Hiermee neutraliseer je een bedrei-
gende factor. Maak de procedures en 
vergunningen makkelijker. En sowie-
so geen betutteling van de overheid, 
zoals het idee dat onvoldoende geïso-
leerde woningen niet meer verkocht 
zouden mogen worden. De stap om 
een woning te kopen moet worden 
vergemakkelijkt. Kortom, wanneer 
kunnen we enige actie verwachten!

GAstcoluMN

henri kruithof

‘Kabinet: actie nodig 
 voor woningmarkt’

Nieuw lid: 
Larissa van Ommen, 
24 jaar

“Na de recente voltooiing van mijn studie aan de Erasmus Universi-
teit besloot ik om iets te doen met mijn gevoel van onvrede over het 
niet regeren en de opgelegde betuttelingen van de huidige ‘regering’. 
Lid worden van de VVD leek me een logische eerste stap, omdat ik 
een fervent aanhangster ben van het Liberale gedachtegoed. Dit lid-
maatschap is een goede manier om op de hoogte te blijven van de 
partij en haar activiteiten.” 
Als net afgestudeerde marketeer wil Larissa daar nog een vraag aan 
toevoegen. “Is er nog iemand op zoek naar een enthousiaste, gedre-
ven marketeer? Laat het me weten via de redactie van Liber.” 
 

Fractievoorzitters/lijsttrekkers betty de boer (links) en Aukje de vries uit 
respectievelijk leeuwarden en Groningen.

campagne@vvd.nl
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Campagnenieuws Limburg
roADshow – In Maastricht wordt 
volop campagne gevoerd. Alex Meij, 
de nummer twee op de lijst, maakt 
inhoudelijk een speerpunt van de 
WMO, misschien niet het eerste speer-
punt van de VVD, maar juist omdat 
de andere partijen het in Maastricht 
laten liggen, pakt hij het op.

Wat hij ook heel bewust doet is zijn 
campagne richten op de autochtone 
Maastrichtenaren. “De Maastrichte-
naar stemt van oudsher niet of nau-
welijks VVD, aangezien het altijd een 
rooms-rood bolwerk was. De mensen 
die wel VVD stemmen zijn voorname-
lijk ‘import’. “Zij stemmen vooral op 

de nr. 1 of ... de nr 3 (eerste vrouw)’, 
zo meent hij. 
Wat de KC Maastricht daarnaast veel 
doet is het organiseren van road-
shows. “Dan trekken we met VVD-
kopstukken (meestal landelijk, soms 
ook regionaal) door de Provincie en 
zijn aanwezig bij allerlei activiteiten. 
Of we bezoeken bijvoorbeeld bedrij-
ven. Manieren om de VVD-kopstuk-
ken in contact te laten komen met 
potentiele kiezers. Verder denk ik dat 
het goed is veel het internet te gebrui-
ken. De mail van Charlie Aptroot over 
de kilometerheffing is een erg sterke 
geweest. Soortgelijk hebben wij met 
de EP-verkiezingen gedaan. Het con-

cept is eenvoudig. Stuur een bood-
schap naar alle wenselijk contacten 
in je emailadresboek, al dan niet 
met verzoek tot doorsturen. Dit kun 
je doortrkeken naar Hyves, Facebook 
en LinkedIN. Op deze manier wordt 
een bericht binnen no time het land 
doorgestuurd naar zeer veel mensen. 
Eenvoudigere en makkelijkere recla-
me is niet denkbaar.

Arnaud Hesselink, KC Limburg
 

www.alexmeij.nl

Nieuw lid: 
Mariola eijckelhof, 36 jaar

“Een vriend heeft mij in december lid gemaakt. Ik had van tevoren 
nooit zo nagedacht over een lidmaatschap, maar draag de VVD al 
jaren een warm hard toe. Daarom was lid worden een logische stap. 
Ik merk dat mensen om mij heen het beeld hebben dat de VVD een 
rijke partij is, maar de VVD heeft het als oppositiepartij financieel 
niet altijd even makkelijk. Dus hoe meer leden die met hun contri-
butie bijdragen, hoe beter. De laatste tijd is de VVD op een leuke, 
frisse manier in beeld met bijvoorbeeld die stellingen rondom de 
Europese Verkiezingen. 

Ik hoop dat de VVD dat tijdens de komende gemeenteraadsverkie-
zingen opnieuw laat zien. Er spelen genoeg lokale issues op het 
gebied van financiën en veiligheid waar de VVD ijzersterke oplos-
singen voor heeft.”   

 

Stemmentrekker

Diverse afdelingen zijn momenteel 
bezig hun eigen verkiezingskrant 
samen te stellen als onderdeel van 
de campagne voor de gemeente-
raadsverkiezingen. Naast het can-
vassen is een krant met heldere in-
formatie over de VVD een probaat 
middel om kiezers over de streep 
te halen om op de VVD te stem-
men. Het werkt extra goed zo’n 
krant in het weekend net voor de 
verkiezingen huis-aan-huis bij alle 
inwoners van uw dorp of stad in de 
brievenbus te stoppen. Bijgaand 
voorbeeld van Venlo verscheen al 
in november bij de herindelingsver-
kiezingen.  

Ronde tafel VVd-gemeentebestuurders

DivErsitEit – In Oegstgeest vond 11 
december jl. de Ronde Tafel plaats, 
een nieuw initiatief van de Haya 
van Somerenstichting speciaal voor 
raadsleden, wethouders, en lijst-
trekkers. Doel van deze bijeenkomst 
was het uitwisselen van kennis en 
vaardigheden rond het thema “span-
ningsvelden in de lokale politiek”. 
Een select gezelschap benaderde dit 
thema in het licht van de verkiezin-
gen via twee invalshoeken. Enerzijds 
de spanning die binnen je eigen par-
tij kan (en moet?) bestaan tussen het 
raadslid, de lijsttrekker en de wet-
houder, anderzijds de spanning tus-
sen de publieke Haagse herkenbaar-

heid en relatieve anonimiteit van de 
lokale politiek. 

Partijvoorzitter Ivo Opstelten sprak 
over de herkenbaarheid van VVD-be-
stuurders op lokaal niveau. Zijn bood-
schap: laat nadrukkelijk zien dat je 
van de VVD bent, leg altijd liberale 
accenten in je werk. Profileer je; poli-
tiek vergt een permanente campagne. 
Daarna gaf Marc Chavannes, hoogle-
raar journalistiek en columnist van 
het NRC, een toelichting op zijn boek 
‘Niemand regeert, de privatisering 
van de Nederlandse politiek’. 
Tijdens het diner begeleiden de VVD 
Tweede Kamerleden Paul de Krom 

en Mark Harbers aan twee tafels de 
discussies. Er werd over interessante 
stellingen gediscussieerd als lokale 
profilering en de (duale) spanningen 
tussen raad en college. Ook werd dui-
delijk dat de diversiteit in aanpak op 
lokaal niveau flink verschilt. 
De Ronde Tafel is een uitstekende 
werkvorm om elkaar te ontmoeten en 
intensief met elkaar van gedachten te 
wisselen over belangrijke thema’s. Er 
is inmiddels een vervolgbijeenkomst 
gepland voor VVD-wethouders. Heb je 
interesse om deze bijeenkomst bij te 
wonen, stuur een e-mail naar haya@
vvd.nl o.v.v. VVD-wethoudersbijeen-
komst.

Met de nieuwe JVC ProHD solid
state camcorder generatie. 

De JVC GY-HM camcorder range ondersteunt HD multiformat
opnames op een universeel SDHC kaart in twee file formats:

.MOV (Quicktime) ready-to-edit format met Apple FCP 
zonder conversie of rewrapping, slechts dragg en dropp,
.MP4 voor maximale compatibiliteit met de meeste NLE 
systemen,

Altijd Full HD, 720P/1080P of 1080i op 35Mbps.
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Mijlpaal voor Haya van Somerenstichting

Op 19 december 2009 werd aan Si-
mone Schonewille, actief VVD-lid uit 
Dwingeloo, de prijs voor de 100ste 
Haya-cursist in Noord-Nederland in 
2009 uitgereikt. Uit handen van de 
opleidings- en trainingsbestuurs-
leden van Kamercentrales Gronin-
gen, Friesland en Drenthe ontving 
Simone een leerzaam boek en een 
bos bloemen. Simone nam deel aan 
de cursus permanente campagne, 
waarin de cursisten geleerd werd 
hoe de VVD ook na de komende ver-
kiezingen in beeld kan blijven bij de 
kiezers. De Kamercentrales in het 
Noorden ondersteunen afdelingen 
met een cursusprogramma op maat 
voor hun actieve leven en politici. In 
totaal volgden 115 VVD’ers in Gro-
ningen, Friesland en Drenthe een 
cursus verzorgd door de Haya van 
Somerenstichting, het professionele 
opleidingsinstituut van de VVD.

Nieuwe mogelijkheden om 
contributie te betalen
Eind november jl. is onder 3600 VVD 
leden een steekproef gedaan om een 
nieuwe wijze van contributie beta-
len te introduceren. Deze leden is 
het voorstel gedaan hun contributie 
te betalen via een periodieke schen-
king. Inmiddels zal een aanzienlijke 
groep leden als eerste van deze moge-
lijkheid gebruik maken. Uiteindelijk 
stelt de VVD álle leden in de gelegen-
heid om van deze mogelijkheid ge-
bruik te maken. Daarom in het kort 
de bedoeling ervan.

PErioDiEkE schENkiNG
Een periodieke schenking betekent 

een schenking die voor minimaal 
vijf jaar is vastgelegd bij de notaris. 
Vereiste is dat de begunstigde een 
Algemeen Nut Beogende Instelling 
is. De VVD heeft deze status. Een pe-
riodieke schenking via een notariële 
akte is volledig aftrekbaar van het 
belastbare inkomen. Afhankelijk van 
het inkomen krijgt de schenker tus-
sen de 34 en 52 procent van zijn of 
haar gift terug via de belasting. Een 
gift aan de VVD is dus gegarandeerd 
aftrekbaar. De VVD ontvangt de bruto 
contributie, terwijl het VVD-lid netto 
de reguliere contributie betaald. Het 
kost VVD-leden dus niets extra. Maar 

het levert de VVD wel geld op. De VVD 
kan dat geld, met het oog op de ver-
kiezingen, goed gebruiken.
Bent u benaderd in de steekproef en 
heeft u nog niet de kans gehad te re-
ageren, dan kunt u alsnog gebruik 
maken van deze mogelijkheid om 
uw contributie te betalen. Stuurt u 
in dat geval de ingevulde machtiging 
alsnog op. 
Bent u niet benaderd, maar wilt u 
wel mee doen of wilt u meer infor-
matie over deze nieuwe wijze van 
contributie betalen, mail dan naar 
j.van.rantwijk@vvd.nl en vraag de in-
formatie aan. 

GrotE vrAAG – Er zijn weer nieu-
we VVD-artikelen toegevoegd in de 
webshop. Met deze uitbreiding komt 
het campagneteam tegemoet aan een 
aantal wensen uit het land. De uit-
breiding bevat een usb-stick, een ver-
nieuwde stropdas, een reversspeld, 
een thermobeker, kauwgom en een 
luxe papieren tas zoals ook wordt 
gebruikt tijdens de campagneaftrap 
op 14 februari. De artikelen zijn niet 
alleen door afdelingen te bestellen, 
maar ook door individuele leden.

Het succes van de webshop is groot: 
in drie weken tijd kreeg het campag-
neteam meer bestellingen en aanvra-
gen dan in de afgelopen drie jaar bij 
elkaar! De hectiek die dat geeft werkt 
enorm motiverend, maar soms be-
tekent het ook dat u enkele dagen 
moet wachten op een antwoord. 
Weet dat iedere mail aan campagne@
vvd.nl of materiaal@vvd.nl zo snel 
mogelijk wordt beantwoord. 

Door de grote vraag was de kleding-
voorraad in de webshop snel uit-
verkocht. Inmiddels is er weer een 
nieuwe partij geleverd en kan ieder-
een zijn bestelling spoedig thuis ver-
wachten.

Nieuwe 
materialen 
in de 
webshop

oEFENiNG – In de maand januari 
vonden in het hele land maar liefst 
vijfentwintig workshops plaats in het 
kader van het project ‘Stem op mij!’. 
De trainingen blijken een succes. De 
opkomsten zijn groot, de sfeer erg po-
sitief en strijdbaar en de reacties en-
thousiast. De deelnemers vinden de 
workshop heel nuttig en dynamisch. 
Met name het beantwoorden van de 
kernvragen uit de campagnecheck-
list is nuttig en vaak zelfs een eyeope-
ner. Het onderdeel waarbij de vraag 
‘Waarom moet je op mij stemmen?’ 
door de kandidaat zelf moet worden 
beantwoord, blijkt keer op keer een 
belangrijke oefening. 

 “Als de duizenden kandidaten in het 
hele land ook de energie voelen die 
in de workshops naar boven komt 
en ‘Stem op mij!’ in praktijk kunnen 
brengen bij iedereen in hun omge-
ving, dan gaan we echt het verschil 
maken op 3 maart!”, aldus Sander 
Dekker, lijsttrekker Den Haag en 
‘Stem op mij!’-cursist.
De bijeenkomsten bieden een goed 
platform voor kandidaten om cam-
pagne-ervaringen met elkaar uit te 
wisselen. Sommige afdelingen heb-
ben de gelegenheid aangegrepen om 
meteen een afspraak met elkaar te 
plannen, om gezamenlijk de kern-

boodschappen verder in te vullen.
In aanloop naar de gemeenteraads-
verkiezingen van 3 maart krijgen de 
kandidaten op de verschillende lijs-
ten in het land ondersteuning bij hun 
persoonlijke campagne door middel 
van workshops in het kader van het 
project ‘Stem op mij!’. Hierbij ligt de 
aandacht op de campagnechecklist 
(vragen zoals: wat is het kernthema, 
wat zijn de speerpunten, wat heeft de 
VVD lokaal bereikt de afgelopen vier 
jaar) en op campagnevoeren. Bij dat 
laatste staan twee punten centraal: 

het uitwisselen van ‘best practices’ en 
het beantwoorden van de moeilijkste 
vraag in iedere campagne: ‘Waarom 
moet iemand nou op mij stemmen?’. 
De sessies worden gehouden in op-
dracht van alle zeventien Kamercen-
trales en kunnen rekenen op de steun 
van onder meer de campagneleiding, 
Mark Rutte, Ivo Opstelten en het ge-
hele VVD-hoofdbestuur. Genodigden 
zijn lokale campagneleiders, afde-
lingsvoorzitters, KC-bestuursleden en 
alle kandidaten op de kieslijsten bin-
nen de KC.

Het projectteam van ‘Stem op mij!’ 
bestaat uit Marco van Kalleveen, 
Hans van den Broek, Ferdi de Lange 
en Caroline van Thessen. 

Voor meer informatie kunt u con-
tact opnemen met Ferdi de Lange:  
06-53926497,ferdidelange@planet.
nl, of met Caroline van Thessen:  
06-41468658, c.vanthessen@vvd.nl.

Onderscheidingen 
in Hillegom

De VVD-afdeling Hillegom vierde 
in september 2009 haar 50-jarig 
bestaan. Tijdens deze happening 
werden twee zeer betrokken VVD’-
ers in het zonnetje gezet. Ans Rijns-
burger-Kat ontving uit handen van 
hoofdbestuurslid Wiet de Bruijn de 
Thorbeckepenning. Zij kreeg de on-
derscheiding voor haar jarenlange 
verdienste als voorzitter en thans vi-
ce-voorzitter van de afdeling. Raads-
lid Cees Jongbloed werd de mr. D.U. 
Stikkerplaquette uitgereikt, even-
eens voor de vele werkzaamheden 
die hij heeft verricht voor de VVD in 
Hillegom.

benoemingen

Mat Vestjens is benoemd tot 
waarnemend burgemeester 
van de nieuwe gemeente Peel 
en Maas. Geert Segers is daar 
benoemd tot wethouder. Hans 
Derks vertegenwoordigt de VVD 
in de raad.
 
In Venlo zijn na de herindelings-
verkiezingen Mark Verheijen (o.a. 
Economische Zaken en Onderwijs) 
en Twan Beurkens (o.a. Ruimteli-
jke Ordening) benoemd tot weth-
ouder. De VVD-fractie bestaat uit 
fractievoorzitter John Heuvelings 
en de leden Sraar Geelen, Twan 
Pijpers, Martin Camp, Wilmi Bot-
Kaspori, Roy Konings, Wim van 
den Beucken, Monique Joordens, 
Riet Fleuren-Swinkels, Mieke van 
Rijn ten Vaanholt, Jos Hoezen 
en Pierre Hen. Daarmee is ze de 
grootste VVD-gemeenteraadsfrac-
tie van Nederland.
 
In de nieuwe gemeente Zuidplas 
is Tamara Venrooy-van Ark be-
noemd tot wethouder Financiën, 
Economische en Sociale Zaken. 
De gemeenteraadsfractie wordt 
gevormd door Jan Hordijk, Jos 
Beekman-Mansvelt (fractievoor-
zitter), Jacco Vroegop, Ginus 
Aalderink, Henk van der Torn en 
Daan de Haas.
 
In de provincie Utrecht heeft 
Remco van Lunteren Jan Ekkers 
opgevolgd als gedeputeerde. Frits 
Barneveld Binkhuysen volgt Rem-
co van Lunteren op als fractievoor-
zitter, Eric Balemans volgt hem 
weer op als vice-fractievoorzitter.
 
Arno Brok, momenteel burge-
meester van Sneek, is voorgedra-
gen als nieuwe burgemeester van 
Dordrecht. De Leerdammer Brok 
is zijn politieke loopbaan gestart in 
Leeuwarden. Van 1994 tot 1998 
als raadslid (vanaf 1995 frac-
tievoorzitter VVD) en van 1998 tot 
aan zijn huidige functie als weth-
ouder in Leeuwarden. De nieuwe 
burgemeester volgt burgemeester 
Bandell op, die op 1 februari 2010 
zijn functie neerlegt. 

Harry Dijksma vertrekt op 1 
februari als gedeputeerde van 
Flevoland. De VVD-fractie heeft 
René van Diessen voorgedragen 
als opvolger.
 
Dijkgraaf W.A. Gosselaar van 
Zeeuwse Eilanden gaat uiterlijk 1 
maart 2010 met pensioen.
 
Marianne Schuurmans-Wijdeven 
is per 1 februari benoemd tot 
burgemeester van Millingen aan 
de Rijn. Zij is sinds 2006 lid van 
Provinciale Staten van Gelderland 
en raadslid in Beuningen, waar zij 
van 2004 tot en met 2006 wet-
houder was.
 
In Nieuwegein is wethouder 
Johan van Everdingen afgetreden. 
De VVD-fractie heeft Herman 
Idema als opvolger voorgedragen.
 
In de nieuwe gemeente Venray 
zijn Ingrid de Barbanson en John 
Niessen benoemd tot raadsleden.
 
René Maertens is Ellentrees Mül-
ler opgevolgd als fractievoorzitter 
in de gemeenteraad van Almere.
 
 

‘Stem op mij!’ als succesformule

“We gaan echt 
het verschil 

maken”

Deelnemer sander Dekker, lijsttrekker 
in Den haag, was enthousiast over de 
workshop.



   

We betalen 
ons blauw

 

Daar willen we 
op straat meer 
van terug zien



Politie-
bezuinigingen 
onverantwoord

26 FEBRUARI 2010

ONVOORSTELBAAR – Het kabinet 
bezuinigt de komende jaren fors 
op politie. Dit gaat zonder twijfel 
ten koste van het aantal agenten 
op straat. VVD-Tweede Kamerlid en 
woordvoerder Politie Laetitia Grif-
fi th: “Deze bezuinigingen zijn onver-
antwoord en een bijl aan de wortel 
van onze samenleving.”

Het kabinet bezuinigt 190 miljoen 
euro op het politieapparaat. De VVD-
fractie is fel gekant tegen deze bezui-
nigingen en vindt dat ze van tafel 
moeten. Laetitia Griffi th maakt zich 
vooral grote zorgen om de politie-
sterkte in de nabije toekomst: “Ik kan 
mij niet voorstellen dat de voorgeno-
men bezuinigingen het aantal agen-
ten op straat ongemoeid zal laten. 
Om aan dit bedrag te komen, zal een 
fors aantal banen bij de politie moe-
ten worden geschrapt of niet meer 
worden ingevuld.”

ONZICHTBAAR
Sinds de afschaffi ng van de Rijks- en 
Gemeentepolitie in 1993 is het aan-
tal agenten in Nederland gegroeid 
van 44.000 naar 57.000. Desondanks 
is de zichtbaarheid van de politie op 
straat drastisch afgenomen. Eén van 
de oorzaken hiervan is de bureau-

cratische rompslomp, die enorm is 
toegenomen. Een voorbeeld: voor 
de aangifte van een winkeldiefstal 
moeten al zo’n 40 A4-tjes worden in-
gevuld. Een andere conclusie is dat 
de kans om slachtoffer van een mis-
drijf te worden in middelgrote en 
plattelandssteden in werkelijkheid 
groter is dan in een grote stad zoals 
Amsterdam. Dit is hoofdzakelijk te 
wijten aan de ‘onzichtbaarheid’ van 
de politie en de te lange aanrijtijden. 
Dat moet anders, vindt de VVD. Het 
waarborgen van veiligheid is een 
klassieke kerntaak van de overheid. 
‘Blauw op straat’ is het beste mid-
del om het veiligheidsgevoel van 
mensen te vergroten. Daarom moe-
ten er niet minder, maar juist meer 
agenten zijn. Ook moet de verdeling 
van de politiesterkte doelmatiger, te 
beginnen met de sterkte op het plat-
teland en in kleinere gemeenten. De 
VVD wil 2500 extra agenten voor de 
overlastgebieden en 1000 extra agen-
ten voor het platteland.

BELEDIGD
Griffi th: “In probleemwijken en op 
het platteland worden nu al poli-
tieposten gesloten. Agenten moeten 
dag en nacht hun werk doen met 
een onverantwoord kleine bezet-
ting. Voor een karig salaris lopen 
zij het risico te worden bedreigd en 
beledigd of klappen te krijgen. Het 
fi nanciële beeld en de vooruitzich-
ten zijn dramatisch.” Ze wijst ook 
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op de noodzakelijke verjonging van 
het korps. “Door de bezuinigingen 
staat ook de instroom van nieuwe 
politiemensen onder druk. En juist 
de komende jaren is dit door de ver-
grijzing erg van belang. Minister Ter 
Horst moet zich dan ook houden aan 
de afspraken die zijn gemaakt over 
het aantal aspiranten - minimaal 
1600 - dat jaarlijks aan de Politieaca-
demie instroomt.”
De fracties van CDA, PvdA en Christen-
Unie zijn groot voorstander van de 

Ik maak van de gelegenheid ge-
bruik u nog één keer op te roe-
pen om 3 maart te gaan stem-

men, en uw stem op de VVD uit te 
brengen! Nu is die kans natuurlijk 
groot, anders zou u Liber niet le-
zen, maar ik wil u toch nogmaals 
vertellen waarom. 

De VVD is – ook in lokale verkie-
zingsprogramma’s – eerlijk. Bij-
voorbeeld over noodzakelijke be-
zuinigingen. Natuurlijk hadden wij 
ook liever gezegd dat het niet nodig 
is, maar dat is het wel. Het enige al-
ternatief is namelijk belastingver-
hoging. De VVD in Amsterdam en 
Den Haag heeft stevige keuzes ge-
maakt om het verkiezingsprogram-
ma realistisch en eerlijk te houden. 
Maar ook in Rotterdam, Almere, 
Utrecht en vele andere gemeenten 
is de VVD bereid de begroting van 
de gemeente naar beneden bij te 
stellen door heldere keuzes te ma-
ken. En dat terwijl het bij andere 
lokale lijsttrekkers stil blijft op de 
vraag waarop zij gaan bezuinigen 
na 3 maart. 

Eerlijk en duidelijk. Dat is de VVD. 
Kijk naar de politie, de veiligheid. 
Geen bezuinigingen, maar juist 
meer blauw op straat. Geen bon-
nenquota, maar ingrijpen, handha-
ven! Daar staat de VVD voor!

Ik wil hier graag nogmaals mijn 
waardering uitspreken voor al die 
lokale VVD’ers, die zich al maan-
den inzetten om de VVD in hun 
gemeente groot te maken. Aan jul-
lie hebben we deze geweldige cam-
pagne te danken. Nu nog een goede 
uitslag! Daar gaan we voor!

Mark Rutte

bezuinigingen en hebben volmondig 
alle maatregelen van het kabinet ge-
steund. “Dit terwijl iedere agent die 
ik heb gesproken – van hoog tot laag 
– zegt dat de bezuinigingen wel de-
gelijk ten koste zullen gaan van het 
blauw op straat. Nu al zijn de nega-
tieve effecten van de bezuinigingen 
merkbaar: politieposten en –bureaus 
worden gesloten, contracten niet ver-
lengd, vacatures niet opgevuld, over-
werk niet uitbetaald.”

LiberLEDENKRANT VAN DE VVD

        

Bijna
3 maart!
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GOED VOOR DE ECONOMIE  ZEKER NU

Laat woensdag geen stem verloren gaan!

GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN

Campagnekatern

Woensdag a.s. zijn de gemeen-

teraadsverkiezingen. Spreek de 

komende dagen uw buren, fami-

lie, vrienden en kennissen aan en 

overtuig ze ervan om op 3 maart 

op de VVD te stemmen. Moch-

ten zij zelf niet in de gelegen-

heid zijn om te gaan stemmen, 

dan kunt u dat bij volmacht voor 

hen doen. Het is van belang dat 

u niet alleen de getekende stem-

pas van deze persoon meeneemt 

naar het stembureau, maar ook 

een kopie van het identiteitsdo-

cument van de volmachtgever. 

De VVD is dé partij voor veiligheid: 

méér blauw op straat. De VVD is 

dé partij voor een solide econo-

mie en de VVD is dé partij voor 

een betere bereikbaarheid. Help 

de VVD woensdag de grootste te 

worden, ook in uw gemeente!

Shoppen is ook zondagsrust

In Almere gaf de VVD op Valentijnsdag het startschot voor de 

landelijke campagne voor de gemeenteraadsverkiezingen. Het lan-

delijk campagneteam in gezelschap van een groot aantal Tweede 

Kamerleden was naar Almere getogen om lijsttrekker Arno Visser 

en zijn team te ondersteunen met een actie vóór de koopzondag. 

Dat betekende tevens de lancering van de inmiddels populaire 

boodschappentas met de opdruk ‘Shoppen is ook zondagsrust’. De 

VVD is tegen de plannen van het kabinet voor striktere regels voor 

de zondagsopening van winkels. “Winkeliers zelf moeten bepalen 

of ze op zondag open zijn. Koopzondagen zijn goed voor de eco-

nomie”, zei Mark Rutte. 

De actie voor het behoud van de koopzondag werd ook in Den 

Haag, Rotterdam en Sluis uitgevoerd. 

Vandalen 
gaan betalen

Tweede Kamerlid Fred Teeven

Vervolg op pag. 3
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Anna Stilz – Liberal loyalty. Freedom, 
Obligation, and the State

Het Liberaal Manifest stelde in 2005 
dat van een migrant ‘loyaliteit’ mag 
worden gevraagd jegens de staat die 
hem heeft opgenomen. Enkele jaren 
later vermeed Henk Kamp het woord; 
hij verlangde liever ‘oriëntatie’ op 
de Nederlandse cultuur. In een door-
wrocht boek betoogt de 33-jarige 
Amerikaanse assistent-professor Stilz 
dat het liberalisme noodzakelijker-
wijs loyaliteit van burgers vergt je-
gens de staat én jegens hun landge-
noten. Meestal wordt zo’n standpunt 
onderbouwd met een beroep op een 
(nationale) cultuur, die het bindmid-
del tussen de burgers zou vormen. 
Stilz constateert dat dit ‘cosmopoli-
tische’ liberalen nooit zal overtuigen. 
Daarom stoelt zij haar boeiende be-
toog op de door liberalen algemeen 
onderschreven universeel geldende 
waarden van vrijheid en rechtsgelijk-
heid.

Princeton, 2009. ISBN: 9780691139142, 
230 pp., € 29,95

Jonathan Israel – A Revolution of the 
mind. Radical Enlightenment and the In-
tellectual Origins of Modern Democracy

De historicus Jonathan Israel bevindt 
zich midden in een zeer omvangrijk, 
driedelig werk over de radicale Ver-
lichting. Twee vuistdikke delen zijn 
inmiddels verschenen, het derde en 
laatste deel is in aantocht. Voor ieder-
een die zich liet afschrikken door de 
omvang van Israel’s boeken is er nu 
een aanzienlijk handzamer boekje 
verschenen over de radicale Verlich-
ting. In dit werk gaat Israel na wat de 
origine is van waarden als de individu-
ele vrijheid, democratie, vrijheid van 
meningsuiting, religieuze tolerantie, 
politieke rechten en gelijkwaardig-
heid. Waarden die heden ten dage 
(bijna) algemeen geaccepteerd zijn, 
maar bij het ontstaan als extreem 
radicaal golden, radicaler dan tegen-
woordig veelal wordt aangenomen. 
Israel geeft de lezer met dit werk een 
inzicht in zijn theorie over de radicale 
Verlichting.

Princeton 2010. ISBN: 9780691142005, 
276 pp., € 27,95

Ruud Koole – Mensenwerk. Herinnerin-
gen van een partijvoorzitter, 2001-2007

Leesbare maar soms wat lang(dradig)e
terugblik van Ruud Koole op zijn 
meer dan vijf jaar als PvdA-voorzitter. 
De ervaringen in het politieke hand-
werk van deze hoogleraar politicolo-
gie leiden helaas niet tot bespiegelin-
gen over het verschil tussen theorie 
en praktijk, over de levensvatbaarheid 
van een (klassiek georganiseerde) poli-
tieke partij of over de invloed van een 
partijvoorzitter. Het boek blijft nogal 
hangen in de en-toen-en-toen-sfeer.
Ook inhoudelijk slaagt Koole er niet 
goed in afstand te nemen. Wie bijvoor-
beeld de Amerikaanse inval in Irak in 
2003 niet bij voorbaat als ‘immoreel’ 
verwierp – zoals het CDA, waarmee de 
PvdA destijds formatiebesprekingen 
voerde – wordt getypeerd als slaafse 
navolgers van Bush, of kan het slechts 
erom zijn gegaan de PvdA dwars te zit-
ten. Koole betoont zich rechthaberisch; 
wat dat betreft was hij een perfect bij 
de PvdA passende voorzitter.

Amsterdam, 2010. ISBN: 9789035131880, 
432 pp, € 24,95
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Succesvolle dag van de Moderne Economie
VRIJE ZONE – De VVD-Tweede Ka-
merfractie organiseerde half febru-
ari in het Science Center van de TU 
in Delft de Dag van de Moderne Eco-
nomie. Tijdens deze middag gingen 
Kamerleden in gesprek met 200 be-
zoekers en vertegenwoordigers van 
zo’n twintig innovatieve bedrijven. 
Tijdens deelsessies wisselden onder-
nemers ervaringen uit met Kamerle-
den over obstakels aan de kant van 
de overheid waar partijen tegenaan 
lopen als ze willen innoveren. En 
dat terwijl dit volgens Mark Rutte 
bovenaan de agenda van dit kabinet 
zou moeten staan. Rutte: ”Innovatie 
is nu harder nodig dan ooit. Als we 
hier nu niet op inzetten dan zijn de 
verworvenheden van vandaag in de 
toekomst niet meer haalbaar. Alle 
grote vraagstukken waar ons land 

de komende jaren voor staat, zoals 
bijvoorbeeld het opraken van de fos-
siele brandstoffen, komen neer op 
innovatie”. 
Ook maakte Mark Rutte op deze 
dag bekend dat hij het Innovatie-
platform wil afschaffen, omdat dit 
platform de afgelopen jaren niets 
voor elkaar heeft gekregen. “Bij dit 
platform werken goede mensen 
met goede ideeën, maar het mist 
elke vorm van daadkracht,” aldus 
Rutte. In plaats daarvan wil hij een 
regelvrije zone instellen, waar on-
dernemers niet gestoord door regels 
kunnen innoveren. Ook wil de VVD 
dat er 100 miljoen euro extra naar 
universiteiten gaat. Dit geld moet 
ingezet worden om ervoor te zor-
gen dat innovaties naar de markt 
gebracht worden.

Europees jaar bestrijding armoede

Zomerschool Teldersstichting

Presentatie rapport Kredietcrisis

Van maandag 23 tot en met 
donderdag 26 augustus or-
ganiseert de Teldersstich-

ting, in samenwerking met de Haya 
van Somerenstichting, wederom 
haar jaarlijkse zomerschool over de 
grondslagen van het liberalisme. 
Deze zomerschool zal plaatsvinden 
in Leusden (vlakbij Amersfoort). Tij-
dens de zomerschool, bedoeld voor 
vergevorderde studenten en recent 

Op dinsdag 16 maart a.s. 
presenteert de Teldersstich-
ting haar nieuwste geschrift 

‘Krachtproef voor het kapitalisme. 
Een liberale refl ectie op de kredietcrisis’. 

Een werkgroep onder leiding van 
Frans Engering (ondermeer curator 
van de Teldersstichting) heeft on-
derzocht welke lessen liberalen uit 
de kredietcrisis kunnen trekken. In 
het geschrift worden twee kwesties 
uitvoerig onderzocht: de regulering 
van de fi nanciële sector en de inter-

afgestudeerde academici, krijgen de 
cursisten een zeer gevarieerd pro-
gramma aangeboden met sprekers 
uit politiek en wetenschap, waarbij 
ruim de gelegenheid is voor discus-
sie. Tijdens eerdere edities van de zo-
merschool spraken onder meer Frits 
Bolkestein, Mark Rutte,  Afshin Ellian 
en Uri Rosenthal.

nationale monetaire onevenwichtig-
heden. Het eerste exemplaar van het 
geschrift zal op 16 maart tussen 11.00 
en 12.00 uur tijdens een persconfe-
rentie in Perscentrum Nieuwspoort 
worden aangeboden aan Hans Hoo-
gervorst, voorzitter van de Autoriteit 
Financiële Markten. Frits Bolkestein, 
president-curator van de Telders-
stichting, zal de persconferentie 
voorzitten.

PASSEND ANTWOORD – De Europese 
Unie heeft 2010 uitgeroepen tot het 
Europees jaar van de bestrijding van 
armoede en sociale uitsluiting. On-
der het motto ‘Stop armoede nu!’ 
wil de Europese Commissie de strijd 
tegen armoede in heel Europa bo-
venaan de politieke agenda zetten. 
Daarbij wil de Europese Commissie 
in samenwerking met de lidstaten 
aandacht besteden aan de specifi eke 
zorgen en behoeften van mensen, die 
worden geconfronteerd met armoede 
en uitsluiting en op alle niveaus de 
betrokkenheid en samenwerking in 
de strijd stimuleren. Bovendien wil 
de Europese Unie de stereotypen en 
stigmatisering van armoede en soci-
ale uitsluiting tegengaan en een sa-
menleving promoten die een goede 
levensstandaard ontwikkelt en on-
derhoudt en zorgt voor sociaal wel-
zijn en gelijke kansen voor iedereen.

RELATIEF BEGRIP
In het kader van het Europees jaar 
van de bestrijding van armoede en 
sociale uitsluiting werden ook nati-
onale plannen opgesteld. Nederland 
gaat zich, bij monde van de staatsse-
cretaris van Sociale Zaken en Werk-
gelegenheid, vooral richten op: (ar-
beids)participatie; sociale insluiting 
van jongeren; aanmoedigen gebruik 
van inkomensondersteunende maat-

regelen; en aanpak van de schulden-
problematiek.
Armoede is in Europa – en zeker in 
West-Europa – een relatief begrip. In 
vergelijking met de Derde Wereld-
landen kan hier eigenlijk niet van ar-
moede worden gesproken, maar dat 
even terzijde. Tussen de Europese lid-
staten zijn de verschillen in ‘armoe-
de’ ontzettend groot, zo blijkt uit de 
recente publicatie ‘Combating pover-
ty and social exclusion’ van Eurostat. 
De situatie in Nederland steekt steeds 
positief af tegen de resultaten in het 
gros van de andere EU-lidstaten. Het 
risico op armoede in ons land is laag. 
We kennen relatief weinig langdu-
rige werkloosheid en ook het risico 
op sociale uitsluiting is gering. Deze 
cijfers komen overeen met eerdere 
bevindingen in publicaties van het 
Sociaal en Cultureel Planbureau.

UITZICHTLOOS
Het succes van Nederland is groten-
deels te verklaren door de toegeno-
men arbeidsparticipatie en ook de 
hoogte van minimumloon en uitke-
ringen maakt dat leven onder de ar-
moedegrens in Nederland betrekke-
lijk weinig voorkomt. Tevens lijkt het 
actief terugdringen van schooluitval 
zijn vruchten af te werpen, al kan 
de lat op dit punt nog hoger worden 
gelegd. Deze positieve resultaten roe-

pen de vraag op of er in Nederland 
eigenlijk nog wel een probleem is. 
Eén probleem is er zeker nog wel, 
doch dat zal een ietwat ander pro-
bleem zijn dan de staatssecretaris 
voor ogen heeft. De successen die 
we hebben bereikt doen de vraag rij-
zen waarom het niet lukt de relatief 
kleine groep van achterblijvers te mo-
biliseren. Deze mensen bewegen niet 
mee met de welvaartsgroei en dalen-
de armoede in ons land, maar leven 
langdurig en uitzichtloos van een bij-
standsuitkering. Het antwoord op dit 
probleem is niet hogere uitkeringen 
of een aanmoediging om nóg meer 
gebruik te maken van de inkomens-
ondersteunende extra’s die ons land 
rijk is. Deze mensen moeten daad-
werkelijk en effectief gestimuleerd 
worden om actief aan de samenleving 
deel te nemen en aldus meer struc-

tuur in hun dagelijkse bezigheden 
te creëren. Voor deze groep vormt de 
hoogte van onze uitkeringen meer 
dan eens juist een belemmering om 
aan de slag te gaan. Op verzoek van 
Mark Rutte zal een werkgroep onder 
leiding van Sander Dekker in maart 
kort na de gemeenteraadsverkiezin-
gen aanbevelingen presenteren om 
nu juist deze groep te mobiliseren. 
Een liberaal antwoord, passend bij 
het Europees jaar van de bestrijding 
van armoede en sociale uitsluiting.

Fleur de Beaufort is wetenschappelijk 
medewerkster bij de Prof.mr. B.M. Telders-
stichting. 

www.teldersstichting.nl

www.teldersstichting.nl

www.teldersstichting.nl
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Hoorzitting over

klimaatcijfers
VVD-Tweede Kamerlid Helma 
Neppérus wil een hoorzitting 
over de fouten die zijn gemaakt 
in het IPCC-rapport. Recent bleek 
dat ook informatie afkomstig uit 
actiemateriaal van Nederlandse or-
ganisaties als Greenpeace en het 
Wereld Natuurfonds is gebruikt in 
het rapport. Daarnaast zou de Wa-
geningse hoogleraar Rik Leemans, 
hoofdauteur van het hoofdstuk 
over CO2-schade, verkeerd heb-
ben geciteerd uit studies naar de 
sterfte van koraal. 

Opheldering

over afschaffen

basisbeurs
De VVD is in verwarring gebracht 
door de uitspraken van staatsse-
cretaris De Jager over het sociaal 
leenstelsel. Tweede Kamerlid Mark 
Harbers: “De VVD heeft tijdens de 
begrotingsbehandeling duidelijk 
van minister Plasterk gehoord dat 
een sociaal leenstelsel een van 
de varianten is die de ambtelijke 
werkgroepen aan het bestuderen 
zijn. Nu zegt zijn collega De Jager 
dat het kabinet niet voornemens 
is de basisbeurs om te zetten 
in een sociaal leenstelsel. Ik wil 
van de minister weten of hij deze 
uitspraken namens het kabinet 
heeft gedaan.” 

Vandalen gaan

betalen
De VVD is van mening dat perso-
nen die de samenleving ernstige 
schade en leed toebrengen, be-
halve de schadevergoeding voor 
het (eventuele) slachtoffer ook de 
kosten van hun eigen procesgang 
moeten betalen. De rekening 
van vandalen hoort niet bij de 
belastingbetaler te liggen. De VVD 
wil dat die schade tot op de laatste 
cent op daders wordt verhaald. Wij 
tolereren geen hufterigheid, dus 
moet de ‘vervuiler’ betalen.

Initiatiefwet

noodweer
De VVD werkt aan een wet die 
huiseigenaren en ondernemers 
beter moet beschermen als ze 
hun gezin, huis of bedrijf be-
schermen tegen criminelen. In de 
Nederlandse wetgeving ontbreekt 
een feitelijk recht op zelfbescher-
ming bij dreiging van geweld. 
Pas wanneer je kunt aantonen uit 
zelfverdediging geen buitensporig 
geweld te hebben gebruikt, ben je 
niet strafbaar. Dat moet anders.

KORT
NIEUWS

Lees meer op www.vvd.nl 
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Aanslag budget
modaal gezin

KOP IN ‘T ZAND
Het gevolg hiervan is een tekort aan 
personeel en een forse toename van 
de werkdruk. Hierdoor komt de vei-
ligheid van de burger in het gedrang. 
De VVD heeft enige tijd geleden de 
website www.politiebezuinigingen.
nl in het leven geroepen om van dien-
ders en anderen werkzaam bij de po-
litie te horen welke gevolgen van de 
bezuinigingen reeds zichtbaar zijn. 
“De coalitiepartijen zijn doof voor 
deze signalen en steken hun hoofd in 
het zand. Ze weten niet wat er leeft 
bij de dienders. De VVD wel en daar-
om willen wij dat er meer agenten 
bijkomen”, aldus Griffi th.

Des te schrijnender is het dat er te-
gelijkertijd miljoenen aan gemeen-
schapsgeld worden verspild bij de 
voorziening tot samenwerking Poli-
tie Nederland (vtsPN). Sinds augustus 
2006 is de vtsPN operationeel. Be-
langrijke taken van deze organisa-
tie zijn het bundelen en verbeteren 
van de ICT-voorzieningen en andere 
inkopen voor de politie. Met name 
ICT-voorzieningen zijn voor politie 
Nederland van essentieel belang voor 
de handhaving en opsporing van 
strafbare feiten. Maar ook een recent 
incident als de storing bij alarmnum-
mer 112 had voor gevaarlijke situa-
ties kunnen zorgen.
“We hebben bij de vtsPN te maken 
met een sterk uitgedijde organisatie, 
waarin miljoenen aan publiek geld 
omgaat dat wordt verspild aan exorbi-
tante externe inhuur. Daarnaast zijn 
de klachten over de problemen met 
de ICT-systemen van de agenten on-
telbaar”, stelt Griffi th. De VVD vindt 

het onbegrijpelijk dat in een tijd dat 
de politiekorpsen elke cent twee keer 
moeten omdraaien, geld uit het lan-
delijke politiebudget royaal richting 
Driebergen stroomt, in de portemon-
nee van het management. Geld dat 
hard nodig is voor de inzet van agen-
ten in de wijken en voor de bestrij-
ding van overlast en criminaliteit. 
“Het is onacceptabel dat in een tijd 
dat de dienders als een citroen wor-
den uitgeknepen, geld wordt verspild 
bij de vtsPN.”

BASISVOORZIENINGEN
De veiligheid van onze rechtstaat en 
de criminaliteitbestrijding zijn zeer 
afhankelijk van basisvoorzieningen 
bij de politie als handhaving en op-
sporing. Ook de samenwerking tus-
sen de politiekorpsen is essentieel 
om criminaliteit te bestrijden en te 
verminderen. Griffi th heeft dan ook 
gepleit voor een parlementair onder-
zoek: “Juist omdat met ICT veel pu-
bliek geld is gemoeid, en de gevolgen 
van mislukte projecten vaak groot en 
maatschappelijk onaangenaam zijn, 
moeten wij de ontwikkelingen bij de 
vtsPN en de wijze van besteding van 
publiek geld grondig onderzoeken.”
Voor Griffi th is het niet te verkopen 
dat het kabinet aan de ene kant bezig 
is met een grote bezuinigingsopera-
tie, terwijl aan de andere kant mil-
joenen euro’s over de balk gesmeten 
worden. “Al deze zaken zullen nog 
jaren voelbaar zijn in de samenle-
ving. Een volgend kabinet, met naar 
ik hoop de VVD, mag de gevolgen van 
de bezuinigingen dan weer gaan op-
lossen.” 

DUURKOOP – Dit kabinet heeft tij-
dens zijn zittingsperiode niet gere-
geerd, maar doet dat helaas wel over 
zijn eigen graf heen. Het leven wordt 
voor veel Nederlanders pas echt duur 
nádat dit kabinet vertrokken is. Dit 
stelt VVD-fractievoorzitter Mark Rutte 
na drie jaar Balkende IV.

“Naast de vele lastenverzwaringen 
die het kabinet de afgelopen periode 
al heeft doorgevoerd, krijgen we ook 
nog te maken met lastenverzwarin-
gen die door Balkenende IV zijn inge-
steld, maar pas ná zijn aftocht zullen 
ingaan”, aldus Rutte. 
Rutte doelt hiermee op de Bosbelas-
ting, de nieuwe energiebelasting en 
de kilometerheffi ng die vanaf 2011 in 

werking zullen gaan treden. 
Door de nieuwe Energiebelasting, de 
Kilometerheffi ng en de verhoogde 
premies voor AWBZ en zorgverzeke-
ring, betaalt een gezin met een mo-
daal inkomen 115 euro per maand 
meer in 2015.

VERVIJFVOUDIGING
De meeste 65-plussers zullen niet te 
maken krijgen met de spitsheffi ng, 
maar hier staat tegenover dat de Bos-
belasting in 2015 al is opgelopen tot 
21 euro per maand. De totale rekening 
van Balkenende is voor een 65-plus 

huishouden met een beperkt aanvul-
lend pensioen ruim vier keer zo hoog 
met in totaal 88 euro per maand.
Het beeld zal uiteindelijk nog slechter 
zijn door de lange invoerperioden van 
de Bosbelasting en de nieuwe energie-
belasting. Sluipenderwijs vervijfvou-
digen de lasten van deze nieuwe be-
lastingen nog na 2015, als ze volledig 
in werking zijn getreden. Bovendien 
zal nog een oplossing gevonden moe-
ten worden voor het begrotingstekort 
van 35 miljard.

VAGE COMPROMISSEN
Naast de Nederlandse huishoudens, 
gaat ook het bedrijfsleven fl ink inle-
veren. Door de nieuwe energiebelas-
ting zullen ondernemers 65% meer 

belasting gaan betalen via hun ener-
gienota. Ook zullen werkgevers meer 
moeten bijdragen aan de stijgende 
zorguitgaven. Bij een ongewijzigde 
lastenverdeling tussen verzekerden 
en werkgevers zal dat gemiddeld per 
werknemer ruim 41 euro extra Zvw-
premie per jaar zijn.
“De erfenis van Balkenende IV bestaat 
dus uit vage compromissen, hogere 
belastingen en onbetaalde rekenin-
gen”, aldus Rutte.

Vervolg van pag. 1

l.griffi th@tweedekamer.nl

NIEUWS UIT EERSTE KAMER

Kleur uw raad oranje/blauw!

Bij de verkiezingen op 3 maart gaat het erom dat de kiezers de gemeente-
raden liberaal blauw-oranje kleuren. Wij liberale Eerste Kamer-leden doen 
mee aan de lokale campagnes. Uiteraard beseffen we dat het om ge-
meenteraadsverkiezingen gaat, en niet om verkiezingen voor de volksver-
tegenwoordiging in Den Haag. Het gaat om de gemeenten, niet om Den 
Haag. Wij liberalen geloven in lokale autonomie, in daadwerkelijke decen-
tralisatie. Wij zijn voorstanders van bestuur dichtbij de burgers. Lokale 
verkiezingen zijn voor ons dus geen ‘second-order’-verkiezingen zoals de 
PvdA ze in haar campagnestukken noemt.   
Het is intussen zo dat dit kabinet de gemeenten wil opzadelen met van 
alles en nog wat waar liberale kandidaten voor de gemeenteraden niets 
mee ophebben. Bijvoorbeeld de aanscherping van de winkeltijdenwet. 
De VVD fulmineert daartegen, en dat is maar goed ook. Kijk eens naar 
de partijen die in de Tweede Kamer gestemd hebben voor dat wetsvoor-
stel: CDA, ChristenUnie, PvdA, SP. Het CDA 
en de ChristenUnie staan voor naargeestige 
bevoogding. En de PvdA en de SP denken 
nog altijd dat ze mondige mensen moeten 
vertellen hoe die met hun vrije tijd op zondag 
en de feestdagen om moeten gaan. Wat een 
paternalisme!   
Hoog tijd voor blauw-oranje gekleurde ge-
meenteraden. Hoog tijd voor gemeenteraden 
die zo min mogelijk lastig worden gevallen 
door een kabinet dat bevoogdende en pater-
nalistische maatregelen over hen uitstort. 

Uri Rosenthal
voorzitter Eerste Kamerfractie

www.politiebezuinigingen.nl

www.vvd.nl

De Hoogste Tijd!
VERKIEZINGSKRANT VVD GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN 3 MAART 2010

Gemeenteraads-
verkiezingen

Stem
3 maart

VVD!

Uw lokale VVD

Hoe werkt 
het 
stemmen?

Wat wil 
de VVD 
in mijn 

gemeente?

De onbetaalde rekening van Balkenende-IV 
bedraagt 115 euro per maand voor een modaal 
gezin en 88 euro per maand voor ouderen met 

een klein pensioen.

f.weekers@tweedekamer.nl
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stemmen?
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gemeente?

Verdubbel uw stem  
In het midden van deze Liber vindt u de verkiezingskrant “De 

Hoogste Tijd!”. Doe deze vandaag nog bij uw buurman in de bus, 

om ook hem ervan te overtuigen dat de VVD de beste partij is 

om woensdag op te stemmen. U leest in deze bijlage enkele be-

richten die ook uitgebreider in Liber aan bod komen. Dit heeft te 

maken met de externe verspreiding van de verkiezingskrant.
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OPSCHONEN – Partijvoorzitter Ivo 
Opstelten en Klaas Dijkhoff, lijst-
trekker VVD Breda, presenteerden 
op 18 januari jl. de nieuwe website 
www.minderregelsinbreda.nl. Op 
deze website kunnen ondernemers 
aangeven tegen welke regelgeving zij 
aanlopen en zo politiek en bestuur 
scherp houden dat ze de regeldruk 
moeten aanpakken. 
Opstelten: “Ik ben verheugd dat in 
navolging van de landelijke VVD 
nu ook de Bredase VVD het mes wil 
zetten in het woud van regels. Met 
minder regels wordt de gemeente-
lijke overheid krachtiger en kleiner. 
Dit levert een grote administratieve 
lastenbesparing op en zal de Bre-
dase ondernemers weer lucht geven. 
Lucht om te leven en te ondernemen. 
Minder regels betekent ook dat de re-
gels die er zijn, beter nageleefd en 
gehandhaafd kunnen worden.”

 
Dijkhoff: “Het huidige college is 
teveel gericht geweest op het terug-
dringen van regelgeving, waarvan 
niemand het bestaan wist en waar 
niemand dus ook hinder van onder-
vond. Zaak is nu echt door te pak-
ken met het afschaffen van regels 
waar ondernemers en inwoners 
van ons Breda wèl last van hebben. 

Voorbeelden zijn het afschaffen van 
de exploitatievergunning voor de 
horeca, een versimpeling van de 
aanvraag voor bouwvergunningen 
en het drastisch verkorten van de 
doorlooptijd voor vergunningen in 
het algemeen.”
 
VERTROUWEN
Dijkhoff benadrukt dat de VVD niet 
alleen gaat voor het afschaffen van 
het teveel aan regels. “Een aantal re-
gels zul je altijd nodig hebben. Het 
gaat er dan ook om hoe we als Breda 
met de uitvoering omgaan. Denken 
we vanuit de procedures of denken 
we mee met ondernemers en inwo-
ners? De VVD wil dat laatste. Wij 
gaan uit van vertrouwen in mensen. 
Als laatste is natuurlijk het tegen-
gaan van overbodige nieuwe regel-
geving wat ons betreft minstens zo 
belangrijk.”

(Advertentie)

www.minderregelsinbreda.nl Kadercursus 2010
INSCHRIJVING VERLENGD – De 
Kadercursus biedt actieve VVD’ers 
vier zaterdagen met training en de-
bat. Tijdens de Kadercursus worden 
interessante inleiders vanuit de VVD, 
maar ook daarbuiten, genodigd om 
hun visie over bovengenoemd onder-
werp met ons te delen. 
We hebben voor de Kadercursus 
inleiders als Rob Ellermeijer, Luigi 
van Leeuwen en Ard van der Steur. 
Ivo Opstelten zal de Kadercursus op 
20 maart openen en Mark Rutte zal 
op 19 juni de afsluiting verzorgen.
Het thema is onderverdeeld in de 
deelonderwerpen: Sociale structuur, 
Financiën, Economie, Ruimtelijke 

ordening en milieu
De Kadercursus vindt plaats op zater-
dag 20 maart, 17 april, 15 mei en 19 
juni 2010. De locatie voor dit evene-
ment is de Business Universiteit Ny-
enrode te Breukelen. Het aantal be-
schikbare cursusplaatsen is beperkt, 
dus hanteert de Haya van Some-
renstichting (Haya) een selectiepro-
cedure. De bijdrage voor deelname is 
€ 195 (voor studenten is de bijdrage 
€ 115). Koffi e/ thee, lunch en een bor-
rel zijn bij de prijs inbegrepen.

Nieuwe lid: Jeroen Jordaan

Toen Jeroen Jordaan in 2009 koos om lid te worden van de VVD twijfelde hij nog tussen 

een aantal partijen. “En dat doe ik nog steeds. Ik ben ook lid van het CDA, maar sterke 

persoonlijkheden als Fred Teeven, Laetitia Griffi th, Atzo Nicolai, Hans van Baalen en Ivo 

Opstelten binden me aan de VVD. Daarnaast hou ik van duidelijke standpunten. Stand-

punten die voor een ieder te begrijpen zijn.” Communicatie speelt daarbij een belangrijke rol. “Het 

begint bij de manier waarop je dingen zegt, en niet direct wat je zegt. Voor de meeste mensen komt dat 

daarna.” Via zijn lidmaatschap van de VVD hoopt Jeroen zich wellicht meer te kunnen verdiepen in de 

lokale politiek van Enschede en zo te kunnen bijdragen aan datgene wat de VVD wil nastreven. “Meer 

onder de mensen brengen, een bredere groep mensen aanspreken. Dat is de uitdaging voor de VVD.”

Ga naar www.vvd.nl/kadercur-
sus voor meer informatie en 
meld u aan voor 8 maart 2010. 

   

We betalen 
ons blauw

 

Daar willen we 
op straat meer 
van terug zien

DE VVD STAAT ER 
KLEURRIJK OP EN 
DAT MAG GEZIEN 

WORDEN

PACAMAC
World’s only all over printable jacket

De pac-a-mac leent zich er 
uitstekend voor, want dit jack is 

rondom en over het hele oppervlak 
bedrukbaar. Dan vallen het merk 

en de boodschap pas echt op, 
vanuit iedere hoek. De pac-a-mac 

is uniek in de wereld. 
Het VVD jack is te bestellen via 

www.vvdshop.nl

Meer weten over de 
mogelijkheden? 

Kijk op 
www.pac-a-mac.com

Op 11 februari jl. heeft Uri Rosenthal, 
VVD-fractievoorzitter Eerste Kamer, 
van de Vereniging voor Bestuurs-
kunde de derde Laurens Pieter van de 
Spiegelprijs toegekend gekregen. 
De prijs wordt eens in de drie jaar 
uitgereikt en is een eerbetoon aan 
een persoon uit de wetenschap of de 
praktijk van het Nederlandse open-
baar bestuur die door zijn loopbaan 
of oeuvre een brug heeft geslagen 
tussen de bestuurskunde en het 
openbaar bestuur. 
Tot de eerdere winnaars van de prijs 

behoort onder andere vice-president 
van de Raad van State, Herman 
Tjeenk Willink. 

L.P. van de Spiegel-prijs 
voor Uri Rosenthal



www.vvd.nl

Kijk voor meer informatie 
over de speerpunten van 
de VVD in uw gemeente op: 
www.vvd.nl: de vvd bij u in 
de buurt.

De Hoogste Tijd!
VERKIEZINGSKRANT VVD GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN 3 MAART 2010

Gemeenteraads-
verkiezingen

AGENTEN- Het kabinet bezuinigt de 
komende jaren 190 miljoen euro op 
het politieapparaat. De VVD-fractie is 
fel gekant tegen de bezuinigingen en 
vindt dat ze van tafel moeten. Vooral 
de politiesterkte in de nabije toe-
komst baart de VVD grote zorgen. 
Het waarborgen van veiligheid is een 
klassieke kerntaak van de overheid. 
‘Blauw op straat’ is het beste middel 
om het veiligheidsgevoel van de bur-
ger te vergroten. Daarom moeten er 
niet minder maar juist meer agenten 
zijn. Ook moet de verdeling van de 
politiesterkte doelmatiger, te begin-
nen met de sterkte op het platteland 

en in kleinere gemeenten. De VVD 
wil 2500 extra agenten voor de over-
lastgebieden en 1000 extra agenten 
voor het platteland.

VEILIGHEID
Nu al zijn de negatieve effecten van 
de bezuinigingen merkbaar: politie-
posten en –bureaus worden gesloten, 
contracten niet verlengd, vacatures 
niet opgevuld, overwerk niet uit-
betaald. Het gevolg hiervan is een 
tekort aan personeel en een forse 
toename van de werkdruk. Hierdoor 
komt de veiligheid van de burger in 
het gedrang. 

        

Politiebezuinigingen
onverantwoord!

Ik roep u op om 3 maart te 
gaan stemmen, en uw stem 
op de VVD uit te brengen! 

De VVD is – ook in lokale ver-
kiezingsprogramma’s – eerlijk. 
Bijvoorbeeld over noodzakelijke 
bezuinigingen. Natuurlijk had-
den wij ook liever gezegd dat 
het niet nodig is, maar dat is 
het wel. Het enige alternatief is 
namelijk belastingverhoging. 
De VVD in Amsterdam en Den 
Haag heeft stevige keuzes 
gemaakt om het verkiezings-
programma realistisch en 
eerlijk te houden. Maar ook in 
Rotterdam, Almere, Utrecht en 
vele andere gemeenten is de 
VVD bereid de begroting van 
de gemeenten naar beneden bij 
te stellen door heldere keuzes 
te maken. En dat terwijl het bij 
andere lokale lijsttrekkers stil 
blijft, op de vraag waarop zij 
gaan bezuinigen na 3 maart. 

Eerlijk en duidelijk. 
Dat is de VVD. 

Of kijk naar de politie, de 
veiligheid. Geen bezuinigin-
gen, maar juist meer blauw 
op straat. Geen bonnenquota, 
maar ingrijpen, handhaven! 
Daar staat de VVD voor!

Mark Rutte

Stem
3 maart

VVD!

Wouter Bos heeft al een jaar 
lang zo’n ontzettende pijn aan 
zijn hand en besluit naar het 
ziekenhuis te gaan.

De arts ziet het al: “Meneer Bos, u 
heeft een gat in uw hand! En niet 
zo’n kleintje ook.”

“Pas maar op, want dat is HEEL 
erg besmettelijk!.” 

Dit kabinet blinkt uit in drie 
dingen: meer uitgeven, meer 
schulden, meer belastingen

De VVD maakt andere keuzes 
en daar beginnen we mee in uw 
gemeente. Stem 3 maart ook in 
uw gemeente VVD!’

De VVD op YouTube

Kijk voor het volledige fi lmpje op www.vvd.nl/youtube

Uw lokale VVD

Woensdag 3 maart mag u weer stem-
men voor de gemeenteraadsverkie-
zingen. Maak van deze gelegenheid 
gebruik om mee te beslissen over het 
beleid in uw gemeente! Als het aan 
het huidige kabinet ligt, gaat ieder-
een in Nederland straks fors meer 

betalen aan allerlei extra belastin-
gen. De VVD maakt andere keuzes, 
ook in uw gemeente: geen zinloze 
bureaucratie, geen fl auwekul subsi-
dies en geen greep in uw portemon-
nee. Stem op 3 maart daarom ook in 
uw gemeente op de VVD! 

Hoe werkt 
het 
stemmen?
Woensdag 3 maart zijn de stem-
bureaus open van 07.30 tot 21.00 
uur. U heeft inmiddels uw stem-
pas thuis ontvangen. Met deze 
stempas kunt u in ieder stembu-
reau van uw gemeente stemmen. 
Neem de stempas en een geldig 
legitimatiebewijs mee. U mag 
ook namens iemand anders stem-
men–uw partner, vader of moe-
der, buurman- : neem dan ook 
een (kopie van) een geldig legiti-
matiebewijs van de volmachtge-
ver mee en zijn of haar stempas.

Wat wil 
de VVD 
in mijn 

gemeente?

•  Lage 
 belastingen

•  Veiligheid op
  straat

•  Een goede 

 bereikbaarheid

Kijk op de middenpagina voor onze prikkelende stellingen.

Rekening Balkenende IV
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Als je een inbreker van je trap af 

duwt, ben jij geen misdadiger, 

maar verdedig je met recht je ei-

gendom.

■ Eens
■ Oneens
■ Ik twijfel

De overheid moet het eigen huis-

houdboekje op orde hebben.

■ Eens
■ Oneens
■ Ik twijfel

We betalen ons blauw. Daar wil-

len we op straat meer van terug 

zien.

■ Eens
■ Oneens
■ Ik twijfel

Teveel belasting betalen is slecht 

voor de economie.

■ Eens
■ Oneens
■ Ik twijfel

Als je weet dat je moet bezuini-

gen, is het beter om daar vóór de 

verkiezingen eerlijk over te zijn.

■ Eens
■ Oneens
■ Ik twijfel

De auto is één van de mooiste 

uitvindingen van de twintigste 

eeuw, die moet niet worden ge-

bruikt als melkkoe.

■ Eens
■ Oneens
■ Ik twijfel

Ik wil het beste uit mezelf halen.

■ Eens
■ Oneens
■ Ik twijfel

Kernenergie is een oplossing, 

geen probleem.

■ Eens
■ Oneens
■ Ik twijfel

Onze economie kan niet zonder 

vakmensen. Scholen moeten 

vakmanschap in ere herstellen.

■ Eens
■ Oneens
■ Ik twijfel

Ben ik stiekem toch een VVD-er?

Aanbevolen
Op 3 maart is uw stem voor de 
gemeenteraadsverkiezingen 
belangrijk. Veel inwoners van 
uw stad of dorp zijn niet da-
gelijks bezig met de taken van 
uw gemeente. U bent bezig 
met uw werk, uw kinderen, de 
school, uw vrienden, hobby’s. 
Terwijl u dat doet, wilt u veilig 
over straat, wonen in een 
schone buurt en niet teveel be-
lasting betalen. De rest regelt 
u zelf wel.

De VVD is een liberale partij, 
die opgericht is voor en door 
hardwerkende Nederlanders, 
die niet willen dat de overheid 
ze steeds op hun huid zit. Uw 
stem op de VVD is dus belang-
rijk om betutteling en hoge 
belastingen te voorkomen. 

Daarnaast zullen de VVD-ge-
meenteraadsleden, die dankzij 
u straks in uw gemeenteraad 
zitten, zich inzetten voor een 
veilige buurt en meer blauw 
op straat. Want als de overheid 
één ding wel moet regelen, 
dan is het onze veiligheid: 
Lik-op-stuk voor criminelen en 
vandalen. Tot slot is de VVD 
de partij voor bereikbaarheid. 
Meer en betere wegen, goede 
parkeergelegenheid en geen 
autootje-pesten.

Kies VVD en beveel de VVD ook 
bij anderen aan. Ik wens u het 
allerbeste!
 
 
Ivo Opstelten

Tel uw score op: 

- per antwoord “a” 
krijgt u vijf punten
- per antwoord “b” 
krijgt u twee punten
- per antwoord “c” 
krijgt u vijf strafpunten.

Uitslag:

Heeft u meer dan 30 punten: 

stem VVD!
Heeft u minder dan 30 punten: 

U bent links. Voor de toekomst van 
uw kinderen is een stem op de VVD 
echter toch verstandiger. En die 
stem kunt u makkelijk geheimhou-
den voor uw linkse vrienden…
Heeft u meer dan 15 strafpunten: 

U twijfelt teveel. Wees verstandig 
en kies voor de duidelijkheid van 
de VVD
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De VVD vindt de bezuinigingen op de politie onver-
antwoord. In probleemwijken en op het platteland 
worden politieposten gesloten. Agenten moeten dag 
en nacht hun werk doen met een veel te kleine bezet-
ting. Kabinetsbezuinigingen leiden er onvermijdelijk 
toe dat vacatures niet worden opgevuld en dat een fors 
aantal banen bij de politie moeten worden geschrapt. 
De basispolitiezorg komt ernstig in gevaar en dat is de 
bijl aan de wortel van onze rechtshandhaving. Je kunt 
de politie niet als een citroen blijven uitpersen. De 
VVD fractie is fel tegen de bezuinigingen bij de politie 
en vindt dat ze van tafel moeten. Wij vinden dat er 
juist meer agenten bij moeten. En fors ook! 

De auto is één van de mooiste uitvindingen 
van de moderne tijd. De auto heeft vrijheid 
gebracht. Je moet Nederland wel zo organiseren 
dat we de auto kunnen gebruiken, zonder ellen-
lange fi les, zonder overlast of onveilige situa-
ties. Dat vergt investeringen in meer en betere 
wegen. En in parkeerplekken. Autopesten lost 
niets op. Daarom is de VVD onder meer tegen 
de kilometerheffi ng. Bijna iedereen gaat dan 
veel meer belasting betalen. Bovendien wordt 
de privacy van automobilisten ernstig in gevaar 
gebracht. De hardwerkende Nederlander die in 
de spits naar zijn werk moet, zoals de onderwij-
zer, bouwvakker en winkelmedewerker, hééft 
geen alternatief om buiten de spits te reizen. Dit 
kunnen wij toch niet laten gebeuren.

Slechts 7% van de Nederlanders is op religieuze 
gronden tegen openstelling op zondag. Zelfs die 
7% wil de VVD als liberale partij graag tegemoet 
komen: hen leggen we geen strobreed in de weg 
om desnoods drie keer op zondag naar de kerk te 
gaan. Maar mag een ander dan gewoon winkelen 
als-ie daar zin in heeft? Shoppen en een beetje 
slenteren op zondag is óók zondagsrust. Bovendien 
regelt ook hier de markt het. De VVD wil het aan 
de winkelier overlaten of hij of zij op zondag open 
wil of niet.

Wie wordt opgepakt we-
gens geweld of vernielin-
gen moet sneller worden 
berecht en meteen 
betalen voor de schade. 
Teveel vandalen krijgen 
nooit een rekening voor 
de door hen aangerichte 
schade, of weigeren die 
simpelweg te betalen. 
Dat moet afgelopen zijn. 
De daders of hun ouders 
moeten opdraaien voor 
de kosten waarmee ze de 
maatschappij opzadelen. 
Het draagt er ook aan bij 
herhaling te voorkomen 
als daders de rekening 
krijgen gepresenteerd.

De VVD wil een krachtige, kleine 
overheid, ook op gemeentelijk 
niveau. Dat betekent dat we 
belasting verstandig besteden 
aan bijvoorbeeld het veiliger en 
schoner maken van uw buurt. 
Flauwekul kan eruit, zodat u 
meer overhoudt in uw portemon-
nee. Want de burger is geen pi-
nautomaat voor bestuurders die 
zich overal mee willen bemoeien. 
Door lage belastingen wordt uw 
gemeente ook gedwongen zich te 
concentreren op écht belangrijke 
taken.
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De VVD wil een groot aantal wet-
ten en regels afschaffen of ver-
eenvoudigen. Dit levert een grote 
administratieve lastenbesparing 
op en zal de Nederlandse samen-
leving weer lucht geven. Lucht 
om te leven en te ondernemen. 
Minder regels betekent ook dat de 
regels die er zijn beter nageleefd 
en gehandhaafd kunnen worden. 
Hier een greep uit de wetten die 
mogen verdwijnen.

1. BOS-BELASTING
De VVD vindt dit onwenselijk, AOW’ers 
met een inkomen boven globaal € 30.000 
worden sluipender wijze gekort. 

2. WINKELTIJDENWET
De VVD vindt dat ondernemers zelf mogen 
bepalen wanneer winkels open zijn. 
 
3. ELEKTRONISCH KIND DOSSIER
De VVD heeft altijd gepleit voor een Ver-
wijsindex, daarin staan de gegevens van 
kinderen, zodat er niet meerdere hulpver-
leners bezig zijn  met hetzelfde kind. Op dit 
moment wordt er volgens de VVD teveel 
privacygevoelige informatie vastgelegd.

4. VERPLICHTE CHIPPEN VAN HONDEN
Het is niet te controleren en te handhaven. 
Wat een bureaucratie, dit is geen taak 
voor de overheid.

5. WET GRATIS SCHOOLBOEKEN
De VVD wil geen inkomenspolitiek be-
drijven via de onderwijsbegroting. Gratis 
schoolboeken doen niets voor de kwaliteit 
van onderwijs en zadelen scholen op met 
een onnodige bureaucratische (aanbeste-
dings) last. 

6. RAAD VOOR WERK EN INKOMEN
De VVD wil de Raad voor Werk en Inko-
men opheffen.
 
7. UITKERINGSINSTANTIE UWV
Door het opheffen van het UWV hoeven 
cliënten hun verhaal niet aan meerdere 
balies te vertellen. Wel worden de taken 
gedeeltelijk door de gemeenten overge-
nomen.

8. WET  BUITENGEWOON BESLUIT 
ARBEIDSVERHOUDINGEN (EN OVERIGE 
REGELS VOOR RIGIDE ONTSLAGBE-
SCHERMING)

Rigide ontslagbescherming biedt schijn-
zekerheid. Versoepeling van ontslagrecht 
betekent dat kantonrechterformules die 
ontslag erg duur maken, worden afge-
schaft. Ook zou o.a. een wettelijke ont-
slagvergoeding moeten bestaan van 
maximaal 2 weken per gewerkt jaar met 
een maximum van één jaarsalaris. 

9. WET VERPLICHTSTELLING BEDRIJFS-
TAKPENSIOEN-FONDSEN 
De macht van sociale partners moet wor-
den teruggedrongen ten gunste van meer 
keuzevrijheid voor bedrijven omtrent de 
vraag in welk pensioenfonds zij willen 
deelnemen. 
  
10. WET AVV (ALGEMEEN VERBINDEND 
VERKLAREN CAO’S)
De VVD is tegen het algemeen verbin-
dend verklaren van CAO’s. Werkgevers en 
werknemers moeten zelf in staat worden 
gesteld afspraken te maken. 

11. WETTELIJKE REGELING LEVENSLOOP 
De levensloop betekent samen met alle 
afgeleide regelingen een enorme admi-
nistratieve last voor werkgevers. De VVD 
wil hier liever een belastingverlaging.

12. WETTELIJK RECHT VAN WERKNE-
MERS OM WERKEN OP ZONDAG TE 
WEIGEREN
Voor het werken op zondag bood de Ar-
beidstijdenwet zonder de aanpassing een 
heel goede balans. De werkgever moest 
aantonen dat het nodig is om te werken op 
zondag en vervolgens moest dat worden 
besproken met de ondernemingsraad. Nu 
heeft de werknemer echter het recht om 
werken op zondag te weigeren. Dit leidt in 
de praktijk tot juridisering en extra kosten 
voor werkgevers.  
 
13. VERPLICHTE CONTRIBUTIE AAN 
PRODUCT- EN BEDRIJFSCHAPPEN (WET 
OP DE BEDRIJFSORGANISATIE) 
Het is aan ondernemers zelf om te bepalen 
of zij zich bij een product- of bedrijfschap 
willen aansluiten.  
 
14. WET WERK EN INKOMEN KUNSTE-
NAARS 
Het is oneerlijk dat kunstenaars met be-
houd van een uitkering aan de slag gaan 
in de kunst, terwijl mensen in een ander 
beroep geen uitkering ontvangen.

15. KOPIEERHEFFING
Sinds 2003 bestaat er ook voor bedrijven 

een heffi ng op het maken van kopieën uit 
boeken en tijdschriften. De VVD vindt dit 
onzinnige regeling omdat ook over eigen 
intellectueel eigendom betaald moet wor-
den en door de uitvoering een groot deel 
van dit geld niet terecht komt waar het 
hoort.

16. STATISTIEK VAKANTIE
Ondernemers worden lastig gevallen met 
onzinnige statistieken en overzichten 
waartoe zij verplicht worden deze in te 
vullen, op straffe van een boete. Volledige 
afschaffi ng is lastig ivm  Europese regel-
geving. VVD wil maximaal uitkleden tot 
aan randje Europese wetgeving.

17. SUCCESSIE- EN SCHENKINGSRECH-
TEN (VOLGENDE KABINETSPERIODE)
De VVD is tegen het dubbelop belasting 
betalen en vandaar voorstander van het 
volledig afschaffen van belasting op suc-
cessie- en schenkingsrechten.

18. VERPAKKINGENBELASTING
Geen milieueffecten en onnodig belas-
tend voor het bedrijfsleven.

19. WET OP HET KINDGEBONDEN 
BUDGET
Het kindgebonden budget is een nivelle-
rende maatregel die een negatief effect 
heeft op de arbeidsdeelname. 
 
20. WET OP DE CENTRA VOOR JEUGD 
EN GEZIN
De VVD vindt de Centra voor Jeugd&Gezin 
een extra bureaucratische laag die door 
de rijksoverheid opgelegd wordt.

21. WET MAATSCHAPPELIJKE STAGE
Scholen zouden niet verplicht moeten 
worden een maatschappelijke stage in 
hun programma op te nemen. Het regelen 
van de stages levert veel bureaucratische 
rompslomp op. Bovendien heeft de maat-
schappelijke stage een verdringingseffect 
op MBO-stages.

22. MOZAÏEK- EN ASPASIA-
PROGRAMMA
Instellingen krijgen subsidie en/of premies 
als zij allochtonen aannemen als  promo-
vendus of een vrouw tot hoogleraar be-
noemen. Dit is oneerlijk voorkeursbeleid 
dat bovendien weer het nodige papier-
werk met zich meebrengt. 

23. REGELING ‘VADERCENTRA’
Het kabinet gaat 10 centra oprichten waar 

allochtone mannen samen kunnen komen 
om te leren omgaan met de emancipatie 
van hun vrouwen. De VVD vindt dit geen 
taak van de overheid.

24. REGELING CULTUURKAART VOORT-
GEZET ONDERWIJS 
Er is geen bewijs dat het cultuurpartici-
patie van jongeren bevordert (CPB), geen 
vrijheid voor musea om zelf te marketen; 
bovendien zit 15% van het budget in uit-
voeringskosten, en wordt nog geen 70% 
van de kaart verzilverd.

25. GEWICHTENREGELING
Scholen krijgen sinds schooljaar 2009/2010 
extra geld op basis van postcodegebied; 
de impulsgebieden: dit maakt de gewich-
tenregeling onnodig complex.   

26. PARTICIPATIEBUDGET
De educatiemiddelen moeten worden ont-
schot en er moet een einde komen aan de 
gedwongen winkelnering bij ROC’s.

27. INDIVIDUELE WERKTIJDENREGI-
STRATIE
Onderwijsgevenden zijn  op grond van Eu-
ropese regelgeving verplicht een individu-
ele werktijdenregistratie te voeren, tenzij 
de school een taakbeleid voert. Er is veel 
onduidelijkheid en irritatie over deze regel. 
OCW zou hier beter over moeten commu-
niceren met scholen.

28. VERPLICHTE TOETST OP WELSTAND; 
WELSTANDSCOMMISSIES
Welstandstoezicht is overbodig. Burgers 
kunnen heel goed zelf bepalen wat mooi 
en passend is, m.u.v. beschermde stads- 
en dorpsgezichten en beschermde land-
schappen. 

29. WIJZIGING WONINGWET C.Q. 
BOUWBESLUIT (VERGUNNINGVRIJ 
BOUWEN IN VERGAANDE MATE MOGE-
LIJK MAKEN)
Los van veiligheidseisen ed. kunnen burgers 
dit heel goed zelf bepalen. Vergunningvrij 
bouwen geldt niet voor monumenten.

30. WIJZIGEN WET OP BELASTINGEN 
VAN  RECHTSVERKEER (WBRV)
Overdrachtsbelasting schrappen.
 
31. RICHTLIJN INZAKE ENERGIEPRESTA-
TIE CERTIFICAAT
De VVD wil overbodige bureaucratie die 
dit certifi caat met zich meebrengt eruit 
halen.

32. WET COMPENSATIE ZORGKOSTEN 
ILLEGALEN
De VVD wil dat illegalen alleen medisch 
noodzakelijke zorg krijgen. 
 
33. AFSCHAFFEN CIZ
De VVD wil de indicatiestelling voor de 
AWBZ vereenvoudigen en niet meer via 
het CIZ laten verlopen.

34. ONTHEFFING PRIJSVORMING  
ZEEVOER
Geen enkel geval valt onder deze regeling 

35. INTERNATIONAL CERTIFICAAT VAN 
VOORKOMING VAN VERONTREINIGING 
DOOR SANITAIR AFVAL (OOK VISSERIJ)
Geen enkel geval valt onder deze re-
geling 

36. INSTELLINGSWET WRR
De VVD wil m.u.v. de technische advies-
raden, zoals de Kiesraad en de Raad voor 
de fi nanciële verhoudingen, de adviesra-
den afschaffen. Het stelsel moet anders 
worden ingericht. De VVD wil juist ad-hoc 
commissies benoemen met experts die 
beschikken over voldoende kennis van de 
problematiek.

37. DEELGEMEENTEN
De VVD wil toe naar minder bestuursla-
gen. 
 
38. EIGENARENDEEL OZB
Het gebruikersdeel van de OZB is al afge-
schaft. De VVD wil op de langere termijn 
de hele OZB schrappen.

39. GRONDWATER-BELASTING
De VVD wil deze belasting op termijn op-
heffen voor de industrie, omdat deze be-
lasting geen milieudoel dient maar alleen 
een heffi ng is. Hij is - voor zover andere 
landen deze belasting überhaupt kennen- 
de hoogste in Europa.

40. RICHTLIJN MILIEUEFFECT-
BEOORDELING
De richtlijn is veel te gedetailleerd en 
daardoor niet te handhaven.

   

Het parkeer-
probleem

moet niet bij u 
geparkeerd 

worden 

lees meer over de 100 ver-
stikkende wetten en regels 
die de VVD wil schrappen op 
www.vvd.nl
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INTERVIEW 
 
In Interview krijgen VVD-leden 
die maatschappelijk actief zijn 
de ruimte om dat wat hen 
bezighoudt met anderen te 
delen. Voelt u zich daar zelf 
toe geroepen of kent u andere 
actieve of interessante VVD’ers? 
Uw suggestie(s) horen wij 
graag via email liber@vvd.nl of 
met een telefoontje naar 070 
3178887. 

sis moet er bezuinigd worden”, stelt 
Dekker vast. “En het is uitermate be-
langrijk dat je de kiezer vertelt waar 
je voor staat. De VVD is altijd dé partij 
geweest van fi nanciële degelijkheid. 
Ons verkiezingsprogramma heeft dan 
ook een keurig onderbouwde fi nanci-
ele paragraaf en dat blijkt bij alle VVD-
fracties in de grote steden het geval 
te zijn. Dat zegt iets over de manier 
waarop VVD’ers nadenken over hoe 
je kiezers moet informeren. Als ik zie 
wat andere partijen zo links en rechts 
aan hun kiezers beloven, dan vind ik 
dat onbegrijpelijk. Die plannen staan 
stuk voor stuk op fi nancieel drijfzand 
en zijn daardoor een stuitende vorm 
van kiezersbedrog. Want ik weet zeker 
dat die plannen niet kunnen worden 
waargemaakt. Een dergelijke handels-
wijze is in mijn ogen funest voor het 
vertrouwen in de lokale politiek.”

VEILIGHEID
De genoemde noodzakelijke bezuini-
gingen betekenen overigens niet dat 
op alle fronten de geldkraan wordt 
dichtgedraaid. “Het is simpelweg een 
kwestie van keuzes maken”, meent 
De Bondt. “De VVD in Utrecht heeft 
gekozen voor meer toezicht op straat. 
Het huidige kabinet bezuinigt op 
‘blauw op straat’, dus dat moeten we 
zelf maar regelen. Veiligheid is per 
slot van rekening een zeer belangrijk 
onderwerp in de huidige maatschap-
pij. Maar veel meer dure beloftes kun 
je feitelijk niet maken. Als je dat uit-
legt aan mensen, krijg je heel positie-
ve reacties. Mensen houden niet van 
loze beloftes.”
“Dit kabinet heeft ingezet op de cre-
atie van zogenoemde ‘prachtwijken’ 
en daar zijn allerlei initiatieven voor 
ontwikkeld”, vult Dekker aan. “Maar 
als je de mensen in die wijken spreekt, 
dan is hun grootste zorg het gevoel 
van onveiligheid. En juist op dat vlak 
wordt er door het kabinet bezuinigd. 
Dat is een volstrekt onbegrijpelijke 
keuze. Als we willen zorgen dat die 
wijken er weer bovenop komen, dan 
moeten we in de allereerste plaats 
zorgen dat de veiligheid weer op orde 
komt. Dat is dan ook de keuze die de 
VVD maakt.”
“De gemeente Utrecht geeft miljoe-
nen per jaar uit aan buurtbarbecues. 
Die zijn ongetwijfeld heel gezellig, 
maar ik vraag me af of het de taak van 
de gemeente is om het barbecuevlees 
te subsidiëren. In deze tijden moet 
je als politieke partij je prioriteiten 
weten en als het aan de VVD ligt zul-
len dergelijke ‘linkse hobby’s’ worden 
geschrapt. Je moet duidelijk bepalen 
wat tot het takenpakket van de over-
heid behoort en waar de verantwoor-
delijkheden van de mensen zelf lig-
gen en dat vervolgens ook duidelijk 
communiceren. De VVD is daar als 
enige partij heel helder en eerlijk in.”

reid zijn om heldere keuzes te maken 
bij complexe vraagstukken. Wij zijn 
de partij die de noodzakelijke stappen 
durft te nemen.”
“Wij zijn nu eenmaal de partij van 
de pragmatische oplossingen”, vult 
De Bondt aan. “Je moet als politieke 
partij je verantwoordelijkheden dur-
ven nemen en niet wegduiken voor 
de noodzakelijke keuzes. Je moet 
simpelweg eerlijk, oprecht en hel-
der zijn. Het kabinet roept circa 20 
commissies in het leven om te gaan 
onderzoeken waar de onvermijdbare 
bezuinigingen moeten worden gevon-
den en de VVD dient tegelijkertijd een 
tegenbegroting in, waar al die ingre-
pen zullen zijn ingeboekt. Dat is een 
kenmerkend voorbeeld van de wijze 
waarop onze partij te werk gaat.”

HELDER
Die werkwijze beperkt zich overigens 
niet tot de landelijke politiek. “Ik vind 
dat je als politicus altijd helder moet 
zijn over je opvattingen en je ideeën 
over wat er moet gebeuren”, stelt De 
Bondt. “En dat betekent in de praktijk 
dat je het niet iedereen naar de zin 
kunt maken; je moet soms lastige 
keuzes maken. Maar daar moet je niet 
voor weglopen. De meeste partijen 
vermijden het onderwerp van de be-
zuinigingen die de komende jaren op 
gemeentelijk niveau moeten worden 
doorgevoerd. De VVD niet: wij leggen 
onze keuzes op dat vlak ook nu, nog 
voor de verkiezingen, op tafel. Zodat 
mensen precies weten wat ze van ons 
kunnen verwachten.”
“In deze tijden van economische cri-

“Ik ben in 1998 lid geworden van 
de VVD. Als je ergens iets van 
vindt en als je vindt dat zaken 
beter moeten, ga je niet op je han-
den zitten, maar word je actief. 
Die maatschappelijke en politieke 
betrokkenheid heb ik van huis uit 
meegekregen. Ik geloof heel sterk 
in de eigen verantwoordelijkheid 
van mensen; je omgeving is een 
product van jezelf. En dus voelde 
ik me direct thuis bij de VVD en 
dat is nog steeds zo. In 2002 stond 
ik op de lijst voor de gemeente-
raadsverkiezingen. Kort daarna 
werd ik fractievoorzitter en in 
2006 wethouder”, vat Sander Dek-
ker kort zijn steile politieke vlucht 
samen.
Ingrid de Bondt heeft vergelijk-
bare ervaringen. “Ik ben in 2001 
in de politiek verzeild geraakt, 
omdat ik reageerde op een vaca-
ture als beleidsmedewerker voor 
Verkeer & Waterstaat bij de Twee-
de Kamerfractie”, verhaalt ze. “Ik 
had Civiele Techniek gestudeerd, 
dus die functie, alsmede de bijbe-

horende politieke signatuur, pasten 
erg goed bij me. Politiek interesseerde 
me altijd al bovenmatig en dus heb ik 
stante pede besloten niet verder te 
gaan in de techniek. Vervolgens ben 
ik in de raad van Utrecht gekomen 
en vrij kort daarna wethouder gewor-
den.”

ZELFVERTROUWEN
Het gaat goed met de VVD. En dat ver-
taalt zich niet alleen in de periodieke 

peilingen over virtuele zetelverdelin-
gen, maar ook in het enthousiasme 
en de actiebereidheid van leden. “Dat 
merk ik niet alleen in Den Haag, maar 
eigenlijk in alle lokale afdelingen en 

zeker ook op landelijk niveau”, 
legt Dekker uit. “Het zelfvertrou-
wen is weer helemaal terug. Je 
merkt overal een sfeer van strijd-
vaardigheid. Iedereen werkt er kei-
hard aan om een zo goed mogelijk 
resultaat te halen bij de komende 
verkiezingen. De VVD moet overal 
een belangrijke rol gaan spelen. 
Dat vinden overigens ook veel 
niet-leden. Je merkt in een stad 
als Den Haag de ontevredenheid 

over het huidige kabinetsbeleid. 
Men hekelt de besluiteloosheid 
van deze coalitie in tijden dat er 
veel daadkracht vereist wordt. En 
de VVD heeft laten zien dat we be-
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Ingrid de Bondt (Utrecht) en Sander Dekker (Den Haag):

Simpelweg eerlijk,
oprecht en helder zijn

“Kabinet van 
de ‘prachtwij-
ken’ bezuinigt 
op veiligheid. 
Onbegrijpelijk. 
Zo komen die 
wijken er nooit 
bovenop.” 

Ingrid de Bondt en Sander Dekker zijn namens de VVD wethouder in respec-
tievelijk Utrecht en Den Haag. En ze zijn beiden lijsttrekker tijdens de komende 
gemeenteraadsverkiezingen. In hun dagelijkse werk merken ze heel goed dat 
mensen zich groen en geel ergeren aan de besluiteloosheid van andere partijen. 
“De VVD draait er – ook voor de verkiezingen - niet omheen: er zullen ingrijpende 
bezuinigingen moeten worden doorgevoerd. Wij zijn de enige partij die die nood-
zakelijke keuzes eerlijk en helder op tafel durft leggen.”  Tekst: DICK ZOET

VVD is de enige partij die
noodzakelijke keuzes niet

uit de weg gaat 
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Hans van Baalen 200 dagen in Europees Parlement

‘Loven en bieden’
NETWERKEN Op 31 januari zat Hans 
van Baalen, delegatieleider van de 
VVD in Europees Parlement (EP), na 
10 jaar Tweede Kamerlid te zijn ge-
weest, 200 dagen in het 736-koppige 
EU-parlement. Wat zijn de ervarin-
gen?

MIST U POLITIEK DEN HAAG?
Mijn lidmaatschap van het Europees 
Parlement zie ik als een tour of duty 
voor de VVD. We hebben, zo voel ik 
het, één fractie van 24 leden, verdeeld 
over twee vestigingen: één in Den 
Haag en één in Brussel en Straats-
burg. Met Jeanine Hennis-Plasschaert 
en Toine Manders zorg ik dat het 
VVD-geluid in het EP krachtig door-
klinkt ten behoeve van Nederland. 
Als reserve-offi cier ben ik als het ware 
in Brussel en Straatsburg op uitzen-
ding. Brusselaar zal ik niet worden. Ik 
blijf Hagenaar, Nederlander. Aan het 
Sweelinckplein staat mijn huis, waar 
mijn vrouw Ineke, mijn zoon Robert 
en ik met veel plezier wonen. In de 
Tweede Kamer houd ik kantoor bij 
de VVD-fractie. Ik mis (politiek) Den 
Haag niet, want ik ben niet weg. In 
Brussel en Straatsburg verblijf ik in 
hotels. Ik ben een politieke nomade, 
die veel reist, ook als voorzitter van 
de Liberale Internationale. Frits Bol-
kestein had mij aangeraden het Euro-
pees Parlement van binnen te leren 
kennen, omdat het – of je dat leuk 
vindt of niet – een cruciale rol speelt 
in de besluitvorming in de Europese 
Unie. Die rol is sinds het Verdrag van 
Lissabon alleen maar groter gewor-
den. Ik ben blij dat ik het advies van 
Frits heb opgevolgd. In de ALDE-frac-
tie kan ik lezen en schrijven met frac-
tievoorzitter Guy Verhofstadt. Met de 
FDP heeft de VVD een strategische 
alliantie gesloten. We denken gelijk 
en trekken gelijk op. Alexander Graf 
Lambsdorff is mijn bondgenoot. Met 
de Duitse minister van Buitenlandse 
Zaken en partijleider van de FDP 
Guido Westerwelle heb ik vaak con-
tact. Eurocommissaris Neelie Kroes 
is een politieke partner. Met Mark 
Rutte, Uri Rosenthal en Ivo Opstelten 
en met Europa-woordvoerder Han te 
Broeke zijn de lijnen kort. Kortom, ik 
voel mij als een vis in het Europese 
water, maar wel dankzij de band met 
Nederland, de VVD en mijn kiezers 
aan de ene kant en met de liberale 
Internationale aan de andere kant. 
Ik heb een retour Den Haag-Brussel, 
waarvan de retourdatum niet is inge-
vuld.

WAT VALT U HET MEEST OP IN HET 
EUROPEES PARLEMENT?
Alles duurt langer in het EP, want de 
diverse fracties zijn, in tegenstelling 
tot de nationale parlementen, erg di-
vers. Er wordt veel meer intern over-
leg gepleegd dan in Nederland. Alles 
is politiek. Alles wordt bepaald door 
je vaardigheid om te kunnen loven 
en bieden. Kortom, terugkijkend is 

de Tweede Kamer een overzichtelijke 
omgeving en is het EP een georgani-
seerde chaos, die vreemd genoeg wel 
werkt. Wie echter geen keuzes maakt, 
niet gewend is keihard te lobbyen en 
poker te spelen doet daar niet mee. 
Voorts moet je in verschillende talen 
tegelijkertijd kunnen onderhande-
len. Wie Duits spreekt heeft een niet 
te onderschatten voordeel, want in 
de grote fracties (christen-democra-
ten, sociaal-democraten, liberalen 
en groenen) maken de Duitsers met 
hun Oostenrijkse collega´s de dienst 
uit. Ze maken prudent gebruik van 
hun aantal, maar zonder de Duitsers 
gebeurt hier niets. Ik heb inmiddels 
mijn Duitse netwerk goed opgepoetst 
en kom vaak in Berlijn. Als je daar-
naast je weg weet in Oost-Europa, dat 
met Berlijn bijna altijd op één lijn zit, 
dan heb je een grote voorsprong. De 
meeste Nederlanders richten zich op 
de Britten, die ze interessanter vin-
den, en op de Fransen, die ze span-
nender vinden, maar waarmee we po-
litiek veel minder gemeen hebben. 

WAT VIND U VAN DE NIEUWE POR-
TEFEUILLE VAN NEELIE KROES?
Het is fantastisch dat Neelie is her-
benoemd, want zij is Mrs Europe in 
Nederland. Ze is populair, omdat ze 
helder kan uitleggen wat de Euro-
pese Markt voor Nederland betekent. 
Als commissaris Mededinging heeft 
ze concurrentievervalsing keihard 
aangepakt. Neelie is de schrik van 
bankiers en multinationals, die ze 
fair maar hard aanpakt wanneer dat 
nodig is. Het feit dat het CDA eigen-
lijk van Neelie af wilde, was een slag 
voor de belangen van Nederland en 
heel unfair tegenover zo´n succesvol-
le Eurocommissaris. Het feit, dat de 
Europese christen-democraten (EVP) 
haar bij de hoorzittingen in het EP 
alsnog gijzelden was pure powerplay, 
die uiteindelijk mislukte. Verhofstadt 
en ik hebben alle andere fracties, 
van links tot rechts, zover gekregen 

dat ze Neelie steunden. De EVP had 
toen het nakijken. Als commissaris 
voor de Digitale Agenda, zeg maar 
internet, zal Neelie een cruciale rol 
spelen bij het versterken van de con-
currentiekracht in de wereld. Produ-
centen en consumenten varen daar 
wel bij. Denk maar aan e-commerce, 
e-learning, e-government en lagere 
tarieven voor mobiele telefonie en in-
ternet door eerlijke concurrentie.

WAT GAAT U DE KOMENDE TIJD 
VOOR NEDERLAND BETEKENEN?
Jeanine Hennis doet Immigratie, 
Burgerlijke vrijheden en Transport. 
Cruciaal voor onze veiligheid en 
onze vrijheid. Toine Manders doet de 
Interne Markt en Juridische Zaken. 
Vitaal voor onze Nederlandse con-
currentiekracht. Ik doe Buitenlandse 
zaken, waaronder de uitbreiding van 
de EU, Veiligheidsbeleid, Industrie, 
Onderzoek en Energie. Bepalend voor 
Nederland handelsland. Wij zetten er 
ons voor in dat de Nederlandse bur-
gers en bedrijven hun producten en 
diensten overal kunnen afzetten en 
dat de EU ons daarbij helpt.

TOT SLOT, WAAROM BENT U LIJST-
DUWER IN DEN HAAG VOOR DE 
GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN?
Den Haag is mijn stad. Jozias van 
Aartsen mijn burgemeester. Toen de 
Haagse VVD mij vroeg bij te dragen 
aan een sterke lokale VVD in de Haag-
se gemeenteraad heb ik geen moment 
getwijfeld. Ik wil eraan bijdragen dat 
de VVD onder leiding van Sander 
Dekker de grootste partij wordt in de 
Haagse gemeenteraad. In de wereld, 
in Europa, in Nederland en in Den 
Haag is de VVD mijn rode draad. Het 
gaat weer goed met de VVD. Dus de 
schouders eronder!

Stephan Stegweg, persoonlijk medewerker

Bodyscanners: 
de naakte waarheid
ELEKTRONISCH FOUILLEREN – 
Na het incident met de Nigeriaan 
op Eerste Kerstdag is de discussie 
over de bodyscanner opnieuw op-
gelaaid.  Al eerder (najaar van 2008) 
was de bodyscanner onderwerp 
van debat, zo ook in het Europees 
Parlement. In verschillende EU-
lidstaten, waaronder Nederland, 
werd toen al gebruikt gemaakt van 
de scanner (al dan niet in de vorm 
van een proef). Het debat in het 
Europees Parlement richtte zich 
dan ook op de Europese besluitvor-
mingsprocedure rondom de intro-
ductie van de bodyscanner in de 
gehele Europese Unie. 
Duidelijk moet zijn dat ook de lid-
staten over elkaar heen buitelden. 
Een inhoudelijke discussie over de 
voorgestelde screeningsmethode 
vond de Europese Commissie bijna 
anderhalf jaar geleden echter niet 
noodzakelijk. De introductie van 
de bodyscanner werd als een puur 
technische maatregel beschouwd. 
Hiermee verzuimde de Europese 
Commissie om op transparante wij-
ze tot een besluit te komen en werd 
ook de mogelijkheid om alle Euro-
peanen voor eens en altijd goed te 
informeren niet aangegrepen. 

TRANSPARANT
Na alle commotie rondom het zgn. 
vloeistoffenverbod was dat tegen 
het zere been van het Europees 
Parlement, van links tot rechts. Het 
Parlement stelde dat een Europese 
introductie, voorzien voor eind 
april 2010, hand in hand moest 

gaan met het vaststellen van dui-
delijke criteria rondom het gebruik 
van de scanner. Feit is dat het Eu-
ropees Parlement zich nooit princi-
pieel tegen de scanner heeft uitge-
sproken dan wel de mogelijkheden 
voor lidstaten om de scanner te 
gebruiken heeft geblokkeerd. De 
scanner werd (en wordt) wel dege-
lijk gezien als één van de mogelijke 
technische oplossingen om een 
hoog veiligheidsniveau te handha-
ven. Het Parlement heeft slechts 
aangedrongen op transparante be-
sluitvorming en inachtneming van 
het evenredigheidsbeginsel. 

VEILIGHEID PRIORITEIT
Op aandringen van het Europees 
Parlement startte de Europese 
Commissie een consultatieronde. 
Hoewel deze consultatie een jaar 
geleden al afl iep, wachten we nog 
altijd op de uitkomsten hiervan. De 
Commissie heeft inmiddels toege-
zegd dat we de uitkomsten in april 
van dit jaar kunnen varwachten. 
Volgens Jeanine Hennis-Plasschaert 
vormt de scanner één van de mo-
gelijke technische oplossingen 
om een hoog veiligheidsniveau te 
handhaven. Als er voorwaarden 
worden gesteld aan het gebruik 
ervan, staat wat haar betreft niets 
een Europese invoering, als alter-
natief voor handmatig fouilleren, 
in de weg.

Hans van Baalen 
Buitenlandse 

Zaken,Veiligheids- 

en Defensiebeleid, 

Industrie en Energie

Jeanine Hennis-
Plasschaert 
Burgerlijke Vrijheden, 

Justitie en Binnenlandse 

Zaken en Transport

Toine Manders 
Interne Markt, 

Juridische Zaken

 

Europa

www.jeanineineuropa.nl

www.jeanineineuropa.nlwww.hansvanbaalen.nl

Recent heeft het Europees Parle-
ment de aanbeveling van VVD-Euro-
parlementariër Jeanine Hennis-Plas-
schaert inzake het SWIFT-dossier 
(Transfer of Financial Messaging 
Data from the EU to the US) over-
genomen. Een meerderheid besloot 
géén instemming te verlenen aan 
het tijdelijke akkoord dat eind no-
vember werd gesloten tussen de EU 
en de VS inzake de doorgifte van 
bankgegevens van Europeanen.
In de aanloop naar de stemming 

werd de druk vanuit zowel de VS 
als de EU-lidstaten aanzienlijk op-
gevoerd. Hennis-Plasschaert: “Col-
lega’s leken als dominostenen on-
der de druk te bezwijken maar een 
meerderheid heeft zijn rug recht 
gehouden. En terecht. Dit akkoord 
staat haaks op basisbeginselen als 
proportionaliteit en noodzakelijk-
heid.” 

EP houdt rug recht
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KANSRIJK – Hoe kunnen we het 
binnen de VVD aanwezige talent zo 
inzetten dat het zowel voor de betrok-
ken persoon als de publieke zaak de 
meeste waarde oplevert? Dat is de 
kerngedachte achter Talentmanage-
ment en Wiet de Bruijn is daar bin-
nen het hoofdbestuur van de VVD 
verantwoordelijk voor. “Een taak”, 
zegt hij, “waarbij ik enorm word ge-
dreven door de ontwikkeling van 
mijzelf en van anderen. Daarin zit 
voor mij de grootste affi niteit met 
het liberalisme. Onze partij kan een 
bijdrage leveren aan de ontwikkeling 
van unieke talenten van mensen. Dat 
is een fantastische opdracht. Binnen 
de partij, politiek en bestuur liggen 
onnoemelijk veel kansen om hier een 
goede invulling aan te geven. Niet ie-
dereen hoeft Kamerlid of burgemees-
ter te worden, het gaat er om welke 
activiteit of functie het beste bij ie-
mand past. Begeleiden en opleiden is 
wat we daarvoor in stelling brengen, 
evenals het opsporen van talenten en 
het faciliteren van netwerken.”
 
LIJST 2010
Als praktijkvoorbeeld noemt De 
Bruijn de voorbereidingen op de ge-
meenteraadsverkiezingen. “Wij heb-
ben afdelingen actief ondersteund 
om goede mensen op de lijst te krij-
gen. Daarvoor was het project ‘Lijst 
2010’ in het leven geroepen, een on-
dersteuningsprogramma waarmee 
we alle Kamercentrales zijn langsge-
gaan. Lijst 2010 stond onder leiding 

van Marco van Kalleveen. De belang-
stelling voor de nieuwe aanpak was 
groot. Niet vanuit Den Haag vertellen 
hoe het moet, nee, in dialoog verder 
bouwen op de eigen, lokale kennis, er-
varingen en best practices, en samen 
kijken hoe je sommige aspecten beter 
kunt doen. Van elkaar leren is óók 
een belangrijk ontwikkeltraject. Dit 
heeft een heel positieve ervaring op-
geleverd. En de resultaten zijn prach-
tig: de VVD hoefde vrijwel nergens af 
te haken door gebrek aan kandidaten, 
zoals bij andere partijen vaak het ge-
val was.” Uiteindelijk zijn er meer dan 
7000 VVD-ers op de lijsten geplaatst.
 
WETHOUDERSPOULE
Na de verkiezingen ligt er weer een 
andere taak te wachten. “Inderdaad”, 
vervolgt De Bruijn, “dan staan we 
klaar om samen met ons Tweede 
Kamerlid Willibrord van Beek afde-
lingen te helpen met het aantrekken 
van wethouders van buiten, mocht 
daar behoefte aan zijn. We kunnen 
putten uit een groep mensen, die 
klaar staat om aan de slag te gaan. Dit 
matchen van vraag en aanbod is ook 
een facet van talentmanagement. Dat 
geldt bij het aantrekken van wethou-
ders, maar ook bij burgemeesterselec-
ties, een onderwerp waar Willibrord 
van Beek verantwoordelijk voor is en 
waarin we hem ondersteunen.”
Een bijzondere tak van talentma-
nagement noemt De Bruijn selectie 
en begeleiding van mensen die de 
ambitie hebben om parlementariër 

te worden. 
“De komende maanden zijn we druk 
bezig met de voorbereidingen voor 
de verkiezingen voor de Tweede Ka-
mer, maar ook de Eerste Kamer. Half 
augustus geeft de Permanente scou-
tingscommissie (PSC) onder leiding 
van Pauline Krikke haar advies aan 
het hoofdbestuur met betrekking tot 
het samenstellen van de advieslijsten. 
De PSC is momenteel erg druk met 
het voeren van gesprekken met moge-
lijke kandidaten. 
Mensen, functies, ambities, Wiet de 
Bruijn put er veel energie uit. “Ta-
lentmanagement is een bijzondere 
uitdaging, die aanzet tot nieuwe acti-
viteiten. Een daarvan is het opzetten 
van netwerken, zoals het VVD Ambte-
narennetwerk. Ideaal voor collegiale 
contacten, kennisuitwisseling, per-
soonlijke ontwikkeling en het mat-
chen van vraag en aanbod. Maar daar-
over graag een volgende keer meer.”

Bijeenkomst ‘De 

verkiezingen voorbij’ 

voor lijsttrekkers

VOORBEREIDING - De VVD-Be-
stuurdersvereniging organiseert in 
samenwerking met de Haya van So-
merenstichting op vrijdag 5 maart 
a.s. de bijeenkomst ‘De verkiezingen 
voorbij’. Deze bijeenkomst speelt 
in op de grote behoefte bij lijsttrek-
kers om voorbereid te worden op 
zaken die gaan spelen zodra de ver-
kiezingsuitslagen bekend zijn. De bij-
eenkomst is in restaurant De Soester 
Duinen in Soest.
Tijdens de bijeenkomst kunnen lijst-
trekkers aan twee workshops deelne-
men. In totaal worden vier verschil-
lende workshops gegeven: 
1. Ik zoek een informateur, wat nu?
 Door Harry Dijksma, informateur-

spoule
2. Ik zoek een wethouder, wat nu? 

Door Robbert Waltmann, voorzit-
ter Schepenbank

3. Onderhandelen; hoe kan ik het 
programma verzilveren? Door 
Mark Verheijen, wethouder in Ven-
lo en tevens Hoofdbestuurslid

4. Hoe houd ik mijn fractie bij el-
kaar? Door Betty de Boer en Aukje 
de Vries, lijsttrekkers in resp. Gro-
ningen en Leeuwarden

Lijsttrekkers die zich nog niet hebben 
aangemeld, maar wel graag aanwezig 
willen zijn kunnen zich tot uiterlijk 
dinsdag 2 maart 2010 aan te melden 
op www.vvd.nl/5maart2010. Voor 
meer informatie: e.gobits@vvd.nl.

SAMENWERKING - Internationaal 
Secretaris van de VVD, Pieter van de 
Stadt, en medewerker Internationale 
Zaken, Ole Heil, hebben van 24 tot 
28 januari jl. een bezoek gebracht 
aan de Aleanca Kosova e Re (AKR) in 
Kosovo. De AKR is een liberale partij, 
die vlak voor de onafhankelijkheid 
van Kosovo is opgericht. In 2007 is de 
partij voor het eerst in het parlement 
gekomen met 13 zetels (12,3%). Naast 
een uitgebreide kennismaking met 
de partij stonden onder meer een 
bezoek aan de Nederlandse ambas-
sadeur en een gesprek met een ver-
tegenwoordiger van de Duitse FDP 
op het programma. Dit alles om een 
beter inzicht te krijgen in de werking 
van de Kosovaarse politiek en om te 
kijken of de AKR en de VVD de ko-
mende tijd kunnen samenwerken.
De AKR liet een positieve indruk 
achter. De partij bestaat uit gemoti-
veerde mensen met een liberale visie 
op de toekomst van het land. Er is 
dan ook een hoop voor de partij te 
doen: Kosovo kampt met een in de-
plorabele staat verkerende economie 
en een werkloosheid van rond de 
50%. Het Internationaal Secretariaat 
van de VVD hoopt hen de komende 
jaren te kunnen ondersteunen bij 
het aanpakken van deze problemen.
Via Liber probeert het Internatio-
naal Secretariaat u regelmatig op de 
hoogte te houden van hun interna-
tionale werkzaamheden. Meer infor-
matie over het werk van VVD Interna-
tionaal en over de uitvoering van het 
MATRA programma vindt u op www.
internationaal.vvd.nl.

VVD bezoekt 

AKR in Kosovo

www.internationaal.vvd.nl 

Juiste mens op
de juiste plek

Vrouwelijke lijsttrekkers bij elkaar

TOPSPORT – Het percentage vrou-
wen in de lokale politiek ligt nog 
ruim onder het door de overheid 
vastgelegde streefcijfer van 45%. Bij 
de VVD groeit het percentage vrou-
welijke gemeenteraadsleden echter 
hard. In aanloop naar de verkiezin-
gen is zelfs een kwart van de lijsttrek-
kers vrouw. Dat zijn 84 vrouwelijke 
lijsttrekkers, waaronder die in de ste-
den Rotterdam, Utrecht, Eindhoven, 
Arnhem, Groningen en Leeuwarden. 
In de Brabantse plattelandsgemeente 
Aalberg staan zelfs vier vrouwen bo-

venaan de lijst. Zij nodigden begin 
februari de overige vrouwelijke lijst-
trekkers uit voor een bijeenkomst 
met prominenten van de partij. On-
der het motto ‘Verkiezingen winnen 
is topsport’ werden de aanwezige 
kandidaten klaargestoomd om suc-
cesvol de campagne in te gaan. 

BEVLOGEN
Grote winnaar van de verkiezingen 
in Venlo, Mark Verheijen, en promi-
nent lid Erica Terpstra, leidden het 
politieke trainingskamp. De relatie 

topsport en het winnen van verkie-
zingen bleek evident: blijven vechten 
tot de laatste minuut, je tegenstan-
ders niet onderschatten, maar ook 
niet ‘overschatten’, en enthousiasme 
en bevlogenheid voor de publieke 
zaak tonen. 

De bijeenkomst werd mede georgani-
seerd door het Liberaal Vrouwen Net-
werk, een organisatie die zich inzet 
voor het bevorderen van de instroom 
en doorstroom van talentvolle vrou-
wen binnen de VVD.

 

Wiet de Bruijn: ‘Ontwikkelen 
van unieke talenten.’

Marina van der Velde-Menting 

is voorgedragen voor benoem-
ing tot burgemeester van de 
gemeente Kaag en Braassem. Zij 
volgt waarnemend burgemeester 
Bas Eenhoorn op.
 
Floor Vermeulen is de nieuwe 
fractievoorzitter van de VVD in 
de Provinciale Staten van Zuid-
Holland. Hij volgt Frederik van der 
Dussen op, die na 15 jaar, warvan 
7 als fractievoorzitter, afscheid 
genomen heeft van Provinciale 
Staten.
 
In de nieuwe gemeente Oldambt 
vertegenwoordigen Hemmo 

Bolhuis (fractievoorzitter), Martin 

Menger en Hiltsje Rijlaarsdam-

Sikma de VVD in de gemeenter-
aad.
 
Burgemeester Harry Groen 

van Noordwijk is voor zes jaar 
herbenoemd.
 
Paul Sanders in benoemd tot ge-
meenteraadslid in de gemeente 
Peel en Maas. Samen met frac-
tievoorzitter Hans Derks vormt hij 
de lokale VVD-fractie.
 
Pieter Hofstra is benoemd tot al-
gemeen voorzitter van Koninklijk 
Nederlands Vervoer (KNV).
 
Tjibbe Joustra is benoemd tot 
voorzitter van de Raad van Toez-
icht van het Instituut voor Multi-
culturele Ontwikkeling Forum.

Geert Dales is door de leden 
van de Raad voor het Openbaar 
Bestuur (ROB) aangewezen als 
vice voorzitter.

BENOEMINGEN

PRIKKEL – Maak de VVD deze 
laatste dagen voor de verkiezin-
gen zoveel mogelijk zichtbaar 
voor uw buurtbewoners. Er zijn 
veel zwevende kiezers die op 
de dag zelf pas besluiten naar 
welke partij hun stem gaat. 
Heeft u de poster van de vorige 
Liber nog niet achter uw raam 
gehangen? Doe dit dan vandaag 
alsnog! Als iedereen dit doet 
bereiken we in één klap duizen-
den extra kiezers. 

Maak 
de VVD 
zichtbaar!

Onder het 
motto ‘Verkie-
zingen winnen 
is topsport’ 
werden de 
aanwezige 
kandidaten 
klaargestoomd 
om succesvol de 
campagne in te 
gaan. 
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“STEM VVD”

naar 
1008

 

En steun de campagne 
éénmalig voor 

maar € 3,-!



www.vvd.nl

Kijk voor meer informatie 
over de speerpunten van 
de VVD in uw gemeente op: 
www.vvd.nl: de vvd bij u in 
de buurt.

De Hoogste Tijd!
Verkiezingskrant VVD gemeenteraaDsVerkiezingen 3 maart 2010

Gemeenteraads-
verkiezingen

AGENTEN- Het kabinet bezuinigt de 
komende jaren 190 miljoen euro op 
het politieapparaat. De VVD-fractie is 
fel gekant tegen de bezuinigingen en 
vindt dat ze van tafel moeten. Vooral 
de politiesterkte in de nabije toe-
komst baart de VVD grote zorgen. 
Het waarborgen van veiligheid is een 
klassieke kerntaak van de overheid. 
‘Blauw op straat’ is het beste middel 
om het veiligheidsgevoel van de bur-
ger te vergroten. Daarom moeten er 
niet minder maar juist meer agenten 
zijn. Ook moet de verdeling van de 
politiesterkte doelmatiger, te begin-
nen met de sterkte op het platteland 

en in kleinere gemeenten. De VVD 
wil 2500 extra agenten voor de over-
lastgebieden en 1000 extra agenten 
voor het platteland.

VEiliGhEiD
Nu al zijn de negatieve effecten van 
de bezuinigingen merkbaar: politie-
posten en –bureaus worden gesloten, 
contracten niet verlengd, vacatures 
niet opgevuld, overwerk niet uit-
betaald. Het gevolg hiervan is een 
tekort aan personeel en een forse 
toename van de werkdruk. Hierdoor 
komt de veiligheid van de burger in 
het gedrang. 

        

Politiebezuinigingen
onverantwoord!

Ik roep u op om 3 maart te 
gaan stemmen, en uw stem 
op de VVD uit te brengen! 

De VVD is – ook in lokale ver-
kiezingsprogramma’s – eerlijk. 
Bijvoorbeeld over noodzakelijke 
bezuinigingen. Natuurlijk had-
den wij ook liever gezegd dat 
het niet nodig is, maar dat is 
het wel. Het enige alternatief is 
namelijk belastingverhoging. 
De VVD in Amsterdam en Den 
Haag heeft stevige keuzes 
gemaakt om het verkiezings-
programma realistisch en 
eerlijk te houden. Maar ook in 
Rotterdam, Almere, Utrecht en 
vele andere gemeenten is de 
VVD bereid de begroting van 
de gemeenten naar beneden bij 
te stellen door heldere keuzes 
te maken. En dat terwijl het bij 
andere lokale lijsttrekkers stil 
blijft, op de vraag waarop zij 
gaan bezuinigen na 3 maart. 

Eerlijk en duidelijk. 
Dat is de VVD. 

Of kijk naar de politie, de 
veiligheid. Geen bezuinigin-
gen, maar juist meer blauw 
op straat. Geen bonnenquota, 
maar ingrijpen, handhaven! 
Daar staat de VVD voor!

Mark Rutte

Stem
3 maart

VVD!

Wouter Bos heeft al een jaar 
lang zo’n ontzettende pijn aan 
zijn hand en besluit naar het 
ziekenhuis te gaan.

De arts ziet het al: “Meneer Bos, u 
heeft een gat in uw hand! En niet 
zo’n kleintje ook.”

“Pas maar op, want dat is HEEL 
erg besmettelijk!.” 

Dit kabinet blinkt uit in drie 
dingen: meer uitgeven, meer 
schulden, meer belastingen

De VVD maakt andere keuzes 
en daar beginnen we mee in uw 
gemeente. Stem 3 maart ook in 
uw gemeente VVD!’

De VVD op YouTube

Kijk voor het volledige filmpje op www.vvd.nl/youtube

Uw lokale VVD

Woensdag 3 maart mag u weer stem-
men voor de gemeenteraadsverkie-
zingen. Maak van deze gelegenheid 
gebruik om mee te beslissen over het 
beleid in uw gemeente! Als het aan 
het huidige kabinet ligt, gaat ieder-
een in Nederland straks fors meer 

betalen aan allerlei extra belastin-
gen. De VVD maakt andere keuzes, 
ook in uw gemeente: geen zinloze 
bureaucratie, geen flauwekul subsi-
dies en geen greep in uw portemon-
nee. Stem op 3 maart daarom ook in 
uw gemeente op de VVD! 

Hoe werkt 
het 
stemmen?
Woensdag 3 maart zijn de stem-
bureaus open van 07.30 tot 21.00 
uur. U heeft inmiddels uw stem-
pas thuis ontvangen. Met deze 
stempas kunt u in ieder stembu-
reau van uw gemeente stemmen. 
Neem de stempas en een geldig 
legitimatiebewijs mee. U mag 
ook namens iemand anders stem-
men–uw partner, vader of moe-
der, buurman- : neem dan ook 
een (kopie van) een geldig legiti-
matiebewijs van de volmachtge-
ver mee en zijn of haar stempas.

Wat wil 
de VVD 
in mijn 

gemeente?

•  Lage 
 belastingen
•  Veiligheid op
  straat
•  Een goede 
 bereikbaarheid

Kijk op de middenpagina voor onze prikkelende stellingen.

Rekening Balkenende IV
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Als je een inbreker van je trap af 
duwt, ben jij geen misdadiger, 
maar verdedig je met recht je ei-
gendom.

eens
Oneens
ik twijfel

De overheid moet het eigen huis-
houdboekje op orde hebben.

eens
Oneens
ik twijfel

We betalen ons blauw. Daar wil-
len we op straat meer van terug 
zien.

eens
Oneens
ik twijfel

Teveel belasting betalen is slecht 
voor de economie.

eens
Oneens
ik twijfel

Als je weet dat je moet bezuini-
gen, is het beter om daar vóór de 
verkiezingen eerlijk over te zijn.

eens
Oneens
ik twijfel

De auto is één van de mooiste 
uitvindingen van de twintigste 
eeuw, die moet niet worden ge-
bruikt als melkkoe.

eens
Oneens
ik twijfel

Ik wil het beste uit mezelf halen.
eens
Oneens
ik twijfel

Kernenergie is een oplossing, 
geen probleem.

eens
Oneens
ik twijfel

Onze economie kan niet zonder 
vakmensen. Scholen moeten 
vakmanschap in ere herstellen.

eens
Oneens
ik twijfel

Ben ik stiekem toch een VVD-er?

Aanbevolen
Op 3 maart is uw stem voor de 
gemeenteraadsverkiezingen 
belangrijk. Veel inwoners van 
uw stad of dorp zijn niet da-
gelijks bezig met de taken van 
uw gemeente. U bent bezig 
met uw werk, uw kinderen, de 
school, uw vrienden, hobby’s. 
Terwijl u dat doet, wilt u veilig 
over straat, wonen in een 
schone buurt en niet teveel be-
lasting betalen. De rest regelt 
u zelf wel.

De VVD is een liberale partij, 
die opgericht is voor en door 
hardwerkende Nederlanders, 
die niet willen dat de overheid 
ze steeds op hun huid zit. Uw 
stem op de VVD is dus belang-
rijk om betutteling en hoge 
belastingen te voorkomen. 

Daarnaast zullen de VVD-ge-
meenteraadsleden, die dankzij 
u straks in uw gemeenteraad 
zitten, zich inzetten voor een 
veilige buurt en meer blauw 
op straat. Want als de overheid 
één ding wel moet regelen, 
dan is het onze veiligheid: 
Lik-op-stuk voor criminelen en 
vandalen. Tot slot is de VVD 
de partij voor bereikbaarheid. 
Meer en betere wegen, goede 
parkeergelegenheid en geen 
autootje-pesten.

Kies VVD en beveel de VVD ook 
bij anderen aan. Ik wens u het 
allerbeste!
 
 
Ivo Opstelten

Tel uw score op: 
- per antwoord “a” 
krijgt u vijf punten
- per antwoord “b” 
krijgt u twee punten
- per antwoord “c” 
krijgt u vijf strafpunten.

Uitslag:
Heeft u meer dan 30 punten: 

stem VVD!
Heeft u minder dan 30 punten: 
U bent links. Voor de toekomst van 
uw kinderen is een stem op de VVD 
echter toch verstandiger. en die 
stem kunt u makkelijk geheimhou-
den voor uw linkse vrienden…
Heeft u meer dan 15 strafpunten: 
U twijfelt teveel. Wees verstandig 
en kies voor de duidelijkheid van 
de VVD
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De VVD vindt de bezuinigingen op de politie onver-
antwoord. In probleemwijken en op het platteland 
worden politieposten gesloten. Agenten moeten dag 
en nacht hun werk doen met een veel te kleine bezet-
ting. Kabinetsbezuinigingen leiden er onvermijdelijk 
toe dat vacatures niet worden opgevuld en dat een fors 
aantal banen bij de politie moeten worden geschrapt. 
De basispolitiezorg komt ernstig in gevaar en dat is de 
bijl aan de wortel van onze rechtshandhaving. Je kunt 
de politie niet als een citroen blijven uitpersen. De 
VVD fractie is fel tegen de bezuinigingen bij de politie 
en vindt dat ze van tafel moeten. Wij vinden dat er 
juist meer agenten bij moeten. En fors ook! 

De auto is één van de mooiste uitvindingen 
van de moderne tijd. De auto heeft vrijheid 
gebracht. Je moet Nederland wel zo organiseren 
dat we de auto kunnen gebruiken, zonder ellen-
lange files, zonder overlast of onveilige situa-
ties. Dat vergt investeringen in meer en betere 
wegen. En in parkeerplekken. Autopesten lost 
niets op. Daarom is de VVD onder meer tegen 
de kilometerheffing. Bijna iedereen gaat dan 
veel meer belasting betalen. Bovendien wordt 
de privacy van automobilisten ernstig in gevaar 
gebracht. De hardwerkende Nederlander die in 
de spits naar zijn werk moet, zoals de onderwij-
zer, bouwvakker en winkelmedewerker, hééft 
geen alternatief om buiten de spits te reizen. Dit 
kunnen wij toch niet laten gebeuren.

Slechts 7% van de Nederlanders is op religieuze 
gronden tegen openstelling op zondag. Zelfs die 
7% wil de VVD als liberale partij graag tegemoet 
komen: hen leggen we geen strobreed in de weg 
om desnoods drie keer op zondag naar de kerk te 
gaan. Maar mag een ander dan gewoon winkelen 
als-ie daar zin in heeft? Shoppen en een beetje 
slenteren op zondag is óók zondagsrust. Bovendien 
regelt ook hier de markt het. De VVD wil het aan 
de winkelier overlaten of hij of zij op zondag open 
wil of niet.

Wie wordt opgepakt we-
gens geweld of vernielin-
gen moet sneller worden 
berecht en meteen 
betalen voor de schade. 
Teveel vandalen krijgen 
nooit een rekening voor 
de door hen aangerichte 
schade, of weigeren die 
simpelweg te betalen. 
Dat moet afgelopen zijn. 
De daders of hun ouders 
moeten opdraaien voor 
de kosten waarmee ze de 
maatschappij opzadelen. 
Het draagt er ook aan bij 
herhaling te voorkomen 
als daders de rekening 
krijgen gepresenteerd.

De VVD wil een krachtige, kleine 
overheid, ook op gemeentelijk 
niveau. Dat betekent dat we 
belasting verstandig besteden 
aan bijvoorbeeld het veiliger en 
schoner maken van uw buurt. 
Flauwekul kan eruit, zodat u 
meer overhoudt in uw portemon-
nee. Want de burger is geen pi-
nautomaat voor bestuurders die 
zich overal mee willen bemoeien. 
Door lage belastingen wordt uw 
gemeente ook gedwongen zich te 
concentreren op écht belangrijke 
taken.

   

We betalen 

ons blauw
 

Daar willen we 

op straat meer 

van terug zien

Auto’s
veroorzaken

geen files

Slecht beleid
wel

Shoppen
is ook

zondags
rust

Vandalen
gaan

betalen

Hoe minder
belasting,

hoe minder
de gemeente
kan verspillen
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De VVD wil een groot aantal wet-
ten en regels afschaffen of ver-
eenvoudigen. Dit levert een grote 
administratieve lastenbesparing 
op en zal de Nederlandse samen-
leving weer lucht geven. Lucht 
om te leven en te ondernemen. 
Minder regels betekent ook dat de 
regels die er zijn beter nageleefd 
en gehandhaafd kunnen worden. 
Hier een greep uit de wetten die 
mogen verdwijnen.

1. Bos-BElAsTiNG
De VVD vindt dit onwenselijk, AOW’ers 
met een inkomen boven globaal € 30.000 
worden sluipender wijze gekort. 

2. WiNKElTijDENWET
De VVD vindt dat ondernemers zelf mogen 
bepalen wanneer winkels open zijn. 
 
3. ElEKTroNisch KiND DossiEr
De VVD heeft altijd gepleit voor een Ver-
wijsindex, daarin staan de gegevens van 
kinderen, zodat er niet meerdere hulpver-
leners bezig zijn  met hetzelfde kind. Op dit 
moment wordt er volgens de VVD teveel 
privacygevoelige informatie vastgelegd.

4. VErplichTE chippEN VAN hoNDEN
Het is niet te controleren en te handhaven. 
Wat een bureaucratie, dit is geen taak 
voor de overheid.

5. WET GrATis schoolBoEKEN
De VVD wil geen inkomenspolitiek be-
drijven via de onderwijsbegroting. Gratis 
schoolboeken doen niets voor de kwaliteit 
van onderwijs en zadelen scholen op met 
een onnodige bureaucratische (aanbeste-
dings) last. 

6. rAAD Voor WErK EN iNKomEN
De VVD wil de Raad voor Werk en Inko-
men opheffen.
 
7. UiTKEriNGsiNsTANTiE UWV
Door het opheffen van het UWV hoeven 
cliënten hun verhaal niet aan meerdere 
balies te vertellen. Wel worden de taken 
gedeeltelijk door de gemeenten overge-
nomen.

8. WET  BUiTENGEWooN BEslUiT 
ArBEiDsVErhoUDiNGEN (EN oVEriGE 
rEGEls Voor riGiDE oNTslAGBE-
schErmiNG)

Rigide ontslagbescherming biedt schijn-
zekerheid. Versoepeling van ontslagrecht 
betekent dat kantonrechterformules die 
ontslag erg duur maken, worden afge-
schaft. Ook zou o.a. een wettelijke ont-
slagvergoeding moeten bestaan van 
maximaal 2 weken per gewerkt jaar met 
een maximum van één jaarsalaris. 

9. WET VErplichTsTElliNG BEDrijfs-
TAKpENsioEN-foNDsEN 
De macht van sociale partners moet wor-
den teruggedrongen ten gunste van meer 
keuzevrijheid voor bedrijven omtrent de 
vraag in welk pensioenfonds zij willen 
deelnemen. 
  
10. WET AVV (AlGEmEEN VErBiNDEND 
VErKlArEN cAo’s)
De VVD is tegen het algemeen verbin-
dend verklaren van CAO’s. Werkgevers en 
werknemers moeten zelf in staat worden 
gesteld afspraken te maken. 

11. WETTElijKE rEGEliNG lEVENsloop 
De levensloop betekent samen met alle 
afgeleide regelingen een enorme admi-
nistratieve last voor werkgevers. De VVD 
wil hier liever een belastingverlaging.

12. WETTElijK rEchT VAN WErKNE-
mErs om WErKEN op zoNDAG TE 
WEiGErEN
Voor het werken op zondag bood de Ar-
beidstijdenwet zonder de aanpassing een 
heel goede balans. De werkgever moest 
aantonen dat het nodig is om te werken op 
zondag en vervolgens moest dat worden 
besproken met de ondernemingsraad. Nu 
heeft de werknemer echter het recht om 
werken op zondag te weigeren. Dit leidt in 
de praktijk tot juridisering en extra kosten 
voor werkgevers.  
 
13. VErplichTE coNTriBUTiE AAN 
proDUcT- EN BEDrijfschAppEN (WET 
op DE BEDrijfsorGANisATiE) 
Het is aan ondernemers zelf om te bepalen 
of zij zich bij een product- of bedrijfschap 
willen aansluiten.  
 
14. WET WErK EN iNKomEN KUNsTE-
NAArs 
Het is oneerlijk dat kunstenaars met be-
houd van een uitkering aan de slag gaan 
in de kunst, terwijl mensen in een ander 
beroep geen uitkering ontvangen.

15. KopiEErhEffiNG
Sinds 2003 bestaat er ook voor bedrijven 

een heffing op het maken van kopieën uit 
boeken en tijdschriften. De VVD vindt dit 
onzinnige regeling omdat ook over eigen 
intellectueel eigendom betaald moet wor-
den en door de uitvoering een groot deel 
van dit geld niet terecht komt waar het 
hoort.

16. sTATisTiEK VAKANTiE
Ondernemers worden lastig gevallen met 
onzinnige statistieken en overzichten 
waartoe zij verplicht worden deze in te 
vullen, op straffe van een boete. Volledige 
afschaffing is lastig ivm  Europese regel-
geving. VVD wil maximaal uitkleden tot 
aan randje Europese wetgeving.

17. sUccEssiE- EN schENKiNGsrEch-
TEN (VolGENDE KABiNETspErioDE)
De VVD is tegen het dubbelop belasting 
betalen en vandaar voorstander van het 
volledig afschaffen van belasting op suc-
cessie- en schenkingsrechten.

18. VErpAKKiNGENBElAsTiNG
Geen milieueffecten en onnodig belas-
tend voor het bedrijfsleven.

19. WET op hET KiNDGEBoNDEN 
BUDGET
Het kindgebonden budget is een nivelle-
rende maatregel die een negatief effect 
heeft op de arbeidsdeelname. 
 
20. WET op DE cENTrA Voor jEUGD 
EN GEziN
De VVD vindt de Centra voor Jeugd&Gezin 
een extra bureaucratische laag die door 
de rijksoverheid opgelegd wordt.

21. WET mAATschAppElijKE sTAGE
Scholen zouden niet verplicht moeten 
worden een maatschappelijke stage in 
hun programma op te nemen. Het regelen 
van de stages levert veel bureaucratische 
rompslomp op. Bovendien heeft de maat-
schappelijke stage een verdringingseffect 
op MBO-stages.

22. mozAïEK- EN AspAsiA-
proGrAmmA
Instellingen krijgen subsidie en/of premies 
als zij allochtonen aannemen als  promo-
vendus of een vrouw tot hoogleraar be-
noemen. Dit is oneerlijk voorkeursbeleid 
dat bovendien weer het nodige papier-
werk met zich meebrengt. 

23. rEGEliNG ‘VADErcENTrA’
Het kabinet gaat 10 centra oprichten waar 

allochtone mannen samen kunnen komen 
om te leren omgaan met de emancipatie 
van hun vrouwen. De VVD vindt dit geen 
taak van de overheid.

24. rEGEliNG cUlTUUrKAArT VoorT-
GEzET oNDErWijs 
Er is geen bewijs dat het cultuurpartici-
patie van jongeren bevordert (CPB), geen 
vrijheid voor musea om zelf te marketen; 
bovendien zit 15% van het budget in uit-
voeringskosten, en wordt nog geen 70% 
van de kaart verzilverd.

25. GEWichTENrEGEliNG
Scholen krijgen sinds schooljaar 2009/2010 
extra geld op basis van postcodegebied; 
de impulsgebieden: dit maakt de gewich-
tenregeling onnodig complex.   

26. pArTicipATiEBUDGET
De educatiemiddelen moeten worden ont-
schot en er moet een einde komen aan de 
gedwongen winkelnering bij ROC’s.

27. iNDiViDUElE WErKTijDENrEGi-
sTrATiE
Onderwijsgevenden zijn  op grond van Eu-
ropese regelgeving verplicht een individu-
ele werktijdenregistratie te voeren, tenzij 
de school een taakbeleid voert. Er is veel 
onduidelijkheid en irritatie over deze regel. 
OCW zou hier beter over moeten commu-
niceren met scholen.

28. VErplichTE ToETsT op WElsTAND; 
WElsTANDscommissiEs
Welstandstoezicht is overbodig. Burgers 
kunnen heel goed zelf bepalen wat mooi 
en passend is, m.u.v. beschermde stads- 
en dorpsgezichten en beschermde land-
schappen. 
 
29. WijziGiNG WoNiNGWET c.q. 
BoUWBEslUiT (VErGUNNiNGVrij 
BoUWEN iN VErGAANDE mATE moGE-
lijK mAKEN)
Los van veiligheidseisen ed. kunnen burgers 
dit heel goed zelf bepalen. Vergunningvrij 
bouwen geldt niet voor monumenten.

30. WijziGEN WET op BElAsTiNGEN 
VAN  rEchTsVErKEEr (WBrV)
Overdrachtsbelasting schrappen.
 
31. richTlijN iNzAKE ENErGiEprEsTA-
TiE cErTificAAT
De VVD wil overbodige bureaucratie die 
dit certificaat met zich meebrengt eruit 
halen.

32. WET compENsATiE zorGKosTEN 
illEGAlEN
De VVD wil dat illegalen alleen medisch 
noodzakelijke zorg krijgen. 
 
33. AfschAffEN ciz
De VVD wil de indicatiestelling voor de 
AWBZ vereenvoudigen en niet meer via 
het CIZ laten verlopen.

34. oNThEffiNG prijsVormiNG  
zEEVoEr
Geen enkel geval valt onder deze regeling 

35. iNTErNATioNAl cErTificAAT VAN 
VoorKomiNG VAN VEroNTrEiNiGiNG 
Door sANiTAir AfVAl (ooK VissErij)
Geen enkel geval valt onder deze re-
geling 

36. iNsTElliNGsWET Wrr
De VVD wil m.u.v. de technische advies-
raden, zoals de Kiesraad en de Raad voor 
de financiële verhoudingen, de adviesra-
den afschaffen. Het stelsel moet anders 
worden ingericht. De VVD wil juist ad-hoc 
commissies benoemen met experts die 
beschikken over voldoende kennis van de 
problematiek.

37. DEElGEmEENTEN
De VVD wil toe naar minder bestuursla-
gen. 
 
38. EiGENArENDEEl ozB
Het gebruikersdeel van de OZB is al afge-
schaft. De VVD wil op de langere termijn 
de hele OZB schrappen.

39. GroNDWATEr-BElAsTiNG
De VVD wil deze belasting op termijn op-
heffen voor de industrie, omdat deze be-
lasting geen milieudoel dient maar alleen 
een heffing is. Hij is - voor zover andere 
landen deze belasting überhaupt kennen- 
de hoogste in Europa.

40. richTlijN miliEUEffEcT-
BEoorDEliNG
De richtlijn is veel te gedetailleerd en 
daardoor niet te handhaven.

   

Het parkeer-
probleem

moet niet bij u 
geparkeerd 

worden 

lees meer over de 100 ver-
stikkende wetten en regels 
die de VVD wil schrappen op 
www.vvd.nl



Reljeugd: hard
aanpakken en
doorpakken
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MAATREGELEN – De VVD pikt het 
niet langer dat mensen zich niet 
langer veilig voelen in hun buurt en 
moeten toezien hoe reljongeren on-
belemmerd hun gang kunnen gaan. 
De VVD wil dan ook een harde aan-
pak van deze groepen. 

De jeugdcriminaliteit in Nederland 
stijgt en wordt gewelddadiger. Pro-
blemen met jeugdgroepen in ge-
meenten als Gouda, Culemborg en 
Ede domineerden de afgelopen jaren 

regelmatig het nieuws. Waar overlast 
veroorzakende jongeren lange tijd 
als een stedelijk probleem werden 
gezien, is door recente incidenten 
duidelijk geworden dat overlast door 
jongeren niet alleen in de Randstad 
plaatsvindt. Marokkaanse reljeugd 

is oververtegenwoordigd in de grote 
steden, maar op het platteland zijn 
het ook Nederlandse jongeren die 
buurtbewoners het leven zuur ma-
ken. VVD-Kamerlid Ineke Dezentjé 
Hamming: “Iedere groep probleem-
jongeren vereist een eigen aanpak. 
Straffen alleen is niet genoeg. Hin-
derlijke en overlastgevende jongeren 
kunnen nog wel worden bijgestuurd 
met scholing, arbeid en zorg, mits 
er sprake is van voldoende drang en 
dwang. Maar voor de criminele jon-
geren moet duidelijk zijn wanneer 
de grens is bereikt en het tijd is voor 
duidelijke maatregelen.” 

VERANTWOORDELIJKHEID 
OUDERS EN ONDERWIJS
De verantwoordelijkheid van de ou-
ders staat wat de VVD betreft voorop. 
Als ouders geen controle meer heb-
ben over hun eigen leven en/of dat 
van hun kinderen wil de VVD dat de 
jongeren niet aan hun lot worden 
overgelaten. Al is het maar omdat 
dat de samenleving daarvan geen 
last mag ondervinden. 
Ook ouders moeten actiever en dwin-
gender betrokken worden om zo het 
afglijden van de spijbelaar naar (cri-
minele) probleemjongere te voorko-
men. De VVD kan zich verschillende 
maatregelen voorstellen, zoals een 
korting op de kinderbijslag wanneer 
ouders hun verantwoordelijkheid 
ten aanzien van de opvoeding niet 
nemen, een strafrechtelijke vervol-
ging van ouders die de leerplichtwet 
meermaals overtreden en een uit-
breiding van de fi nanciële aanspra-
kelijkheid van ouders voor hun min-
derjarige kinderen.
Daarnaast moeten scholen ook hun 
verantwoordelijkheid nemen. Zij lij-
ken geaccepteerd te hebben dat 30% 
van de leerlingen in het (V)MBO niet 
meer traceerbaar is. Scholen moeten 
worden beboet als zij schoolverzuim 
niet melden. Ook komt op vmbo- en 
mbo scholen veel te veel lesuitval 
voor. Deze scholen moeten een volle-
dig vullend dagprogramma bieden, 
juist om te voorkomen dat jongeren 
overdag door de stad gaan zwerven. 
We moeten stoppen met het pampe-
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Mark Rutte

e hebben gewonnen, 
en hoe! De VVD heeft 
maar liefst 219 zetels 

gewonnen ten opzichte van 2006, 
wat ons op een totaal van 1544 ge-
meenteraadsleden brengt. Inmid-
dels mag de VVD zich in meer dan 
70 gemeenten zelfs de grootste 
partij noemen! De coalitieonder-
handelingen zijn nu volop bezig 
of soms zelfs al afgerond, en in 
veel gemeenten zit de VVD aan de 
onderhandelingstafel. Met dank 
aan een geweldige campagne, en-
thousiast gevoerd door onze VVD-
campaigners!
Maar ... er is inmiddels een nieu-
we onderhandelingstafel in zicht. 
Op 9 juni a.s. mag Nederland op-
nieuw naar de stembus, dit keer 
voor de landelijke verkiezingen. 
Want zoals velen al dachten, 
heeft dit ruziemakende kabinet 
de eindstreep niet gehaald. Dat 
betekent dat de boel weer op orde 
moet worden gebracht. En wie 
kan dat beter dan wij? De VVD. 
Zeker Nu!
Nederland staat voor een enorme 
uitdaging: het huishoudboekje 
van de staat moet weer kloppen, 
en de staatsschuld moet omlaag. 
De VVD kiest daarbij niet, zoals 
veel andere partijen, voor belas-
tingverhoging, maar wel voor 
drastische hervormingen op aller-
lei gebieden. 
Wij knokken met zijn allen voor 
een goede uitslag op 9 juni, zodat 
wij met zoveel mogelijk gewicht 
aan die onderhandelingstafel 
plaats kunnen nemen. Want het 
wordt tijd dat de blauw oranje 
VVD-bezem door dit land gehaald 
wordt! Veegt u mee?

LiberLEDENKRANT VAN DE VVD

        

VVD-
bezems
vegen

schoon!
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GROOT GROTER GROOTST

Op naar 9 juni 2010!

MIJN VVD

Nieuw: Discussieforum 
voor leden  

De VVD is helemaal klaar voor de vervroegde 
Tweede Kamerverkiezingen. De partij weet wat 
haar te doen staat de komende vier jaar: Neder-
land door de economische crisis loodsen. In-
tussen zijn al de nodige stappen en procedures 
doorlopen voor de a.s. verkiezingen. Het Hoofd-
bestuur heeft Mark Rutte voorgedragen als lijst-

trekker, de verkiezingsprogrammacommissie heeft een programma 
geschreven en (vandaag op 9 april) gepresenteerd en u heeft deze 
week de gelegenheid om uw stem uit te brengen over de kandida-
tenlijst. In deze Liber leest u meer over al deze onderwerpen. 

3 Maart 2010 – Wat een fantastische uitslag! Meer dan 200 zetels 

er bij in gemeenteraden in het hele land. De VVD werd in aantal 

stemmen ‘s lands TWEEDE partij. En zo de grootste partij in meer 

dan 70 gemeenten, waaronder Almelo, Hoorn, Zoetermeer, Weert, 

Den Bosch en Breda, waar men tijdens de campagne letterlijk fors 

heeft uitgepakt (foto). Lees meer over de succesvolle campagne en 

mooie verkiezingsresultaten op pagina 5 in deze editie van Liber.

‘Het wordt tijd 
om orde op zaken 

te stellen’
Frans Weekers, Tweede Kamerlid 

(Economische Zaken)

Mark Rutte
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ren van probleemjongeren die zich 
al op het criminele pad begeven. We 
knuffelen grote delen van deze groep 
gewoon dood. Dezentjé Hamming: 
“Het begint al bij het woord hulpver-
lening. Hulp verleen je aan slachtof-
fers. Het geeft meteen aan hoe tegen 
deze groep wordt aangekeken. Daar 
moeten we juist van af: directe aan-
sprakelijkheid, eigen verantwoor-
delijkheid, jongeren en gezinnen 
moeten in hun eigen kracht gezet 
worden. De focus moet zijn wat de 
jongere wel kan, en daarvoor moet 
de verantwoordelijkheid bij hem of 
haar zelf neergelegd worden.”

GRENZEN OVERSCHREDEN
De VVD-fractie wil dat er wordt inge-
zet op meer cameratoezicht en lik-
op-stuk-beleid met effectief snelrecht 

voor relschoppers. Voor jongeren, die 
hardleers zijn en ondanks een laatste 
waarschuwing van de politie weer de 
fout in gaan, moet gelden dat zij voor 
een bepaalde tijd een enkelbandje, in 
combinatie met een gebiedsverbod 
of huisarrest, krijgen. 
Ineke Dezentjé: “Krachtig ingrijpen 
is echt nodig om de stijging van de 
jeugdcriminaliteit te stoppen. Aan 
jeugdige criminelen moet een dui-
delijk signaal worden afgegeven dat 
de samenleving deze misdrijven niet 
tolereert en hard zal optreden.”

Voor een volledig overzicht van alle 
door de VVD voorgestelde maatre-
gelen kunt u terecht op de website 
www.inekedezentjehamming.nl.

www.inekedezentjehamming.nl
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Henk te Velde – Van regentenmentaliteit 
tot populisme. Over politieke tradities in 
Nederland
Waarom is in ons land de Grondwet 
voor de gewone man en vrouw niet 
meer dan een dorre tekst, terwijl de 
Constitution springlevend is en Ame-
rikanen zelfs warm van binnen weet te 
maken? Nederlanders zijn zich amper 
bewust van het belang en de krachtige 
werking van tradities. Zo heeft het ook 
kunnen gebeuren dat de oude, unieke 
vergaderzaal van de Tweede Kamer 
in de jaren negentig werd ingeruild 
voor een dertien-in-een-dozijn-ruimte. 
Hoeveel Nederlanders zullen trouwens 
beseffen dat het Binnenhof – waar de 
regering (het Torentje), het hoogste ad-
viescollege (de Raad van State) en het 
parlement in één complex huizen – een 
typische weerspiegeling vormt van de 
Nederlandse bestuurscultuur?
De Leidse hoogleraar Vaderlandse ge-
schiedenis Te Velde belicht tal van 
historische achtergronden van Neder-
landse instituties en verschijnselen; zo 
ook van de monarchie (een democrati-
scher instituut dan menigeen denkt!), 
het regentendom (in de 20e eeuw gold 
de aanduiding ‘regent’ heel lang als 
een aanbeveling) en het poldermodel. 
Zijn bundel essays is zeer informatief; 
jammer alleen dat de auteur vaak de 
kans laat liggen zijn punt aan het einde 
scherp te maken.

Amsterdam, 2010. ISBN: 9789035135451, 
319 pp., € 24,95

F.L. van Holthoon – Hume. Leven en werk
De Schotse fi losoof David Hume (1711-
1776), tijdgenoot van de liberale denker 
Adam Smith, is vooral bekend gewor-
den als empirist. Hume wilde alleen 
op basis van ervaring en zorgvuldige 
waarneming inzicht verwerven over de 
menselijke natuur en over de wetma-
tigheden waaraan mensen als verstan-
delijke, emotionele en sociale wezens 
ook in de interactie met medemensen 
beantwoorden. De denker paste deze 
experimentele methode vervolgens op 
alle terreinen van zijn fi losofi e toe.
Emeritus hoogleraar F.L. van Holthoon 
is actief lid van de internationale Hume 
Society en publiceerde reeds eerder over 
de denker en vertaalde zijn hoofdwerk 
in het Nederlands. In ‘Hume. Leven en 
werk’ werpt Holthoon nieuw licht op 
het denken van de Schotse Verlichtings-
fi losoof en maakt de lezer ook kennis 
met diens minder bekende werken en 
inzichten.

Kampen, 2009. ISBN:9789086870509, 
224 pp., € 22,95

Gijs Herderscheê – De geldpomp. Hoe Ne-
derland de miljarden verdeelt (en er af en 
toe wat weglekt)
Nederland staat wereldwijd bekend om 
het ‘poldermodel’ – de Duitsers schij-
nen er zelfs jaloers op te zijn. In ‘De 
geldpomp. Hoe Nederland de miljarden 
verdeelt (en er af en toe wat weglekt)’ 
verhaalt historicus en journalist Gijs 
Herderscheê over de verrassende achter-
gronden bij de voortdurende polderpro-
blemen. Boeiend vertelt de auteur over 
de geschiedenis van ruim een eeuw 
felle strijd tussen vakbeweging, werkge-
vers, kerk en staat om de macht in de 
sociale zekerheid. Van de gloriejaren 
van het poldermodel in de jaren ’80 van 
de vorige eeuw tot het omploegen van 
de polder in de jaren ‘90 en de daarop-
volgende moordaanslag op het model.

Amsterdam, 2010. ISBN: 9789460032004, 
296 pp., € 17,50
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VVD op de carrièrebeurs
LID WORDEN - In de RAI in Amster-
dam vond half maart de Nationale 
Carrièrebeurs plaats. De VVD had 
hier als enige politieke partij een 
eigen stand. Het evenement trok 
ruim 15.000 bezoekers, die alle-
maal aan de start van hun carrière 
staan of hun carrière een nieuwe 
impuls willen geven. Een unieke 
mogelijkheid voor de VVD om met 

deze mensen in gesprek te gaan. 
De stand van de VVD werd druk be-
zocht. Veel bezoekers besloten ter 
plaatse lid te worden van de VVD. 
Vrijdagmiddag was er Tweede Ka-
merlid Mark Harbers aanwezig. Hij 
sprak met bezoekers van de beurs 
over de standpunten van de VVD 
en de komende Tweede Kamer-
verkiezingen. Hart van Nederland 

van SBS6 deed verslag en interview-
de Harbers over de aanwezigheid 
van de VVD op de beurs. Zaterdag 
was Tweede Kamerlid Halbe Zijlstra 
aanwezig. De reacties van bezoekers 
en medestandhouders waren verrast 
en positief. De beursvloer raakte in-
tussen snel gevuld met VVD-tassen, 
een optimale zichtbaarheid van de 
VVD dus! 

Van maandag 23 tot en met donder-
dag 26 augustus organiseert de Tel-
dersstichting, in samenwerking met 
de Haya van Somerenstichting, we-
derom haar jaarlijkse zomerschool 
over de grondslagen van het liberalis-
me. Deze zomerschool zal plaatsvin-
den in Leusden (vlakbij Amersfoort). 
Tijdens de zomerschool, bedoeld voor 
vergevorderde studenten en recent 
afgestudeerde academici, krijgen de 
cursisten een zeer gevarieerd pro-
gramma aangeboden met sprekers 

uit politiek en wetenschap, waarbij 
ruim de gelegenheid is voor discussie. 
Tijdens eerdere edities van de zomer-
school spraken onder andere Frits Bol-
kestein, Mark Rutte, Afshin Ellian en 
Uri Rosenthal.

Geïnteresseerd in deelname? Kijk 
voor meer informatie en aanmelding 
op www.teldersstichting.nl

Zomerschool Teldersstichting

BEZUINIGEN – Alweer an-
derhalf jaar geleden ging 
de Amerikaanse zaken-
bank Lehman Brothers 

failliet, wat de kredietcrisis blootleg-
de. Het fi nanciële stelsel trilde vervol-
gens op zijn grondvesten; de gevolgen 
zullen nog zeer lang in veel bredere 
kring worden gevoeld.
Op 16 maart publiceerde de Prof.mr. 
B.M. Teldersstichting, de liberale denk-
tank, het geschrift ‘Krachtproef voor 
het kapitalisme. Een liberale refl ectie 
op de kredietcrisis’, waarin op de oor-
zaken van de crisis wordt ingegaan en 
wordt bezien hoe kan worden voorko-
men dat het ooit nog eens zo vreselijk 
mis gaat dat de bankensector door de 
staat overeind moet worden gehouden. 
De werkgroep die het geschrift maak-
te, stond onder leiding van oud-direc-
teur-generaal Buitenlandse Economi-
sche Betrekkingen Frans Engering. Tot 
de werkgroepsleden behoorden onder 
anderen de huidige voorzitter van het 
curatorium van de Teldersstichting 
Frits Bolkestein, en diens voorganger, 
Harry Langman (die van 1973 tot 1991 
topman van ABN(Amro) was).

NIET TE VEEL MARKT, 
MAAR TE VEEL STAAT
Niet te veel markt, maar te veel staat
Volgens de werkgroep-Engering is 
er niet één enkele oorzaak van de 
crisis aan te wijzen, maar hebben 
verschillende factoren op macro- en 
micro-niveau op elkaar ingewerkt; 
van internationaal monetair beleid 
tot aan het beleid van de banken zelf. 
De veelgehoorde bewering dat de kre-
dietcrisis het falen van het (neo-)libe-
ralisme aantoont, is echter volgens 

de werkgroep van de Teldersstichting 
onjuist. De crisis is eerder door te veel 
dan door te weinig overheidsingrijpen 
veroorzaakt. Voorbeelden van te veel 
overheidsingrijpen zijn de kunstma-
tig lage rente die Amerikaanse Fed 
vaststelde om de economie te stimu-
leren en de druk die de Amerikaanse 
regering op banken uitoefende om hy-
potheken te verstrekken aan burgers 
die fi nancieel niet in staat waren de 
hypotheeklasten af te lossen.

SCHULDENLAST
De markt moet minder worden ver-
stoord door staatsinterventies, maar 
kan niet zonder regels en toezichthou-
ders. Engering cum suis bepleiten een 
verscherpt toezicht op de banksector. 
Zo moet het risicobeheer de voortdu-
rende aandacht hebben van de hele 
Raad van Bestuur van een bank, die-
nen korte-termijn-beloningsprikkels 
te worden vervangen door prikkels die 
aan lange termijn-prestaties zijn ge-
koppeld, en moeten falende bankiers 
door De Nederlandsche Bank verant-
woordelijk worden gehouden en dus 
uit hun functie worden gezet. Met 
betrekking tot de economie als geheel 
dient de staat zijn steunmaatregelen 
zo snel mogelijk terug te schroeven tot 
het niveau van voor de kredietcrisis, of 
minder. Kunstmatige stimulering van 
de economie zal weinig uithalen, en 
alleen maar de loodzware schulden-
last van de staat vergroten.

ONVERMOGEN EN MANIPULATIE
Het eerste exemplaar van het geschrift 
werd uitgereikt aan Hans Hoogervorst, 
de voorzitter van de Autoriteit Financi-
ele Markten (AFM). Hij zei zich goed te 

Teldersstichting over de kredietcrisis:
meer markt én meer toezicht

Nieuw lid: Bram Vos,
15 jaar, Heteren
“Ik heb voor de VVD gekozen, omdat die staan 

voor gelijke kansen voor iedereen en voor een 

solide begroting. Je kan geen geld uitgeven 

dat er niet is. Nu wordt er teveel geld uitgegeven door de regering, 

bijvoorbeeld aan de ‘krachtwijken’. Problemen met wijken horen op 

lokaal niveau te worden opgelost. 

Het liefst zou ik na de verkiezingen de coalitie VVD-CDA-D66 zien, of 

anders Pvda-D66-VVD. Ik wil niet heel negatief zijn over links, maar 

er moeten wel grenzen worden gesteld aan het sociale beleid. Het 

probleem met een paarse coalitie is wel dat de PvdA een onbetrouw-

bare coalitiepartner is gebleken. Ik denk dat de PVV ook een goede 

kans maakt in de regering te komen. Ik denk dat ze gelijk hebben 

dat het immigratiebeleid strenger moet: we halen nu teveel men-

sen binnen die niet voor zichzelf kunnen zorgen. Maar de PVV heeft 

vreemde economische ideeën. Dat doet de VVD een stuk beter.

Zelf wil ik graag actief worden. Ik debatteer nu al vaak op school, 

met veel plezier. Ik vind het wel jammer dat er door de politiek wei-

nig aandacht besteed wordt aan jongeren. Jongeren zouden alvast 

enthousiast gemaakt kunnen worden voor de VVD, ook als ze nog 

niet mogen stemmen.”

kunnen vinden in de hoofdlijnen van 
het geschrift van de Teldersstichting. 
Hoogervorst stelde dat de crisis is ver-
oorzaakt door onvermogen, manipu-
latie en politiek falen. Ter illustratie 
wees hij er onder andere op dat veel 
banken opereerden met een kernkapi-
taal van niet meer dan 2% van het ba-
lanstotaal. Als een ander bedrijf met 
zo’n gering kernkapitaal bij een bank 
krediet zou aanvragen, zou het nul op 
het rekest krijgen. Verder bracht hij 
in de herinnering dat de accountants 
van Lehman Brothers voor 50 miljard 
dollar aan schulden buiten de boeken 
hadden gehouden, en dat diverse Eu-
ropese landen die niet aan de EMU-
normen voldeden fl ink met de cijfers 
hebben gesjoemeld om toch te wor-

den toegelaten. Hoogervorst wees op 
het gevaar van infl atie als overheden 
zouden verzuimen snel orde op zaken 
te stellen; dat ondermijnt de koop-
kracht en is ook verder slecht voor de 
economie. Hoogervorst en Engering 
bleken het erover eens dat sanering 
van de overheidsfi nanciën eerder door 
bezuinigingen dan door belastingver-
hoging moet geschieden.

‘Krachtproef voor het kapitalisme’ kan 
bij de Teldersstichting worden besteld 
door € 10,- over te maken op rekening 
33.49.769 o.v.v. “geschrift 109”. Daarna 
wordt het u z.s.m. toegestuurd. Dona-
teurs van de Teldersstichting en abon-
nees op haar geschriften hebben het 
al toegezonden gekregen.

www.teldersstiching.nl
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Stop ‘natuur-

experiment’

Oostvaarders-

plassen

De VVD heeft gepleit voor een 
einde aan het natuurexperiment 
Oostvaardersplassen. In dit afge-
sloten natuurgebied worden de 
dieren aan hun lot overgelaten 
met als gevolg overpopulatie en 
in de winter van de honger lang-
zaam stervende dieren. Janneke 
Snijder:”De VVD wenst niet ver-
antwoordelijk te zijn voor de van 
de hongerdood stervende dieren 
en daarmee een afschuwelijk lij-
den van zoveel dieren.”

Eigen verant-

woordelijkheid

inburgering

terug

De VVD wil dat de verantwoor-
delijkheid binnen de Wet Inbur-
gering weer wordt gelegd waar 
deze oorspronkelijk was bedoeld: 
bij de inburgeraars zélf. De VVD 
vraagt zich ernstig af of de Wet 
Inburgering in de huidige vorm 
wel effectief is. Ondanks alle 
goede bedoelingen is het een 
klassiek geval van uit de hand 
gelopen overheidsbeleid gewor-
den. Als je naar Nederland komt, 
dien je onze taal te spreken. Hoe 
iemand dat doet, is zijn eigen 
verantwoordelijkheid. De kennis 
wordt getoetst via een examen. 
Doe je dat niet of haal je het niet, 
dan krijg je geen verblijfsvergun-
ning, of wordt die ingetrokken. 
Mensen die geen of onvoldoende 
Nederlands spreken krijgen geen 
toegang tot een bijstandsuitke-
ring of verliezen die. Simpel. 

Amber Alert van

levensbelang

De VVD pleit voor strenge eisen 
aan het gebruik van Amber Alert 
bij ontvoeringen en vermissin-
gen. Fred Teeven: “Een Amber 
Alert kan van levensbelang zijn 
bij de opsporing van een verdwe-
nen kind, maar dan moet het be-
richt wel binnen maximaal twee 
uur na verdwijning van het kind 
uitgaan, om zo effectief mogelijk 
te zijn. Een te laat vermelde ver-
missing kan levensgevaar opleve-
ren voor het kind.”
De VVD wil dat ontvoeringen of 
onrustwekkende vermissingen 
uiterlijk binnen twee uur aan het 
Korps Landelijke Politie Diensten 
(KLPD) worden gemeld. Het KLPD 
beoordeelt dan of een Amber 
Alert moet uitgaan.

KORT
NIEUWS

Lees meer op www.vvd.nl 
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KAMPIOEN KAMPI-OENGrondige
hervormingen
onontkoombaar
ORDE OP ZAKEN – Om de Neder-
landse economie structureel en duur-
zaam te verbeteren en het huishoud-
boekje van de Nederlandse staat weer 
op orde te krijgen, ontkomen we niet 
aan drastische hervormingen. Dit 
stelt VVD-woordvoerder Frans Wee-
kers naar aanleiding van de laatste 
CPB-cijfers waaruit blijkt dat Neder-
land de aankomende jaren 29 miljard 
zal moeten bezuinigen. Weekers: “Uit 
deze cijfers blijkt wederom dat het ka-
binet Balkenende-Bos op veel te grote 
voet heeft geleefd. Het wordt tijd om 
orde op zaken te stellen.”

DRAAGMUUR
De VVD pleit daarom voor een pakket 
aan hervormingen en bezuinigingen 
om de uit de pan rijzende overheids-
tekorten snel aan te pakken. Voor-
beelden daarvan zijn bezuinigingen 
op de Wajong, Ontwikkelingssamen-
werking en de alsmaar uitdijende 
rijksoverheid.

De fi nancieel-economische uitda-
gingen die voor ons liggen, vereisen 
heldere keuzes op álle vlakken. Zo 
ook de woningmarkt. Wat voor de li-
beralen echter niet bespreekbaar is, 
is een beperking van de hypotheek-
renteaftrek. Weekers: “Wie pleit voor 
sloop van deze draagmuur van onze 
economie trekt ellende over ons land 
en gaat voorbij aan belangrijke ge-

drags- en vermogenseffecten op de 
woningmarkt. De VVD wil dan ook 
dat de huidige hypotheekrenteaftrek 
in tact blijft. Het eigen huis is bij de 
VVD in goede handen. De VVD zal de 
hypotheekrenteaftrek niet beperken. 
Die belofte staat als een huis.”

SCHEEFWONEN
Wat volgens de VVD wél moet ge-
beuren op de woningmarkt, is het 
aanpakken van het scheefwonen. De 
woningmarkt zit nu op slot. De keuze-
vrijheid op de woningmarkt is veel te 
klein. Niet alleen zijn er te weinig wo-
ningen, het aanbod dát er is voldoet 
ook niet goed aan de vraag. Er is kort 
gezegd een tekort aan huizen met een 
tuin en er zijn teveel appartementen. 
Nieuwbouw en doorstroming op de 
woningmarkt zijn dé motoren die 
beweging op de woningmarkt moge-
lijk maken. De doorstroming op de 
woningmarkt moet daarom op gang 
komen. Maar mensen met een gemid-
deld en hoog inkomen blijven nu 
veelal in een gesubsidieerd huurhuis 
wonen, dat bestemd is voor mensen 
met een laag inkomen, omdat er vaak 
geen of slechts een onbetaalbaar al-
ternatief voorhanden is. Daarom pleit 
de VVD ervoor om nog te bouwen wo-
ningen met name te realiseren in het 
duurdere huur- en woningsegment. 
Scheefwoners kunnen dan doorschui-
ven en starters kunnen hun plaats in-
nemen.
Weekers is van mening dat politieke 
partijen een eerlijke voorstelling van 
zaken moeten geven wat betreft de 
noodzakelijke bezuinigingen en her-
vormingen en neemt hierin dan ook 
het voortouw. “Drastisch hervormen 
is de oplossing. We willen een struc-
tureel begrotingsevenwicht. Geen 
zachte heelmeesters, want die maken 
stinkende wonden. We moeten in de 
aanloop naar 9 juni de kiezer heldere 
keuzes voorschotelen. En de kiezer 
moet op 9 juni helder hebben: een 
stem op de VVD is goed voor je por-
temonnee!”

Maak van krimpregio’s
PRACHTregio’s

DUPE – Krimp ontstaat door bevol-
king- en huishoudensdaling, maar 
wordt versterkt door slecht beleid 
en te veel regels.
Daarom wil de VVD dat er ruimte 
wordt geboden voor pilots in krimp-
gebieden, waar de knellende fi nan-
ciële en wettelijke regelingen niet 
dan wel niet volledig van toepas-
sing zijn, zodat de problemen in 
die regio’s creatief tot een oplossing 
kunnen worden gebracht (motie 
van Brigitte van der Burg is door 
de Tweede Kamer aanvaard). Voorts 
zitten de landbouw en de economi-
sche activiteiten in de knel door de 
Natura 2000- regelgeving, de ruim-
telijke ordeningswetgeving en de 
bouwregelgeving. In plaats van een 
krimpgebied een soort museum te 
maken waar niks mag, vindt de VVD 
dat hier ruimte moet worden gege-
ven aan ondernemers en burgers. 
Zo bepleit de VVD al jaren dat de 
vergunningverlening vanwege de 
Natuurbeschermingswet in het ge-
heel wordt geschrapt. Verruim het 
vergunningvrij bouwen, en maak 
het vervangen van gebouwen, sani-
taire voorzieningen op bijvoorbeeld 
boerenbedrijven en campings ver-
gunningvrij. In dergelijke gevallen 
moet een simpele melding volstaan. 
Juist in krimpgebieden is de ruimte 
om met de natuur te ondernemen, 
te bouwen en te wonen! 

KIEZERSBEDROG
Voorts is de VVD van mening, dat wo-
ningcorporaties in de krimpregio’s 
niet langer mee moeten betalen 
aan het opknappen van probleem-
wijken in een aantal grote steden 
(via de zgn. “Vogelaarheffi ng”). Het 
terugdraaien van de Vogelaarhef-
fi ng is nodig, omdat het geld van 
de corporaties in de krimpgebieden 
nodig is om daar in te zetten voor 
de leefbaarheid van de gebieden. 
Op deze manier kunnen de effecten 
van krimp worden tegengegaan. De 
VVD heeft er daarom voor gepleit 
om de bedragen die de corporaties 
in de krimpregio’s in 2009 hebben 
betaald terug te geven aan die corpo-
raties, en ook overigens om de hef-
fi ng over de jaren daarna die deze 
corporaties moeten opbrengen, niet 
te laten doorgaan. Opmerkelijk hier-
aan was dat het CDA vlak voor de 
gemeenteraadsverkiezingen van 3 
maart 2010 nog een plan met voor-
stellen lanceerde om van krimpge-
bieden bloeiende gemeenschappen 
te maken. Op 16 maart 2010 echter 
stemde het CDA tegen de voorstellen 
van de VVD en daarmee dus ook te-
gen hun eigen plan. Helaas behaalde 
de motie geen meerderheid.

f.weekers@tweedekamer.nl

www.brigittevanderburg.nl
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Bestel in aanloop naar 
de Tweede Kamerverkiezingen 

uw VVD materialen in onze 
Webshop en ontvang maar liefst 

35% korting
op alle kleding!

Ga vandaag nog naar 

www.vvdshop.nl 
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Bepaal de volgorde van de 
VVD-kandidatenlijst voor de
Tweede Kamerverkiezingen

STEMPAKKET – Alle stemgerech-
tigde VVD-leden bepalen deze week, 
van donderdag 8 april tot en met 
donderdag 15 april, rechtstreeks de 
volgorde van de VVD-kandidatenlijst 
vanaf plaats 2 bij de verkiezingen 
van de Tweede Kamer op 9 juni a.s. 
Mark Rutte is reeds gekozen tot lijst-
trekker en staat nu niet tussen de 
kandidaten. 
Stemgerechtigde leden zijn leden die 
op 1 januari 2010 lid waren van de 
VVD en dat nu nog zijn. Als u daartoe 
behoort, heeft u inmiddels een stem-
pakket thuis ontvangen. U kunt uw 
stem uitbrengen via internet (“Mijn 
VVD”: www.vvd.nl/mijnvvd) of per te-
lefoon (053 – 850 80 76). Nadere uit-
leg treft u aan in het stempakket.

BEKORT
Vanwege de vervroegde verkiezin-
gen heeft het hoofdbestuur gebruik 
gemaakt van haar bevoegdheid om 
een aangepaste procedure vast te 
stellen, waarbij vooral de termijnen 
bekort zijn om op tijd klaar te zijn. 
Het drukken van de stembiljetten en 
het tellen van de poststemmen zijn 
in dit geval te tijdrovend. Daarom 
kan er tijdens deze ledenraadpleging 
niet per post gestemd worden.

Nieuw lid:
Tom Visser, 46 jaar,
Hoorn
“Ik stemde eigenlijk altijd al VVD, maar onlangs ben ik lid geworden. 

Ik ben het vaak eens met de VVD, bijvoorbeeld in de discussie over 

rekeningrijden: dat moet niet ingevoerd worden, of in ieder geval 

niet nu op deze manier. Ook het idee van een kleine overheid, waar 

de VVD voor staat, spreekt me erg aan. Helaas heeft de partij op 

dit gebied niet altijd zijn poot stijf gehouden, maar dat is altijd het 

probleem bij coalitievorming: je moet af en toe wat water bij de wijn 

doen. Het zou mooi zijn als de VVD een keer alleen in de regering 

kon plaatsnemen! 

Ik hoop niet dat de drie linkse partijen na de verkiezingen het ka-

binet zullen vormen. Als de VVD zou kunnen kiezen, heb ik liever 

dat ze samenwerken met meer rechtse partijen dan met meer linkse 

partijen. Voor de komende verkiezingen denk ik dat de VVD aardig 

zal gaan scoren. Mark Rutte wordt steeds sterker. In Hoorn is het al 

gelukt: daar is de VVD de grootste partij geworden!”

Op maandag 19 april wordt de uit-
slag van de ledenraadpleging bekend 
gemaakt via een extra Thorbeckeweb. 
Bent u nog niet geabonneerd op deze 
digitale nieuwsbrief, maar wilt u wel 
de uitslag ontvangen, meldt u dan 
met uw emailadres aan voor de elek-
tronische nieuwsbrief via MijnVVD. 

Mocht u onverhoopt geen stempak-
ket hebben ontvangen, of andere 
vragen hebben over de ledenraadple-
ging, dan kunt u contact opnemen 
via de informatielijn ledenraadple-
ging 070 3613036 of mailen naar le-
denraadpleging@vvd.nl.

In talloze journalistieke berichten 
wordt verwezen naar opiniepeilin-
gen als bron voor wat de gemiddel-
de Nederlander vindt van een poli-
tiek of maatschappelijk onderwerp. 
Zo worden leden van deze panels 
gevraagd naar hun mening over bij-
voorbeeld de hypotheekrenteaftrek 
of hoe het kabinet eruit moet ko-
men te zien na 9 juni. U kunt ervoor 

zorgen dat in deze onderzoeken ook 
de mening van liberaal Nederland 
wordt meegenomen. Meld u daar-
voor aan bij de panels van Een Van-
daag www.eenvandaag.nl/opiniepa-
nel en Maurice de Hond www.peil.
nl. Mocht u andere panels weten die 
veelvuldig worden geraadpleegd, 
laat het ons weten via campagne@
vvd.nl.   

Laat Liberaal geluid ook
in opinies doorklinken
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Titanenstrijd
Het politieke landschap is na de 
gemeenteraadsverkiezingen snel 
veranderd. De verschuivingen 
waren aanleiding voor menig-
een om te concluderen dat er 
een ‘Titanenstrijd’ zal losbarsten 
over de vraag wie premier wordt. 
Voor sommigen is zo’n strijd wel 
voordelig, omdat het afl eidt van 
de inhoud: de PvdA wil bezuini-
gen, maar alleen hoge inkomens 
mogen er last van hebben. Het 
CDA moet iets vinden, maar tra-
ditiegetrouw hangt dat bij de 
Christendemocraten erg af met 
wie ze denken te gaan regeren en 
de PVV moet het doen met een 
economisch links programma en 
wat extreme ideeën over hoofd-
doekjes. Alle reden het over de 
voorman te hebben en niet over 
de inhoud.

Bij de VVD hebben de leden in-
tussen bijna geruisloos gekozen 
voor voortzetting van het leider-
schap van Mark Rutte. Dat lever-
de mij een aantal vragen op. De 
eerste vraag was: ‘Waarom doet 
Mark Rutte niet mee met die 
Titanenstrijd?’ De tweede vraag: 
‘Wanneer gaan jullie met ‘een 
Cohen’ komen? Ik geef u hier 
mijn antwoord. 

Alle seinen voor een succesvolle 
verkiezingsuitslag voor de VVD 
staan op groen: de gemeente-
raadsverkiezingen waren een 
enorm succes, Mark Rutte heeft 
brede steun in de samenleving 
en onze boodschap is herkenbaar 
dankzij een heldere agenda. We 
meten dat regelmatig en het gaat 
goed. Het is niet ondenkbaar dat 
Mark Rutte als winnaar uit de 
Titanenstrijd komt, maar we kie-
zen ervoor de oorlog te voeren 
op ons eigen strijdveld. Daarom 
doen wij niet mee aan een soort 
missverkiezing. Wij zijn namelijk 
klaar voor de strijd om de beste 
economische agenda voor Neder-
land. Niemand kan beter dan de 
VVD orde op zaken stellen. Nie-
mand weet beter dan Mark Rutte 
hoe je een ontspoorde overheid 
terug in de rails krijgt, de eco-
nomie stimuleert en werkende 
mensen beloont voor hun inzet. 
Met belastingverlaging dus. Wij 
gaan verkiezingen winnen op 
basis van een goed programma 
met de mensen en de man die 
dat ook écht voor elkaar moet 
krijgen. Het zou voor alle par-
tijen moeten gelden, maar het 
lijkt langzamerhand een Unique 
Selling Point te worden. En daar 
zullen andere partijen nog ja-
loers op zijn.

Ivo Opstelten, partijvoorzitter

Gewonnen. Ontzettend bedankt!
Terugblik op gemeenteraadsverkiezingen

3 MAART 2010 – Wat een fantas-
tische uitslag! Meer dan 200 zetels 
er bij in gemeenteraden in het hele 
land. In aantal stemmen de tweede 
landelijke partij. De VVD als grootste 
partij in onder meer Almelo, Weert, 
Breda, Den Bosch, Hoorn en Zoe-
termeer. Het resultaat van het werk 
van duizenden vrijwilligers en kan-
didaat-raadsleden, medewerkers van 
het partijbureau en van de Tweede 
Kamerfractie. Als landelijk campag-
neleider wil ik graag een paar hoog-
tepunten toelichten. 

LANDELIJK
Allereerst hebben de mensen van de 
partijbureau het logistieke proces be-
ter dan ooit in de vingers gekregen. 
Ondanks een te laat aangekomen 
container is het uiteindelijk gelukt 
de aanvragen van de afdelingen (bijna 
allemaal) op tijd af te leveren. Daar-
naast heeft het partijbureau gezorgd 
voor een goed voorbereide aftrap in 
Almere. ‘s Avonds was op alle TV-jour-
naals te zien hoe tientallen VVD’ers 
in witte jassen boodschappentassen 
uitdeelden met de opdruk ‘Shoppen 
is ook zondagsrust’. Een week later 
reden, weer dankzij het voorberei-
dende werk van ‘De Laan’ busjes met 
Eerste en Tweede Kamerleden en vrij-
willigers door het land om te canvas-
sen. Lokale VVD-afdelingen zorgden 
steeds voor een warme ontvangst en 
gezamenlijk werd er van deur tot 
deur (en van winkel tot winkel) opge-
roepen om VVD te stemmen.
De Tweede Kamerfractie en medewer-
kers bedienden dagelijks de lande-
lijke pers. Aangezien de VVD de cam-

pagne graag op inhoud voert, werden 
concrete voorstellen gedaan voor on-
der meer de aanpak van overlast en 
criminaliteit, het schrappen van over-
bodige uitgaven en het aanscherpen 
van de toegang tot de Bijstand.

LOKAAL
Natuurlijk is uiteindelijk het meeste 
werk verzet door alle vrijwilligers en 
kandidaten in het land. De uitslagen 
geven ook duidelijk aan dat lokale 
inzet de doorslag kan geven. Tegelij-
kertijd waren er momenten waarop 
prachtig bleek wat de kracht is van 
de VVD als landelijke partij. Zowel 
NOS Journaal als de Volkskrant publi-
ceerden onderzoeken waaruit bleek 
dat in gemeenten met de VVD in het 
college de belastingen het minst om-
hoog gaan. 
Naast deze inhoudelijke kracht is het 
ook gelukt het VVD-gevoel in het hele 
land over te brengen. Overal hingen 
posters en werden fl yers uitgedeeld 
met korte stellingen in de VVD-huis-
stijl: Vandalen gaan betalen; Auto’s 
veroorzaken geen fi les, slecht beleid 
wel; of, met een lokale invulling: In 
IJsselstein spreken we Nederlands. 
Steeds weer: een heldere boodschap, 
een beetje humor en oplossingsge-
richt. 
Een prachtig fundament voor de 
Tweede Kamerverkiezingen op 9 juni 
a.s., dankzij de inzet van duizenden 
betrokken VVD’ers. Namens het lan-
delijk campagneteam: ontzettend 
veel dank!

Stef Blok
landelijk campagneleider 

Almere (boven) en Leidschendam-Voorburg: lokaal en landelijk gezamenlijk in 
de hoogste versnelling op campagne.

Neelie Kroes is gekozen tot de 
meest aansprekende leider van 
Nederland. De Nederlandse 
Eurocommissaris en oud-VVD 
bewindsvrouw is als nummer 1 
naar voren gekomen in een on-
derzoek gehouden onder ruim 
1.300 deelnemers aan de Career 
Challenge 2010 van het Financi-
ele Dagblad. 

“Natuurlijk voel ik me gevleid bij 
deze uitverkiezing” aldus Neelie 
Kroes. Op de vraag of ze zich ook 
echt een leider voelt antwoordt 
ze: “Eerst moeten we het wel 
eens zijn over de defi nitie. Als u 
bedoelt dat ik in een stoel zit met 
een team om me heen waarbij ik 
richting geef aan de strategieën, 
mensen inspireer om ze op hun 
tenen te laten lopen en hen de 
credits geef voor het werk dat ze 
doen, dan zeg ik volmondig ja.”
Neelie Kroes voert met haar 
uitverkiezing een grote groep 
mannen aan. De eerst volgende 
vrouw staat op nummer vijftien: 
Koningin Beatrix.  

Neelie Kroes
voert top 50
aan van
leiders
in Nederland

VVD landelijk TWEEDE partij
UITDAGINGEN – De VVD kan terugkij-
ken op een enthousiaste campagne 
voor de gemeenteraadsverkiezingen 
van 3 maart jl. en ... met een prach-
tig resultaat: landelijk op de tweede 
plaats als het om aantal stemmen 
gaat. Dat heeft zich vertaald in een 
winst van 219 raadszetels ten opzich-
te van 2006. In totaal heeft de VVD nu 
1544 gemeenteraadsleden. Hiermee 
wordt de opgaande lijn van de her-
indelingverkiezingen uit november 
2009 voortgezet. Toen werd de VVD de 
grootste partij in Venlo en Zuidplas. 
Inmiddels mag de VVD zich in meer 
dan 70 gemeenten de grootste partij 
noemen. Op Vlieland wist de VVD 
met 48,7% zelfs bijna de helft van de 
kiezers aan zich te binden. Een resul-
taat om trots op te zijn. De grootste 
VVD-fracties zijn nu te vinden in Ven-

lo (12 zetels), Roermond (11 zetels), 
Leidschendam-Voorburg (10 zetels) en 
Haarlemmermeer (10 zetels).
Helaas waren er ook enkele gemeen-
ten waar de VVD verloren heeft. Vaak 
is de oorzaak hiervan te herleiden tot 

de opkomst van nieuwe lokale par-
tijen, zoals in het Noord-Hollandse 
Zeevang en het Limburgse Meerssen, 
waar nieuwe lokale partijen meteen 
de grootste werden. In Almere be-
hield de VVD haar zeven zetels. Hier 

werd de PVV met negen zetels de 
grootste partij.
De VVD heeft ook het jongste raadslid 
van Nederland in de gelederen. In de 
gemeente Nederlek werd Stef Schut-
hof in de raad gekozen. Hij werd 23 
maart jl. 18 jaar. En veel meer jonge 
kandidaten deden het goed. Zo wist 
de 18-jarige Lidewij Bergsma met 
voorkeursstemmen in de gemeente-
raad van Tietjerksteradeel te komen. 
De coalitieonderhandelingen zijn nu 
volop bezig of soms zelfs al afgerond. 
In veel gemeenten zit de VVD aan de 
onderhandelingstafel. De komende 
vier jaar liggen er grote uitdagingen 
op het bordje van alle gemeente-
raadsleden, onder meer door de te 
verwachten bezuinigingen op het 
Gemeentefonds. Wij wensen hen veel 
creativiteit en daadkracht. 

GROOTSTE STIJGERS

1.  Tubbergen  

 +18,4 procenpunt 
2.  Sint Anthonis  
 +17,7 procentpunt 
3.  Oost Gelre  
 +15,8 procentpunt
4.  Waterland  
 +14,3 procentpunt
5. Wieringen  
 +14,3 procentpunt

GROOTSTE STIJGERS 
(ZETELAANTAL)

Weert + 4 zetels

Oost Gelre  
Tubbergen 
Tilburg + 3 zetels

Almelo
Waalwijk
IJsseltein
Winterswijk
Edam-Volendam
Waterland
Sint Anthonis
Noordwijk

GROOTSTE VVD-FRACTIES

Venlo 12 zetels
Roermond 11 zetels
Leidschendam-
Voorburg 10 zetels
Haarlemmermeer 10 zetels
Oost Gelre 9 zetels
Weert 9 zetels
Teylingen 9 zetels
Barendrecht 9 zetels 
Roosendaal 9 zetels
Zoetermeer 9 zetels
Breda 9 zetels
Amstelveen 9 zetels
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Quasi-solidariteit PvdA met Griekenland
dodelijke gifbeker
SHOCKTHERAPIE - Mijn PvdA-collega 
in het Europees Parlement, Thijs Ber-
man, heeft onlangs een lans gebro-
ken voor solidariteit met het noodlij-
dende Griekenland. Volgens Berman 
moet, onder andere, de Nederlandse 
belastingbetaler opdraaien voor door 
de Griekse overheid georganiseerde 
fraude en economisch wanbeheer. 
Griekenland moet volgens de PvdA 
op basis van Europese garanties goed-
koop op de kapitaalmarkt kunnen le-
nen. De fi nanciële markten moeten 
aan banden worden gelegd. De PvdA 
wil zelfs een eigen Europees Mone-
tair Fonds oprichten. Vergeten wordt 
dat landen uit de Eurozone, onder 
het geldende Europese recht, elkaar 
niet fi nancieel mogen ondersteunen 
en dat een EMF de positie van de Eu-
ropese Centrale Bank ondergraaft. 
Hiermee wordt niet alleen Griekse 
fraude en wanbeheer beloond, maar 
ook een bom gelegd onder de Euro-
zone als geheel. 

POTVERTEREN
Zachte heelmeesters als Berman ma-
ken stinkende wonden.  De Griekse 
statistieken werden consequent ver-
valst om voor Brussel te maskeren dat 
de staatsschuld was geëxplodeerd. 
Zowel onder de PASOK, de Griekse 
zusterpartij van de PvdA, als onder 
Nieuwe Democratie, zusterpartij 

van het CDA, heeft Griekenland pot-
verteerd. Met 63 jaar met pensioen 
was de norm. In de praktijk werd 
zelfs deze leeftijd niet gehaald. Half 
Griekenland geniet een invaliditeits-
pensioen, vergelijkbaar met onze 
WAO, ontvangt wachtgeld of zit zijn 
tijd uit in een Griekse Melkert-baan. 
Voorts is de Griekse staat kampioen 
in het verstrekken van subsidies. Het 
Griekse ambtenarenapparaat heeft 
een Sovjet-omvang aangenomen. Fa-
voritisme is de norm. 

MEGA-FRAUDE
Toen de mega-fraude aan het licht 
dreigde te komen, koos PASOK-pre-
mier Papandreou de vlucht naar vo-
ren en biechtte de Griekse zonden 
op. Overigens, onder het gelijktij-
dige verwijt dat Europa onvoldoende 
controle op Griekenland had uitge-
oefend. Kortom, de dader verwijt 
de politie onvoldoende inzet. Dat is 
de wereld op zijn kop. Volgens het 
Stabiliteitspact mogen Eurolanden 
een begrotingstekort van maximaal 
3 procent en een staatsschuld van 
maximaal 60 procent van het BNP op-
lopen. De Grieken hebben beide gren-
zen ruimschoots overschreden (12,5, 
resp. 112 procent). Inmiddels heeft 
Papandreou een hard saneringsplan 
gepresenteerd dat de Griekse fi nanci-
en op orde moet brengen. De Griekse 

vakbonden, die een reputatie hebben 
in het blokkeren van elke vorm van 
sanering, leggen nu het land lam. 
PASOK en de Griekse vakbonden zijn 
overigens vier handen op één buik. 
Het is dus uiterst onzeker dat het 
saneringsplan van Papandreou ook 
daadwerkelijk wordt uitgevoerd en 
of dat de PASOK haar eigen leider zal 
blijven steunen.  

STABILITEITSPACT
Wie nu, zoals de PvdA doet, red-
dingsboeien uitgooit, ontneemt 
Griekenland elke prikkel om de 
noodzakelijke shocktherapie toe te 
passen. Griekenland moet zijn eigen 
problemen oplossen, eventueel daar-
bij ondersteund door leningen en/
of garanties van het Internationaal 
Monetair Fonds. Wie Griekenland 
echt wil helpen moet haar dwingen 
op eigen kracht de crisis te boven te 
komen. Hiervan zal ook een disci-
plinerende werking richting andere 
zwakke broeders in de Eurozone, 
zoals Italië, Spanje, Portugal, Ierland 
en België, uitgaan. Tevens is het mo-
ment gekomen om het Stabiliteits-
pact in ere te herstellen. Het strenge 
pact werd door de Duitse en Neder-
landse ministers van Financiën Wai-
gel (CSU) en Zalm (VVD) geïnitieerd 
en door de Duitse Bondskanselier 
Schröder en diens minister van Fi-

nanciën Eichel (beiden SPD), onder 
bijval van de toenmalige PvdA-fractie 
in de Tweede Kamer, tandeloos ge-
maakt. Deze versoepeling van 2005 
moet ongedaan worden gemaakt. 
Het Stabiliteitspact moet tanden krij-
gen. Wanpreseterende lidstaten van 
de Eurozone moeten daadwerkelijk 
boetes opgelegd krijgen en gekort 
worden op de subsidies die zij vanuit 
Brussel ontvangen. Die rol moet de 
onafhankelijke ECB vervullen en niet 
de te direct betrokken ministers van 
Financiën. Een onafhankelijke Euro-

pese marktmeester moet uitwassen 
op de fi nanciële markten voorkomen 
en effectief toezicht uitoefenen. Zalm 
legde daarvoor de basis in Nederland. 
Laten we dat model Europeesbreed 
toepassen. Een bailout voor Grieken-
land en het om electorale redenen 
knevelen van de fi nanciële markten 
dat Berman voorstelt, vormen een 
dodelijke gifbeker voor de belasting-
betaler en een zekere ramp voor de 
Euro. Niet doen dus.

Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jeanine Hennis-
Plasschaert 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken en Transport

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken

 

Europa

www.hansvanbaalen.nl

KOSTENBESPAREN – Onlangs heeft 
het Europees Parlement gestemd over 
de afgelasting van de publicatieplicht 
van de jaarrekening door kleine be-
drijven in BV-vorm met minder dan 
10 werknemers. Als groot voorstan-
der van lastenvermindering voor be-
drijven hoorde ik bij de meerderheid 
die dit voorstel heeft goedgekeurd.   
Toch ging er heel wat vooraf aan deze 
stemming en is het de taak van een 
Europarlementariër om een juiste in-
schatting te maken van de belangen 
van betrokken en lobbyende partijen. 
Tegenstanders zijn van mening dat 
we de voordelen sterk overdrijven, dat 
er nauwelijks gesproken kan worden 
van een lastenvermindering. En ja, 
natuurlijk betekent de aangenomen 
richtlijn mogelijk een beetje minder 
werk voor Kamer van Koophandels, 
publicatiebladen en accountants. Die 
partijen bellen me in de aanloop naar 
zo´n stemming wat mij helpt om een 
totaalbeeld te creëren en mijn eigen 
mening te vormen.

CRISISHULP 
Toch was ik niet voor een uitstel van 
de richtlijn aangezien kleine bedrij-
ven juist nu in de crisis alle hulp kun-

nen gebruiken. Daarbij draagt het bij 
aan het doel van de EU om in 2012 
al een lastenvermindering van 25% te 
verwezenlijken. Het belangrijkste is 
nog wel dat het afschaffen van de pu-
blicatie van jaarrekeningen voor klei-
ne bedrijven niet zal zorgen voor een 
gat in de informatievoorziening. Als 
andere bedrijven zaken willen doen 
met een micro-onderneming en be-
hoefte hebben aan een jaarrekening, 
kan deze altijd nog opgevraagd wor-
den bij de Kamer van Koophandel. 
Ik sluit me dus aan bij het standpunt 
van MKB Nederland, MKB Europa en 
de Nederlandse regering in de over-
tuiging dat de ontheffi ng beetje bij 
beetje blijkbaar toch een kostenbe-
sparing van 6,3 miljard in Europa 
op kan leveren. Aangezien het een 
richtlijn is – en lidstaten kunnen kie-
zen of ze deze omzetten in nationale 
wetgeving – kunnen lidstaten de ver-
plichting alsnog in stand houden. De 
verwachting is echter dat Nederland 
dit met het oog op administratieve 
lastenvermindering snel realiseert 
en de publicatieplicht voor micro-
ondernemingen dus verdwijnt.

Lastenvermindering
voor kleine bedrijven

Opnieuw: Straatsburgcircus
DAADKRACHT – Op 17 maart jl. 
heeft Jeanine Hennis-Plasschaert 
een brief gestuurd aan de voorzit-
ter van de Europese Raad, de heer 
Van Rompuy. Reden hiervoor is 
haar brief een week eerder aan de 
Franse president Sarkozy inzake 
het welbekende Straatsburgcircus 
(het beurtelings vergaderen van 
het Europees Parlement in Brus-

sel en Straatsburg). Jeanine wijst 
Sarkozy op het volgende: “Straats-
burg als zetel voor de Europese 
Unie was ooit een bijzonder goed 
symbool vanuit de Frans-Duitse sa-
menwerkingsgedachte, maar het 
is nu een negatief aspect vanwege 
de ermee gemoeide geldverspil-
ling en bureaucratie. Het valt niet 
uit te leggen en zeker niet in tijden 

van crises.” Jeanine verzoekt ook 
Van Rompuy actie te ondernemen: 
“Daadkracht wordt nu van u ver-
wacht, teneinde het toenemend 
sceptische Europese electoraat te 
overtuigen van de waarde van het 
Europees Parlement en van de Eu-
ropese Unie op zich.” 

www.toinemanders.nl

www.jeanineineuropa.nl

De juiste kledingmaat
ETIKET – Toine Manders, rapporteur 
in het Europees Parlement inzake 
een verordening over textielbena-
ming en etikettering, roept in zijn 
recent verschenen rapport over tex-
tieletikettering de Europese Com-
missie op onderzoek te doen naar 
één maatsysteem voor heel Europa. 
Met name voor aankopen op internet 
is het belangrijk dat Europese consu-
menten precies weten welke maat ze 
kopen. Nu al wordt voor bijna 20% 
online gekocht in de EU. Ook wil hij 
dat er op het etiket komt te staan of 
bepaalde materialen in het textiel-
product afkomstig zijn van dieren.
Volgens Manders moeten consumen-

ten de informatie krijgen waar ze 
echt behoefte aan hebben. Momen-
teel is alleen het vermelden van de 
vezelnaam op een textieletiket ver-
plicht. Maar fabrikanten van kleding 
zetten er echter veel meer informa-
tie in. Manders is van mening dat 
dit er mogelijk toe leidt dat consu-
menten de informatie helemaal niet 
meer lezen. Manders: “Overdaad 
schaadt. Ik denk dat er bijvoorbeeld 
ook elektronische mogelijkheden 
zijn, zoals internet, waarop consu-
menten bepaalde informatie kun-
nen terugvinden”. 

www.toinemanders.nl
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NIEUWS UIT EERSTE KAMER

Deze maand feliciteren we de Ka-
mercentrale VVD Brabant en de VVD 
Statenfractie Noord-Brabant met hun 
nieuwe ledenblad De Liberale Bra-
bander. Het is de vierde in de reeks 
van regiobijlagen die regelmatig te-
zamen met Liber verspreid worden. 
Inmiddels kennen we De Vrije Zuid-
Hollander, De Vrije Amsterdammer 
en De Vrije Middenlander (provincie 
Utrecht), bladen die het nieuws uit de 
provincie en afdelingen op beknopte 
en vlotte wijze bij u op tafel brengen. 
Op die manier kan het u als lid niet 
ontgaan op hoeveel terreinen VVD’ers 
actief zijn, beroepsmatig als bestuur-
der of medewerker, danwel vrijwillig 
als actief KC- of afdelingslid. Goed voor 
de groei van de VVD, goed voor alle 
betrokkenen, die dankzij hun inzet 
mooie resultaten – zie bijvoorbeeld de 
uitslag van de gemeenteraadsverkie-
zingen - tot stand zien komen. 

Wilt u als Kamercentrale of Staten-
fractie ook een eigen uitgave bij Liber, 
vraag dan om meer informatie via Li-
ber@vvd.nl.

DRIE GENERATIES - De 18-jarige Lidewij 
Bergsma uit Burgum is bij de gemeen-
teraadsverkiezingen met voorkeur-
stemmen in de raad van Tytsjerkstera-
diel gekozen. Zij stond op plaats vier 
op de lijst van de VVD en is de man-
nelijke nummer drie voorbij gestreefd. 
Ze is met haar 18 jaar en vier maanden 
het jongste raadslid van Friesland en 
één van de jongste van Nederland. 
Momenteel zit Lidewij in het examen-
jaar van het vwo. Ze wil rechten gaan 
studeren in Groningen of Utrecht. Ze 
blijft wel in Burgum wonen. Een paar 
jaar geleden heeft ze meegedaan aan 
het Fries Jeugdparlement. Ze raakte 
geïnteresseerd in de politiek en is lid 
geworden van de JOVD. 

De media-aandacht voor het jonge 
raadslid was overweldigend. Van het 
programma van Chiel Beelen (3FM) 

tot opnames voor Netwerk, SBS 6 (Hart 
van Nederland) en Omrop Fryslân, als-
mede interviews voor landelijke (NRC) 
en regionale dag- en maandbladen en 
METRO. Ook via een persbericht van 
het ANP volgde vermelding in diverse 
landelijke en regionale dagbladen en 
niet te vergeten op diverse internetsi-
tes, waaronder www.scholieren.com. 
Na deze mediahype begint voor Lide-
wij het echte raadswerk en er zullen 
ook nog tentamens moeten worden 
gedaan. 

De VVD heeft bij de laatste verkiezin-
gen drie zetels gekregen, één meer 
dan de vorige raadsperiode. Deze 
worden ingenomen door drie genera-
ties vrouwen. Fractievoorzitter Lolkje 
Efdé-Kleefstra is 64 jaar, Nynke Koop-
mans-van der Veen, 38 jaar en Lidewij 
18 jaar. 

WATERRIJK – Op 11 maart jl. vond in 
het Provinciehuis van Zuid-Holland 
te Den Haag een symposium plaats 
ter gelegenheid van de lancering van 
het Europese project ‘Waterways For-
ward’. Waterways Forward is een pro-
ject waarin 17 regio’s uit 13 Europese 
landen samenwerken met als doel het 
verbeteren van regionale vaarwegen. 
Verbeterde vaarwegen versterken de 
sociaal economische ontwikkeling 
in de regio. Centraal daarbij staan de 
gevolgen van klimaatverandering en 
invloed op milieu en omgeving.

Waterways Forward is een Europees 
project in het programma Interregio-
nale samenwerking (Interreg IVC). Het 
project wordt geleid door de Stichting 
Recreatietoervaart Nederland. Part-
ners zijn naast de Vereniging Regio 
Water onder meer: British Waterways, 
Voie Navigable de France en het Itali-
aanse Navigli Lombardi. De Europese 
subsidie uit het fonds voor regionale 
ontwikkeling neemt 75% van het be-
nodigde budget voor haar rekening.

De Vereniging Regio Water wil het re-
creatief gebruik van de vaarwegen in 
het westen van Zuid-Holland bevorde-
ren en promoten. Zuid-Holland is de 
meest waterrijke provincie van ons 
land en gaat duidelijk maken dat de 
recreatietoervaarder daar veel meer 
van kan genieten dan nu het geval 
is! De vereniging wil haar doelstel-
ling bereiken door te leren van an-
dere projecten. Daarom is ze partner 
geworden in het project Waterways 
Forward. 

De leden van de Vereniging Regio 
Water zijn - bijna - alle gemeenten 
in het voornoemde gebied, evenals 
de hoogheemraadschappen van Delf-
land en Rijnland. Voorzitter van de 
vereniging is de Delftse VVD-wethou-
der Ronald Vuijk. Hij stelt: “Water is 
in overvloed aanwezig. Toch wordt 
water in Zuid-Holland niet ten volle 
benut. Zowel zakelijk als recreatief 
gebruik van water kan nog veel be-
ter. Het stimuleren van dat gebruik 
kan ik alleen maar toejuichen. Het 
zal een positieve werking hebben 
op de regionale economie. Het werk 
van de Vereniging Regio Water is wat 

mij betreft van onschatbare waarde.”

De Vereniging Regio Water heeft zich 
in eerste instantie gericht op het pro-
moten van het recreatieve gebruik 
van de Oude Rijn, het Rijn-Schieka-
naal, de Vliet en de zijtakken daarvan. 
De vereniging zet zich onder meer in 
voor meer en betere faciliteiten langs 
de vaarwegen, zoals aanlegsteigers, 
sanitaire voorzieningen, afvalwater 
inzamelingspunten, maar ook horeca 
aan het water. De faciliteiten moeten 
goed op elkaar zijn afgestemd, maar 
ook op het gezamenlijk gebruik van 
de vaarweg met de beroepsvaart.

STAALTJES – In de Eerste Kamer blijven wij aan het werk. Voor controver-
siële wetsvoorstellen moet je aan de overkant, bij de Tweede Kamer, zijn. 
Daar zijn 300 onderwerpen, waaronder veel wetsvoorstellen, controver-
sieel verklaard. De Tweede Kamer moet grondig rekening houden met 
een gewijzigde samenstelling na de vervroegde verkiezingen van 9 juni. 
Voor ons geldt dat in veel mindere mate. Wij hebben een, zij het indirect, 
electoraal mandaat tot juni volgend jaar. Er staan ons dus nog enkele 
belangrijke wetsvoorstellen te wachten. Sommige vinden wij prima, an-
dere niet. 

Wij hebben inmiddels de Crisis- en Herstelwet afgehandeld. Die wet 
levert een nuttige bijdrage aan de versnelling van de gunning en uit-
voering van grote projecten. Hard nodig in deze moeilijke tijden. Onze 
Pieter Hofstra (zie zijn bijdrage hierna) zag Camiel Eurlings al over enige 
tijd met de gezinsauto over nieuw asfalt zoeven. De ChristenUnie deed 
lange tijd moeilijk over de Crisis- en Herstelwet. De PvdA veinsde nog 
langere tijd tegen te zijn. Ze stemden beide uiteindelijk voor. Dat wisten 
wij natuurlijk allang van tevoren. 

Wij zijn blij met de komende behandeling van het initiatiefwetsvoorstel 
Ten Hoopen, Slob en Van der Burg tegen het kraken. Ik herinner me nog 
goed de zware krakersrellen in de jaren tachtig van de vorige eeuw. Toen 
al begreep ik niets van het feit dat je je in Nederland particulier eigen-
dom gewoon kon toeëigenen. Hoog tijd hier een einde aan te maken. 

Wij zijn helemaal niet blij dat een wijziging van de Winkeltijdenwet 
van minister van Economische Zaken Maria van der Hoeven op de rol 
staat. Wij gaan natuurlijk proberen die wetswijziging tegen te houden. 
Want de minister wil de autonomie van gemeenten om winkels op zon-
dag open te houden beknotten. Dat is een laatste staaltje van vergaande 
bevoogding van de kant van CDA en ChristenUnie.

Uri Rosenthal, fractievoorzitter Eerste Kamer 

Controversialiteit 
op afstand

Crisis- en Herstelwet
SNOEIEN - Uiteindelijk kwam het er toch van. De Crisis- en Herstelwet 
(CHW) is op 16 maart jl. in de Eerste Kamer behandeld. Dit wetsvoorstel 
werd medio september bij de Tweede Kamer ingediend en werd daar 
aangenomen medio november. Dat betekent behandeling in twee maan-
den. De procedure in de Eerste Kamer nam uiteindelijk vier maanden in 
beslag. De VVD heeft van begin af aan aangedrongen op snelle afhande-
ling, het had zelfs nog in 2009 afgerond kunnen zijn. Maar de (toenma-
lige) coalitie kwam niet tot een eerdere behandeldatum dan 16 maart, 
de aansporingen van de premier ten spijt. 

Tijdens de discussie over controversiële wetsontwerpen, een discussie 
die in de Eerste Kamer eigenlijk niet zou moeten worden gevoerd, pro-
beerde links de CHW van de agenda te halen. Maar met steun van alle 
grote fracties, waaronder onze VVD-fractie, ging de behandeling toch 
door. Inhoudelijk wordt er in deze wet veel geregeld. Tal van andere 
wetten worden gewijzigd, met als doel versnelling en versimpeling van 
procedures, zonder de principes van rechtszekerheid, Europese regels 
en goed bestuur aan te tasten. Het gaat om veel projecten, zoals verkeer 
en vervoer infrastructuur, maar ook om gebiedsontwikkelingsplannen, 
om duurzaamheids- en milieuprojecten en om allerlei, ook kleinscha-
lige bouwprojecten.  

De VVD heeft het wetsontwerp van begin af aan gesteund, om twee be-
langrijke redenen. Allereerst gaat het veel (bouw)bedrijven slecht en dus 
is het heel goed dat de overheid probeert om al geplande projecten en 
dus ook al beschikbare budgetten tot besteding te brengen, of zelfs naar 
voren te halen. Maar dat is voor ons niet de enige reden. Ook vinden 
wij het noodzakelijk dat er, los van de economische crisis, effectiever 
tot versnelling en versimpeling gekomen moet worden. De bestuurlijke 
drukte, de te vaak afwezige bestuurlijke durf, het verbleken van het 
politieke primaat, de onbegrensde regeldrift en bureaucratie, het zijn 
allemaal redenen om te snoeien in het bestaande regelwoud. Daarom 
vinden we dan ook dat alle regels in de CHW structureel moeten zijn, 
dus ook na 1 januari 2014 moeten blijven gelden. En ook zien we dit als 
een eerste stap, waarna we verder moeten gaan om alle regels tot meer 
reëele proporties terug te brengen.
In de marge kwamen veel projecten aan bod. De VVD wees met zeer 
grote nadruk op de op subsidie draaiende windmolens, terwijl structu-
rele vergroting van het aandeel kernenergie geen aandacht krijgt. Na 
een langdurig debat van vroeg in de ochtend tot na middernacht werd 
de wet via een hoofdelijke stemming toch met ruime meerderheid aan-
genomen. 

Pieter Hofstra, Eerste Kamerlid

Nieuw leven voor oude vaarwegen

Duurzame herontwikkeling vaarwegen: economie, recreatie, cultuur, milieu, 
ecologie en veiligheid hand in hand.

Lidewij Bergsma (18 jaar) met 
voorkeurstemmen in raad

Nieuwe
regiobijlage



x PARTIJ LiberLiber

  

▲

INTERVIEW 
 
In Interview krijgen VVD-leden 
die maatschappelijk actief zijn 
de ruimte om dat wat hen 
bezighoudt met anderen te 
delen. Voelt u zich daar zelf 
toe geroepen of kent u andere 
actieve of interessante VVD’ers? 
Uw suggestie(s) horen wij 
graag via email liber@vvd.nl of 
met een telefoontje naar 070 
3178887. 

voor starters. Jonge mensen moeten 
de mogelijkheid krijgen om zich hier 
te vestigen, zelfs als ze bijvoorbeeld 
in Rotterdam gaan studeren of wer-
ken. Ook willen we het dorpscentrum 
aanpakken: dat ligt er toch een beetje 
verwaarloosd bij en een fl inke opfris-
beurt zou de levendigheid – en dus de 
lokale economie - ten goede komen. 
We hebben dus fl inke plannen.
Dat ontbreekt er soms wel eens aan in 
de Haagse politiek. Het lijkt er wel op 
dat de grootste mond het gelijk aan 
zijn kant krijgt. Dat soort populisme 
leidt niet tot het oplossen van de pro-
blemen in het land. Daarom ben ik 
ook blij dat de VVD nog steeds een ge-
nuanceerd geluid laat horen en niet 
meedoet met de trend van het scoren 
door middel van one-liners. Ik denk 
dat die aanpak op termijn de juiste zal 
blijken te zijn. 

HERINDELING
Misschien wel het grootste issue dat 
in deze gemeente speelt, is de aan-
staande gemeentelijke herindeling. Er 
zijn plannen om de gehele Krimpener-
waard op te laten gaan in één nieuwe 
gemeente. Onze VVD-fractie kijkt daar 
wat anders tegenaan. Nederlek is een 
behoorlijk welstandige gemeente en 
we voelen er weinig voor om samen te 
gaan met andere gemeenten, waar de 
fi nanciën minder op orde zijn. We ma-
ken ons dan ook sterk voor een samen-
gaan met Krimpen aan de IJssel. Tus-
sen beide gemeenten bestaat sowieso 
een natuurlijke band en bovendien 
hebben ze daar ook een deugdelijke 
fi nanciële huishouding. Op die ma-
nier zouden dus twee gemeenten in 
de Krimpenerwaard ontstaan. De VVD 
heeft zich als enige partij in Nederlek 
duidelijk uitgesproken voor die fu-
sievariant en dat heeft ons een hoop 
goodwill opgeleverd.

Er is een voorlopige portefeuilleverde-
ling gemaakt. Mijn portefeuille zou 
dan onderwijs, cultuur, jongerenza-
ken, ruimtelijke ordening en econo-
mie omvatten. Dat zal in de praktijk 
betekenen dat ik met veel van de lo-
kale probleemvelden te maken ga krij-
gen. En ik zie er naar uit om daar mijn 
schouders onder te zetten. Dat bete-
kent overigens niet dat ik me ga rich-
ten op allerlei hooggestemde idealen. 
Ik denk dat sommige oplossingen heel 
praktisch kunnen worden gevonden. 
We willen de vergrijzing tegengaan en 
dus graag jongeren blijven huisvesten. 
Dan moet je wel zorgen dat de verbin-
dingen met bijvoorbeeld Rotterdam 
gewoon goed zijn. Ook moeten deze 
verbindingen ’s nachts goed zijn zo-
dat de jongeren makkelijker uit kun-
nen gaan. Bovendien zouden er meer 
activiteiten voor jongeren binnen de 
gemeente moeten worden ontwik-
keld. Wil je hen aan je gemeente bin-
den, dan zul er iets voor moeten doen. 
En dat hoeft allemaal geen bakken 
geld te kosten; simpele, pragmatische 
oplossingen hebben mijn voorkeur. 
En daarvoor wil ik me in de komende 
drie jaar sterk maken.”

toen ik werd gekozen, was ik te jong 
om te worden geïnstalleerd en dat 
is uiteraard een merkwaardige situ-
atie. De media hebben daaraan ruim 
aandacht besteed en dat werkt alleen 
maar in ons voordeel. Mijn verkiezing 
is natuurlijk symptomatisch voor de 
trend van verjonging, vernieuwing 
die in de hele partij merkbaar is. Maar 
ook in Nederlek is verjonging geen 
doel op zich; het gaat uiteindelijk om 
de – al dan niet – potentiële kwaliteit 
van de kandidaten. Die kwaliteit blijkt 
behoorlijk voorhanden. Van de eerste 
zes kandidaten op onze lijst is de helft 
onder de dertig. Dat zegt voldoende.

LOKALE ISSUES
De landelijke speerpunten van de VVD 
spelen in deze gemeente slechts in ge-
ringe mate een rol. Natuurlijk is ‘vei-
ligheid’ een issue, maar in Nederlek 
hebben we het dan over een paar groe-
pen hangjeugd. Die zorgt voor graf-
fi ti, ingeslagen ruiten en dergelijke 
en daar moeten we wel iets aan doen. 
Maar we hebben bijvoorbeeld geen 
integratievraagstukken. Op het ter-
rein van de zorg maken we ons hard 
voor de ontsluiting van een tweede 
huisartsenpost. Mensen moeten nu in 
weekeinden een heel stuk rijden naar 
de dienstdoende post, terwijl er hier 
vlakbij, over de brug, een voorhanden 
is. En tevens willen we de verschillen-
de subsidiestromen toch eens onder 
de loep nemen, om zo te kijken of we 
de gemeentelijke belastingen kunnen 
verlagen of in ieder geval gelijk hou-
den.
Daarnaast willen we meer woningen 

“We hebben in dit gezin eigenlijk 
altijd ietwat ‘rechtse’ standpunten 
ingenomen. Mijn ouders stemden 
altijd al VVD, maar je kunt niet 
stellen dat we het liberale gedach-
tegoed met de paplepel kregen 
ingegoten. We moesten zelf maar 
tot dergelijke keuzes komen. Ik 
ben me pas écht gaan interes-
seren voor de politiek tijdens de 
opkomst van Pim Fortuyn. Vooral 
de hautaine houding van de PvdA 
in die dagen heeft me vreselijk 
geërgerd. Het moet toch moge-
lijk zijn om in dit land een ge-
nuanceerde, maar misschien wel 
controversiële mening te geven 
op maatschappelijke ontwikke-
lingen zonder dat je gelijk met 
populistische kreten in de hoek 
wordt gezet. Na de verkiezingen 
ging het vervolgens helemaal mis 
met allerlei gerommel binnen de 
LPF-geledingen. Naar aanleiding 
van die negatieve ervaringen ben 
ik de politiek intensiever gaan 
volgen. En steeds meer raakte ik 
ervan overtuigd dat ik er zelf wat 
aan zou moeten doen. Maar ge-
zien mijn leeftijd en gebrek aan 

ervaring durfde ik een dergelijke 
stap ook niet goed aan. 

EXTRA ZETEL
Ondertussen was ik er wel al van over-
tuigd geraakt dat de VVD het beste 
aansloot bij mijn opvattingen. En tot 
mijn verbazing werd ik op een gege-
ven moment gebeld door een VVD-lid 
met de vraag of ik lid wilde worden. Ik 
heb vervolgens de ledenvergadering 

hier in het dorp bezocht en ben ge-
lijk lid geworden. En niet lang daarna 
werd me verzocht of ik op de groslijst 
voor de verkiezingen wilde staan. Die 
vraag overviel me behoorlijk, maar 
aan de andere kant wilde ik ook niet 
voor mijn verantwoordelijkheid weg-
lopen. In de periode daarna ben ik vrij 

intensief betrokken geweest bij de 
campagne. Dat was een heel leuke 
en leerzame periode. En blijkbaar 
hebben we het goed gedaan, want 
onze inspanningen hebben de 
VVD een extra raadszetel opgele-
verd. De VVD is in de gemeente 
Nederlek zelfs de grootste partij 
geworden. Die extra zetel mocht 
ik gaan bezetten.
Binnen de VVD is erg enthousiast 

gereageerd op mijn kandidaatstel-
ling en daarna op mijn verkiezing. 
Ik ben op alle mogelijke manieren 
begeleid en dat is me tot grote 
steun geweest. En natuurlijk heb-
ben we er als partij ook voordeel 
van dat ik het jongste VVD-raadslid 
van Nederland ben. Sterker nog: 
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Stef Schuthof (18), Nederlands jongste 
raadslid in de gemeente Nederlek

Jeugdig elan,
praktische oplossingen

Schuthof: 
“Trend verjon-
ging en ver-
nieuwing zet 
door in gehele 
VVD.”
Inzet: Stef met 
de nieuwe 
fractie van VVD 
Nederlek.

Stef Schuthof is pas 18 jaar geworden en is daarmee het jongste VVD-gemeen-
teraadslid van Nederland. Zijn gebrek aan ervaring in het politieke metier com-
penseert hij door een grote dosis enthousiasme en een fi kse dadendrang. Hij 
kan overigens niet worden beticht van hooggestemde, maar jeugdige idealen. 
Integendeel, hij streeft naar praktische oplossingen voor de problemen die in zijn 
gemeente spelen.  Tekst: DICK ZOET

‘Ik zie er naar uit om
mijn schouders eronder

te zetten.’
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Gekozen! En nu…? 

Op 3 maart jl. zijn er vele honderden nieuwe VVD-raadsleden gekozen. 
Onderstaand 7 praktische tips voor hen.
1. Stel prioriteiten. Het raadslidmaatschap is een parttime functie. Je 

kunt je niet met alles intensief bezighouden. En alleen als je je intensief met 
een onderwerp bezighoudt, kun je zaken veranderen en je doelen bereiken.

2. Frappez toujours. Als je weet wat je wilt bereiken, is het zaak elke kans aan 
te grijpen om je boodschap uit te dragen. Vraag permanent aandacht voor je 
onderwerp. In de stad, de media en de raad. 

3. Het gaat om de stukken die je niet krijgt en om wat niet in de stukken staat. 
Als raadslid krijg je stapels stukken. De verleiding is groot die te gaan lezen en 
te becommentariëren. Bedenk echter voordat je 
begint met lezen eerst over welke onderwerpen 
je stukken van het college zou willen ontvangen 
en wat daarin zou moeten staan. Zo laat je de 
agenda niet bepalen door de informatie van het 
college, maar stuur en bepaal je zelf.

4. Zorg voor een goede sfeer in de fractie. De eigen 
fractie is de komende vier jaar de club waar je 
het intensiefst mee optrekt. De sfeer in de fractie 
en de leden van je fractie bepalen voor een groot 
deel je plezier in het raadslidmaatschap.

5. Om de onderlinge band tussen raadsleden te 
versterken is het raadzaam af en toe gezellige 
dingen te doen, zoals samen eten of borrelen. En 
een fractie die opereert als een team behaalt vaak de beste resultaten. Onder-
houdt contacten met je partij. Voordat je raadslid werd, heeft de partij jou 
op de lijst gezet. Daar hoort bij dat je de partijleden tijdens je raadslidmaat-
schap vertelt wat je doet en hoe je dat doet.

6. Je kunt het niet altijd iedereen naar de zin maken. Als raadslid ben je volksver-
tegenwoordiger. Echter, ‘het volk’ is geen eenheid. Het volk bestaat uit aller-
lei groepen en individuen met eigen ideeën, opvattingen en belangen. Je zult 
deze belangen moeten afwegen. Besef daarom dat je het niet altijd iedereen 
helemaal naar de zin kunt maken. Leer gezaghebbend ‘neen’ te zeggen.

7. Ga gewoon eens bij mensen langs als er iets speelt. Dat waarderen mensen zeer. 
Een voor de handliggende tip, maar veel raadsleden doen het nauwelijks.

Anne Mulder
Voorzitter VVD-fractie Den Haag

Meer tips? Lees het boek ”Gekozen! En nu…? Een praktische gids voor gemeen-
teraadsleden” van Anne Mulder (uitgeverij Kluwer).
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Een dokter, die een ontsto-
ken teennagel behandelt, 

zou kunnen beslissen het desbe-
treffende been te amputeren. Deze 
radicale maatregel zorgt ervoor dat 
de patiënt geen last meer heeft van 
zijn kwaal, maar deze maatregel 
heeft grotere nadelen. Een optima-
le behandeling echter geneest zo 
spoedig mogelijk de ontstoken teen-
nagel zonder dat de patiënt andere 
nadelen van de behandeling blijft 
ondervinden.
Als men de problemen met bevol-
kingsgroepen, die veel frequenter 
dan andere bevolkingsgroepen voor 
crimineel gedrag worden veroor-
deeld, wil oplossen, kan men voor 
zeer radicale maatregelen kiezen, 
zoals het het land uitzetten van die 
bevolkingsgroepen, voorzover dit 
juridisch zou kunnen en voorzover 
dit niet tot te grote weerstanden bij 
andere landen leidt òf men kan pro-
beren deze bevolkingsgroepen beter 
onderwijs, meer sport en een betere 
begeleiding te geven, waardoor het 
criminele gedrag vermindert. Uiter-
aard kost dit extra geld.

Om nu aan te tonen welke maatre-
gel beter is, zou men eerst de cri-
teria moeten formuleren, waaraan 
de oplossing van het probleem zou 
moeten voldoen. Dit kan per maat-
regel voor een bepaald percentage 
lukken. Vervolgens zou men aan de 
criteria gewichtsfactoren moeten 
toekennen. De som van de produc-
ten van behaalde percentages ver-
menigvuldigd met de gewichtsfac-
toren is voor de beste oplossing zo 
groot mogelijk.
Voor genezing gelden de volgende 
criteria
1) snel
2) geen andere nadelen van de be-
handeling blijven ondervinden 
Met de gewichtsfactoren: 1g = 1 en 
2g = 100. 
Voor amputeren geldt 100% behan-
deling geslaagd. Stel dat voor be-
handeling teen in sodabaden geldt: 
geen andere nadelen van de behan-
deling blijven ondervinden 95%. De 
som van de producten van behaalde 
percentages vermenigvuldigd met 
de gewichtsfactoren is voor het am-
puteren gelijk aan 1 en voor behan-

deling met soda baden 95, zodat ge-
kozen wordt voor behandeling met 
soda baden omdat 95 > 1.
Op vergelijkbare wijze kunnen we 
nu aantonen welke strategie er beter 
is als men de problemen met bevol-
kingsgroepen, die veel frequenter 
dan andere bevolkingsgroepen voor 
crimineel gedrag worden veroor-
deeld wil oplossen.

Uiteraard is het kiezen van criteria 
en gewichtsfactoren arbitrair, en 
ook is het bepalen van het percenta-
ge ‘succes per maatregel’ arbitrair, 
maar toch ontstaat zo een vollediger 
beeld van het succes van de verschil-
lende gekozen strategieën. 
Omdat ik geen oplossing wil sugge-
reren, maar wel wil dat de structuur 
van de keuze van de oplossing goed 
is, nodig ik de lezer uit deze bereke-
ning voor de problemen met bevol-
kingsgroepen, die veel frequenter 
dan andere bevolkingsgroepen voor 
crimineel gedrag worden veroor-
deeld, uit te voeren. 

Eef Siemelink, Utrecht

GASTCOLUMN

Anne Mulder

Wouwbaan 132   4631 RV Hoogerheide  T  0164 – 66 01 14  E value@valueincontrol.nl  I www.valueincontrol.nl  

Value in Control is een erkende en onafhankelijke 
specialist in waarderingsvraagstukken, die garant 
staat voor professioneel advies. 

Uw belangen zijn het uitgangspunt en ons advies 
is eerlijk. Onze kennis en ervaring als Register-
accountant en als Register Valuator zijn daarbij 
voor u van essentieel belang.

Waardering bij bedrijfsoverdracht

Waardering bij geschillen

Waardering voor de jaarrekening

Begeleiding bij fi nanciering

Uitvoering van due diligence onderzoeken

Optreden als gerechtelijk deskundige
 (op persoonlijke titel)

Transactiebegeleiding

(Advertentie)

INGEZONDEN BRIEVEN

Strategische 
probleemoplosser

Nieuw: Forum op MijnVVD
KENNISDELEN – Vanaf nu is de 
het intranet voor leden, MijnVVD, 
vernieuwd. VVD-leden gaven aan 
behoefte te hebben aan meer inter-
actie met elkaar, op een centrale 
locatie. Het ging dan met name om 
informatie delen, meningen geven 
en informatie opvragen. De VVD 
heeft hieraan gehoor gegeven door 
MijnVVD uit te breiden met onder 
meer een Open Forum. Dit digitale 
discussieforum is bedoeld voor alle 
VVD-leden en zorgt voor interactie 
op afdelings- en partijniveau. Op 
deze manier kunnen leden een bij-
drage leveren aan een discussie, rea-

geren op vragen en opmerkingen en 
prikkelende vragen stellen. Leden 
die een bericht plaatsen zullen door 
middel van hun naam (en huidige 
VVD-functie) worden weergegeven 
als afzender, inclusief datum en 
tijdstip van plaatsing.
Daarnaast komt er een Gesloten 
Forum op afdeling- of commissieni-
veau. Aan deze discussies of online 
gesprekken kunnen alleen afde-
lings- of commissieleden meedoen. 
Een lid dat inlogt op MijnVVD ziet 
alleen het forum op partijniveau, 
het eigen afdelingsforum en even-
tueel een commissieforum als op-

ties om mee te discussiëren.
Naast de mogelijkheid om online 
met andere leden van gedachten te 
wisselen over uiteenlopende onder-
werpen, is MijnVVD nog gebruiks-
vriendelijker gemaakt. Ook de 
uitstraling van het intranet is aan-
gepast. U vindt MijnVVD via www.
vvd.net. U kunt inloggen met uw 
lidnummer en wachtwoord. Indien 
u uw gegevens bent vergeten, kunt 
u die via www.vvd.net achterhalen 
of opnieuw aanvragen.

www.vvd.net

Bewoners laten raadsleden zien wat er speelt in hun wijk (FOTO: ARCHIEF VVD TEYLINGEN). 

(Advertentie)
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Zimbabwe’s coalitieregering: 
drie stappen voorwaarts, 
twee terug

VVD bezoekt 
zusterpartij in Kroatië

TRAINEN – Van 18 tot 20 maart jl. 
bracht VVD Internationaal in het 
kader het MATRA programma een 
bezoek aan de Hrvatska Narodna 
Stranka (HNS) in Kroatië. HNS 
werd in 1990 opgericht en is als li-
berale partij qua grootte de vierde 
partij in het parlement met zeven 
zetels. In samenwerking met de 
HNS organiseerde VVD Internatio-
naal afgelopen week twee trainin-
gen.

HARD WERKEND
HNS organiseert elke maand, tel-
kens in een andere provincie, een 
training over liberalisme voor 
nieuwe leden en overige geïnte-
resseerden. VVD Internationaal 
ondersteunt deze trainingen door 
het fi nancieren van onder andere 
de huur van de zaal en technische 
middelen zoals een beamer.  Don-
derdag 18 maart vond deze trai-
ning plaats in Cakovec, een stad 
in het noorden van Kroatië. Hier 
was HNS tijdens de laatste lokale 
verkiezingen fl ink gegroeid en 
haalde HNS meer dan vijfentwin-
tig procent van de stemmen.
Zaterdag 20 maart verzorgde 
Frank van Dalen namens VVD In-
ternationaal in de Politieke Acade-
mie van HNS te Zagreb een PR- & 
Mediatraining voor politici en 

woordvoerders van lokale  HNS af-
delingen. Belangrijkste boodschap 
aan de deelnemers van de trai-
ning was dat media – en media-
aandacht – hard werken betekent. 
Onderwerp van de training was 
het overbrengen van een politieke 
boodschap, via de media, aan de 
doelgroep. De woordvoerders wer-
den op het feit gewezen dat zij niet 
alleen spraken met journalisten, 
maar dat zij via deze journalisten 
het gewenste publiek konden be-
reiken. Door het grote enthousias-
me waarmee Frank van Dalen de 
training gaf, wist hij de doorgaans 
ietwat stijve Kroatische politici te 
bewegen om actief mee te doen. 
Achteraf waren zij dan ook zeer te 
spreken over de training.

NIEUWE WEBSITE
Via Liber probeert het Internatio-
naal Secretariaat u regelmatig op 
de hoogte te houden van de inter-
nationale werkzaamheden. Een 
verslag van deze trainingen en 
informatie over het werk van VVD 
Internationaal en het MATRA pro-
gramma vindt u op onze nieuwe 
website, internationaal.vvd.nl

Nieuw lid: mevrouw 
Kamerbeek, 64 jaar, 
Ter Apel

“Mijn man en ik waren eerder al lid van de 

VVD. De VVD is altijd onze partij gebleven. 

Toen een vriend ons vroeg weer lid te wor-

den, hebben wij dat dan ook gedaan. Hier in 

Ter Apel is een groot asielzoekerscentrum. Ik heb de indruk dat er 

heel veel economische vluchtelingen tussenzitten, bijvoorbeeld uit 

Oost-Europa. Een goed asielzoekersbeleid vinden wij daarom erg 

belangrijk. Ik denk dat het goed is dat er een beweging als de PVV 

is, maar toch is het niet onze partij. Ze hebben het nauwelijks over 

economisch of sociaal beleid. Na de komende verkiezingen hoop 

ik op een rechts kabinet, dat een rechtvaardig maar fl ink beleid zal 

uitvoeren. Het moet maar eens afgelopen zijn met die linkse lievig-

heid. Ik vind zeker niet dat de PVV uitgesloten moet worden bij de 

coalitie-onderhandelingen. Waarom is iedereen toch zo bang voor 

de PVV? Ga liever de discussie met ze aan!”

 

VERKIEZINGSGEWELD - Sam van der 
Staak, VVD-partijcoördinator bij het 
Nederlands Instituut voor Meerpar-
tijen Democratie (NIMD), bezocht be-
gin maart Zimbabwe om te spreken 
met de onderhandelaars van de hui-
dige regeringspartijen. Na ruim een 
jaar samenwerken lijkt de regering 
van nationale eenheid in Zimbabwe 
tussen verstandshuwelijk en echt-
scheidingprocedure te verkeren. Zo-
wel de MDC van Morgan Tsvangirai 
als Robert Mugabe’s Zanu-PF roept 
inmiddels om vervroegde verkiezin-
gen. Toch zullen de aartsvijanden 
met elkaar in gesprek moeten blij-
ven, wil het land grootschalig verkie-
zingsgeweld als in 2008 voorkomen 
en het economische herstel van het 
afgelopen jaar behouden. Het NIMD 
helpt de partijen daarbij. 
 
GEDWONGEN DIALOOG
Elf jaar bestaat het grootschalige 
confl ict in Zimbabwe alweer. Sinds 
Mugabe in 2000 een grondwetsrefe-
rendum over de versterking van zijn 
positie verloor en in reactie daarop 
de beruchte landinvasies begon-
nen, hebben de oppositie en het 
Westen zich slechts met bescheiden 
resultaat kunnen verzetten. Bij alle 
verkiezingen die volgden wist de be-

jaarde president de macht te behou-
den. Toen de MDC in 2008 eindelijk 
een parlementsmeerderheid wist te 
krijgen was de enig overgebleven op-
tie samenwerken met de vijand, de 
voortdurende onderlinge provocaties 
ten spijt. Liever van binnenuit kleine 
stappen maken dan van buitenaf 
aan een dood paard trekken, was de 
gedachte. Die hoop op geleidelijke 
verandering is vandaag de dag maar 
deels volbracht. Want ook al is het 
leven van veel Zimbabweanen dank-
zij de successen op het terrein van 
economische hervorming, gezond-
heidszorg en onderwijs verbeterd, 
het veiligheidsapparaat is nog altijd 
stevig in handen van Zanu-PF. 
Die machtspositie gebruikt de par-
tij om haar coalitiepartner onder 
voortdurende druk te houden: door 
de portefeuilles van MDC-ministers 
te strippen, door ministersbenoe-
mingen te blokkeren en door de af-
gesproken verwijdering van onfrisse 
types in hoge overheidsposten te 
voorkomen. Het is verleidelijk om 
in deze crises tussen de partijen 
het failliet van de regering van na-
tionale eenheid te zien. Maar in elk 
denkbaar toekomstscenario zullen 
Zanu-PF en MDC tot dialoog gedwon-
gen blijven. Overleeft de coalitie het, 

dan zal voor de uitstaande punten 
van onenigheid een akkoord moeten 
worden gezocht. Komen er nieuwe 
verkiezingen en wint de MDC, dan 
zal net als in Zuid-Afrika na het 
apartheidbewind het land gebaat 
zijn bij een geleidelijke machtsover-
dracht. Zelfs bij herhaling van het 
verkiezingsgeweld van 2008, is de 
treurige werkelijkheid dat Zimbab-
we weinig andere opties heeft dan te 
onderhandelen met de duivel. 

Het NIMD is betrokken bij de ge-
sprekken tussen de regeringspartij-
en, onder meer door steun te geven 
aan de door Zuid-Afrika geleide on-
derhandelingen en aan de totstand-
koming van een breed gedragen 
grondwet. In 2009 heeft zulke steun 
bijgedragen aan een coalitieregering 
die de vrije val van Zimbabwe’s eco-
nomie heeft kunnen stoppen. Verde-
re onderhandelingen zullen echter 
onvermijdelijk traag en moeizaam 
verlopen. Een dialoog onder deze 
hoogspanning verloopt nu eenmaal 
als de processie van Echternach: drie 
stappen naar voren, twee stappen 
terug. Buitenstaanders zullen het 
resultaat langs die weg moeten be-
oordelen, niet per incident, maar op 
langere termijn. 

ELDR benadrukt belang van
vrijheid van meningsuiting

INTERNATIONAAL - Meer dan hon-
derd liberalen uit heel Europa kwa-
men het weekend van 13 en 14 maart 
jl. samen in Rome voor de Council 
Meeting van de Partij van Europese 
Liberalen en Democraten (ELDR). Na-
mens de VVD waren Internationaal 
Secretaris Pieter van de Stadt, Twee-
de Kamerlid Atzo Nicolaï, voormalig 

VVD-fractievoorzitter in het Europees 
Parlement Jan Kees Wiebenga en VVD 
International Offi cer Lucie Wigbol-
dus aanwezig. De ELDR verwelkomde 
de ‘Armenian National Movement’ 
(ANM) als lid van de ELDR. Levon Ter-
Petrossian, de eerste gekozen presi-
dent van Armenië behoort tot deze 
partij. Van 1991 tot 1998 zat de par-
tij in de regering. Het is één van de 
weinige partijen die het confl ict tus-
sen Armenië en Azerbeidzjan over 
Nagorno-Karabach vreedzaam wil 
oplossen. Nu voert de partij opposi-
tie. In 2008 was de ANM de drijvende 
kracht achter de demonstraties na 

de ondemocratische verkiezingen. 
VVD Internationaal werkt sinds 2008 
samen met de ANM door middel van 
het geven van meerpartijentrainin-
gen. Op korte termijn wil VVD Inter-
nationaal ook gezamelijke projecten 
gaan organiseren met de ANM.
Tijdens de Council Meeting werd 
er gedebatteerd over een Europees 
beleid voor immigratie. De VVD be-
nadrukte dat voor haar een gemeen-
schappelijk immigratiebeleid van 
belang is, waarbij duidelijk is dat 
Nederland en Europa geen immigra-
tiegebieden zijn. Lidpartijen van de 
ELDR maken zich hier ook sterk voor 
in eigen land. Op zondag organiseer-
de de Italiaans partij, Italia dei Valo-
ri, een seminar over de vrijheid van 
meningsuiting. Tijdens de persconfe-
rentie opende het parlementslid van 
Italia dei Valori, Leoluca Orlando, 
met de vraag of Italië nu had kunnen 
toetreden tot de Europese Unie als ze 
nog geen lid waren geweest. De vrij-
heid van meningsuiting wordt daar 
ernstig ondermijnd. De strijd voor 
de vrijheid van meningsuiting en 
een eerlijke en objectieve pers kan 
in Italië alle steun van de Europese 
Unie gebruiken. Het schort vaak aan 
betrouwbare informatie voor de Itali-
aanse burgers. Leoluca Orlando bena-
drukte hoe belangrijk lidmaatschap 
van de ELDR hierbij is.

l.wigboldus@vvd.nl

Om een goede en betrouwbare com-
municatie met onze leden te kunnen 
onderhouden is het van groot belang 
dat onze gegevens zo actueel moge-
lijk zijn. De gemeenteraadsverkiezin-
gen van 3 maart jl. hebben als gevolg 
dat ons huidige bestand van raadsle-
den en wethouders verouderd is. 

De secretaris van uw afdeling of Ka-
mercentrale kan deze wijzigingen di-
rect in MijnVVD doorvoeren. Nieuw 

hierbij is dat voor wethouders ook de 
portefeuille(s) doorgegeven moeten 
worden. Zo kan de VVD-Bestuurders-
vereniging u nog beter op de hoogte 
houden van zaken die voor u interes-
sant zijn. 

MijnVVD is te bereiken via 
www.vvd.nl/mijnVVD. 

Update raadsfracties
via Mijn VVD

www.vvd.nl/mijn VVD

www.internationaal.vvd.nl
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Concept verkiezings-
programma gepresenteerd

Machtigingskaart 128e AV

Door invullen en ondertekenen kan deze kaart als volmacht 

aan een ander stemgerechtigd VVD-lid worden afgegeven.

Naam: 

Postcode:

Huisnummer: 

Handtekening: 

Verleent volmacht aan:

Naam: 

Postcode: 

Huisnummer: 

128e AV: 24 en 25 april 2010 

in Papendal te Arnhem

Ruim 4.000 VVD leden ontvin-
gen op de dag van de gemeente-
raadsverkiezingen, 3 maart 2010, 
een persoonlijk voicemailbericht 
van Ivo Opstelten. Onze voorzit-
ter herinnerde hen eraan die dag 
hun stem uit te brengen in hun 
gemeente en moedigde de leden 
aan om ook hun collega’s te ver-
tellen dat zij die dag voor lagere 
lasten, een veilige buurt en een 
betere bereikbaarheid op de VVD 
moesten stemmen. 
Meer dan 4100 leden waarvan het 

mobiele telefoonnummer bekend 
is bij het Algemeen Secretariaat 
ontvingen het bericht. Bijna 3300 
leden luisterden het bericht op 3 
maart in z’n geheel af. Met recht 
een succes dus. Wilt u de volgen-
de keer ook bij de ontvangers van 
zo’n bericht horen, voer dan uw 
mobiele telefoonnummer in bij 
uw ledengegevens op MijnVVD: 
www.vvd.nl/mijnvvd.

Ivo Opstelten 
op uw voicemail

STIMULANS – Tijdens een perscon-
ferentie is vandaag (9 april 2010) 
het concept verkiezingsprogramma 
van de VVD voor de Tweede Kamer-
verkiezingen gepresenteerd. Tot 
vrijdag 16 april kunnen leden zich 
uitspreken over het programma. 
Via de Kamercentrale en partijcom-
missie kunnen amendementen en 
moties worden ingediend, die tij-
dens de 128e algemene vergadering 
op 24 en 25 april in Papendal zullen 
worden besproken.

De verkiezingsprogrammacommis-
sie, onder leiding van voorzitter 
Jan Anthonie Bruijn, heeft een pro-
gramma opgesteld dat de huidige 
crises in de rechtsstaat en econo-
mie het hoofd weet te bieden en de 
overheidsfi nanciën weer op orde 
brengt. De commissie heeft er alle 
vertrouwen in dat uit de CPB-door-
rekening zal blijken dat het VVD-
verkiezingsprogramma van alle 

partijprogramma’s het beste is voor 
de Nederlandse economie en voor 
het behoud van welvaart en werkge-
legenheid.

Maar, het verkiezingsprogramma 
gaat over meer dan geld alleen. Het 
schetst een beeld van een Nederland 
waarin mensen in hun kracht staan, 
met de overheid op gepast afstand. 
Een samenleving waar mensen het 
beste uit zichzelf kunnen halen en 
een overheid die niet remt maar sti-
muleert. Een overheid die een zetje 
in de rug geeft als het even wat 
minder gaat en die pal staat voor de 
allerzwaksten in onze samenleving. 
Kortom: een liberaal programma.

BREDE INBRENG
Het Hoofdbestuur stelde de verkie-
zingsprogrammacommissie in op 
10 november 2009. De commissie 
zat niet stil. Naast een drietal regio-
nale bijeenkomsten voor VVD-leden 

in Zwolle, Berkel-Enschot en Alphen 
aan den Rijn vond er op 6 februari 
een speciale Partijraad plaats over 
het verkiezingsprogramma. Ook is 
alle partijcommissies gevraagd om 
inbreng te leveren. De commissie 
heeft daarnaast meer dan 500 e-
mails en 70 brieven ontvangen van 
leden en maatschappelijke organi-
saties met suggesties voor het ver-
kiezingsprogramma. Een vertegen-
woordiging van de commissie heeft 
gesprekken gevoerd met een groot 
deel van deze organisaties.
De commissie heeft meerdere ge-
sprekken gehad met onze ereleden 
en de fracties in het Europees Par-
lement, Tweede Kamer en Eerste 
Kamer. De inbreng van onze politici 
en hun medewerkers wordt zeer 
gewaardeerd en stelt de commissie 
in staat om een brug te slaan tus-
sen de politieke actualiteit en de 
ontwikkelingen op de middellange 
termijn.

1. Algemeen
1. Voor deze Algemene Vergadering geldt het persoonlijk 

stemrecht voor alle leden van de VVD. Dit recht gaat in op 
de eerste peildatum na aanvang van het lidmaatschap. De 
peildatum is 1 juli 2009.

2. Vooraanmelden kan vanaf 1 oktober tot 13 november 
2009 12.00 uur; aanmelden tot 20 november 2009 12.00 
uur, of anders ter vergadering. In de laatste twee gevallen 
gelden onderstaande beperkingen.

3. Na 13 november 2009 12.00 uur kan geen gebruik meer 
worden gemaakt van vooraanmelding of van bijkomende 
faciliteiten. U kunt zich aanmelden tot 
20 november 2009 12.00 uur of ter vergadering op 28 no-
vember 2009, waarbij de beperking van het aantal mensen 
dat ter plekke nog kan worden toegelaten afhankelijk is 
van de grootte van de zaal of zalen en van de beschikbare 
stemfaciliteiten.

4. Leden van de VVD dienen zich vooraf via de VVD-website 
(www.vvd.nl/av) of schriftelijk door middel van het aan-
meldingsformulier (Liber 6) aan te melden. Telefonische 
aanmeldingen kunnen niet worden aangenomen.

5. De Algemene Vergadering is openbaar. Alleen leden van 
de VVD hebben stemrecht. In de agenda is aangegeven 
voor welke onderdelen alleen de afgevaardigden (AVA) of 
alle leden (ALV) stemrecht hebben. Overigens kunnen alle 
leden altijd aan de discussies deelnemen.

6. Zonder aanmelding (vooraf of ter plaatse) worden geen 
stempassen afgegeven. Er zijn geen uitzonderingen op 
deze regel.

2. Individuele leden met vooraanmelding
7. Individuele leden die zich voor vrijdag 13 november 2009 

12.00 uur hebben aangemeld, hebben gegarandeerd 
toegang tot de Algemene Vergadering en hebben het 
recht hun stemrecht uit te oefenen in de vergadering. 

8. Deze leden ontvangen de congresbescheiden (inclusief de 
stempas) per post in de week van de Algemene Vergade-
ring. Is dit niet het geval dan wordt u verzocht contact op 
te nemen met het algemeen secretariaat.

9. Als extra service kunnen deze leden zich kosteloos de 
agenda en leeswijzer via de post laten toezenden.

10. Op zaterdag 28 november 2009 bieden wij gratis professi-

onele kinderopvang voor kinderen van 0 tot 12 jaar. Indien 
u hiervan gebruik wilt maken, dient u het aantal kinderen 
aan te geven op het aanmeldingsformulier. 

3. Individuele leden zonder vooraanmelding
11. Individuele personen die zich eerst ter vergadering mel-

den, dienen zich te kunnen identifi ceren. Vervolgens wordt 
vastgesteld of de persoon lid is van de VVD en moet een 
aantal gegevens worden geregistreerd.

12. Voor de aanmelding dient de persoon zich te kunnen 
legitimeren met een identiteitsbewijs met foto. 

13. Deze categorie leden wordt in overeenstemming met 
het huishoudelijk reglement slechts toegelaten zolang 
de capaciteit van de zaal en de beschikbaarheid van het 
stemsysteem dat toelaten. 

4. Volmachten
14. Alle leden ontvangen een in te vullen machtigingskaart 

in Liber nummer 6, die ongeveer drie weken voor de 
Algemene Vergadering verschijnt.

15. Indien Liber niet tijdig is ontvangen, kunnen leden een 
machtigingskaart opvragen bij het algemeen secretariaat.

16. Deze originele machtigingskaart kan worden afgegeven 
als volmacht aan een ander stemgerechtigd lid.

17. Een stemgerechtigd lid mag maximaal twee volmachten 
accepteren van andere leden. Dit kan alleen maar op de in 
het volgende punt aangegeven wijze.

18. Een volmacht kan worden afgegeven door de originele 
machtigingskaart in te vullen, te ondertekenen en fysiek 
mee te geven aan een ander stemgerechtigd lid. Er kan 
slechts één volmacht worden verstrekt. De volmachtver-
krijger meldt zich ter vergadering aan de balie en ontvangt 
op het tonen van de volledig ingevulde volmacht een 
stempas.

19. Een volmacht wordt ingetrokken door vóór afgifte van 
de stempas aan de balie de afgegeven machtigingskaart 
terug te krijgen van de volmachtverkrijger.

5. Kosten
20. Het is mogelijk om via het aanmeldingsformulier aan te 

geven gebruik te willen maken van aangeboden faciliteiten 
(lunch, kinderopvang).

21. De verschuldigde kosten zullen na de Algemene Vergade-
ring in rekening worden gebracht. Hiervoor dient door het 
lid een éénmalige incasso te worden verleend.

22. No show voor de afgenomen faciliteiten wordt altijd in 
rekening gebracht, tenzij vóór 13 november 2009 12.00 
uur een gemaakte reservering wordt afgezegd.

6. Afgevaardigden van afdelingen
23. Afgevaardigden dienen zich als individueel lid aan te 

melden voor verkrijging van de persoonlijke stempas. 
24. Het verkrijgen van de stempas(sen) in de hoedanigheid 

van afgevaardigde vindt echter op vertrouwde wijze ter 
vergadering plaats. Voor de afgifte van de stempas dient 
te worden getekend met naam en handtekening. Deze 
stempassen worden dus niet toegezonden. Dit geldt ook 
indien de afgevaardigde een machtiging heeft ontvangen 
van andere afdelingen (de spelregels voor het ontvangen 
van machtigingen door afgevaardigden zijn opgenomen in 
de agenda voor de Algemene Vergadering).

7. Stempas en stemvenster
25. Stempassen zijn alleen geschikt gemaakt voor de actuele 

Algemene Vergadering.
26. De te verstrekken stempas is eigendom van de VVD en 

dient na de Algemene Vergadering te worden geretour-
neerd om kosten te besparen.

27. In de agenda is een stemvenster opgenomen. In dat 
tijdvak vinden in principe de stemmingen plaats, zodat 
er gelegenheid is om deel te nemen aan parallelsessies, 
zonder de stemmingen te moeten missen. De voorzitter 
van de vergadering kan in voorkomende gevallen besluiten 
ook een stemming te houden buiten het geagendeerde 
stemvenster.

28. Een eenmaal afgegeven pas kan niet worden vervangen, 
ook niet in geval de ontvanger deze is vergeten mee te 
nemen of indien de pas in het ongerede is geraakt.

8. Spreektijd
29. Voor iedere Algemene Vergadering bepaalt het hoofdbe-

stuur wat de spreektijd is van de deelnemers en welke 
andere maatregelen eventueel worden getroffen voor een 
zorgvuldig verloop van de vergadering. 

SPELREGELS 128e ALGEMENE VERGADERING

www.vvd.nl/mijn VVD

Op zaterdag 24 en zondag 25 april a.s. vindt de - wegens de Tweede Kamerver-
kiezingen vervroegde – 128e Algemene vergadering plaats in congrescentrum 
Papendal, Papendallaan 3 in Arnhem. 

AANMELDEN VIA INTERNET
Omdat bij het drukken van deze Liber nog niet alle details bekend waren, is 
geen aanmeldbon voor de Algemene vergadering beschikbaar. U kunt zich aan-
melden via internet, www.vvd.nl/av. Indien u zich niet via internet aan kunt of 
wilt melden, kunt u telefonisch een aanmeldbon aanvragen bij het Algemeen 
Secretariaat: 070 - 361 30 61.
 
PROGRAMMA (ONDER VOORBEHOUD VAN WIJZIGINGEN)
Zaterdag 24 april 2010
13.30 uur     Ontvangst
14.00 uur     Aanvang Parallelsessies Verkiezingsprogramma (aanmelden via  
 aanmeldformulier)
 1. Financiën, economische zaken, ondernemerschap, belastingen,
     dynamische arbeidsmarkt, pensioenen, innovatie en vestigings-
     beleid
 2. Onderwijs, cultuur, jeugdzorg, gezondheidszorg, sport
 3. Mobiliteit, woningmarkt, ruimtelijke ordening, natuur en 
     landbouw
 4. Overheid, veiligheid, integratie, immigratie en integratie, 
     buitenlandse zaken, Europa, defensie en ontwikkelings-
     samenwerking
 5. Huishoudelijk (jaarverslag en jaarrekening)
17.30 uur Borrel met snack
19.00 uur Start plenaire programma door Ivo Opstelten met speech van  
 Mark Rutte
20.30 uur Buffet en feestavond

Zondag 25 april
9.00 uur C(h)ampagneontbijt (aanmelden via aanmeldformulier)
10.00 uur Deelsessies (aanmelden via aanmeldformulier)
 1. Beleidsplan op 1 A4
 2. Zakelijk fl irten
 3. Webteksten schrijven
 4. Jongeren
11.00 uur Aanvang Algemene  Vergadering
11.30 uur Stemvenster
13.30 uur Einde congres

Het aanmeldformulier is te vinden op www.vvd.nl/av. Hier vindt u ook sugges-
ties voor hotels en de prijzen voor het buffet en het ontbijt. Schrijf u tijdig, het 
liefst voor 15 april, in!

MUNTEN OVER?
De VVD organiseert verschillende acties; groot en klein met als doel fondsen-
werven voor de VVD. Iedereen die aan de oproep gehoor heeft gegeven om naar 
aanleiding van de laatste brief een extra donatie te doen aan de VVD willen 
we héél hartelijk bedanken voor hun steun. Maar we zijn er nog niet. En alle 
kleine beetjes helpen. Tijdens de vorige AV hebben veel leden aan de oproep ge-
hoor gegeven om de consumptiemunten die ze over hadden in te leveren bij de 
organisatie. Ook dit is een donatie! Daarom zullen we ook tijdens de volgende 
AV weer de munten die u over heeft inzamelen. Dus heeft u munten over? Do-
neer ze! Want alle kleine beetjes helpen! En ieder muntje is welkom.   

128e Algemene vergadering 
in Papendal
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De economie
kan wel
wat VVD

gebruiken



Heilig huis:
de Hypotheek-
renteaftrek

28 MEI 2010

SOCIALE RAMP – De hypotheekren-
teaftrek staat volop in de belangstel-
ling. Politieke partijen nemen in hun 
verkiezingsprogramma’s plannen op 
om de aftrek te beperken of juist in 
stand te houden. Voor de VVD staat 
het als een huis: Handen af van de 
hypotheekrenteaftrek.

VVD-Tweede Kamerlid en fi nancieel 
woordvoerder Frans Weekers: “Aan 
de hypotheekrenteaftrek mag niet 
worden gemorreld. Wie pleit voor de 
afbouw van de hypotheekrenteaftrek 
brengt veel mensen in grote fi nanci-
ele problemen en onze economie in 
groot gevaar. Alleen al de discussie 
erover is spelen met vuur, afblijven 
dus!”
Onderzoek laat zien dat de discussie 
over de hypotheekrenteaftrek van 
invloed is op het koopgedrag. Maar 
liefst 57% van de aspirant-kopers 
stelt de aankoop van een nieuw huis 
uit tot er meer duidelijkheid is over 
wat er precies gaat gebeuren met de 
hypotheekrenteaftrek.
Frans Weekers verbaast zich er over 
dat er nog steeds huizenbezitters 
zijn, die denken dat het zo’n vaart al-
lemaal niet loopt met het afschaffen 
van de hypotheekrenteaftrek. 

“Heel links Nederland, tot en met 
D66 aan toe, wil er vanaf. Vergis je 
niet: Balkende IV heeft in de drie 
jaar dat ze actief was tot drie maal 
de hypotheekrenteaftrek ingeperkt. 
En dat kabinet wilde zichzelf nog 
niet eens echt links noemen.” 

ORDINAIRE 
BELASTINGVERHOGING
De kernboodschap is helder in de 
aanloop naar 9 juni: de VVD wil 
Nederland door de crisis loodsen. 
Noodzakelijke hervormingen en for-
se bezuinigingen zijn nu hard nodig 
om Nederland weer in beweging te 
krijgen en om de overheidsfi nanciën 
weer op orde te brengen. Juist de 
VVD wil de rekening niet doorschui-
ven naar de volgende generatie. Toch 
blijken de bezuinigingen nu inzet 
in de discussie over het wel of niet 
afschaffen van de hypotheekrenteaf-
trek. De linkse partijen en D66 scher-
men met het feit dat het tekort van 
de overheid te hoog is opgelopen om 
het enorme fi scale voordeel van de 
aftrek nog langer buiten discussie 
te stellen. Frans Weekers veegt hier 
direct de vloer mee aan: “Je hoort 
sommige voorstanders roepen dat 
het gaat om een koophuissubsidie. 
Het is geen subsidie, maar een kor-
ting op de af te dragen belasting. Het 
afschaffen van de hypotheekrenteaf-
trek is in onze ogen een ordinaire be-
lastingverhoging. En dat is naar ons 

QUOTE

VEILIGHEID

Helden in plaats
van hufters

INTERVIEW

Mark Rutte:
‘Grote VVD cruciaal 
voor Nederland’

EUROPA

Zachte heelmeesters,
stinkende wonden

JAARGANG 6, NR.4

idee ronduit schadelijk voor hard-
werkend Nederland met een eigen 
huis. En voor onze economie.”

ONZEKERHEID ALOM
De Nederlandse Bank waarschuwde 
in maart al voor de gevolgen van 
het afschaffen van de hypotheekren-
teaftrek in deze economisch insta-
biele tijden. En onlangs nog stelde 
de Nederlandse Vereniging van Ma-
kelaars (NVM) dat de overheid zich 
onbetrouwbaar toont, als de fi scale 
aftrek verdwijnt. Ze waarschuwde 

Orde op
Zaken

D eze verkiezingen 
kunnen wel eens de 
belangrijkste wor-

den in een generatie. Neder-
land staat op een kruispunt: 
modderen we door of stellen 
we orde op zaken? 

Ik wil Nederland door de 
crisis loodsen. Dat gaat niet 
vanzelf. Daarvoor zijn stevige 
maatregelen nodig. Wij ver-
tellen dat ook eerlijk aan de 
kiezer. Vooraf. Zodat u weet 
waar u met ons aan toe bent. 
Wij bezuinigen fors op Ont-
wikkelingssamenwerking, 
Europa en op de overheid. 
Eerst zelf de broekriem aan-
halen, alvorens dat aan de 
hardwerkende Nederlander 
te vragen. Niet de makkelijke 
weg van belastingverhoging, 
zodat u minder kunt beste-
den en de overheid kan blij-
ven uitgeven. Ik wil de lasten 
juist verlichten. 

De overheid moet terug in 
haar hok, zodat de samenle-
ving meer lucht krijgt. Van de 
hypotheekrente blijft ieder-
een af, geen kilometerheffi ng 
en meer politie op straat. En 
wij investeren een ongekend 
hoog bedrag in het onderwijs. 
Want de VVD wil ook investe-
ren in Nederland. Om sterker 
uit de crisis te komen. 

Doet u mee? Overtuig dan uw 
familie, uw vrienden en ken-
nissen om te stemmen op 9 
juni. VVD, zeker nu!

ervoor dat consumenten ronduit ze-
nuwachtig worden van de perikelen. 
Bovendien zullen huizenbezitters 
die door de economische crisis toch 
al met dalende prijzen kampen, hun 
huis nog eens extra in waarde zien 
kelderen. En dat is volgens Frans 
Weekers levensgevaarlijk voor hui-
zenbezitters. Weekers: “Kijk naar 
Zweden, waar na de afschaffi ng van 
de hypotheekrenteaftrek de huizen 
met 30 tot 50 procent in waarde daal-
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CAMPAGNE  AFTRAP

We gaan voor de laatste stem!

TWEEDE KAMERVERKIEZINGEN

De Hoogste Tijd

De peilingen zien er goed uit, 

maar we zijn er nog niet! Maak 

de VVD daarom deze laatste da-

gen voor de verkiezingen zoveel 

mogelijk zichtbaar voor uw buurt-

bewoners. Er zijn veel zwevende 

kiezers, die op de dag zelf pas be-

sluiten naar welke partij hun stem 

gaat. Bij deze Liber vindt u een 

raamposter met ‘VVD Zeker Nu’. 

Hang deze vandaag nog zichtbaar 

op. Als iedereen dit doet bereiken 

we in één klap duizenden extra 

kiezers. U kunt ook op www.vvd.

nl/campagne een prikkelende 

campagnestelling printen en voor 

uw raam hangen. Verder vindt u 

in het midden van deze Liber weer 

de verkiezingskrant “De Hoogste 

Tijd”. Doe deze de komende dagen 

bij uw buurman of een bekende 

in de bus, om ook hem ervan te 

overtuigen dat de VVD de beste 

partij voor Nederland is.

Hypotheekaftrek staat bij ons als een huis

De VVD voerde dinsdag 18 mei in Den Bosch landelijk campagne 

voor behoud van de hypotheekrenteaftrek. Een groot deel van de 

Tweede Kamerkandidaten, campagnemedewerkers van het Alge-

meen Secretariaat en lokale VVD’ers in Den Bosch deelden in het 

centrum van Den Bosch spaarpothuisjes uit met de tekst ‘Hypo-

theekaftrek staat bij ons als een huis’. De actie gold als offi ciële 

landelijke campagneaftrap. Oorspronkelijk was de aftrap gepland 

op zaterdag 15 mei, maar in verband met de uitvaart van oud-

fractievoorzitter Hans Dijkstal werd deze verplaatst.

“Een uitkering moet
je verdienen”

Paul de Krom, Tweede Kamerlid

Vervolg op pag. 3
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Mark Rutte
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■■  Orde op zaken stellen om Nederland 

door de crisis te loodsen

■■  de belastingen op werken en 

  ondernemen verlagen 

■■  de staatsfi nanciën zo snel mogelijk 

weer op orde brengen

■■  de komende kabinetsperiode 20 miljard 

euro bezuinigen

■■  een kleinere staat met minder politici, 

ministers en ambtenaren

■■  uitgaven voor ontwikkelingssamenwer-

king en de afdracht aan de Europese 

Unie halveren

■■  kansloze immigratie tot nul beperken 

en stoppen met inburgeringssubsidies

■■  investeren in veiligheid door méér 

blauw op straat: 3500 agenten extra, 

ook op het platteland

■■  jaarlijks 500 miljoen euro steken in 

extra wegen en een forse uitbreiding 

van het spoorwegennet 

■■  2,5 miljard euro steken in de kwaliteit 

van het onderwijs

■■  niet tornen aan de hypotheekrente-

aftrek (de overdrachtsbelasting willen 

we wél aanpakken)

■■  direct stoppen met de kilometerheffi ng

■■  de Bosbelasting (inkomensafhankelijke 

ouderenbelasting) afschaffen.

STERKER UIT DE CRISIS
Met dit programma van de VVD loodsen 

wij Nederland door de crisis. Ons land 

moet weer perspectief krijgen: een gezonde 

economie die weer voor werk en inkomen 

zorgt, voor beter onderwijs, veiligheid op 

straat en échte integratie. Zeker nu. 

Dit wil de VVD: Hoe kan ik
stemmen?
Woensdag 9 juni zijn de stembureaus 

open van 7.30 tot 21.00 uur. Als u mag 

stemmen heeft u een stempas thuis 

ontvangen. Met uw stempas en een 

geldig identiteitsbewijs kunt u binnen 

uw gemeente stemmen in een wil-

lekeurig stemlokaal. Uw identiteitsbe-

wijs mag op de dag van de stemming 

maximaal 5 jaar zijn verlopen. Zonder 
identiteitsbewijs mag u niet stem-
men.

U mag ook namens iemand anders 

stemmen: uw partner, vader of moe-

der of buurman bijvoorbeeld. Neem 

dan ook een (kopie van een) geldig 

identiteitsbewijs mee van de vol-

machtgever en zijn of haar stempas.

Wanneer u uw stempas kwijt bent 

of als deze is stukgegaan, kunt u tot 

maandag 7 juni een nieuwe stempas 

aanvragen bij uw gemeente. 

WAT VOEGT MIJN STEM TOE?
Door te stemmen bepaalt u samen 

met de andere kiezers welke partijen 

in de Tweede Kamer zitting nemen. 

U oefent daarmee invloed uit op de 

besluitvorming van de Tweede Kamer 

voor de komende vier jaren. In de 

Tweede Kamer worden veel zaken 

beslist die u direct aangaan.

Stem
9 juni VVD!
Nederland staat op een kruispunt: 
modderen we door of stellen we 
orde op zaken? Ik wil Nederland 
door de crisis loodsen. Dat gaat 
niet vanzelf. Daarvoor zijn stevige 
maatregelen nodig. Wij vertellen 
dat eerlijk aan u als kiezer. Vooraf. 
Zodat u weet waar u met ons aan 
toe bent. Wij bezuinigen fors op 
Ontwikkelingssamenwerking, 
Europa en op de overheid. Eerst zelf 
de broekriem aanhalen, alvorens 
dat aan hardwerkende mensen als 
u te vragen. Niet de makkelijke weg 
van belastingverhoging, zodat u 
minder kunt besteden en de over-
heid kan blijven uitgeven. Ik wil de 
lasten juist verlichten. De overheid 
moet terug in haar hok, zodat de 
samenleving meer lucht krijgt. Van 
de hypotheekrente blijft iedereen 
af, geen kilometerheffi ng en meer 
politie op straat. En wij investeren 
een ongekend hoog bedrag in het 
onderwijs. Want de VVD wil ook 
investeren in Nederland. Om sterker 
uit de crisis te komen. Doet u mee? 
Stem dan 9 juni op de VVD. VVD, 
zeker nu!

Mark Rutte
Lijsttrekker VVD
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Ayaan Hirsi Ali – Nomade

Afgelopen maart is ‘Nomade’ van Ay-
aan Hirsi Ali verschenen. Dit is het 
vervolg op haar bestseller ‘Mijn Vrij-
heid’. In het boek beschrijft Ayaan hoe 
het was om Nederland te verlaten en 
te vertrekken naar de Verenigde Sta-
ten, waar ze haar strijd tegen de radi-
cale islam en tegen de onderdrukking 
van de islamitische vrouwen onver-
minderd heeft voortgezet. In ‘Nomade’ 
geeft ze haar persoonlijke ervaringen 
met de islam weer en draagt ze (nieu-
we) oplossingen tegen de wantoestan-
den binnen deze religie aan.

Amsterdam, 2010. ISBN: 9789045703862, 
318 pp., € 19,90.

Hans Achterhuis – 
De utopie van de vrije markt
Hans Achterhuis, bekend van zijn 
werken over utopieën, meent de uto-
pische inspiratie van het kapitalisme 
gevonden te hebben. De in 1957 ver-
schenen roman ‘Atlas Shrugged’ van 
de Amerikaanse fi losofe van Russi-
sche origine Ayn Rand is in de ogen 
van Achterhuis het ‘kapitalistisch 
manifest’ bij uitstek. De huidige kre-
dietcrisis vormde voor Achterhuis 
directe aanleiding om het werk van 
Rand en daarmee wat hij noemt de 
‘neoliberale utopie’ aan een diep-
gaand onderzoek te onderwerpen. 
Helaas schetst ook Achterhuis nogal 
eens een zeer verwrongen beeld van 
(neo-)liberalisme. Iedereen die het 
werk van Achterhuis leest, zou daar-
om ook de moeite moeten nemen het 
prachtige boek van Ayn Rand te lezen 
en zelf tot een oordeel te komen.

Rotterdam, 2010. ISBN: 9789047702573, 
319 pp., € 19,95.

Thierry Baudet en Michiel Visser (red.) –  
Conservatieve vooruitgang. De grootste 
denkers van de twintigste eeuw
In de onlangs verschenen bundel 
‘Conservatieve vooruitgang’ wordt een 
poging gedaan aan de hand van een 
twintigtal portretten van twintigste-
eeuwse denkers de stroming van het 
conservatisme te schetsen. Daarbij 
wordt de diversiteit van de stroming 
benadrukt door uiteenlopende den-
kers als de Nederlandse historicus 
Johan Huizinga, de Spaanse fi losoof 
José Ortega y Gasset en ook de Oos-
tenrijkse fi losoof en econoom Frie-
drich Hayek. Deze denkers hebben 
allen, zo de redacteuren, in hun werk 
een belangrijk deel van het conserva-
tieve perspectief nader belicht en zo 
mede vorm gegeven aan wat uitein-
delijk een zeer diverse stroming is 
geworden.

Amsterdam, 2010. ISBN: 9789035135635, 
414 pp., € 19,95.
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Gluren bij de buren

PVDA: EEN NEVELIGE ROES 
VAN HET ROOIE VERLEDEN
Geen enkele partij komt met een pro-
gramma dat zo vaag is als dat van de 
Partij van de Arbeid. Maar het weinige 
dát duidelijk wordt, geeft ernstig te 
denken. De PvdA maakt een ruk ver-
der naar links. Onder Wouter Bos zijn 
de overheidsfi nanciën de afgelopen 
kabinetsperiode in een razend tempo 
fors uit het lood geraakt: de uitgaven 
van de staat stegen in absolute zin har-
der dan het hele Bruto Binnenlands 
Product. De PvdA wil het aandeel 
van de staat de komende jaren alleen 
maar meer laten groeien. Want voor 
zover al een poging wordt gedaan om 
de overheidstekorten terug te dringen 
– de hoofdboodschap is: we schuiven 
de hete aardappel door – wordt de re-
kening door de PvdA vrijwel volledig 
in de vorm van lastenverzwaringen 
bij de burger gelegd. Consequent is 
het wel: de partij verklaart dat de slin-
ger moet terugzwaaien van de markt 
naar de overheid. Het Scandinavisch 
model wordt openlijk aangeprezen 

als navolgenswaard, met inbegrip van 
de daar geldende hoge belastingdruk.
Het toptarief van de inkomstenbelas-
ting gaat alvast naar 60%, als de PvdA 
de kans krijgt. Dit is geen partij waar-
in iemand zich afvraagt hoe aantrek-
kelijk het voor een burger kan zijn tot 
en met de eerste week van augustus 
voor niets te moeten werken, om pas 
daarna loon naar werken te krijgen. 
Nee, de PvdA leeft liever in Nineteen-
eighty-four: in de PvdA-new-speak 
heet zo’n toptarief een ‘solidariteits-
bijdrage’. ‘Solidariteit’ is een term 
waarvan het PvdA-program sowieso 
bol staat. Maar net als in de jaren zes-
tig en zeventig ziet de partij daarin 
niet iets wat spontaan uit burgers op-
welt; het is een eufemisme voor de ge-
dwongen onteigening van inkomsten 

die de burgers uit de middengroepen 
en wat daarboven zit zich door hun 
inspanningen hebben verworven. 
Max van den Berg en Jan Pronk staan 
niet als auteurs vermeld, hun geest 
waart echter onverminderd door de 
partijburelen van de PvdA.

D66 VALT DOOR 
DE LIBERALE MAND 
D66 presenteert zich als een partij die 
de overheid wil saneren en die zoekt 
naar een basis van vrije individuen. 
Maar zij durft de beslissing over de 
openingstijden van winkels niet aan 
de winkeliers over te laten; die be-
voegdheid krijgen de gemeentes. Een 
van de weinige erfgoederen waar D66 
trots op mag zijn, de verruiming van 
de openingstijden door wetgeving 
van Hans Wijers ten tijde van Paars-I, 
wordt hier volledig verkwanseld.
Het liberale gehalte van de economi-
sche paragrafen van het D66-program 
valt sowieso vies tegen. In een liberale 
hoeksteen als het particulier eigen-
dom slaat de partij een fl inke barst, 
want zij wil het pas gerealiseerde 
kraakverbod weer afschaffen. Eigen 
verantwoordelijkheid komt ook niet 
voor in het ‘liberale’ economische vo-
cabulair van D66, want wie zich in de 
schulden werkt hoeft niet zijn eigen 
rotzooi op te ruimen, maar mag de 
rekening bij de buurman leggen. Of 
bedoelt D66 iets anders met de cryp-
tische zin ‘D66 vindt dat bij de schul-
denproblematiek het individu en niet 
de schuld centraal moet staan’? Voeg 
hierbij programpunten als verregaan-
de uitbreiding van de kinderopvang 

op andermans kosten – gepresenteerd 
als een ‘leerrecht’ vanaf 2½ jaar – en 
een beperking van de hypotheekren-
teaftrek tot 30%, en dan blijkt dat D66 
al met al braaf in de linkse pas – al is 

het dan misschien aan de rechterfl ank 
van het linkse peloton – loopt.
Over de privacy van gewone burgers 
breekt D66 zich tamelijk selectief het 
hoofd: als het gaat om hun medische 
gegevens of de onaantastbaarheid van 
hun organen, zijn die kennelijk niet 
aan de orde. D66 wil namelijk het 
electronisch patiëntendossier (EPD) 
doordrijven ondanks alle gebleken te-
kortkomingen rond het bewaren van 
de vertrouwelijkheid van de gegevens, 
en de partij wil de organen collectivi-
seren van burgers die niet bij voorbaat 
hun bezwaar hebben laten vastleg-
gen. Al met al heeft het D66-program 
veel meer illiberale grondtonen dan 
liberale trekjes.

CDA: HET GEZICHT NAAR RECHTS
MAAR IN GEDACHTEN BIJ LINKS?
Het CDA-program bevat diverse frisse 
ideeën die blijk geven van hervor-
mingsbereidheid: zoals het gelijktrek-
ken van de arbeidsrechtelijke positie 
van ambtenaren met die van gewone 
werknemers; als de overheid haar re-
keningen niet tijdig (binnen dertig 
dagen) voldoet, volgen automatisch 
sancties; en publieke omroepen wor-
den gestimuleerd te fuseren (dit is 
althans één publiek middenveld waar 
het CDA zijn loopgraaf verlaat; wie 
weet het eerste schaap dat door de 
partij over de dam wordt gestuurd?).
Maar de nodige geschilpunten met 
de VVD blijven er natuurlijk: het 
CDA wil de woningcorporaties (zo’n 
ander maatschappelijk middenveld) 
de hand boven het hoofd blijven hou-
den, ja het geeft ze zelfs nog meer de 
vrije hand; het bijzonder onderwijs 
wordt ook uit elke hervormingswind 
gehouden; religieuze organisaties 
hebben en houden bij het CDA een 
streepje voor; en de 0,8% van het BBP 
die aan ontwikkelingssamenwerking 
wordt besteed, blijft voor het CDA een 
heilig huisje. Aan de kinderbijslag en 
de kinderopvang mag van het CDA 
evenmin worden gemorreld, hoewel 

... de bijdrage voor de kinderopvang 
wordt inkomensafhankelijk gemaakt 
(een blijk van de ‘hoge prioriteit’ die 
het CDA aan ‘solidariteit’ geeft). En 
alleen de aftrekbaarheid van de hypo-
theekrente wordt alleen ogenschijn-
lijk gegarandeerd, gelet op de adder 
onder het gras van de volgende zin: 

‘Zolang de hypotheekrenteaftrek hui-
zenbezit stimuleert en doorstroming 
op de huizenmarkt bevordert, is dit 
een probaat middel voor de woning-
markt.’
Toch lijkt het CDA met zijn verkie-
zingsprogram het gezicht nu naar 
rechts te wenden. Maar de partij heeft 
een kwaad geweten waar het gaat om 
de gevoerde politiek in de laatste drie 
jaar. Het CDA kan daarom door de 
kiezers maar beter zo veel mogelijk 
op een liberale agenda worden vastge-
pind die onder liberale leiding wordt 
uitgevoerd. Dat kunnen de kiezers 
doen door van de VVD de grootste 
partij te maken.

Dit is een ingekorte en licht bewerkte ver-
sie van een artikel van Patrick van Schie, 
dat eerder verscheen in ‘Vrijpostig’, de 
digitale nieuwsbrief van de Teldersstich-
ting. Bij het schrijven van dat artikel was 
het verkiezingsprogram van de PVV nog 
niet bekend. U kunt zich gratis abonne-
ren op de digitale nieuwsbrief ‘Vrijpos-
tig’, door u aan te melden op de website 
www.teldersstichting.nl

www.teldersstichting.nl

IDEE & DEBAT

KIEZEN OF DELEN – De Engelsen kijken gek op van een coalitie-regering 
(‘hung parliament’), in de meeste Europese landen met een kiesstelsel 
op basis van evenredige vertegenwoordiging is het de normaalste zaak 

van de wereld. Daarom is het goed zo voor de verkiezingen de programma’s 
van enkele andere politieke partijen (mogelijke coalitiepartners van de VVD?) 
te bekijken. 

‘PvdA:
gedwongen

onteigening van
inkomsten’

‘D66:
kinderopvang op

andermans kosten 
(leerrecht)’

‘CDA:
ontwikkelings-
samenwerking

blijft
pampermiddel’

“Ik was altijd al VVD-minded, en stemde ook altijd VVD. Nu ik wat meer tijd heb, heb ik 

besloten lid te worden van de partij. Het liberale gedachtengoed, dat draait om vrijheid, 

democratie en het zelfstandige individu, spreekt me erg aan. Ik zou nooit lid worden van 

een linkse partij, of een partij wiens ideologie gebaseerd is op een geloof. Ik vind dat 

religie en politiek gescheiden moet blijven. Er is niet één standpunt dat me in het bijzonder aanspreekt; ik 

kies een partij op basis van het gehele verkiezingsprogramma. 

Het gaat goed met de VVD in de peilingen, maar het is eigenlijk te mooi om waar te zijn dat de VVD wer-

kelijk de grootste partij van Nederland zou worden. De politiek is onvoorspelbaar. Mochten wij toch de 

grootste partij worden en de premier gaan leveren, dan vind ik dat Mark Rutte dat zelf moet gaan doen. 

Wiegel, Kroes en Opstelten zijn prima mensen, maar ik vind dat de lijsttrekker de premier moet worden. Ik 

vind het moeilijk te zeggen wat de beste coalitiepartners van de VVD zouden zijn; je kan hooguit de minst 

slechte kiezen. Dan kom je toch uit op het CDA en D66, denk ik.”

Nieuw lid: Bert Bok
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Stop
experiment
kilometer-
heffi ng

De VVD is verbijsterd over het 
spitstarief van 15 eurocent/km 
dat als proef in een groot deel 
van Noord-Holland en Flevoland 
wordt ingevoerd. Woordvoer-
der Charlie Aptroot heeft de 
minister nadrukkelijk gevraagd 
niet alleen de kilometerhef-
fing te stoppen, maar ook 
deze experimenten. “Minister 
Eurlings wilde daar niet van 
weten, het moest doorgaan. Hij 
heeft Amsterdam er maar liefst 
€ 28 miljoen voor gegeven. Dan 
vind ik het wonderlijk, dat hij nu 
ineens woest zegt te zijn.”

Meer openheid
rond krediet-
registraties

VVD-Kamerlid Frans Weekers 
maakt zich ernstig zorgen over 
de gevolgen van negatieve 
noteringen bij het Bureau Kre-
dietregistraties (BKR). Mensen 
zitten vaak – zonder dat ze er 
zelf van op de hoogte zijn ge-
steld – jaren lang vast aan een 
dergelijk registratie. Weekers 
wil dat mensen voortaan tijdig 
worden geattendeerd op het 
ontstaan van zo’n registratie. 
Bovendien moeten zij in staat 
worden gesteld om protest aan 
te tekenen, voordat de BKR-
registratie definitief wordt. 

VVD beste
programma

De VVD heeft het beste verkie-
zingsprogramma om ons land 
in economisch opzicht weer 
gezond te krijgen. Dit blijkt uit 
het economische rekenmodel 
van de PvdA-coryfeeën Willem 
Vermeend (oud-minister) en 
Rick van der Ploeg (oud-staats-
secretaris). Volgens dit model 
leidt het VVD-programma tus-
sen 2011 en 2019 tot de hoog-
ste economische groei. Dit 
komt door een combinatie van 
maatregelen, zoals verlaging 
van het laagste belastingtarief 
en van de winstbelasting voor 
bedrijven, verhoging van de 
fiscale arbeidskorting en loon-
kostenmatiging bij de overheid. 
Vermeend: “De beste methode 
om onze financiën weer ge-
zond te krijgen is economische 
groei en daarin slaagt de VVD 
het beste.”  

KORT
NIEUWS

Lees meer op www.vvd.nl 
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Helden in plaats
van hufters
LIK-OP-STUK – Het aantal overvallen 
op woonhuizen en bedrijven is het 
afgelopen jaar opnieuw toegenomen. 
Dat blijkt uit de onlangs verschenen 
Nederlandse Veiligheidsmonitor 
2009. De VVD maakt zich ernstig zor-
gen. Enkele weken geleden is bij een 
overval op een woning in Zoetermeer 
een 58-jarige bewoner overleden. De 
man werd in elkaar geslagen door de 
overvallers en overleed daags erna in 
het ziekenhuis. 
VVD-justitiewoordvoerder Fred Tee-
ven noemt het verschrikkelijk dat 
steeds meer mensen zich onveilig 
voelen in hun wijk, woning of bedrijf. 
Een stevig lik-op-stuk beleid door po-
litie en justitie is volgens hem nodig. 
Niet voor niets is de VVD tegen bezui-
nigingen op de politie en wil de partij 
investeren in 3500 extra agenten in 
zowel de steden als op het platteland. 
Ook willen de liberalen het verdedi-
gen van eigen lijf en goed gemakkelij-
ker maken.
Teeven: “Het is toch te gek voor woor-
den dat het laatste kabinet pocht over 
toegenomen veiligheid, terwijl die 
beleving er in de steden en dorpen 

totaal niet is. Ook de cijfers op het 
gebied van geweldcriminaliteit geven 
geen reden tot deze juichstemming.”  
De VVD wil meer blauw op straat en 
snellere opvolging van een aangifte. 
Ook wil de VVD dat burgers en onder-
nemers beter in staat worden gesteld 
om zichzelf, hun familie en hun goe-
deren te verdedigen tegen overvallers 
en inbrekers. Teeven zegt hierover: 
“Eigenrichting is geen uitgangspunt, 
maar mensen die zichzelf verdedigen 
tegen gespuis moeten niet als eerste 
door de politie worden afgevoerd. 
Sterker nog, de VVD wil dat de helden 
worden beschermd en de hufters wor-
den aangepakt”. 

In een onlangs ingediend wetsvoorstel 
doet Teeven voorstellen om zelfver-
dediging in het eigen huis of bedrijf 
legaal te maken, tenzij het tegendeel 
blijkt na onderzoek. Het wetsvoorstel 
kon tot nu toe niet op genoeg steun 
rekenen, maar de VVD is hoopvol dat 
er na 9 juni wel een Kamermeerder-
heid zal zijn.

NIEUWS UIT EERSTE KAMER

Klare taal
VERSCHILLEND – Terwijl iedereen zich opmaakt voor de vervroegde Twee-
de Kamerverkiezingen heeft de Eerste Kamer het nodige te doen gehad 
en te doen. Om een paar wetsvoorstellen te noemen: het Anti-Kraken 
initiatiefwetsvoorstel (onder andere van Brigitte van der Burg), de Voetbal-
wet en het wetsvoorstel Elektronisch Patiëntendossier. Het zijn stuk voor 
stuk wetsvoorstellen, waarover verschillend gedacht wordt. 
De VVD-fractie in de Eerste Kamer vindt het prima dat nu eindelijk paal en 
perk wordt gesteld aan straffeloos kraken. Nu maar hopen dat het dan ook 
afgelopen zal zijn. Eigendom is eigendom. John Locke zei het al. De staat 
is er om ons te beschermen tegen aanvallen op ‘life, liberty and estate’. 
En bij dat laatste gaat het heus niet alleen om landgoederen, maar om het 
beschikkingsrecht op eigendom.
Wij zijn ook positief over de Voetbalwet (met onder meer gebiedsverbo-
den en de aanscherping van de meldplicht voor hooligans), ook al zou-
den we weleens naar Engeland kunnen kijken. Want daar zijn krachtigere 
maatregelen tegen voetbalgeweld mogelijk en dat werpt nu al jaren zijn 
vruchten af. 
En dan het Elektronisch Patiëntendossier. Zoals het nu in een megaopera-
tie en megasysteem vorm heeft gekregen, hebben wij er niets mee. Het 
valt op hoe een wetsvoorstel wordt voorbereid voor betere informatie-
uitwisseling tussen artsen, maar langzamerhand in zo’n 
mammoetsysteem ondergebracht wordt dat je het met 
open ogen mis ziet gaan.
Dus: wij zijn tegen kraken, voor de beteugeling van voet-
balgeweld en tegen een kwetsbaar mammoetproject 
dat richting patiënten en artsen misschien goed bedoeld 
is, maar alleen maar slecht kan uitpakken. Dat is klare, 
liberale taal. Ook in de Eerste Kamer.

Campagneactie behoud

hypotheekrenteaftrek

PEILING PALING

ACTIEBORD – ‘Hypotheekaftrek staat 
bij ons als een huis’. Met die stelling 
op makelaarsborden vraagt de VVD 
sinds begin mei steun voor het behoud 
van de hypotheekrenteaftrek. Mensen 
kunnen op de speciale VVD-actiesite 
www.redjehypotheek.nl de gevolgen 
delen van gemorrel aan de hypotheek-
renteaftrek voor hun huishoudboekje. 
Via deze website kunnen mensen la-
ten weten wat de afschaffi ng van de 
hypotheekrenteaftrek voor hen zou 
betekenen. Ook is het mogelijk speci-
ale actieborden te bestellen, die huis-
eigenaren aan hun woning kunnen 
ophangen om het behoud van de hy-
potheekrenteaftrek te steunen.

den. De woningmarkt heeft zich daar 
de eerste tien jaar niet hersteld. Als 
mensen hun huis moeten verkopen, 
blijven ze met een enorme schuld 
achter. Verder sluit je mensen op in 
hun koophuis en ontneem je hen 
vermogen dat vaak is bedoeld om de 
oude dag door te komen. Naast een 
economische ramp, is dat dus ook 
een sociale ramp”.

VERSTOORDE WONINGMARKT
Nederlandse economen zijn gek ge-
noeg in overgrote meerderheid voor 
het afschaffen van de hypotheekren-
teaftrek. Zij zijn van mening dat de 
hypotheekrenteaftrek leidt tot ho-
gere huizenprijzen. De woningmarkt 
zou zo minder toegankelijk zijn voor 
starters en mensen met een laag in-
komen. Frans Weekers: “Deze libera-

le econoom denkt daar anders over. 
Zij gaan namelijk voorbij aan het feit 
dat door het afschaffen van de hypo-
theekrenteaftrek de banken ook min-
der zullen willen uitlenen. Door de 
lastenverzwaring zal het besteedbare 
inkomen ook aanzienlijk dalen. Zo 
wordt de leencapaciteit beperkt. Star-
ters met weinig of geen spaargeld en 
mensen met een laag inkomen zul-
len het eerst de dupe zijn.’’
Wat volgens de VVD wel moet gebeu-
ren op de woningmarkt is het aan-
pakken van de overdrachtsbelasting. 
Weekers: “Deze belasting werkt als 
een boete op verhuizen en dwingt 
mensen tot het afsluiten van een top-
hypotheek. Daarom moet deze belas-
ting worden afgeschaft. De helft in 
de komende kabinetsperiode en de 
andere helft in de periode die daarop 
volgt”. 

Heilig huis:
de Hypotheek-renteaftrek
Vervolg van pag. 1

VVD: meer agenten en recht op zelfverdediging nodig

Uri Rosenthal
voorzitter Eerste Kamerfractie

www.fredteeven.nl

www.redjehypotheek.nl
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Eindsprint
Zoals u weet hou ik van sport. 
Fantastisch is het om te zien 
hoe mensen zich met uiterste 
krachtsinspanning zichzelf 
tot grote hoogte verheffen. 
Jarenlange training, grote 
discipline en doorzettings-
vermogen zijn nodig voor een 
goed resultaat. En alleen het 
beste resultaat telt.

Mentale discipline is daarbij 
van groot belang. De sprin-
ters die voor de eindstreep 
denken dat ze gewonnen heb-
ben, schaatsers die onder gro-
te druk een misstap maken, 
voetballers die een penalty 
missen. Vaak zit het ‘tussen 
de oren’. Concentratie tot op 
het erepodium is noodzake-
lijk.

Hetzelfde geldt voor onze 
campagne. Jarenlange gede-
gen voorbereiding lijkt nu 
een goede basis te leggen. 
Maar een goed resultaat is 
er pas op 9 juni en geen dag 
eerder. Om ook écht te sco-
ren, moeten we vastberaden 
blijven, zelfverzekerd en bo-
venal: blijven doorrennen tot 
óver de fi nish. 

U kunt daarbij helpen. Tot 
negen uur ’s avonds op 
woensdag 9 juni verwacht ik 
dat alle VVD’ers de straat op 
gaan. Aanbellen bij kiezers, 
zichtbaar en aanspreekbaar 
op straat, fl yers uitdelen, 
kranten bezorgen, posters op-
hangen, twitteren of mailen. 
Alles is belangrijk en niets 
is te veel. Iedere inspanning 
telt: ook uw familie, collega’s 
en vrienden kunnen mee-
doen. We willen een grote 
beweging op gang krijgen 
om écht te verzilveren waar 
zoveel Nederlanders op zitten 
te wachten. Het kan, maar wij 
moeten het zelf, samen doen.

Het is goed voor Nederland 
als de VVD een grote partij 
wordt, met veel invloed. Want 
we willen orde op zaken stel-
len. De overheid terug in haar 
hok en de economie weer op 
gang. Meer blauw op straat en 
geen gemorrel aan de hypo-
theekrenteaftrek. Kansarme 
immigratie beperken tot nul. 
We gaan het waarmaken. We 
gaan winnen, dankzij al onze 
leden en sympathisanten. Ze-
ker Nu.

Ivo Opstelten, partijvoorzitter

Nieuw
lid:
Carla 
Wijnmaalen

“Ik ben een echte liberaal: 

ik hou niet van betutteling 

door de overheid en andere 

overheidsbemoeienis. Ook vind 

ik de economie een belangrijk 

thema. De VVD besteedt hier 

veel aandacht aan. Om die 

redenen stem ik mijn hele leven 

al VVD. Onlangs ben ik ook lid 

geworden van de partij. Dat 

kwam eigenlijk door Twitter. 

Ik zit regelmatig op Twitter, en 

via dat medium kwam ik in 

contact met een heleboel leuke 

VVD’ers, die mij aanspoorden 

om lid te worden van de partij. 

Ik denk dat de VVD bij de 

komende verkiezingen best de 

grootste partij van Nederland 

zou kunnen worden. Wat wel 

een probleem zou kunnen zijn, 

is dat de VVD veel stemmen 

wegsnoept bij de PVV en 

andere rechtse partijen, maar 

we hebben die partijen wel 

nodig om een coalitie te 

vormen. Ikzelf zou in ieder geval 

graag een rechtse coalitie zien. 

Laten we vooral niet samen 

met de PvdA gaan regeren; dan 

liever het CDA. Als de VVD de 

premier mag leveren, vind ik 

dat Mark Rutte dat gewoon zelf 

moet doen. Hij doet het immers 

ontzettend goed, dus waarom 

zou hij het niet doen?”

128e Algemene Vergadering ‘gezellig en effectief’
VLAMMEND – De 128e Algemene 
Vergadering in Papendal op 24 en 25 
april jl. was een zeer geslaagde bij-
eenkomst. Het congres stond geheel 
in het teken van de Tweede Kamer-
verkiezingen. De aanwezige leden 
stelden het Verkiezingsprogramma 
vast en maakten kennis met de kan-
didaten op de lijst. 
De 73 Kamerkandidaten volgden de 
workshop ‘We gaan voor de laatste 
stem’. Tijdens deze training draaide 

het om campagnevoeren, met de na-
druk op de persoonlijke campagnes. 
De deelnemers werden op deze ma-
nier klaargestoomd voor de opname 
van hun persoonlijke campagne-
promotiefi lmpje later op die dag. 
Naast een persoonlijke video, werd 
ook van alle kandidaten een offi ciële 
(pers)foto gemaakt. De foto’s en fi lm-
pjes zijn terug te vinden op www.vvd.
nl/kandidaten.
Tijdens het plenaire programma 

zaterdagavond werden de eerste 36 
kandidaten op het podium gepresen-
teerd. Twee studenten van de Theater-
akademie in Den Bosch zorgden tij-
dens het programma voor de komi-
sche noot. Daarnaast hield Mark Rut-
te een vlammende speech over zijn 
oplossingen om Nederland door de 
crisis te loodsen. De avond werd afge-
sloten met een zeer geslaagd feest.
Zondag stelden de leden tijdens de 
Algemene Ledenvergadering het ver-

kiezingsprogramma vast. Zaterdag-
middag werden rond de vijfhonderd 
amendementen behandeld in vier 
deelsessies. Dankzij een effi ciënt en 
voorspoedig verloop van deze ses-
sies kwamen er zondag maar vijf 
amendementen plenair ter sprake, 
waaronder de kwestie van de geko-
zen burgemeester. Met een minimale 
meerderheid bleef de gekozen burge-
meester in het verkiezingsprogram-
ma staan. 

In Memoriam Hans Dijkstal (1943-2010)
Met het overlijden op 67-jarige leeftijd van Hans 
Dijkstal verliest de VVD een charmante, aimabele 
en open politicus met een rijke carrière. Hij was 
in de jaren zeventig en tachtig raadslid en wet-
houder voor de VVD in Wassenaar. In 1982 werd 
hij lid van de Tweede Kamer. Daar werd hij o.m. 
woordvoerder onderwijs, welzijn en emancipa-
tie. Later werd hij vice-voorzitter van de fractie. 
Hij was een warm voorstander van Paars en werd 
in 1994 als bruggenbouwer tussen VVD en PvdA 
vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken 
in het eerste kabinet Kok.
In 1998 keerde hij terug in de Tweede Kamer en 
werd daar fractievoorzitter als opvolger van Frits 
Bolkestein. Hij was de politiek leider van de VVD en 
was bij de verkiezingen van 2002 lijsttrekker van 
de VVD. Hij was wars van populisme en verliet na 
deze verkiezingen zeer teleurgesteld de politiek. 
Hij bleef echter in volle overtuiging lid van de VVD.

Naast een warme per-
soonlijkheid was Hans 
Dijkstal sportief en 
zeer muzikaal. Zijn lief-
de voor jazz was groot 
en hij heeft jarenlang 
een radioprogramma 
gehad. Menig VVD-bij-
eenkomst heeft hij met 
zijn Liberal Swing For-
mation opgeluisterd. 
Het hoofdbestuur van de VVD denkt met waar-
dering terug aan Hans Dijkstal en zijn betekenis 
voor de VVD. Zijn belangstelling voor anderen en 
maatschappelijke betrokkenheid zijn een groot 
voorbeeld.

Wij wensen zijn vrouw, kinderen en kleinkinde-
ren heel veel sterkte bij dit grote verlies.

Wouwbaan 132   4631 RV Hoogerheide  T  0164 – 66 01 14  E value@valueincontrol.nl  I www.valueincontrol.nl  

Value in Control is een erkende en onafhankelijke 
specialist in waarderingsvraagstukken, die garant 
staat voor professioneel advies. 

Uw belangen zijn het uitgangspunt en ons advies 
is eerlijk. Onze kennis en ervaring als Register-
accountant en als Register Valuator zijn daarbij 
voor u van essentieel belang.

Waardering bij bedrijfsoverdracht

Waardering bij geschillen

Waardering voor de jaarrekening

Begeleiding bij fi nanciering

Uitvoering van due diligence onderzoeken

Optreden als gerechtelijk deskundige
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Transactiebegeleiding
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■■  Orde op zaken stellen om Nederland 

door de crisis te loodsen

■■  de belastingen op werken en 

  ondernemen verlagen 

■■  de staatsfi nanciën zo snel mogelijk 

weer op orde brengen

■■  de komende kabinetsperiode 20 miljard 

euro bezuinigen

■■  een kleinere staat met minder politici, 

ministers en ambtenaren

■■  uitgaven voor ontwikkelingssamenwer-

king en de afdracht aan de Europese 

Unie halveren

■■  kansloze immigratie tot nul beperken 

en stoppen met inburgeringssubsidies

■■  investeren in veiligheid door méér 

blauw op straat: 3500 agenten extra, 

ook op het platteland

■■  jaarlijks 500 miljoen euro steken in 

extra wegen en een forse uitbreiding 

van het spoorwegennet 

■■  2,5 miljard euro steken in de kwaliteit 

van het onderwijs

■■  niet tornen aan de hypotheekrente-

aftrek (de overdrachtsbelasting willen 

we wél aanpakken)

■■  direct stoppen met de kilometerheffi ng

■■  de Bosbelasting (inkomensafhankelijke 

ouderenbelasting) afschaffen.

STERKER UIT DE CRISIS
Met dit programma van de VVD loodsen 

wij Nederland door de crisis. Ons land 

moet weer perspectief krijgen: een gezonde 

economie die weer voor werk en inkomen 

zorgt, voor beter onderwijs, veiligheid op 

straat en échte integratie. Zeker nu. 

Dit wil de VVD: Hoe kan ik
stemmen?
Woensdag 9 juni zijn de stembureaus 

open van 7.30 tot 21.00 uur. Als u mag 

stemmen heeft u een stempas thuis 

ontvangen. Met uw stempas en een 

geldig identiteitsbewijs kunt u binnen 

uw gemeente stemmen in een wil-

lekeurig stemlokaal. Uw identiteitsbe-

wijs mag op de dag van de stemming 

maximaal 5 jaar zijn verlopen. Zonder 
identiteitsbewijs mag u niet stem-
men.

U mag ook namens iemand anders 

stemmen: uw partner, vader of moe-

der of buurman bijvoorbeeld. Neem 

dan ook een (kopie van een) geldig 

identiteitsbewijs mee van de vol-

machtgever en zijn of haar stempas.

Wanneer u uw stempas kwijt bent 

of als deze is stukgegaan, kunt u tot 

maandag 7 juni een nieuwe stempas 

aanvragen bij uw gemeente. 

WAT VOEGT MIJN STEM TOE?
Door te stemmen bepaalt u samen 

met de andere kiezers welke partijen 

in de Tweede Kamer zitting nemen. 

U oefent daarmee invloed uit op de 

besluitvorming van de Tweede Kamer 

voor de komende vier jaren. In de 

Tweede Kamer worden veel zaken 

beslist die u direct aangaan.

Stem
9 juni VVD!
Nederland staat op een kruispunt: 
modderen we door of stellen we 
orde op zaken? Ik wil Nederland 
door de crisis loodsen. Dat gaat 
niet vanzelf. Daarvoor zijn stevige 
maatregelen nodig. Wij vertellen 
dat eerlijk aan u als kiezer. Vooraf. 
Zodat u weet waar u met ons aan 
toe bent. Wij bezuinigen fors op 
Ontwikkelingssamenwerking, 
Europa en op de overheid. Eerst zelf 
de broekriem aanhalen, alvorens 
dat aan hardwerkende mensen als 
u te vragen. Niet de makkelijke weg 
van belastingverhoging, zodat u 
minder kunt besteden en de over-
heid kan blijven uitgeven. Ik wil de 
lasten juist verlichten. De overheid 
moet terug in haar hok, zodat de 
samenleving meer lucht krijgt. Van 
de hypotheekrente blijft iedereen 
af, geen kilometerheffi ng en meer 
politie op straat. En wij investeren 
een ongekend hoog bedrag in het 
onderwijs. Want de VVD wil ook 
investeren in Nederland. Om sterker 
uit de crisis te komen. Doet u mee? 
Stem dan 9 juni op de VVD. VVD, 
zeker nu!

Mark Rutte
Lijsttrekker VVD



Integratie 
en immigratie

Bij de VVD staat niet je afkomst, maar je toekomst centraal. Niet je geloof, 
maar je gedrag. Niet de groep, maar het individu. De VVD staat voor een 
samenleving waarin iedereen meedoet, ongeacht geloof, ras of afkomst. 
Werken is volgens de VVD de beste manier om te integreren. Hoogwaardig 
en toegankelijk onderwijs is ook een belangrijke voorwaarde voor succes-
volle integratie. Daarnaast draagt ook het tegengaan van criminaliteit bij 
aan een goede integratie. 
De VVD wil een eerlijk en restrictief vreemdelingenbeleid. De VVD ziet kan-
sen voor hoogopgeleide kennismigranten om ons land en onze economie 
te versterken. De aanhoudende toestroom van kansarme migranten werkt 
het oplossen van integratieproblemen tegen en moet daarom worden stop-
gezet. 

De VVD vindt de bezuinigingen op de politie onverantwoord. 

In probleemwijken en op het platteland worden politieposten 

gesloten. Agenten moeten dag en nacht hun werk doen met 

een veel te kleine bezetting. Kabinetsbezuinigingen leiden er 

onvermijdelijk toe dat vacatures niet worden opgevuld en dat 

een fors aantal banen bij de politie moeten worden geschrapt. 

De basispolitiezorg komt ernstig in gevaar en dat is de bijl aan 

de wortel van onze rechtshandhaving. Je kunt de politie niet als 

een citroen blijven uitpersen. De VVD is fel tegen de bezuinigin-

gen bij de politie en vindt dat ze van tafel moeten. Wij vinden 

dat er juist meer agenten bij moeten. En fors ook! (Zie ook: de 

politiek moet achter de politie staan)

Werk
De VVD vindt het eerlijk dat hard werken en ondernemer-

schap worden beloond. Goede prestaties moeten dus niet worden 
wegbelast. Daarom doet de VVD voorstellen voor verlaging van de in-
komstenbelasting en andere belastingverlagingen voor werkende 
mensen. Ook naar niet-werkenden zijn we eerlijk. De WW-uitkering 
wordt verhoogd, maar de duur verkort. Snel ander werk vinden 
wordt gestimuleerd. De keus voor jongeren is werken of leren. De VVD 
wil daarnaast een zero tolerance-beleid op fraude met uitkeringen. 
De VVD wil kwalitatief goede en betaalbare kinderopvang. De VVD juicht 
de groei in de gastouderopvang van harte toe. Wij trekken maar liefst 2,4 
miljard euro uit om te investeren in de kwaliteit van onderwijs. De VVD 
wil het lerarenvak in ere herstellen, zodat onze kinderen het beste onder-
wijs van Europa kunnen genieten. 

Economie
Mensen verliezen hun 

baan en ondernemers hebben het 
moeilijk. Onze economie heeft een 
fl inke dreun gehad en bevindt zich 
nu op een lager niveau dan voor 
de crisis. De overheid heeft de af-
gelopen jaren op veel te grote voet 
geleefd. De VVD wil niet dat toekom-
stige generaties deze last blijven dra-
gen. Dat betekent dat de groei van 
de overheidsuitgaven op een verant-
woorde manier moet worden terug-
gebracht.

Een ieder die de handen uit de mou-
wen wil steken en wat wil maken 
van zijn leven, is bij de VVD aan het 
goede adres. 
Wij komen op voor alle mensen in 
onze samenleving: rijk en arm, al-
lochtoon en autochtoon, man en 
vrouw, ziek en gezond. Wat ons ver-
bindt is de wil om vooruit te komen: 
niet door mensen afhankelijk te ma-
ken van de overheid, maar door hen 
te helpen op eigen benen te staan. De 
VVD kiest daarom voor een kleine en 
krachtige staat met lage belastingen 
en zonder overbodige regels. Onder-
nemerschap en hardwerkende men-

sen zijn dé motoren van onze econo-
mie. Zij moeten hiervoor de ruimte 
krijgen. 

Wie wordt opgepakt wegens 

geweld of vernielingen moet 

sneller worden berecht en 

meteen betalen voor de schade. 

Teveel vandalen krijgen nooit 

een rekening voor de door hen 

aangerichte schade, of weigeren 

die simpelweg te betalen. Dat 

moet afgelopen zijn. De daders 

of hun ouders moeten opdraai-

en voor de kosten waarmee ze 

de maatschappij opzadelen. Het 

draagt er ook aan bij herhaling 

te voorkomen als daders de 

rekening krijgen gepresenteerd.

De VVD vindt dat iedere burger 

en ondernemer zelf kan en mag 

bepalen hoe de zondag wordt be-

steed. Winkelen en werken hoort 

daar net zo goed bij als rusten 

en naar de kerk gaan. Uiteraard  

respecteert een liberaal het recht 

van ieder individu om de zondag 

in rust door te brengen. Maar dat 

geldt ook andersom. De winkelier 

en niet de overheid moet bepalen 

of de winkel op zondag open is 

of niet. 

De VVD wil de mobiliteit in 

Nederland snel verbeteren. 

Dat kan alleen met een beleid 

waarin aandacht is voor wegen 

en openbaar vervoer. Een be-

tere doorstroming is nodig voor 

de economische ontwikkeling 

van Nederland. Daarom moet 

het capaciteitsprobleem worden 

aangepakt. De VVD wil voor 

uitbreiding van het wegennet 

en verbetering van het spoor 

jaarlijks 500 miljoen bovenop de 

bestaande budgetten uittrekken. 

De VVD is tegen het plan van de 

kilometerheffi ng. Deze heffi ng 

helpt niet tegen fi les. Het kent 

hoge invoeringskosten (€ 4 

miljard), hoge uitvoeringskosten 

(€ 1 miljard) en een bureaucrati-

sche nachtmerrie van 9 miljoen 

verstuurde facturen per maand. 

Daarnaast is de privacy is niet 

geborgd. De VVD is voor het 

principe de vervuiler betaalt, 

maar vindt de kilometerheffi ng 

een megalomaan en onuitvoer-

baar project.

Snel optreden van de politie 

en snel voor de rechter. Bij 

gewelds- en zedenmisdrij-

ven altijd een schadever-

goeding voor het slacht-

offer. Geen taakstraffen 

meer. In geval van zelfver-

dediging: meer steun voor 

degene die voor zichzelf en 

anderen opkomt. De VVD is 

er voor de helden en tegen 

de hufters. 

ORDE OP ZAKEN  de hoofdlijnen van het verkiezingsprogramma

Leef-
omgeving

Een prettige woon- en leefomgeving, 
recreatie en natuur dichtbij huis, vol-
doende openbare voorzieningen en 
een schone economie. Het kan alle-
maal samen. De VVD ondersteunt de 
keuzevrijheid van de reiziger voor een 
transportmiddel via weg, water, spoor 
en lucht. Een ieder die gebruik maakt 
van zijn auto moet ook echt vrij kun-
nen bewegen: de maximumsnelheid 
op de Nederlandse autosnelwegen 
wordt verhoogd naar 130 km/h. Aan 

de hypotheekrenteaftrek wordt niet 
gemorreld en kraken is altijd en over-
al verboden. Om mobiliteit te vergro-
ten wordt bovendien de overdrachts-
belasting gehalveerd en op termijn 
afgeschaft. De VVD wil toe naar 
schone en hernieuwbare vormen 
van energie. Zo werken we aan een 
schoner milieu, maar ook aan meer 
banen. De landbouw is in Nederland 
onmisbaar voor onze economie en 
de Europese voedselvoorziening en 
met de groei van de wereldbevolking 
van steeds meer belang voor onze 
export. De VVD kiest voor een sterke 
landbouw die op de wereldmarkt kan 
concurreren.

Vandalen
gaan

betalen

Shoppen
is ook

zondags
rust

Auto’s

veroorzaken

geen files

Slecht beleid

wel

Voortaan voor
iedereen die 

straf verdient:
straf

   

We betalen 

ons blauw
 

Daar willen we 

op straat meer 

van terug zien
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Bezuinigingen bij de politie 

zijn onverantwoord. Dergelijke 

bezuinigingen gaan ten koste 

van de veiligheid op straat. In 

probleemwijken en op het plat-

teland worden nu al politieposten 

gesloten en moeten politiemen-

sen hun werk verrichten met een 

onverantwoord kleine bezetting. 

De VVD wil niet bezuinigen, maar 

juist investeren in de politie: extra 

geld voor 3500 agenten meer.

De VVD wil een rechtvaardig belasting-

stelsel. Mensen die veel verdienen, 

betalen al veel belasting. Een nog hogere belasting is voor de VVD on-

acceptabel. Rechtvaardigheid betekent dat hard werken en ondernemer-

schap mogen worden beloond. Prestaties op de arbeidsmarkt worden 

nu te weinig beloond. Velen die van een uitkering naar een baan gaan 

merken dat nauwelijks in de portemonnee. De VVD wil dat mensen die 

werken en geld verdienen een groter deel daarvan overhouden om 

zelf te besteden. Daarom wil de VVD dat iedereen over het eerste deel 

van zijn inkomen geen belasting betaalt en wordt de arbeidskorting 

substantieel verhoogd. Iedereen die werkt profi teert daarvan. Om de 

werkgelegenheid en de economie te stimuleren wil de VVD de komende 

periode alle schijven van de inkomstenbelasting met een procentpunt 

verlagen.

De criteria voor het aanvragen van 

een bijstandsuitkering moeten 

worden aangescherpt. Zo moeten 

immigranten de Nederlandse taal 

beheersen voordat zij aanspraak 

kunnen maken op een uitkering. 

Want wie geen Nederlands spreekt, 

maakt ook geen kans op werk. Het 

kan niet zo zijn dat mensen die pas 

in Nederland zijn, zelfs als ze nooit 

belasting hebben betaald, levenslang 

een uitkering ontvangen. Dit is on-

redelijk wat de VVD betreft. Daarom 

stelt de VVD voor dat mensen zonder 

de Nederlandse nationaliteit uitslui-

tend recht op een uitkering hebben wanneer ze 10 jaar legaal in 

Nederland verblijven, belasting betaald hebben en Nederlands 

spreken. En voor wie kan werken geldt: aan de slag, desnoods 

met een uitkering.

De afgelopen vier jaar is er 

een zware hypotheek gelegd 

op onze toekomst en op 

die van onze kinderen. De 

overheidsfi nanciën zijn vol-

komen uit de hand gelopen. 

Nog afgezien van de wereld-

wijde economische crisis die 

ons land het nodige heeft 

gekost, heeft onze overheid 

buitensporig veel geld uitge-

geven. Als we niet snel orde 

op zaken stellen, krijgen on-

nodig veel mensen daarvan 

de rekening gepresenteerd. 

Om Nederland weer op de 

rit te krijgen moet de belas-

ting omlaag en de overheid 

weer terug in haar hok, 

met minder ambtenaren en 

minder regels. Er is beter 

onderwijs nodig, de immi-

gratie van kansarmen moet 

stoppen en de fi les sterk 

teruggedrongen. De VVD wil 

dat het huishoudboekje van 

de overheid op orde wordt 

gebracht.

Veiligheid
Het bieden van veiligheid is een klassieke taak 
van de overheid. De VVD investeert in extra 

blauw op straat door 3500 extra agenten aan te stellen, ook 
op het platteland. De VVD komt ook op voor het slachtoffer: 
schade van slachtoffers wordt altijd verhaald op de dader. 
Geweldsdelicten en overvallen worden zwaarder bestraft en 
mogen niet langer worden afgedaan met een taakstraf. De 
VVD is hard voor veelplegers van kleine criminaliteit: daders 
krijgen bij de derde veroordeling de geldende wettelijke 
maximumstraf. 
Inbreuken op de privacy zijn toegestaan voor criminaliteits-
bestrijding, waaronder terrorismebestrijding. Het moet hier-
bij wel gaan om opsporingsactiviteiten of inlichtingenopera-
ties, niet het willekeurig aanleggen of toegankelijk maken 
van hele databestanden. De overheid bewaakt de vrijheid en 
beschermt burgers tegen willekeur.

ORDE OP ZAKEN  de hoofdlijnen van het verkiezingsprogramma

Kleine 
overheid

De overheid kan veel geld besparen en te-
gelijkertijd haar taken beter uitvoeren. De 
VVD staat voor minder bestuurders, minder 
politici en minder ambtenaren. Provincies 
moeten zich beperken tot hun kerntaken, 
de burgemeester wordt rechtstreeks door 
de bevolking gekozen, deelgemeenteraden 
en andere ongewenste bestuurlijke tussen-
lagen worden opgeheven en gemeentelijke 
herindelingen gestimuleerd. 

De VVD is duidelijk over de hypo-

theekrenteaftrek: die blijft bij ons 

zoals hij is. U bent bij het kopen van 

uw huis een langjarige fi nanciële 

verplichting aangegaan. U moet 

erop kunnen rekenen dat de afspra-

ken die daarbij zijn gemaakt ook 

worden nagekomen. Het tussen-

tijds veranderen van de spelregels 

brengt mensen in grote fi nanciële 

problemen en schaadt onze eco-

nomie. Afschaffi ng van deze aftrek 

heeft negatieve effecten op de wo-

ningmarkt en de werkgelegenheid. 

Buitenland
De VVD bezuinigt niet op veiligheid en dus ook niet op onze 

soldaten en veteranen. Het dalende defensiebudget wil de VVD dan ook 
een halt toeroepen. In de toekomst wil de VVD dat onze veelzijdig inzet-
bare krijgsmacht een evenredige bijdrage blijft leveren aan vredesonder-
steunende operaties. De VVD wil de omvang van het ontwikkelingsbudget 
terugbrengen door het te laten aansluiten bij het Europese gemiddelde. 
De Europese begroting moet kritisch worden bezien. De uitgaven moeten 
worden teruggebracht tot onder 1% van het bruto nationaal product om de 
EU effi ciënter, moderner en effectiever te maken. Turkije treedt niet toe zo-
lang het niet voor 100% aan de EU-toetredingsvoorwaarden voldoet en alle 
lidstaten van de Unie zich voor toetreding hebben uitgesproken. Bovendien 
moeten de toetredingsonderhandelingen worden stopgezet zolang Turkije 
weigert Cyprus te erkennen.

Lees het volledige 
verkiezingsprogramma op 

www.vvd.nl/actueel
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Naam: Peter en Joke Scheepbouwer – Zwart

Woonplaats: Oudorp

Type woning: Twee onder één kap

Beroep: Fulltime docent voortgezet 

onderwijs en parttime medewerkster 

Politie-servicelijn

Gezinssituatie:  Getrouwd, 

twee uitwonende kinderen 

Gevolgen beperken/afschaffen hypotheekrenteaftrek:

Momenteel wonen wij in een huis van zo’n 300.000-320.000 euro. Nu zouden we 

bij onze pensionering en een eventuele verkoop van ons huis een leuk bedrag 

overhouden. Voor een kleinere woning, om te reizen en als extra pensioenvoor-

ziening. Als de beperking van de renteaftrek doorgaat, wordt de waarde van 

ons huis hoogstwaarschijnlijk veel minder. In plaats van een gepland overschot 

hebben we dan een restschuld. We  zullen langer dan gepland moeten door-

werken om deze schuld weg te werken. Wij werken allebei al vanaf ons 15e 

jaar. Alleen toen de kinderen klein waren was mijn vrouw thuis om voor hen te 

zorgen. Beide kinderen hebben gestudeerd zonder studiefi nanciering of lening. 

Om nu geconfronteerd te worden met een lastenverhoging in de tijd dat je voor 

je pensioen aan het sparen bent is heel zuur. Je kan je dan afvragen waarom je 

altijd hebt gewerkt.

Hypotheek dossier

Hypotheekaftrek 
staat bij ons
als een huis

VVD10-014 mega_129_liggend_hypotheek.indd   1 12-05-10   15:58

Hypotheek dossier

Naam: Frank Geraedts  

Woonplaats: nu Best, straks Den Bosch 

Type woning: appartement, nu huur, straks koop 

(oplevering 2012)

Beroep: medewerker bank

Gezinssituatie: alleenstaand, geen kinderen

Gevolgen beperken/afschaffen hypotheekrenteaftrek:

Ik heb er bewust voor gekozen om in deze tijd een 

woning te kopen. Nu huur ik tijdelijk en wacht ik op 

de oplevering van mijn nieuwe appartement. Als de 

Hypotheekrenteaftrek vermindert krijg ik daar net als alle andere huisei-

genaren niets voor terug. De woonlasten zullen dan fors stijgen en ik kan 

minder sparen, minder vaak op vakantie. Toch is het geen luxeprobleem, 

want  je ziet dat alles duurder wordt. Ik geloof niet dat het beperken van de 

Hypotheekrenteaftrek de doorstroming op de huizenmarkt bevordert. De net-

tolasten zullen stijgen en de woningprijzen dalen. En zeker het dalen van de 

woningprijzen weegt naar mijn idee niet op tegen het stijgen van de woon-

lasten. Kopers en huurders blijven dus wonen waar ze nu wonen. Daarnaast 

hebben ze minder te besteden en dat is ook nog slecht voor de economie. 

Afschaffen of verminderen van de Hypotheekrentaftrek is dus geen goed idee 

voor starters zoals ik. 

Hypotheek dossier

Naam:  Daisy van Ginneken 

en William de Ronde

Woonplaats: Oosterhout

Type woning: eengezins-

woning

Beroep: Fulltime produc-

tiemedewerker en fulltime 

assistente boekhouding

Gezinssituatie: Samenwo-

nend, dochter (9) en zoon (5)

Gevolgen beperken/afschaffen hypotheekrenteaftrek:

Wij werken al allebei fulltime. We doen geen gekke din-

gen, hebben onze fi nanciën netjes op orde. Wij zijn bang 

dat het verhogen van de hypotheekrenteaftrek betekent 

dat we veel minder te besteden hebben. Nu krijgen 

we per maand nog om en nabij de 400 euro per maand 

terug van de belasting. Elke euro minder inkomsten is 

minder geld om te kunnen sparen, minder uitgeven aan 

vakanties en zelfs een stuk minder kunnen uitgeven aan 

de boodschappen. En dat is beslist geen luxeprobleem.

Hypotheek dossier

KANSEN GRIJPEN – Eén van de meest in-
spirerende uitspraken die ik ken, is van 
Barack Obama. Helaas heeft de PvdA de 
beroemdste slogan van Obama onlangs 
verbasterd tot het tenenkrommende 
‘Yes, we Cohen’. Na zo’n draak durf ik 
nauwelijks nog met mijn eigen Obama-
quote aan te komen. Toch doe ik het, 
want zijn uitspraak heeft het nodige bij 
mij in gang gezet. ‘Verandering zal niet 
komen wanneer we op iemand anders 
wachten, of op een andere tijd’, zei hij 
tijdens zijn verkiezingscampagne. ‘Wíj 
zijn degenen op wie we wachten. Wij 
zelf zijn de verandering die we zoeken.’ 
Dat heb ik ter harte genomen en ben 
me gaan inzetten voor een verandering 
waar ik al jaren op hoop: de komst van 
een Ministerie van Sport. En bij wie kan 
dit beter dan bij de VVD? Zij zijn ten-
slotte de enige partij die daadwerkelijk 
extra geld heeft toegezegd voor de sport: 
ruim tweehonderd miljoen euro. 

Een mooi begin, want ik durf te stellen 
dat sport minstens zo belangrijk is als 
kunst en cultuur - en dat terwijl de 
laatsten maar liefst zes keer zoveel geld 
ontvangen uit de schatkist. Hoewel ik 
zeker de waarde inzie van kunst en cul-
tuur, zou ik toch willen vragen wanneer 
er voor het laatst miljoenen mensen 
hebben staan juichen voor een schilde-
rij. Sport verbroedert: het aankomende 
WK laat hele straten oranje kleuren. 
Voetbal geeft het ultieme ‘wij-gevoel’; 
op de voet gevolgd door de Olympische 
Spelen. Topsporters zijn prima rolmodel-
len voor de jeugd, omdat zij laten zien 
dat inzet, discipline en talent worden 
beloond – ongeacht je huidskleur, af-
komst of geloofsovertuiging. Zelf ben ik 
ook asielzoeker geweest. Mijn Tsjechi-
sche ouders zijn in de Praagse Lente het 
communisme ontvlucht, en toevallig in 
Nederland terechtgekomen. Mijn vader 
en moeder vonden het hier fantastisch, 
omdat je als vluchteling alle kansen 
kreeg om iets van je leven te maken. Die 
kansen hebben zij met beide handen 
aangegrepen en ik ben blij dat ik hun 
gedrevenheid heb kunnen vertalen 
naar sportief succes. Maar je hoeft geen 
Wimbledon te winnen om te scoren met 
sport. 
 
Ook op microniveau doet sport de sa-
menleving goed. Het maakt je gezonder, 
socialer en gelukkiger; je zit letterlijk 
en fi guurlijk beter in je vel. Een andere 
Amerikaanse president, George Wa-
shington, heeft eens gezegd dat geluk en 
verantwoordelijkheid onlosmakelijk met 
elkaar zijn verbonden. Dat zie ik gebeu-
ren op de sportveldjes (de playgrounds) 
van mijn Richard Krajicek Foundation: 
mensen zijn veel meer betrokken bij het 
wel en wee van hun buurt wanneer ze 
er verantwoordelijkheid voor dragen. 
Sport kan dit allemaal bewerkstelligen. 
Ik weet dat de VVD momenteel eerder 
ijvert voor mínder ministeries dan meer. 
Een Ministerie van Sport gaat er dan 
ook (nog) niet komen. Maar ik heb wél 
mee mogen schrijven aan het sportge-
deelte van het verkiezingsprogramma. 
Dat vond ik al een hele ervaring. En ik 
ben verheugd 
met de ruim 
tweehonderd 
miljoen euro 
extra, waarmee 
een heleboel in 
gang kan wor-
den gezet. Door 
jou, door mij, 
door iedereen. 
Want de ver-
andering, dat 
zijn we zelf.

Verandering
ben je zelf

Richard Krajicek
Lid Verkiezings-

programmacommissie

Naam: Juan de Goeij

Woonplaats: Rotterdam

Type woning: Hoekmasionette 

(dubbele bovenwoning op een hoek)

Beroep: Fulltime adviseur

Gezinssituatie: LAT-relatie, zoon (4) 

die parttime bij Juan woont

Gevolgen beperken/afschaffen hypotheekrenteaftrek:

Als de hypotheekrente wordt afgeschaft dan zal dat 

ik substantieel minder kunnen besteden. Dit kan ik 

niet opvangen door alleen het aanpassen van mijn 

uitgavenpatroon. Dat zou voor mij impliceren dat ik 

noodgedwongen mijn huis moet gaan verkopen. En  

gezien de huidige marktwaarde van mijn woning zal 

dat een fi kse verliespost betekenen. 
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INTERVIEW 
 
Vanaf de volgende editie krijgen 
VVD-leden die maatschappelijk 
actief zijn weer de ruimte om 
dat wat hen bezighoudt met 
anderen te delen. Voelt u zich 
daar zelf toe geroepen of kent 
u andere actieve of interessante 
VVD’ers? Uw suggestie(s) horen 
wij graag via email liber@vvd.nl 
of met een telefoontje naar 070 
3178887. 

de erfenisbelasting en het verlagen 
van inkomens- en vennootschapsbe-
lastingen.

MEEDOEN
We moeten ook kijken naar de immi-
gratie. Hoog opgeleide mensen, die 
een wezenlijk bijdrage kunnen leve-
ren aan onze economie, zijn van har-
te welkom. Die mensen hebben we 
simpelweg nodig. En daarom is dat 
onzalige PvdA-plan om de inkomens-
belasting te verhogen naar 60 pro-
cent ook zo contraproductief. Deze 
potentiële toppers kunnen kiezen uit 
tientallen landen en een dergelijke 
belastingverhoging maakt ons land 
voor hen oninteressant. Deze vorm 
van ‘jaloeziebelasting’ jaagt topta-
lenten weg.
Vanzelfsprekend blijven onze grenzen 
ook open voor mensen die vanwege 
hun politieke overtuiging, geloof of 
anderszins ernstig worden bedreigd 
in hun vaderland. Nederland moet, 
zo meent de VVD, altijd een thuis-
haven bieden voor mensen die om 
humanitaire gronden hun land heb-
ben moeten verlaten, maar niet meer 
dan andere Europese landen en niet 
meer dan ons deel. Wel willen we de 
grenzen sluiten voor kansarme im-
migranten. En dat wiel hoeven we 
helemaal niet zelf uit te vinden; dat 
hebben ze in Denemarken al voor 
ons gedaan. En die Deense aanpak 
werkt prima. Daar bovenop willen we 
immigranten de eerste tien jaar van 
hun verblijf in ons land uitsluiten 
van bijstandsuitkeringen. Dan weten 
we in ieder geval zeker dat mensen 
die hier komen zichzelf kunnen be-
druipen. Mensen moeten meedoen, 
niet aan de kant staan.

INZET VAN IEDEREEN
De bedoeling van dat samenspel van 
maatregelen is om sterker uit de cri-
sis te komen. De VVD stelt daartoe 
ook krachtdadige ingrepen voor en 
het zou voor Nederland heel goed 
zijn als onze partij een uitstekend 
verkiezingsresultaat bereikt. ‘Size 
does matter’ omdat je met een goede 
uitslag een betere onderhandelings-
positie hebt. En gelukkig geven de 
peilingen aan dat we, na de succes-
volle gemeenteraadsverkiezingen, 
ook nu steeds beter scoren. En dat 
doen we op basis van onze inhoude-
lijke programmapunten, niet op ba-
sis van mannetjesmakerij.
Toch moeten we ons nog niet rijk 
rekenen. De laatste dagen van de 
campagne kunnen cruciaal zijn en 
dus hebben we steun en inzet van ie-
dereen nodig. Juist nu, nu het er wer-
kelijk op aankomt, is een grote VVD 
van cruciaal belang. Want Nederland 
heeft ondernemende mensen nodig, 
die het beste uit hun leven willen 
halen. En die daardoor dit land snel 
weer op orde helpen. Die mensen 
moeten we stimuleren, niet betutte-
len, zoals de PvdA en het CDA voor-
staan. Een stem op de VVD is daarom 
ook een stem op betere tijden.”

bij eerdere gelegenheden ook steeds 
gedaan. En als we door de kiezers in 
de positie komen om regeringsverant-
woordelijkheid te nemen, dan zullen 
we dat ook als eerste aanpakken. 

INVESTEREN
Maar het is niet alleen bezuinigen 
wat de klok slaat. We willen bijvoor-
beeld alle mogelijke middelen aan-
grijpen om de economie te stimu-
leren. Daar hoort onder meer een 
versoepeling van de arbeidsmarkt 
bij. En we zullen, ondanks de crisis, 
op sommige terreinen moeten inves-
teren. Dan doelen we op onderwijs; 
daar moet in de volle breedte geld bij. 
Daarnaast moet de infrastructuur 
worden verbeterd. Ladingen die op 
Schiphol of in de Rotterdamse haven 
aankomen, moeten snel en effi ciënt 
kunnen worden doorgevoerd en moe-
ten niet blijven steken in ellenlange 
fi les. En we willen heel duidelijk in-
vesteren in veiligheid. Het gevoel van 
onveiligheid, dat op veel plekken in 
Nederland de kop op steekt, schaadt 
welvaart én welzijn en daar moet 
node wat aan gebeuren. Dat zijn 
zaken die de overheid kan en moet 
faciliteren. Tegelijkertijd hebben we 
ook oog voor ruimte voor onderne-
merschap. Dit land drijft ten slotte 
op de mensen die de stap durfden 
zetten om voor zichzelf te begin-
nen. Die moeten we, als politiek en 
overheid, zo min mogelijk in de weg 
zitten. Daarom pleiten wij ook voor 
een lastenverlichting van in totaal 7 
miljard euro. Onderdelen daarvan 
zijn onder meer het afschaffen van 

“Tegen het einde van mijn mid-
delbare schoolopleiding ben ik 
lid geworden van de JOVD en de 
VVD. Dat had twee redenen: ik 
voelde me sterk aangetrokken tot 
het liberalisme en ik ergerde me 
enorm aan het doen en laten van 
de PvdA. De ‘tekentafelmentali-
teit’ van de sociaal-democraten 
met hun ideeën over de maakbare 
samenleving stond me tegen: ‘u 
kunt nog veel gelukkiger wor-
den als u ons uw leven in handen 
geeft’. Het liberalisme heeft een 
veel onspannender kijk op wat de 
politiek kan doen voor het geluk 
van mensen. De randvoorwaar-
den, zoals onderwijs, zorg, infra-
structuur en veiligheid, moeten 
goed worden georganiseerd. En 
voor de rest moeten mensen zelf 
iets van hun leven maken. Dat 
is een heel duidelijke keuze van 
liberalen en daar ben ik het nog 
altijd van harte mee eens.
 
OPTIMISTEN
“Wat me ook erg aanspreekt, is 

het opgewekte karakter van deze 
stroming. Liberalen zijn optimisten; 
het kan altijd beter. Ik geloof er per-
soonlijk ook helemaal niets van dat 
komende generaties het een stuk 
slechter krijgen dan wij, ook niet nu 
we met een diepe crisis worstelen. 
Maar om die mooie toekomst veilig 
te stellen, moeten we nu wel heel 
duidelijke keuzes maken. Daarom 
zijn de komende verkiezingen ook 
van eminent belang. Juist door de 

druk van de crisis, zijn dit de belang-
rijkste verkiezingen in een generatie. 
Mensen kunnen kiezen voor de soci-
alistische aanpak, die erop neerkomt 
dat we voorlopig eigenlijk niets doen. 
Gevolg van die aanpak is we dat we in 

2020 per jaar 7 miljard euro meer 
kwijt zijn aan rentelasten dan 
wanneer we de krachtdadige op-
lossing van de VVD zouden door-
voeren. Even voor de goede orde, 
7 miljard is het bedrag dat we nu 
jaarlijks kwijt zijn aan het mid-
delbaar onderwijs en het is veel 
meer dan we nu besteden aan de 
politie. Je zult dán – in 2020 – dus 
echt draconische maatregelen 
moeten treffen om die gigantisch 

opgelopen staatsschuld weer bin-
nen de perken te krijgen. We moe-
ten die staatschuld dus nú – in 
2010 – onder controle krijgen. En 
kiezers kunnen dat ook van ons 
verwachten, want dat hebben we 
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Mark Rutte, lijsttrekker Tweede Kamerverkiezingen:

Grote VVD cruciaal
voor Nederland

“Jaloezie-
belasting jaagt 
toptalent weg”

Over ruim een week vinden de Tweede Kamerverkiezingen plaats. Volgens Mark 
Rutte de belangrijkste in een generatie. “We hebben te maken met een diepe 
economische crisis. We zullen ingrijpende maatregelen moeten treffen om die te 
bestrijden. CDA en PvdA schuiven die verantwoordelijkheid voor zich uit, waardoor 
over tien jaar de rekening van de crisis bij de volgende generatie komt te liggen. 
De VVD kiest voor de krachtdadige aanpak. Met de VVD is Nederland wél weer 
snel op orde.” Tekst: DICK ZOET

Ons land drijft op mensen
die voor zichzelf durfden te

beginnen



x PARTIJ LiberLiber

CULTUUR ONLINE – De toekomst 
van de Europese digitale bibliotheek, 
Europeana, is onlangs veilig gesteld. 
Een grote meerderheid van het Eu-
ropees Parlement stemde in met een 
rapport dat ingaat op de voortgang 
van Europeana. Deze digitale biblio-
theek met een overzicht van eeuwen-
lange Europese cultuur, literatuur en 
wetenschap, is al online sinds 2008. 
Europeana bevat nu al vele miljoenen 
gedigitaliseerde ‘culturele objecten’ 
van bibliotheken, musea en natio-
nale archieven uit alle 27-lidstaten. 
Meer dan duizend culturele organisa-
ties hebben materiaal beschikbaar ge-
steld. Dit jaar worden hier nog zo´n 
10 miljoen foto´s, video´s en teksten 
aan toegevoegd. 

ERFGOED
Ik denk persoonlijk dat Europeana 
niet ten koste gaat van het bezoek aan 
bibliotheken en musea. Integendeel, 
velen krijgen de kans om die ‘prach-
tige Monet-collectie’ in Hongarije 
online te bewonderen. Een liefhebber 
van Monet zal nu eerder naar Honga-
rije afreizen om die met eigen ogen 
aan te schouwen. We maken juist 
meer mensen nieuwsgierig naar ons 
erfgoed.
Ook het economische belang is groot. 
Het is niet voor niks dat een bekwaam 
iemand als VVD-collega Neelie Kroes 
heeft gekozen voor de post van com-
missaris Digitale Agenda. Het wordt 
tijd dat wij niet altijd afhankelijk zijn 
van Amerika als het om digitale inno-
vaties gaat. Zo is het van belang voor 
Europeana om te concurreren met 
haar grote broer Google Books. Daar-
bij kan Europeana een voorloper zijn 
op het gebied van digitale copyright. 
Elke lidstaat werkt nu met verschil-
lende copyrightwetgeving, wat grote 
en met name kleine bedrijven tegen-
werkt om in Europa te ondernemen. 

VOORDELEN
Het is voor Europese burgers inmid-

dels mogelijk om, net als bij Wikipe-
dia, content toe te voegen aan de web-
site. Dit zorgt ervoor dat de inhoud 
zich sneller verspreid, diverser en 
actueler is. Ik tik bijvoorbeeld net het 
woord ´Brabant´ in en krijg al bijna 
10.000 resultaten. De lidstaten zul-
len op korte termijn extra aandacht 
geven aan Europeana om de Europe-
anen van de 21ste eeuw zich te laten 
inspireren en de creativiteit van onze 
innovatieve voorouders, zoals de kun-
stenaars uit het renaissancetijdperk, 
te evenaren. 
Daarnaast zie ik talloze voordelen 
voor studenten, kunstliefhebbers en 
wetenschappers. Die kunnen cultu-
rele schatten van alle lidstaten nu be-
studeren en combineren. Ook hoeven 
volgende generaties niet langer bang 
te zijn dat boeken, schilderijen, fi lms 
en ander materiaal ooit nog verloren 
gaan. Een duidelijk bewijs van het feit 
dat cultuur de kern vormt van de Eu-
ropese integratie.

Nieuw lid:
Lotte Jansen

“Ik ben altijd al geïnteresseerd geweest in 

politiek, en daarom leek het me leuk om lid te worden van de VVD. 

Eigenlijk ben ik de enige in mijn vriendengroep die geïnteresseerd 

is in de VVD. Mijn interesse in politiek heb ik ook niet op school 

meegekregen: daar besteden ze er te weinig aandacht aan, zelfs niet 

bij maatschappijleer. Wel praat ik er vaak over met mijn familie. 

 

De standpunten van de VVD spreken me erg aan: de VVD is rechts, 

maar wel een stuk gematigder dan de PVV. De PVV spreekt me niet 

aan, en ik hoop dan ook dat we niet een regering gaan vormen met 

die partij. Ik zie liever een coalitie met de PvdA en D66, bijvoorbeeld. 

Die partijen doen het nu immers ook goed in de peilingen. Als wij 

de grootste partij van Nederland worden, kan Mark Rutte wat mij 

betreft de premier worden. Hij zal het in ieder geval beter doen dan 

Jan-Peter Balkenende!”
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Herstel Euro alleen mogelijk
op basis strenge afspraken
BESCHERMEN – Gerrit Zalm heeft 
destijds, samen met zijn Duitse colle-
ga-minister van Financiën Theo Wai-
gel, strenge voorwaarden voor toetre-
ding tot de Europese Economische en 
Monetaire Unie (EMU) geformuleerd. 
Landen met de euro moeten zich 
houden aan gemaakte afspraken over 
hun begrotingstekort, omvang staats-
schuld en infl atie. Deze afspraken 
heten tezamen het Stabiliteitspact. 
Onder de socialistische Duitse Bonds-
kanselier Gerhard Schröder zijn deze 
afspraken verregaand versoepeld. 
Tijdens de bankencrisis is het Stabili-
teitspact verder uitgekleed. Hiernaast 
heeft Griekenland regelrechte fraude 
gepleegd door de cijfers op het hoog-
ste niveau willens en wetens te ver-
valsen. Griekenland is nu technisch 
bankroet. Deze situatie bedreigt het 
voortbestaan van de euro, onze ge-
meenschappelijke munt. 

HERSTEL
Er ligt nu een saneringsplan van de 
Griekse premier George Papandreou 

dat via het rigoreus snijden in de 
overheidsuitgaven voorziet in het 
herstel van de Griekse economie en 
daarmee de basis legt voor het her-
stel van de euro. Nu het Grieks par-
lement, ondanks massabetogingen, 
met het saneringsplan van Papand-
reou heeft ingestemd, hebben de 
Duitse Bondsdag en de Tweede Ka-
mer met een pakket aan leningen en 
garantstellingen van 80 miljard euro 
aan Griekenland ingestemd. Het In-
ternationaal Monetaire Fonds (IMF) 
draagt 30 miljard euro bij. Hiermee 
krijgt Griekenland in drie jaar 110 
miljard euro aan steun. In ruil daar-
voor gaat Griekenland 30 miljard 
euro per jaar bezuinigen, waardoor 
het begrotingstekort van circa 14% 
nu in drie jaar wordt verlaagd naar 
3%. Het valt te hopen dat deze opera-
tie de fi nanciële markten structureel 
zal weten te kalmeren, opdat de crisis 
niet naar andere zwakke Eurolanden 
overslaat. Een failliet van Grieken-
land, Spanje, Portugal en Italië en op 
termijn België en Ierland blaast niet 

alleen de euro op, maar heeft ramp-
zalige gevolgen voor de banksector 
en daarmee voor de economieën van 
de gezonde Eurolanden.

BOETES 
Na de redding van Griekenland zul-
len de landen van de Eurozone het 
Stabiliteitspact van Zalm en Waigel 
in ere moeten herstellen en harde bij-
komende maatregelen moeten tref-
fen, zoals het automatisch opleggen 
van boetes bij het niet nakomen van 
het Stabiliteitspact, het korten op EU-
subsidies en het verlenen van direct 
toegang van Eurostat tot de boekhou-
dingen van de Eurolanden. Tevens 
moet de mogelijkheid geschapen 
worden om notoire wanpresteerders 
uit de Eurozone te zetten. De tijd van 
goed vertrouwen, dat door Grieken-
land zo fl agrant werd beschaamd, is 
defi nitief voorbij. Of het opzetten van 
een Europees Monetair Fonds (EMF) 
op termijn noodzakelijk, danwel wen-
selijk is, dient te worden onderzocht. 
Indien verregaande maatregelen niet 
worden genomen, dan zullen de ge-
zonde Eurolanden zich moeten afvra-
gen of zij niet samen verder moeten 
met een nieuwe stabiele munt. Het 
valt te hopen dat dit paardemiddel 
niet hoeft te worden ingezet. De VVD 
en de FDP trekken als zusterpartijen 
één lijn: in het Europees Parlement, 
in de Tweede Kamer en in de Bonds-
dag. Nederland en Duitsland, de as 
van de Eurozone, zullen samen moe-
ten optrekken om hun belastingbeta-
lers en economieën tegen fraudeurs 
en potverteerders te beschermen.

Hans van Baalen 
Buitenlandse 

Zaken,Veiligheids- 

en Defensiebeleid, 

Industrie en Energie

Jeanine Hennis-
Plasschaert 
Burgerlijke Vrijheden, 

Justitie en Binnenlandse 

Zaken en Transport

Toine Manders 
Interne Markt, 

Juridische Zaken

 

Europa

www.toinemanders.eu

www.hansvanbaalen.eu

VS onderhandelt

met EU over bankgegevens
LUISTEREN – Eerder heeft u in 
LIBER al kunnen lezen over een 
mogelijk EU-VS akkoord over de 
grootschalige uitwisseling van 
bankgegevens en het verzet hierte-
gen vanuit het Europees Parlement. 
Het dossier kwam afgelopen febru-
ari tot een apotheose. Op 11 febru-
ari 2010 besloot het Europees Parle-
ment (op mijn advies) om niet met 
dit akkoord in te stemmen. Hiermee 
was het akkoord van de baan. 
Met het tegenhouden van het ak-
koord was de zaak echter niet af-
gedaan. Eind maart presenteerde 
de Europese Commissie een nieuw 
onderhandelingsmandaat. Aan de 
lidstaten de schone taak om het 
mandaat goed te keuren, en zo ge-
schiedde. De onderhandelingen 

met de VS zijn in de week van 3 mei 
van start gegaan. Ook nu weer zal 
het Europees Parlement aan het 
einde van de rit (al dan niet) instem-
ming moeten verlenen. 

Hoe de onderhandelingen precies 
zullen verlopen, en of deze tot het 
gewenste resultaat zullen leiden, is 
op dit moment nog niet te zeggen. 
Tijdens mijn bezoek aan Washing-
ton DC (27-30 april 2010) werd in 
ieder geval wel duidelijk dat de 
Amerikanen de boodschap van het 
Europees Parlement in goede orde 
ontvangen hebben. Dit werd nog 
eens bevestigd door vice-president 
Joe Biden tijdens zijn bezoek aan 
het Europees Parlement op 6 mei 
jl.: “The Obama-Biden administration 

is back in the business of listening. Lis-
tening to our allies. We understand your 
concerns.” Ik ben benieuwd ...

www.jeanineineuropa.nl

‘Brabant’ goed
voor bijna 10.000 hits

Basiliek in Oudenbosch
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Laat 9 juni geen stem
verloren gaan!

VOLMACHT – Spreek de komende 
dagen uw buren, familie, vrienden 
en kennissen aan en overtuig ze 
ervan om op 9 juni op de VVD te 
stemmen. Mochten zij zelf niet in 
de gelegenheid zijn om te gaan 
stemmen, dan kunt u dat bij vol-
macht voor hen doen. Het is van 
belang dat u niet alleen de gete-
kende stempas van deze persoon 

meeneemt naar het stembureau, 
maar ook een kopie van het iden-
titeitsdocument van de volmacht-
gever. De VVD is dé partij voor een 
solide economie, voor veiligheid: 
méér blauw op straat en voor een 
goede integratie/immigratie. 

Help de VVD 9 juni de grootste 
te worden!

Naast de zichtbaarheid van vele vrij-
willigers, posters op de verkiezings-
borden en alle mediaoptredens van 
Mark Rutte en zijn kandidaten, koopt 
de VVD ook reclametijd en ruimte in 
om onze standpunten over te bren-
gen op de kiezers. Hierbij een over-
zicht van alle middelen en de tijds-
planning daarvan. 
Daarnaast zetten we online reclame 
maximaal in. 

TV
Wat: reclamespotjes 
van 15 seconden 
Waar: Nederland 1, 2 en 3, 
RTL 4, 5, 7 en 8
Wanneer: van 24 mei t/m 9 juni

KRANTENADVERTENTIES
Wat: halve en hele paginagrote 
fullcolor advertenties
Waar: De Telegraaf, AD, alle regio-
nale Dagbladen, een groot deel van 

De seniorennetwerken kunnen tevre-
den zijn over de afgelopen procedure 
en vaststelling van het VVD-verkie-
zingsprogramma. In het najaar was 
al duidelijk dat het hoofdbestuur ook 
de mening van de senioren onder 
de VVD-leden over het programma 
wilde hebben. De netwerken hebben 
dan ook actief meegedacht bij de 
totstandkoming ervan. Uiteindelijk 
resultaat was dat de vertegenwoor-
diging in pensioenfondsen alsnog 
in het verkiezingsprogramma is op-
genomen als beklemtoning van een 
langlopende wens van de VVD-senio-
renachterban.
Voorts is toegevoegd dat, naast aan-
dacht voor veteranen, de bestaande 
nationale herdenkingsbijeenkomsten 
voor de burgerslachtoffers van WO II 

tengevolge van de Duitse bezetting 
en de Japanse bezetting op 4 mei en 
15 augustus, in stand blijven zolang 
daar de behoefte toe is. 
Een motie van de senioren om een 
fl yer met de seniorpunten te maken 
en mee geven aan alle kandidaatka-
merleden kreeg ruime steun.
“We hebben de afgelopen tijd al erva-
ren dat de partij goede ideeën heeft 
die senioren aanspreken en lazen dit 
ook terug in het conceptprogramma”, 
aldus Monique Boskma, voorzitter 
seniorennetwerken, ”maar met het 
overnemen en instemmen van de laat-
ste voorstellen uit de netwerken wordt 
een duidelijk signaal afgegeven dat de 
seniorennetwerken er toe doen!”
 

Verkiezingsprogramma
seniorenproof

Lessen uit Engeland
BEWEEG – Als prelude voor de Neder-
landse verkiezingen konden VVD-ers 
in het Verenigd Koninkrijk in mei al 
genieten van een spannende verkie-
zingsrace, waarbij de liberalen een 
verrassende rol speelden. De cam-
pagne was spannend en de peilingen 
liepen sterk uiteen. Met 9 juni in 
gedachten is het interessant naar de 
Britse ontwikkelingen te kijken. Tij-
dens het eerste UK TV-verkiezingsde-
bat ooit kwam Nick Clegg van de Li-
beralen Democraten als verrassende 
winnaar uit de bus. Clegg hamerde 
zijn boodschap erin, keek recht de 
camera in en leek direct met de kij-
ker te praten. De leiders probeerden 
zich stuk voor stuk te presenteren als 
degene die het beste wist wat het volk 
wilde: hierbij werd gretig gebruik ge-
maakt van anekdotes en gesprekken 
met burgers. 

Labour mikte op oude vooroordelen 
over de Conservative Party, de Con-
servatieven stonden voor “change”, 
en de Liberal Democrats voor nog 
meer “change”.  Daarnaast was de 
campagneorganisatie van de verschil-
lende partijen indrukwekkend. Dui-
zenden vrijwilligers gingen dagelijks 
de straten in. Er werd vrijwel direct 
gereageerd op ontwikkelingen, met 
als doel zo snel mogelijk na een ge-
beurtenis tienduizenden nieuwe fl y-
ers en billboards op straat te hebben. 

De resultaten zijn bekend en hebben 
als belangrijk gevolg dat met name 
de Libdems het kiesstelsel willen 
hervormen van het fi rst-past-the-post 
districtenstelsel naar een systeem van 
evenredige vertegenwoordiging. 

Als liberalen in Londen hebben wij 
drie wijze campagnelessen geleerd. 
Wees wendbaar en creatief, want al-
les kan morgen anders zijn. Zorg voor 
een betrokken, eerlijke en duidelijke 
boodschap, die mensen direct aan-
spreekt. Creëer een strakke campag-
neorganisatie om je boodschap snel 
op straat te krijgen. En natuurlijk: 
help je partij de grootste te worden 
door je steentje bij te dragen in ver-
kiezingstijd!

Mark Thiessen en Michelle van der Burg

De VVD Londen organiseert activiteiten 
voor liberalen in het Verenigd Koninkrijk. 
Voor meer informatie mail vvdlonden@
gmail.com, of zie http://london.vvd.nl 
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mboskma@commitconsulting.nl

(Advertentie)

Misschien hebt u het wel eens meegemaakt. Een overlijden betekent dat er 
veel geregeld en beslist moet worden. Dat legt een enorme druk op de 
nabestaanden, in een toch al emotionele periode. Dit kan bovendien 
leiden tot onnodige onzekerheid. Met de Vrije Keuze Polis maakt 
u al die belangrijke keuzes zelf. Eén keer, waarna alles voor u 
wordt vastgelegd en u geen zorgen meer heeft voor later.

De uitvaartverzekeraar met échte vrije keuze

Kies nu voor Facultatieve Verzekeringen!

Vrije Keuze Polis

Voordelen
•  Zeer scherpe premies
•  Echte vrije keuze uitvaartondernemer, crematorium of begraafplaats
•  Kinderen gratis meeverzekerd tot hoogste bedrag van één van beide ouders
•  Kosten voor repatriëring zijn gratis meeverzekerd
•  Aanzienlijk voordeel bij betaling via koopsom

www.facultatieve-verzekeringen.nl
Facultatieve Verzekeringen maakt deel uit van ‘de Facultatieve Groep’

Facultatieve Verzekeringen is lid van de Vereniging van Natura Uitvaartverzekeraars en het Verbond van Verzekeraars. 
De organisatie valt bovendien onder toezicht van De Nederlandsche Bank en van de Autoriteit Financiële Markten.

VVD-reclame van start
de huis-aan-huis bladen
Wanneer: 26 mei, 29 mei, 31 mei, 
2 juni, 3 juni, 7 juni, 8 juni en 
9 juni

BILLBOARDS
Wat: grote advertenties met daarop 
een duidelijke stelling
Waar: A2 Den Bosch, A2 Vianen, 
A2 Beek, A2 Neerijnen, A6 Almere, 
A7/A8 Zaandam, A10 Amsterdam 
Sloterdijk, A13 Rijswijk, A13 Delft 
Technopolis, A16 Dordrecht, A20 
Spaanse Polder, A27 Gorinchem, A27 
Breda, A28 Zwolle, A28 Hoogeveen, 
A50 Heteren, A50 Veghel
Wanneer: 30 mei t/m 9 juni

BUSHOKJES
Wat: advertenties in bushokjes met 
daarop een duidelijke stelling
Waar: 2850 bushokjes in heel Neder-
land 
Wanneer: 1 juni t/m 7 juni

WINKELCENTRA
Wat: advertenties met daarop een 
duidelijke stelling
Waar: 650 CenterSigns in winkelcen-
tra door heel Nederland
Wanneer: 31 mei t/m 6 juni

ZENDTIJD POLITIEKE PARTIJEN
Wat: 3 minuten durende televisieuit-
zending
Waar: Nederland 1, 2 en 3
Wanneer: 28 mei, 1 juni, 4 juni, 
7 juni

Herbert Zilverentant, de directeur 
van het Algemeen Secretariaat is per 
19 april wethouder in zijn woonplaats 
Leiderdorp geworden. Daarmee komt 
een einde aan zijn functie als direc-
teur van het Algemeen Secretariaat 
van de VVD. Tot aan de Tweede Ka-
merverkiezingen van 9 juni blijft hij 
nog zijn taken uitoefenen. Daarna zal 

Boudewijn Revis, hoofd communica-
tie en campagnemanager, de functie 
waarnemen, teneinde het hoofd-
bestuur de gelegenheid te geven in 
de opvolging te voorzien. Herbert 
Zilverentant heeft vanaf 2002 in ver-
schillende functies op het Algemeen 
Secretariaat gewerkt. De laatste vier 
jaar was hij directeur.

Directeur VVD Algemeen Secretariaat
vertrekt





Historische overwinning

2 JULI 2010

PREMIERSKANDIDAAT – Het is offi ci-
eel: voor het eerst sinds de oprichting 
in 1948 is de VVD de grootste partij van 
Nederland! De dag dat het gebeurde, 9 
juni 2010, zal ons nog lang bijblijven. 
Vanuit een strandpaviljoen bij het 
Carlton Beach Hotel in Scheveningen 
volgde een wit-oranje menigte de ver-
kiezingsuitslagen op de voet. Vanaf de 
eerste exit polls was duidelijk dat het 
ongekend spannend zou worden: de 
PvdA en de VVD stonden beide op 31 
zetels. Daarna ontspon zich een wed-
loop, waarbij een voetbalfi nale om de 
Wereldcup bleekjes af zou afsteken. 
Na de tellingen van Amsterdam kwam 
de VVD zelfs op 1 zetel achterstand. 
Veel mensen hielden de goede moed 
erin: “Toch een hele mooie winst.” Een 
enkeling dacht: “Het zal toch niet ge-
beuren, zo dicht bij de eindstreep?” Bij 
Rotterdam kwam de ommekeer; een 
prachtige score trok de stand gelijk en 
daarna begon een inhaalrace, die re-
sulteerde in de winst voor de VVD. Het 
uitzinnige publiek deed het strandpa-
viljoen op zijn grondvesten schudden.

OVERTUIGEND
Rond half vier ’s ochtends, toen 95% 
van de stemmen was geteld, kwam 
Mark Rutte vanuit zijn hotelkamer 
naar het strandpaviljoen om – zij het 
voorzichtig – zijn overwinning te clai-
men en de opgewonden VVD’ers toe 
te spreken: “Fantastisch dat jullie er 
allemaal nog zijn … Het lijkt erop dat 
voor het eerst in de geschiedenis de 
VVD de grootste partij van Nederland 
is!” De deinende massa scandeerde: 
“Marrek! Marrek! Marrek!” Er werd 
gelachen, omhelsd, hier en daar een 
traan weggepinkt. Het was een histo-
rische avond. 
Deze overwinning is het resultaat van 
het harde werk van vele mensen, en de 
vrucht van de jarenlange inspanning 
van de fractie en de hele partij. Vooral 
natuurlijk van onze lijsttrekker Mark 
Rutte, die het fantastisch heeft ge-
daan. Hij was ijzersterk tijdens de de-
batten, het meest overtuigend in zijn 
boodschap en, zonder enige twijfel, de 
beste premierskandidaat.

BESTE CAMPAGNE
De prachtige uitslag komt ook voor 
een groot deel op het conto van cam-
pagneleider Stef Blok en zijn team. 
Met een slimme strategie en aanspre-
kende slogans (‘De economie kan wel 
wat VVD gebruiken’, ‘Vandalen gaan 
betalen’, ‘Auto’s veroorzaken geen fi -

les, slecht beleid wel’) wisten ze een 
succesvolle campagne te voeren. De 
samenwerking tussen Tweede Kamer-
fractie, partijbureau en afdelingen in 
het land liep gesmeerd. Alle neuzen 
stonden één kant op. Onze dank gaat 
uit naar alle leden en vrijwilligers, die 
geholpen hebben om van deze cam-
pagne zo’n succes te maken. Niet voor 
niets hebben we de offi ciële prijzen 
in de wacht gesleept voor ‘beste cam-
pagne algemeen’ en ‘beste televisie-
spot’ van de vakjury van campagne-
bureau BKB.
Maar onze dank gaat vooral uit naar 
al die mensen in Nederland die op de 
VVD hebben gestemd. Zij hebben geko-
zen voor een nieuwe richting. Niet de 
boel bij elkaar houden, maar de boel 
in beweging brengen. Zij hebben geko-
zen voor een sterkere economie, voor 
meer veiligheid en minder kansarme 
migranten. Wij mogen hun vertrou-
wen niet beschamen. Zoals Mark Rutte 
in zijn slotspeech zei: “Vanaf morgen 
gaan we keihard werken om het ver-
trouwen, dat de kiezer ons heeft gege-
ven, waar te maken.”
De VVD gaat orde op zaken stellen. 
We gaan de overheidsuitgaven en de 
staatsschuld terugdringen en investe-
ren in onderwijs, politie en wegen. Dat 

ONDERWIJS

Niet systeem, maar

leerling centraal

WONINGMARKT

Einde Krakersparadijs

INTERVIEW

Afke Schaart:
‘Nederland kan een stuk
zakelijker worden
bestuurd’
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Mark Rutte

este mensen. Wat een fan-
tastische verkiezingsuit-
slag! Tot op het allerlaatste 

moment was het spannend, maar 
inmiddels staat het vast, de VVD is 
de grootste partij van Nederland. 
Een unicum in de geschiedenis.

Deze prachtige overwinning is het 
werk van vele mensen binnen en 
buiten de partij. Ons campagne-
team, de fractie, het partijbureau 
en al die leden die hebben meege-
holpen. Het is aan ú te danken dat 
we dit succes hebben behaald. 

Natuurlijk gaat mijn dank vooral 
uit naar alle kiezers die ons hun 
stem hebben gegeven. Zij hebben 
gekozen voor minder overheids-
uitgaven, voor meer banen, meer 
blauw op straat en beter onder-
wijs. Dit schept een verplichting, 
om hun vertrouwen waar te 
maken en keihard aan de slag te 
gaan.

De verkiezingen zijn achter de 
rug, nu begint het echte werk 
pas. Want de uitslag heeft geleid 
tot een ongekend gecompliceerde 
politieke situatie. De formatie zal 
ingewikkeld worden, en voor het 
nieuwe kabinet liggen grote opga-
ven in het verschiet. 

Maar als één partij deze klus kan 
klaren, is het wel de VVD. Wij heb-
ben vaker bewezen dat wij moei-
lijke keuzes niet uit de weg gaan. 
Dat komt doordat we een posi-
tieve partij zijn, met grenzeloos 
vertrouwen in de kracht van onze 
samenleving. De VVD wil het beste 
uit iedereen halen. Die instelling 
zullen we hard nodig hebben om 
Nederland door deze crisis te lood-
sen, en orde op zaken te stellen.

U kunt op onze inzet rekenen, ook 
de komende tijd!

LiberLEDENKRANT VAN DE VVD
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was ook de kern van het verkiezings-
programma, waarmee we deze cam-
pagne begonnen. Samen gaan we aan 
de slag om Nederland door deze crisis 
te loodsen en er sterker uit te laten 
komen. Dat zal niet altijd makkelijk 
worden, maar de VVD gaat moeilijke 
keuzes niet uit de weg. We zijn er al-
tijd eerlijk in geweest: iedereen moet 
inleveren. Natuurlijk zorgen we ervoor 
dat de zwakkeren in de samenleving 
steun krijgen en niet de dupe worden 
van de crisis.

UITDAGING
We hebben een spannende tijd voor de 

boeg. Door het gefragmenteerde  poli-
tieke landschap zal de formatie een 
fl inke klus worden. De VVD neemt als 
grootste partij het voortouw; een eer, 
maar ook een grote verantwoordelijk-
heid. 

De VVD is de grootste partij van Neder-
land, dankzij de inspanningen van ve-
len. Maar ook de komende tijd hebben 
we de steun van iedere VVD’er hard 
nodig. Samen moeten we er de schou-
ders onder zetten. Alleen zo zorgen 
we dat de overwinning van 9 juni nog 
lang zal nagalmen. Nederland kan wel 
wat VVD gebruiken. Permanent!

B

Formatie 
THORBECKEWEB – Bij het sluiten van Liber, maandag 21 juni, was in-
formateur Uri Rosenthal nog druk in gesprek met fractievoorzitters van 
diverse partijen om de coalitiemogelijkheden te bekijken. Helaas kunnen 
wij daarom niet actueel zijn met het laatste nieuws op dat gebied. Via de 
digitale nieuwsbrief Thorbeckeweb houden we de leden waarvan het e-
mailadres bij ons bekend is op de hoogte van het laatste nieuws rondom 
de formatie. 
Wilt u ook op de hoogte blijven van actuele zaken bij de VVD, voeg dan 
uw e-mailadres toe aan uw ledengegevens via www.vvd.nl/mijnvvd. 
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Gerrit Voerman, Bert van den Braak en 
Carla van Baalen (red.) – De Nederlandse 
eurocommissarissen

‘De Nederlandse eurocom-
missarissen’ is een bun-
del portretten van alle 
Nederlandse leden van 
de Europese Commis-
sie tot nu toe en die 
van haar voorganger, 
de Hoge Autoriteit van 
de Europese Gemeen-

schap voor Kolen en Staal. Van 
Dirk Spierenburg en Hans Linthorst 
Homan tot Frits Bolkestein en Neelie 
Kroes; in vlot geschreven hoofdstuk-
ken schetst een tiental auteurs hun 
persoonlijkheden en werkzaamheden 
in Straatsburg en Brussel. En passant 
krijgt de lezer een beeld van de ont-
wikkeling van het Europese samen-
werkingsproject en de praktijk van 
het Europese dagelijkse bestuur.

Amsterdam, 2010. ISBN: 9789085068211, 
353 pp., € 24,50.

Fred Keijzer – Filosofi e van de toekomst. 
Over nut en noodzaak van science fi ction
In 1865 schreef Jules Verne zijn be-
roemde roman Reis naar de maan. 
Destijds leek dit boek toch vooral het 
werk van een fantast, doch inmidde- 
ls weten wij wel beter. Ook tegen-
woordig worden nog vaak romans 
gepubliceerd die in de ogen van 
de lezers vooral tot de wereld van 
science fi ction behoren. Zou het ech-
ter niet zo kunnen zijn dat bepaalde 
ideeën die wij nu nog ‘onmogelijk’ 
achten, over pakweg honderd jaar 
gemeengoed zijn? 
Filosoof Fred Keijzer wil ons graag 
de ogen openen voor de mogelijkhe-
den van de wereld van morgen en de 
benodigde verbeeldingskracht die 
science fi ction daarbij biedt. Wat zou 
er gebeuren als mensen straks hon-
derden jaren oud worden en diverse 
genetische modifi caties tot de orde 
van de dag behoren? De wereld van 
science fi ction is wellicht dichterbij 
dan tot op heden vermoed.

Rotterdam, 2010. ISBN: 9789047702146, 
196 pp., € 17,95

Ori en Ron Brafman, Onderstroom - 
De onweerstaanbare dwang tot irratio-
neel gedrag
De gebroeders Brafman gaan in hun 
recent in het Nederlands verschenen 
boek Onderstroom op zoek naar de psy-
chologische onderstromen die men-
sen steeds weer verleiden tot irrati-
oneel gedrag. Diverse voorbeelden, 
ontleend aan wetenschappelijk on-
derzoek, maken duidelijk dat mensen 
lang niet zo onafhankelijk denken en 
handelen als ze zelf graag aannemen. 
Waarom lukt het bijvoorbeeld om 
tijdens een proef een simpel biljet 
van 20 dollar voor ruim 200 dollar te 
veilen onder Harvard-studenten? De 
kennis van dergelijke onderstromen 
geeft een beter inzicht in het mense-
lijk gedrag en kan er in de toekomst 
zelf toe leiden dat (grote) fouten wor-
den voorkomen. Voor liberalen is dit 
boek zonder meer een aanbeveling. 
Waar blijft immers het rationele indi-
vidu te midden van groepsdynamiek 
en irrationele handelingen?

2010. ISBN: 9789490574024, 231 pp.,
€ 16,99.
Bij Home Academy is Onderstroom 
ook als luisterboek verkrijgbaar. ISBN: 
9789085300625, € 16,99 (CD) of € 13,60 
(MP3).
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De SGP en de vrouw: een zaak voor liberalen?
GRONDRECHTEN – De uitspraak 
van de Hoge Raad van 9 april jl. in 
de zaak rond het vrouwenstand-
punt van de SGP heeft een golf aan 
reacties teweeg gebracht. De Hoge 
Raad oordeelde dat de Nederlandse 
staat maatregelen moet treffen, zo-
dat vrouwelijke leden van de SGP 
ook het passief kiesrecht binnen 
die partij krijgen. 

In een zaak die in wezen een afwe-
ging was tussen twee grondrechten, 
namelijk de vrijheid van vereniging 
enerzijds en het gelijkheidsbegin-
sel anderzijds, liet de Hoge Raad 
het gelijkheidsbeginsel zwaarder 
wegen. Hoewel de juridische strijd 
misschien gestreden is, duurt de 
discussie over het dilemma tussen 
vrijheid en gelijkheid voort. Wan-

neer is het gewenst dat de vrijheid 
voor politieke partijen ingeperkt 
wordt?

PIJNLIJK
De Staat was in cassatie van me-
ning dat het in een democratie 
essentieel is dat politieke partijen 
vrijblijven van staatsingrijpen, 
tenzij daarvoor ‘convincing and 
compelling reasons’ en een ‘pres-
sing social need’ bestaan. Dit legt 
het pijnlijke aspect van de SGP-
zaak bloot. Weinigen zagen in het 
vrouwenstandpunt van de SGP een 
overtuigende en dwingende reden 
om van buitenaf in te grijpen, want 
binnen het democratische stelsel is 
de SGP een gerespecteerde partij. 
Bovendien leek ook een dringende 
sociale noodzaak tot staatsingrij-

pen, zoals voorstelbaar wanneer 
een partij aanzet tot haat of geweld, 
afwezig. Binnen de SGP is immers, 
onafhankelijk van de buitenwereld 
of de Staat, al een beweging gaande 
richting een minder ondergeschik-
te positie voor de vrouw.
Dat deze discussie ondanks uitput-
ting van de juridische middelen 
blijft voortduren, geeft wellicht 
aan dat deze zaak in wezen een 
zaak voor politiek debat is en ei-
genlijk niet door een rechter kan 
worden beslecht. Wij kennen in 
Nederland formeel geen hiërarchie 
tussen grondrechten, juist omdat 
we willen voorkomen dat de Staat 
een waardehiërarchie aan burgers 
oplegt. Met een uitspraak door de 
Hoge Raad wordt de schijn opge-
houden dat dit een neutrale zaak 

van toepassing van recht is, terwijl 
een afweging tussen grondrechten, 
dus van fundamentele waarden 
in een samenleving, nooit een vol-
ledig neutrale zaak kan zijn. Het 
is dan ook een interessante vraag 
voor de toekomst of een dergelijk 
confl ict voortaan niet in het Parle-
ment in plaats van door de rechter-
lijke macht beslecht moet worden.

Dit is een ingekorte versie van een ar-
tikel van Charlotte Maas, dat eerder 
verscheen in ‘Vrijpostig’, de digitale 
nieuwsbrief van de Teldersstichting. 
U kunt zich gratis abonneren op de 
nieuwsbrief door u aan te melden op de 
website www.teldersstichting.nl. Daar 
kunt u ook het volledige artikel lezen.

UITGROEIEN – In het 
verkiezingsprogramma 
Orde op zaken heeft de 
VVD – naast de andere 

klassieke liberale thema’s econo-
mie, veiligheid, immigratie en inte-
gratie – stevig ingezet op onderwijs. 
Ieder kind verdient de beste kans om 
zijn talenten te ontwikkelen. Daar-
bij moet onderwijs zoveel mogelijk 
ruimte laten aan ieder individueel 
kind. ‘Met tal van onderwijsvernieu-
wingen is geprobeerd om gelijk te 
maken wat niet gelijk is. Leerlingen 
moet als gevolg daarvan teveel “pas-
sen in het systeem”. De VVD wil dat 
omdraaien, zodat het systeem zich 
weer aanpast aan de leerling. Alle in-
dividuen zijn immers verschillend, 
zowel in achtergrond als in ambities 
en talenten.’ Ook in de beginsel-
verklaring van de VVD wordt het 
belang dat liberalen aan onder-
wijs hechten nog eens extra onder-
streept.

OPTIMALE ONTPLOOIING 
De Duitse denker en politicus Wil-
helm von Humboldt onderbouwde 
in zijn bekendste werk Ideen zu einem 
Versuch die Grenzen der Wirksamkeit 
des Staats zu bestimmen de noodzaak 

tot individuele ontplooiing. Als ex-
ponent van de Duitse Romantiek en 
het zogenaamde Bildungsliberalismus 
onderstreepte Von Humboldt het be-
lang dat aan ieder individu de ruim-
te en kans zou worden geboden zich 
volledig te ontplooien. De ware vrij-
heid lag, aldus deze Duitse variant 
van het liberalisme, in de optimale 
ontplooiing – Bildung – van het indi-
vidu. Door in contact te komen met 
de wereld van de wetenschap, kunst 
en fi losofi e zouden individuen zich 
innerlijk kunnen vervolmaken. Een 
rigide onderwijssysteem dat geen 
ruimte liet aan kinderen beperkte 
als het ware de individuele vrijheid, 
omdat het kinderen onvoldoende 
in de gelegenheid stelde zichzelf 
te ontplooien. Von Humboldt was 
ervan overtuigd dat de wereld eind 
18e, begin 19e eeuw klaar was voor 
het Bildungs-ideaal. ‘Eindelijk heeft 
de mensheid een trap van cultuur 
bereikt, vanwaar zij zich slechts 
door de ontplooiingen van individu-
en verder kan ontwikkelen. Daarom 
zijn ook alle instellingen, die deze 
ontplooiing hinderen en die men-
sen tot een massa samenpersen, 
nu schadelijker dan voorheen.’ Het 
hoogste doel was Bildung en de poli-

Niet systeem, maar leerling centraal

Nieuw lid: Robert
van der Stouwe
“Ik reis veel voor mijn werk, en iedere keer als 

ik de Nederlandse krant weer lees na een reis, 

valt het me op hoeveel dingen er in Nederland 

gebeuren die echt niet kunnen. Zo vind ik dat de rechtspraak zich 

teveel richt op heropvoeding van de dader, waarbij het slachtoffer en 

de maatschappij op het tweede plan lijken te staan. Binnen de VVD 

zou ik graag meediscussiëren over dit thema, maar ook over bijvoor-

beeld het integratiebeleid. Net als de VVD vind ik de economie ook 

een belangrijk onderwerp. Want als het goed gaat met de economie, 

is dat goed voor iedereen, nietwaar?”

worden. Staatspaternalisme en een 
overmaat aan sturing in het onder-
wijs waren Mill dan ook een doorn 
in het oog. ‘De menselijke natuur 
is geen machine, die men naar een 
model kan bouwen en precies dat 
werk kan laten doen waarvoor hij 
gemaakt is, maar een boom, die naar 
alle kanten moet kunnen uitgroeien 
en zich moet kunnen uitbreiden, in 
overeenstemming met de innerlijke 
krachten die er een levend ding van 
maken.’
Het streven van de VVD naar onder-
wijs dat ruimte laat aan individuen 
zich op basis van hun eigenheid te 
ontwikkelen, past volledig in het ge-
dachtengoed van Von Humboldt en 
Mill. Niet gelijkheid en uniformiteit 
zijn het hoogste doel, doch individu-
aliteit en individuele vrijheid. Ook 
tegenwoordig zullen liberalen het 
met Mill eens zijn dat ‘Van alle din-
gen die de mensen tot stand hebben 
gebracht, van alle dingen waarvan 
men de vervolmaking en de verfraai-
ing terecht als een levenstaak kan 
zien, is de mens zelf stellig het be-
langrijkste.’

Fleur de Beaufort is als wetenschappelijk 
medewerker verbonden aan de Telders-
stichting. 
Meer lezen over Von Humboldt en Mill? 

www.teldersstiching.nl

www.teldersstiching.nl

tiek kreeg bij Von Humboldt slechts 
de taak toegedicht voorwaarden te 
scheppen, die individuele ontwikke-
ling mogelijk maakten.
 
GEEN MACHINE
In navolging van Von Humboldt 
ondersteunde ook de Britse fi losoof 
John Stuart Mill – die voortborduur-
de op het hoofdwerk van de Duitse 
denker – het belang van individuele 
ontplooiing en de ruimte die daar-
bij aan individuen geboden moest 

Individuele ontplooiing voorop.
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Toelatings- en

terugkeer-

regeling

Antillen en Aruba

De VVD wil dat het volgende kabi-
net, op basis van wederkerigheid, 
een regeling ontwerpt waarbij de 
instroom van kansarme, (crimi-
nele) Antillianen en Arubanen 
wordt tegengegaan. Kansarme, 
(criminele) Antillianen en Aruba-
nen die reeds in Nederland zijn, 
moeten terugkeren. De Antillen 
en Aruba kennen al strikte toela-
tingseisen en verblijfseisen voor 
Nederlanders. Daarbij wordt ge-
keken naar inkomsten en crimi-
nele antecedenten en staat het 
belang van de Eilanden voorop. 
Tweede Kamerlid Paul de Krom: 
“Het lijkt me dus redelijk dat wij 
van hen mogen eisen, wat zij van 
ons eisen. Die wederkerigheid 
hoort bij een volwassen relatie.”

Snoei in
subsidiewoud

De VVD wil een eenvoudig en sti-
mulerend subsidiebeleid. Een be-
leid waarbij de overheid zich niet 
overal mee bemoeit. Het aantal 
subsidies dat uitgekeerd wordt, 
kan zo drastisch omlaag en de 
effectiviteit kan omhoog. Als de 
subsidie niet direct aan de burger 
kan worden uitgelegd en niet dui-
delijk is welke doel ermee gediend 
is, wordt er wat de VVD betreft 
geen subsidie meer uitgekeerd. 
Besparing: 2,9 miljard euro.

Dader moet

rekening zelf

betalen

De VVD wil dat een onherroe-
pelijk veroordeelde voor een 
misdrijf gaat meebetalen aan de 
kosten van het eigen strafproces. 
Juist voor die situaties moet direct 
na de arrestatie beslag op geld en 
goederen mogelijk worden. “Bij 
verkeersboetes worden, irritant 
genoeg, de kosten van de inning 
van bijvoorbeeld de snelheids-
overtreding wel aan de goedwil-
lende burger doorberekend. De 
VVD wil daarnaast dat de positie 
van slachtoffers in het strafproces 
veel beter wordt. Zo wil de partij 
dat het mogelijk wordt dat al 
tijdens het proces (conservatoir) 
beslag kan worden gelegd op het 
vermogen van een verdachte in 
een strafzaak. Fred Teeven: ”Het 
komt te vaak voor dat slachtoffers 
na veroordeling van de dader met 
lege handen staan, omdat bij-
voorbeeld bankrekeningen dan al 
lang zijn leeggehaald of de auto 
of ander bezit niet meer op naam 
van de dader staat.” 

KORT
NIEUWS

Lees meer op www.vvd.nl 
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Met de VVD
sterker uit de crisis
BANENKAMPIOEN   – Met de klas-
sieke strijd van Links tegen Rechts 
viel er voor de kiezer op 9 juni jl. 
weer echt iets te kiezen. 

VVD-Tweede Kamerlid Frans Wee-
kers: “Deze verkiezingen gingen wat 
betreft de VVD echt over de vraag hoe 
wij het gapende gat in de overheids-
begroting zo snel mogelijk kunnen 
dichten. Dat betekent keuzes durven 
maken. De PvdA roept het hardst dat 
Nederland niet kapot bezuinigd mag 
worden. Maar het gevolg van de soci-
alistische uitstelpolitiek wordt pijn-
lijk duidelijk: met de plannen van 
PvdA loopt de staatsschuld onnodig 
op, stijgen de rentelasten en zijn het 
de gezinnen die het kind van de reke-
ning worden. De hogere rentelasten 
drukken andere uitgaven, zoals voor 
onderwijs en veiligheid, weg op de 
begroting. Een groot aantal kiezers, 
heeft de boodschap duidelijk begre-
pen: met de VVD kom je sterker uit 
de crisis.”

De staatsschuld bedraagt in 2023 
bij de VVD 170 miljard euro minder 
dan bij de PvdA. Per inwoner komt 
dat neer op een verschil van ruim 10 
duizend euro per persoon. Voor een 
gezin met twee kinderen is dat maar 
liefst 40 duizend euro. De rentelas-
ten zijn bij de VVD ook maar liefst 
zes miljard euro lager. Dat is bijna 
net zoveel als we uitgeven voor het 
voortgezet onderwijs.

ORDE OP ZAKEN
Met 31 zetels op zak staan de libera-

len te trappelen om orde op zaken te 
stellen. Volgens Frans Weekers kan 
het niet genoeg worden benadrukt 
dat het verkiezingsprogramma van 
de VVD leidt tot een structurele ver-
sterking van de economie en de ar-
beidsmarkt. Dat bleek eerder uit de 
doorrekeningen van het Centraal 
Planbureau (CPB). Weekers: “Onze 
prioriteit ligt bij een sterke econo-
mie. Dit bereiken wij door de fi nan-
ciën op orde te brengen en te investe-
ren in onderwijs, bereikbaarheid en 
veiligheid. Het CPB laat zien dat wij 
deze beloften kunnen waarmaken.”

GROTER DRAAGVLAK
Het VVD-programma betekent vooral 
goed nieuws voor de werkgelegen-
heid in Nederland. Die neemt op de 
lange termijn toe met bijna 6 procent. 
Dat komt in de praktijk neer op ruim 
400 duizend extra voltijdbanen.
Weekers: “Juist in deze onzekere 
tijden wil je mensen uitzicht kun-
nen geven op een baan. Werken be-
tekent namelijk niet alleen de kost 
verdienen voor jezelf of je gezin, het 
voorkomt ook sociale uitsluiting. 
Meer mensen aan het werk betekent 
een groter draagvlak voor essentiële 
voorzieningen: zorg, onderwijs en 
politie.”
Een gezond Nederland vraagt om 
een partij die keuzes durft te maken. 
Vraagt om een partij met het beste 
economische programma een partij 
die kampioen is als het gaat om het 
creëren van banen. Dat is de VVD”.

www.fransweekers.nl

www.brigittevanderburg.nl

Eindelijk einde aan Krakersparadijs
MISDRIJF – Dinsdag 1 juni 2010 was 
een historische dag voor Nederland 
en de VVD. Die dag stemde de Eerste 
Kamer in met het wetsvoorstel Kraken 
en Leegstand. Uiterlijk 1 oktober 2010 
treedt deze wet in werking. Daarmee 
komt na 30 jaar een einde aan Neder-
land, Krakersparadijs. Aan de hand 
van een aantal vragen aan Brigitte 
van der Burg, lid van de VVD-Tweede 
Kamerfractie en mede-initiatiefneem-
ster van de nieuwe wet, wordt duide-
lijk hoe dit succes tot stand is geko-
men.   

Het heeft 30 jaar geduurd voordat het 
kraakverbod er kwam. Waarom heeft het 
zo lang geduurd?

“In de loop der jaren is het wel ge-
probeerd. De laatste keer overigens 
in 2006 door toenmalig minister van 
VROM, onze Sybilla Dekker. Dat is 
toen helaas niet doorgegaan, omdat 
D66 uit de coalitie stapte. De reden 
dat ik denk dat het nu wel gelukt is, 
is in de eerste plaats de integrale aan-
pak die in dit wetsvoorstel is gekozen. 
Een belangrijk deel van de wet is ge-
wijd aan de aanpak van leegstand van 
winkels, kantoren en bedrijven. In de 
tweede plaats dat het maatschappe-
lijk draagvlak voor het kraken de af-
gelopen paar jaren in sneltreinvaart 
naar beneden is gegaan, mede door 
toedoen van de kraakbeweging zelf.” 

Voor de VVD is deze wet historisch, maar 
hoe heb jij het persoonlijk ervaren?
“In een woord: FANTASTISCH! Het 
gebeurt niet vaak dat Kamerleden 
wetsvoorstellen indienen en nog min-
der vaak dat deze door de Tweede en 
Eerste Kamer worden aangenomen. 
En als dit je dan lukt bij zo´n belang-
rijk wetsvoorstel in je eerste periode 
in de Kamer, is dat een heel bijzonder 
moment en voelt het als een zeer ge-
slaagde missie!”

Waarom is deze wet belangrijk voor wo-
ningbezitters?
“Arie Slob (CU), Jan ten Hoopen (CDA) 
en ik hebben altijd aangegeven waar-
om we de wet hadden ingediend. Wij 
zijn van mening dat je met je handen 
van andermans eigendom moet af-
blijven. Voor eigen rechter spelen met 

panden van woningcorporaties, ge-
meenten en huiseigenaren past hier 
absoluut niet bij. Bovendien kregen 
we vaak berichten over buurtterreur 
door krakers. Als je naast een kraak-
pand woont, vermindert de waarde 
van je huis en heb je vaak heel veel 
overlast door krakers. Daarom hebben 
we deze wet destijds ingediend.”

En concreet, wat levert de Anti-kraakwet 
op?
“Nu kraken een misdrijf is geworden, 
kan de kraker worden gestraft met 1 
jaar gevangenisstraf. Als er intimida-
tie of geweld is gebruikt, 2 jaar. Als 
het kraken in groepsverband gebeurt 
en er geweld wordt gebruikt kan het 
oplopen tot 2 jaar en 8 maanden. Wie 
op heterdaad wordt betrapt bij het 
kraken mag worden aangehouden. 
Krakers die in panden zitten die al 
gekraakt waren voor de inwerkingtre-
ding van de nieuwe wet zijn niet vei-
lig. Op basis van de nieuwe wet zijn 
ook zij strafbaar.”

Hoe denk je dat deze wet zal worden ge-
handhaafd? De gemeenteraad in Utrecht 
heeft namelijk laatst een motie aangeno-
men tegen het Kraakverbod en ook het OM 
zou er weinig in zien.
“Je moet niet vergeten dat het aan-
nemen van deze wet voor het linkse 
kamp (inclusief D66) een zware slag 
is geweest. De aanname van die mo-
tie in Utrecht is met name een show 
voor de bühne geweest. Het verbod 
op kraken is namelijk nu via het 

Brigitte van der Burg: ‘Missie geslaagd.’

strafrecht geregeld en is landelijk 
van toepassing. Het is niet zo dat een 
gemeente(bestuur) kan weigeren om 
de wet uit te voeren. Wel is het zo dat 
er in de driehoek OM, gemeente en 
politie prioriteiten gesteld kunnen 
worden en dat dit enige ruimte geeft. 
Maar ook dan is het niet zo dat kra-
ken ‘gedoogd’ kan worden. Mocht de 
handhaving onverhoopt onvoldoende 
zijn, dan zal ik er zeker de minister 
van Justitie op aanspreken en erop 
toezien dat de wet wordt gehand-
haafd!” 
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‘Ongekend spannend’
NEK-AAN-NEKRACE – De VVD vierde 
haar uitslagenavond dit jaar aan het 
strand van Scheveningen, bij de Carl-
ton Beachclub. Ruim negenhonderd 
leden woonden deze historische avond 
bij. Vanaf acht uur waren de deuren 
geopend en om negen uur wachtte 

iedereen met spanning de eerste exit-
poll af. Partijvoorzitter Ivo Opstelten 
reageerde op het podium op de 31-31 
race met de PvdA. Hij noemde de uit-
slag ongekend spannend en 
toonde zich enorm blij met 
de enorme zetelwinst 

ten opzichte van 2006. De nek-aan-
nek race duurde vervolgens nog tot 
diep in de nacht. De speciaal daarvoor 
in het leven geroepen VVD-band en 

The Frogettes zorgden in de 
tussentijd dat de sfeer 

er goed in zat. 

Maar naar mate de avond vorderde 
steeg de spanning naar een ongekend 
niveau. Het duurde uiteindelijk tot 
ruim half vier in de nacht voordat 95% 
van de stemmen was geteld en de over-
winning van de VVD niet meer mis kon 
gaan. Het grootste deel van de aanwe-

zigen was er nog steeds om Mark Rutte 
met een warm en lang applaus te ont-
vangen voor zijn eerste toespraak als 
fractievoorzitter van de grootste partij 
van Nederland. 
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Winnaar
“De grootste partij van Neder-
land”. Het klinkt fantastisch 
om dat te kunnen zeggen. Te-
rugblikkend op een zinderen-
de verkiezingsnacht, voelt het 
ook als een echte prestatie van 
topsportniveau.

Het resultaat is te danken aan 
teamwork. De afgelopen ja-
ren hebben we schouder aan 
schouder gewerkt voor een zo 
goed mogelijk resultaat. Deze 
overwinning is van ons alle-
maal: de leden van Groningen 
tot Breda, de bestuurders van 
Den Helder tot Roermond, 
politici van Weert tot Amster-
dam, actieve vrijwilligers, zo-
als de leden van de verkiezing-
programmacommissie en ook 
de vele professionals die voor 
onze partij werken: beleids-
medewerkers, voorlichters, ons 
Algemeen Secretariaat en de 
externe deskundigen die ons 
geholpen hebben. Alles stond 
in het teken van één doel, de 
neuzen stonden één kant op 
en de Nederlandse kiezer zag 
dat. We waren helder in beeld, 
met een consistente agenda 
voor Nederland. 

De regie achter dit alles is te 
danken aan het campagneteam. 
Twee jaar is gewerkt aan een-
dracht, teamwork, consisten-
tie en heldere boodschappen. 
Onder leiding van Stef Blok 
is dat tijdens de gemeente-
raadsverkiezingen geëffectu-
eerd en zo legden we de basis 
voor een succesvolle Tweede 
Kamerverkiezingscampagne. 
Met recht een militaire ope-
ratie, die terecht in de prijzen 
viel met awards voor beste TV- 
commercial  en beste campag-
ne algemeen.

Inmiddels gaan we door. Op 
rustige wijze zullen we als 
grootste partij in het formatie-
proces onze verantwoordelijk-
heid nemen. Gericht op het 
snel ter hand nemen van de 
economische crisis in dit land. 
Ook gaan we onder leiding van 
Mark Rutte verder met de per-
manente campagne. De VVD 
gaat niet op de lauweren rus-
ten. De Provinciale Statenver-
kiezingen dienen zich aan en 
in het najaar hebben we nog 
herindelingsverkiezingen. We 
zijn nog lang niet klaar met 
onze klus. 

Ivo Opstelten, partijvoorzitter

Professionalisering werpt vruchten af
DYNAMIEK - Na acht jaar dynamiek 
in het kloppend hart van de VVD èn 
de VVD-Bestuurdersvereniging nam 
Herbert Zilverentant op 10 juni jl. 
afscheid als directeur van het Alge-
meen Secretariaat van de VVD om 
zich volledig te gaan wijden aan het 
wethoudersschap in zijn woonplaats 
Leiderdorp.   

Herbert Zilverentant zijn loopbaan 
begon op ‘De Laan’ in juli 2002 met 
een duobaan: assistent-bestuurs-
zaken voor het Hoofdbestuur en se-
cretaris van de VVD-Bestuurdersver-
eniging. Dat betekende het begin 
van een dynamische periode, een 
turbulente tijd waarin het overlijden 
van Pim Fortuyn 2 maanden eerder 
en de slechte resultaten voor de VVD 
bij de verkiezingen – een verlies van 
14 zetels – de toon zetten. “Werk aan 
de winkel, dat was wel duidelijk. Mijn 
eerste taak was een nieuwe koers uit-
zetten voor de Bestuurdersvereniging. 
Door de combinatie van mijn baan, 
deels voor de vereniging en deels 
voor de partij, had ik goed zicht op 
de kruisbestuiving. Meer synergie en 
koppeling van activiteiten tussen par-
tij en vereniging waren de vruchten, 
die we na een tijdje konden plukken 
van onze inzet.” 

SPANNING ALOM
In 2004 werd Herbert gevraagd om 
heel even de taken over te nemen als 
partijvoorlichter. “Van een duo- naar 
een triojob. Deze interim-klus duurde 
uiteindelijk een jaar ... Gelukkig gaan 
er 24 uur in een dag en zitten er 7 da-
gen in een week”, lacht Herbert. “Die 
periode was vrij hectisch. In 2006 brak 
een roerige tijd aan na het vertrek van 
Jozius van Aartsen als fractievoorzit-
ter: de lijstrekkersstrijd tussen Mark 
Rutte en Rita Verdonk barstte los. Als 
partijbureau kregen we enorm veel 
vragen op ons af. We hebben toen 
voor het eerst een ledenraadpleging 
voor het lijsttrekkerschap gehouden. 
Tijdens deze ledenraadpleging – met 
een opkomst van 74 % – behaalde 
Mark Rutte een nipte overwinning. 
Wat de partij in die periode heeft 
meegemaakt, was ongelofelijk. Ook 
de hoeveelheid media-aandacht was 
onvoorstelbaar groot. Tijd om rustig 
adem te halen was er niet. Het op-
stappen in juni 2006 van Hirsi Ali als 
Kamerlid – dat indirect leidde tot de 
val van het kabinet – zorgde voor een 
nieuwe spannende verkiezingsstrijd. 
Rita Verdonk, nummer 2 op de lijst, 
behaalde meer voorkeursstemmen 
dan Mark Rutte. Intern ging de strijd 
nog door, wat culmineerde in sep-
tember 2007 met het vertrek van Rita 
Verdonk uit de fractie. Dit gebeurde 

-drie dagen voor onze al geplande Al-
gemene Vergadering. Resultaat: een 
opkomst voor het congres van 1.500! 
Een uitdaging voor ons team (ik was 
inmiddels als directeur van het Alge-
meen Secretariaat aangesteld) om dit 
logistiek voor elkaar te krijgen. Als par-
tijbureau hadden we het razend druk, 
honderden vragen en reacties van 
partijleden belandden bij ons op het 
bureau. Wij waren ter ondersteuning 
van het hoofdbestuur full-time bezig 
met het boven water houden van de 
partij. Na een extra ingelast congres 
in december is uiteindelijk de partij 
bij elkaar gebleven. Een moeilijke tijd 
voor de partij”, aldus Herbert.

‘WAR ROOM’
“Eigenlijk is het pas dit laatste jaar 
dat we de gevolgen van 2006/2007 
achter ons laten. Er is eenheid in de 
partij, het gevoel is er weer, de sfeer 
is terug, een bijzondere gewaarwor-
ding. Met de komst van Ivo Opstelten 
in 2008 is een vernieuwing ingezet, 
die positiviteit en verandering bin-
nen de VVD heeft gebracht. Zo heeft 
de permanente campagne prioriteit: 
continu zorgen dat de VVD in de pu-

Diner Ivo Opstelten
Foundation groot succes

bliciteit staat, klaar voor de toekomt 
door een gedegen fondsenwerving 
en trainingen aan partijleden. Ook 
is een professionele campagne-orga-
nisatie opgezet, waarvoor extra men-
sen aan het bureau zijn toegevoegd. 
Met de waterschaps- en Europese 
verkiezingen zijn nieuwe dingen uit-
geprobeerd. Zo wordt er veel meer 
via internet en sociale media gecom-
municeerd en is er campagne gevoerd 

op basis van stellingen. Stellingen die 
prikkelen, die stof tot nadenken ge-
ven en beklijven. Het campagneteam 
zit in één ruimte, de ‘war room’. Het 
‘warmlopen’ voor de waterschaps- en 
EU-verkiezingen leidde in maart jl. 
bij de gemeenteraadsverkiezingen 
al tot een fantastisch resultaat. De 
historisch bijzondere uitslag van de 
Tweede Kamerverkiezingen nu bijna 
een maand geleden zorgde voor een 
fantastisch slotakkoord!” 

KRACHT
Het doet Herbert zichtbaar goed. Hij 
is dan ook erg trots op het team dat 
alles uit de kast heeft gehaald om 
naar deze prachtige resultaten toe 
te werken. “Je ziet aan alles dat het 
partijbureau anno nu op een profes-
sionele manier politiek beleeft. Het 
is een jong gedreven team, nieuwe 
zaken zijn ontwikkeld, zoals ‘Mijn 
VVD’, een nieuwe website en heel veel 
gebruik van sociale media. Alles wat 
er nu op het partijbureau gebeurt, 
staat volledig in het teken van de 
permanente campagne. Mooi om te 
zien dat we een aantal jaar geleden 
als partij wel media-aandacht had-
den, maar dan vaak negatief. Nu heb-
ben we de aandacht van de media op 
een positieve manier. Ik hoop dat de 
partij haar professionaliteit van wer-
ken zal voortzetten en wens haar veel 
nieuwe leden toe! De liberalen zijn 
zeer verscheiden, juist het pluriforme 
gedachtegoed maakt dat de VVD geen 
kadaverdiscipline predikt, dat is abso-
luut de kracht van de VVD.”
In Leiderdorp is de VVD na een opposi-
tieperiode nu met twee wethouders in 
het College van B & W vertegenwoor-
digd. “Hoewel ik met pijn in mijn hart 
afscheid neem van mijn team in Den 
Haag en op een heel andere manier 
betrokken zal zijn bij de VVD-Bestuur-
dersvereniging, zal ik voor 100% mijn 
ziel en zaligheid leggen in een nieuw 
bestuurlijk avontuur!”, besluit Herbert.

Herbert Zilverentant: ‘Tijd om rustig adem te halen was er niet.’

DINEREN - Op Kasteel de Wittenburg 
in Wassenaar vond in mei het eerste 
diner van de Ivo Opstelten Founda-
tion plaats. De leden en de naamge-
ver van de Foundation troffen elkaar 
om van een heerlijk diner te genieten 
en te luisteren naar de bereikte doe-
len van de Foundation. 
Campagneleider en lid Stef Blok 
zette uiteen hoe de campagne voor 
de Tweede Kamerverkiezingen eruit 
kwam te zien. Voorzitter van de ver-

kiezingsprogrammacommissie Jan 
Anthonie Bruijn gaf een presentatie 
over de totstandkoming van het ver-
kiezingsprogramma. 
De Foundation bestaat nu een jaar en 
heeft inmiddels 48 leden. 
Wilt u meer informatie of wilt u 
graag lid worden van de Ivo Opstel-
ten Foundation? Neem dan contact 
op met Jelleke van Rantwijk.

j.van.rantwijk@vvd.nl

CARLTON BEACHCLUB

Wij onderhandelen
met het mes op tafel

Carlton Beach  •  Gevers Deynootweg 201  •  2586 HZ  Den Haag

www.carltonbeachclub.nl

Carlton Beachclub, een ‘buiten’gewone locatie aan zee!

Advertentie

Campagnemanager Boudewijn
Revis wordt directeur VVD
 
Het hoofdbestuur van de VVD heeft op 10 juni jl. Boudewijn Revis be-
noemd tot directeur van het Algemeen Secretariaat van de partij.
Boudewijn Revis was sinds 2008 als Hoofd Communicatie en Campagne-
manager de drijvende kracht achter de permanente campagne van de 
VVD. Revis volgt Herbert Zilverentant op, die na de gemeenteraadsver-
kiezingen van maart benoemd is tot wethouder in Leiderdorp. Het hoofd-
bestuur ziet in de persoon van Revis een goede match met de ambitie van 
het hoofdbestuur het Algemeen Secretariaat verder te ontwikkelen tot 
de professionele serviceorganisatie van de grootste partij van Nederland.
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Hans van Baalen 
Buitenlandse 

Zaken,Veiligheids- 

en Defensiebeleid, 

Industrie en Energie

Jan Mulder 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken en Transport

Toine Manders 
Interne Markt, 

Juridische Zaken

 
Europa

Israël verdedigd

In de commissie voor Buitenlandse 
Zaken (AFET) van het Europees Parle-
ment verdedigde Van Baalen de stel-
ling dat Israël op basis van de Oslo-ac-
coorden het recht heeft om schepen 
met bestemming Gaza op wapens en 
terroristen te doorzoeken. Hij vroeg 
de Israëlische regering om z.s.m. op-
heldering te geven over het enteren 
van o.a. het Turkse schip Marmora, 
waarbij doden vielen aan de kant 
van de opvarenden, die zich gewa-
penderhand tegen het doorzoeken 
verzetten. Inmiddels staat vast dat 
er nauwe contacten bestaan tussen 
de opvarenden en o.a. de Palestijnse 
terreurorganisatie Hamas. Het Israë-
lische onderzoek zou internationaal 
getoetst moeten kunnen worden.

HERVORMEN – De VVD vindt dat ook 
Europa in deze tijden van economi-
sche crisis moet bezuinigen, saneren 
en herstructureren. Dat levert Neder-
land een miljard extra op.

De lidstaten van de Europese Unie 
moeten door de economische crisis 
bezuinigen, herstructureren en fi nan-
cieel saneren. De VVD vindt het nor-
maal dat dan ook de EU de broekriem 
aantrekt, in plaats van de teugels laat 
vieren. Want voor het komende jaar 
stijgt de EU-begroting met 5%. “Onbe-
staanbaar”, aldus VVD-woordvoerder 
in de Tweede Kamer Han ten Broeke: 
“Met onze afdrachten als breekijzer 
en de crisis als aanjager, hebben we de 
kans om een eerlijkere nettobijdrage 
voor Nederland te regelen en fi nanci-
eel orde op zaken te stellen.” Deze ope-
ratie levert Nederland 1 miljard extra 
korting op, zo rekent de liberaal voor.

EERLIJK
Nog altijd betaalt Nederland veel 
meer contributie aan de EU dan verge-
lijkbare landen. De VVD wil een extra 
miljard aan Nederlandse EU-afdrach-
ten terughalen. Nederland betaalt 
dan niet langer 3 maar 2 miljard euro 
en loopt niet langer uit de pas met 
andere nettobetalers. Ten Broeke: “De 
inzet moet zijn om beduidend meer 

geld terug te halen uit Brussel. Niet 
alleen omdat het eerlijk is voor de Ne-
derlandse belastingbetaler, maar ook 
om Europa verder te hervormen, de 
inkomsten te verlagen en de uitgaven 
in te dammen. De geloofwaardigheid 
en het draagvlak van de EU hangen 
ervan af.”

UITDAGINGEN
Als de inkomsten en uitgaven van de 
EU door de lidstaten worden terug-
geschroefd, zal Europa tot keuzes 
gedwongen worden. De inzet van het 
volgende kabinet moet erop gericht 

zijn Europa terug te brengen tot haar 
kerntaken: burgers welvarender, vrij-
er en veiliger maken. Een Europa dat 
alleen nog geld uitgeeft aan datgene 
waar het effectiever en overtuigender 
opereert dan de lidstaten zelf. Een Eu-
ropa dat enkel nog uitgaven doet die 
passen bij de uitdagingen van deze 
eeuw, zoals op het gebied van ener-
gie, onderzoek en ontwikkeling, asiel, 
grensbewaking en migratie, criminali-
teit en terrorismebestrijding. Geldver-
slindende projecten als Straatsburg, 
kunnen wat de VVD betreft onmiddel-
lijk worden stopgezet.

Minder geld naar een beter Europa

VVD-campagne in de prijzen
CREATIEF – Nog voordat de verkie-
zingen daadwerkelijk plaatsvonden 
– op 6 juni jl. – viel de VVD-campag-
ne in de prijzen tijdens het grote 
Verkiezingsgala in de Amsterdamse 
Paradiso. Het campagneteam van 
de VVD won twee van de vier cate-
gorieën in de BKB Campagneaward 
2010: de ‘Beste TV commercial’ en 
de ‘Beste campagne algemeen’. 
De woorden van de BKB Campagne-
jury voor de VVD-campagne waren 
lovend. De Jury gaf aan weinig tijd 
nodig te hebben gehad om tot een 
eensluidend oordeel te komen over 
de beste campagne van 2010. De jury 
oordeelde dat de VVD er het beste van 
alle partijen in is geslaagd om een 
compacte, heldere en overtuigende 
boodschap te formuleren. Bovendien 
slaagde de partij erin om de verkie-
zingen tot een referendum over de 
eigen boodschap te maken. De Jury 
constateerde daarnaast dat “deze 

offensieve boodschap de resultante 
vormde van een uitgekiende campag-
nestrategie, die was gebaseerd op een 
correcte analyse van de onderliggen-
de electorale verhoudingen”.
Ook de prijs voor beste TV-commer-
cial ging naar de VVD. “Campagnes 
gaan altijd over hoop en vrees. Naar 
oordeel van de jury liet de VVD met 
de 15-secondenspotjes zien die les als 
geen ander te hebben begrepen. Een 
doorsnee kiezer, waar de kijker zich 
gemakkelijk mee kan identifi ceren, 
praat over zijn of haar zorgen, waar-
na de VVD in tekst de hoop op het 
scherm projecteert.” De VVD heeft 
dit, zo luidde het oordeel van de jury, 
op offensieve wijze gedaan voor haar 
drie speerpunten hypotheekrente-
aftrek, economie en veiligheid. Bo-
vendien heeft de VVD ook nog eens 
op creatieve wijze zendtijd ingekocht, 
tijdens de pauzes van het tweede RTL-
debat.

Campagneleider Stef Blok (links), campagnemanager Boudewijn Revis (tweede 
van links) en Mark Rutte nemen de prijzen namens de VVD in ontvangst.

Waar de grootste partij?

Het opkomstpercentage van deze verkiezing lag met 
75,40% onder dat van 2006 (80,35%). Op woens-
dag 9 juni hebben van de 12.524.152 kiesgerechtig-
den 9.442.977 personen hun stem uitgebracht. Hier-
van waren 9.416.001 geldige, niet blanco, stemmen. 
Blanco stemden 8.829 personen en ongeldig 18.147. 
De hoogste opkomst was op Schiermonnikoog met 
123,18%. Overigens kwamen alle waddeneilanden, 
met uitzondering van Texel, uit op een percentage 
hoger dan 100. De hoogste opkomst zonder invloed 
van vakantiegangers was in Rozendaal (92,17%). De 
laagste opkomst was in Rotterdam (64,45%). 

TOTAAL AANTAL STEMMEN EN KIESDELER
Het totaal aantal geldige, niet zijnde blanco, stemmen 
bedraagt 9.416.001 stemmen. Er zijn 150 zetels te 
verdelen. De kiesdeler bedraagt dus 62.773  51/150 
aan stemmen. Om met voorkeurstemmen te worden 
gekozen heeft een kandidaat meer dan 25% van de 
kiesdeler nodig, dus minimaal 15.694 stemmen.

Offi ciële uitslag verkiezing
leden Tweede Kamer van 9 juni 2010

Hans van Baalen heeft zich als scha-
duw-rapporteur van de liberale ALDE-
fractie in het Europees Parlement de 
eis gesteld dat IJsland niet tot de EU 
kan toetreden alvorens er een accoord 
is tussen IJsland en Nederland over de 
Icesave-verplichtingen. Van Baalen wil 
dat de verplichting tot een accoord 
met Nederland onderdeel uit gaat 

maken van het zgn. onderhandelings 
acquis. Het demissionaire kabinet 
in Nederland heeft, op voorstel van 
minister Verhagen van Buitenlandse 
Zaken, inmiddels diens veto op het 
openen van de toetredingsonderhan-
delingen met Nederland opgegeven, 
waardoor het zwaarste pressiemiddel 
aan Nederland is komen te ontvallen.

Hans van Baalen schaduw-
rapporteur voor IJsland

Meer toezicht op
Stabiliteitspakt
Euro

Van Baalen heeft er in het Europees 
Parlement op aangedrongen dat het 
toezicht op het Stabiliteitspakt voor 
de harde Euro door een onafhanke-
lijke instantie wordt uitgevoerd. Hier-
mee volgt de VVD zowel in de Tweede 
Kamer als in het Europees Parlement 
dezelfde lijn. Afgelopen weekeinde 
besprak Van Baalen de kwestie met 
de FDP-leider en vice-kanselier en mi-
nister van Buitenlandse Zaken Guido 
Westerwelle in Berlijn. De VVD en FDP 
hebben afgesproken z.s.m. gesprek-
ken aan te gaan met gelijkgezinde 
partijen in de EU.
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KENNISUITWISSELEN – Twee dagen 
na de Kamerverkiezingen kwamen 
circa vijfenzeventig VVD-wethouders 
– nieuwe en zittende - bij elkaar in 
Zeist. De groep verkeerde vanzelf-
sprekend in feeststemming, maar 
deelde ook het besef dat goede ver-
kiezingsuitslagen ook de verantwoor-
delijkheid met zich meebrengen om 
goed bestuur waar te maken. De 
groep verdiepte zich onder leiding 
van Luigi van Leeuwen in gemeente-
fi nanciën en de wijze waarop er kan 
worden bezuinigd en tegelijkertijd 
de overheid kan worden verbeterd. 
Omdat wethouderschap nooit voor 
de eeuwigheid is, werd ook stilge-
staan bij loopbaanperspectieven ná 
het wethouderschap. Tot slot von-
den gedachtewisselingen plaats over 
het thema integriteit. De maaltijden 
werden benut om verder te netwer-

ken en kennis te maken met een deel 
van de nieuwe Tweede Kamerfractie 
en de inleiders. Een nuttig weekend, 

waarvan de deelnemers aangaven 
dat het zinvol is om dit vaker te her-
halen.

VVD-wethouders klaar voor vier jaar goed bestuur

Wethouders met Tweede Kamerleden in gesprek.

Nieuw lid: Annemarie Maas
“Op mijn werk kom ik in contact met mensen met allerlei achter-

gronden en nationaliteiten. Ik zie daarom elke dag in de praktijk 

welke problemen er zijn op integratiegebied, maar ook wat er al 

wél is bereikt. De standpunten van de VVD over integratie slui-

ten het meest aan op mijn eigen ideeën: er moet veel aandacht 

worden besteed aan integratie, maar tegen uitwassen moet 

worden opgetreden. Ik vind dat de PVV teveel voorbij gaat aan 

de zaken die al bereikt zijn op integratiegebied. Toch vind ik niet 

dat de PVV bij voorbaat moet worden uitgesloten als coalitie-

partner, mits ze bereid zijn fl ink water bij de wijn te doen. We 

lopen namelijk het risico dat rechts teveel versnipperd raakt, en 

dan is de kans dat er een linkse coalitie van PvdA, GroenLinks 

en SP ontstaat, erg groot. Dit zou funest zijn voor de economie: 

Roemer spreekt over lastenverzwaring, terwijl lastenverzwaring 

de economie alleen maar verder de put in zou draaien.

Ik heb een druk leven met een full-timebaan, maar ik ga toch de 

mogelijkheid onderzoeken om actief te worden bij de VVD. Het 

is belangrijk dat mensen met frisse ideeën hun mening laten 

horen in de politiek. Ik zag dat er binnenkort een introductie-

weekend is. Dat lijkt me een goed begin!“

1. Mark Rutte 
2. Edith Schippers
3. Fred Teeven
4. Jeanine Hennis-Plasschaert
5. Stef Blok
6. Paul de Krom
7. Frans Weekers

8. Atzo Nicolaï
9. Charlie Aptroot
10. Betty de Boer
11. Halbe Zijlstra
12. Anouchka van Miltenburg
13. Han ten Broeke

14. Ineke Dezentjé Hamming-
 Bluemink
15. Willibrord van Beek
16. Cora van Nieuwenhuizen
17. Janneke Snijder-Hazelhoff
18. Malik Azmani
19. Helma Neppérus

20. Ton Elias
21. Mark Harbers
22. Brigitte van der Burg
23. Tamara Venrooy-van Ark
24. Anne Mulder
25. Erik Ziengs
26. Ard van der Steur

27. Klaas Dijkhoff
28. Helma Lodders
29. Anne-Wil Lucas-Smeerdijk
30. André Bosman
31. Afke Schaart 

De nieuwe Tweede Kamerfractie
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INTERVIEW 
 
In Interview krijgen VVD-leden 
die maatschappelijk actief zijn 
de ruimte om dat wat hen 
bezighoudt met anderen te 
delen. Voelt u zich daar zelf 
toe geroepen of kent u andere 
actieve of interessante VVD’ers? 
Uw suggestie(s) horen wij 
graag via email liber@vvd.nl of 
met een telefoontje naar 
070 3178887. 

dat de meeste werkgelegenheid 
creëert. Dat vind ik uitermate be-
langrijk. Werkende mensen zijn be-
langrijk voor dit land en een goede 
werkgelegenheid is goed voor bur-
gers en bedrijfsleven. Bovendien is 
het een uitstekend instrument om 
de integratie te bevorderen. Kortom, 
je vangt diverse vliegen in één klap. 
En je mag als overheid mensen, die 
maar lastig aan een baan kunnen ko-
men, best een beetje helpen. En voor 
degenen die niet kunnen werken, 
hebben we ons sociale stelsel. Dat is 
een prachtige verworvenheid, die we 
vooral moeten koesteren. Maar voor 
alle anderen geldt: meedoen! 

Wat in mijn ogen snel ter hand moet 
worden genomen, zijn de noodzake-
lijke bezuinigingen. De staatsschuld 
loopt op dit moment met 200 mil-
joen euro per dag op en dat kunnen 
we natuurlijk niet lang volhouden. 
In die zin zou de overheid best iets 
meer van de dagelijkse praktijk in 
het bedrijfsleven mogen hebben. Er 
moet een duidelijk plan van aanpak 
komen. Daarvoor moet voldoende 
draagvlak worden gevonden en dat 
plan moet vervolgens zo snel mo-
gelijk worden uitgevoerd. Als je een 
goed plan hebt, dan kun je dat ook 
veel beter aan de mensen uitleg-
gen. Wanneer mensen weten wat er 
aan de hand is en de noodzaak van 
maatregelen inzien, dan zijn ze – zo 
is mijn vaste overtuiging – ook veel 
eerder bereid de fi nanciële gevolgen 
te dragen.

VISIES
Een plan van aanpak is simpel een 
zaak van doelen stellen en die stap 
voor stap realiseren. En de Tweede 
Kamer is ervoor om het plan en de 
voortgang tegen het licht te houden. 
Zo simpel zouden de taakverdelingen 
eigenlijk moeten zijn. Nederland kan 
wat dat betreft wel een stuk zakelij-
ker worden bestuurd. In die zin zou-
den er ook meer ‘holistische’ visies 
moeten worden ontwikkeld. Nu zit 
een onderwerp als internetveiligheid 
bij drie verschillende ministeries, die 
alle drie een afwijkend beleid ont-
wikkelen. Dat is een gemiste kans. Er 
moet dus een totaalvisie komen en 
van daaruit moet worden gewerkt. 
Alles hangt nu eenmaal met elkaar 
samen en daar moeten we zakelijk, 
pragmatisch mee omgaan. En dat is 
precies wat ik wil gaan doen.”

me dat je altijd maar een deel van 
een omvangrijke portefeuille krijgt, 
maar ook dat blijft interessant. Over-
al is iets van te maken. Ik zal me op 
elk terrein met volle kracht inzetten.

Waar ik in ieder geval voor zal strij-
den, is het creëren van meer ver-
trouwen tussen ondernemingen en 
overheid. Om de economische crisis 
het hoofd te bieden, zal er een betere 
samenwerking tussen beide tot stand 
moeten komen. Ondernemers heb-
ben nu het idee dat ze meer last dan 
voordeel hebben van de overheid en 
dat is natuurlijk geen gezonde situ-
atie. Er zal dus iets moeten gebeuren 
aan bijvoorbeeld de lastendruk en de 
regelzucht. Aan de andere kant moet 
de overheid zich beter realiseren dat 
het noodzakelijke geld moet worden 
verdiend door de ondernemingen en 
dat ze dus condities moeten zien te 
creëren, waarbinnen die onderne-
mingen optimaal kunnen presteren. 
In die zin zal er bijvoorbeeld iets 
moeten veranderen aan het ontslag-
recht. Als dat wordt versoepeld, zijn 
bedrijven ook eerder bereid mensen 
aan te nemen. Maar zo zijn er meer 
terreinen waarop winst kan worden 
geboekt. De VVD is immers de partij 
voor hardwerkende Nederlanders.

WERKGELEGENHEID
De VVD heeft het partijprogramma 

“Ik ben in 1973 geboren in Zwart-
sluis, in de kop van Overijssel. Dat 
is bepaald geen liberaal bolwerk 
en ik kom dan ook zeker niet uit 
een VVD-gezin. Van jongs af ben 
ik geïnteresseerd in politiek en 
politieke verhoudingen en ben 
dan ook politicologie gaan stude-
ren. Aanvankelijk wilde ik graag 
nieuwslezeres worden, maar dat 
is er nooit van gekomen. Daarna 
heb ik nog een leergang Buiten-
landse Betrekkingen op Clingen-
dael gevolgd. Vooral de interna-
tionale machtsverhoudingen heb 
ik altijd razend interessant gevon-
den. In de tussentijd was ik lid 
geworden van de VVD. De liberale 
beginselen spraken me zeer aan. 
Daarnaast ben ik altijd voorstan-
der geweest van optimale kansen 
van zelfontplooiing; wie voor een 
dubbeltje geboren is, kan met 
hard werken en talent best een 
kwartje worden. En dat gedachte-
goed vind ik terug bij deze partij. 

Na mijn studietijd heb ik eerst een 
tijd bij Shell gewerkt. Daarna volgde 
KPN, waar ik opgeklommen ben tot 
directeur Public Affairs. Een mooie 
functie, waarin je veel internationale 
contacten hebt. 

OVERSTAP
Niet iedereen reageerde dan ook even 
positief toen ik de overstap naar de 
politiek wilde maken. Waarom zou 
ik mijn carrière in de waagschaal 
stellen? Waarom zou ik een mooie 
functie met een dito salaris willen 
inruilen voor een nieuw avontuur? 
Maar ik vind dat je elke kans moet 
grijpen. Zeker omdat ik de mogelijk-
heid kreeg om daadwerkelijk actief 
te worden op het terrein dat me altijd 
heeft geboeid en waarvoor ik ben op-
geleid. Ik heb eigenlijk geen moment 
geaarzeld. Ik ben dan ook razend 
benieuwd hoe me dat allemaal gaat 
bevallen.
Op de kieslijst kwam ik op nummer 
31 terecht en dat was, in de aanloop 

van de verkiezingen, ietwat teleur-
stellend. Zo goed stond de VVD er 
toen niet voor, maar de peilingen 
werden gelukkig steeds gunstiger 
voor onze partij. En werd mijn 
overstap ook steeds reëler. Uitein-
delijk bleek 31 een magisch getal 
te zijn. Op de avond van de verkie-
zingen stonden we aanvankelijk 
precies op dat aantal zetels, maar 
er bestaat natuurlijk altijd de mo-
gelijkheid dat er in de loop van 
zo’n avond een zetel afgaat. In 
die zin waren dat heel spannende 
uren. Je weet immers niet wat 
je de volgende dag gaat doen: of 
naar KPN, of naar de eerste frac-
tievergadering. Uiteindelijk werd 
dat het laatste.

VOORKEUR
Nu gaat het echt beginnen. Ik heb 
mijn voorkeur aangegeven voor 
portefeuilles waar ik gezien mijn 
achtergrond de meeste affi niteit 
mee heb. Uiteraard realiseer ik 

Afke Schaart, nieuw Tweede Kamerlid:

Nederland kan een stuk
zakelijker worden bestuurd

‘Uiteindelijk 
bleek 31 een 
magisch getal 
te zijn!’

Afke Schaart is op 9 juni jl. gekozen in de Tweede Kamer. De directeur Public Af-
fairs bij KPN stond als nummer 31 op de kieslijst en kwam zo precies in de Kamer. 
Tijd voor een nadere kennismaking met de vrouw die haar ervaringen binnen het 
bedrijfsleven wil benutten in haar nieuwe functie: “Een plan van aanpak is simpel 
een zaak van doelen stellen en die stap voor stap realiseren.”  Tekst: DICK ZOET

‘Goed plan met heldere
argumenten effent pad 
voor fi nanciële offers.’
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Werk is de 
beste manier om 

te integreren 

Met veel allochtonen gaat het goed in Nederland. Zij hebben een 
baan, een bedrijf of volgen een opleiding. Helaas geldt dat niet 
voor velen van hen. 39% van alle bijstandsgerechtigden is van 

niet-westerse afkomst, niet -westerse allochtonen doen 6 keer vaker een 
beroep op de bijstand dan autochtonen en de nettoparticipatie van niet-
westerse allochtonen is 14% lager dan van autochtonen. Aan die ontwik-
keling moet een einde komen.

VVD-woordvoerder De Krom: “De 
VVD wil dat zoveel mogelijk mi-
granten aan het werk gaan. Werk 
is immers de beste manier om te 
integreren.” De VVD stelt daarom 
een aantal maatregelen voor.
• De eerste tien jaar van verblijf 

geen recht op bijstand voor 
migranten. Dit bevordert de ar-
beidsparticipatie. De drempel 
voor de toegang tot de sociale 
zekerheid is te laag en daarmee 
ook de prikkel om aan het werk 
te gaan.

• Migranten moeten de Neder-
landse taal beheersen alvorens 
zij aanspraak kunnen maken op 
een bijstanduitkering. Daartoe 
heeft de VVD een wetsvoorstel 
ingediend dat regelt dat de aan-
vrager tenminste Nederlands op 
niveau A2 moet beheersen. Alleen als de migrant zich in het Neder-
lands goed verstaanbaar kan maken, is hij reëel beschikbaar voor de 
arbeidsmarkt, zoals de wet ook eist.

• De VVD wil een ingroeimodel voor de sociale zekerheid invoeren, waar-
bij (Europese) migranten hun WW-rechten geleidelijk opbouwen op 
basis van daadwerkelijk betaalde premies. Het is niet eerlijk dat zij die 
nauwelijks hebben bijgedragen aan de opbouw van ons sociale stelsel, 
daarvan wel volluit profi teren. 

•  Migranten die op latere leeftijd Nederland binnenkomen, kunnen en-
kel nog volledig AOW pensioenrechten inkopen tegen kostendekkende 
tarieven. Momenteel betaalt de Nederlandse belastingbetaler gemid-
deld Euro 25.000 bijals een migrant zich “inkoopt” in de AOW.  Het 
op solidariteit gebaseerde AOW-systeem komt daarmee onder druk te 
staan.

•  Tenslotte dient er ook een eind te komen aan de export van uitkeringen 
zoals kinderbijslag en kindgebonden budgetten naar niet EU-landen. 
De rechtmatigheid van het exporteren van deze uitkering is oncontro-
leerbaar en, zo is gebleken, zeer fraudegevoelig.

De VVD wil dat een volgend kabinet serieus werk maakt van dit pakket 
aan maatregelen, zodat integratie wordt bevorderd en ons sociale zeker-
heidstelsel betaalbaar blijft. Waar dit voorgestelde pakket aanpassing van 
internationale regels en verdragen vereist, moeten die worden heronder-
handeld.

Paul de Krom
Tweede Kamerlid

De laatste tijd wordt steeds 
vaker gepleit voor opheffi ng 

van de waterschappen als aparte 
overheid. Niet gehinderd door ken-
nis van zaken willen partijen scoren 
met dergelijke voorstellen. Ook pro-
vincies, die de hete adem in hun nek 
voelen om zelf als middenbestuur 
te worden opgeheven, zien kansen 
zo hun positie te versterken en hun 
bestaansrecht te verzekeren. Gretig 
proberen sommige provincies de 
waterschappen in te lijven als uitvoe-
ringsdienst. Dat zou leiden tot min-
der bestuurlijke drukte en bijdragen 
aan de bezuiniging van 29 miljard 
euro, waarvoor de rijksoverheid staat. 
Niets is minder waar!
Het opheffen of onderbrengen van 
de waterschappen bij de algemene 
democratie levert nauwelijks iets op 
en kan desastreuze gevolgen hebben 
voor de bv Nederland.

JALOERS
Van oudsher zijn de waterschappen 
verantwoordelijk voor het regionale 
waterbeheer. De 26 waterschappen 
in ons land hebben drie kerntaken: 
waterveiligheid, het juiste waterpeil 
en schoon oppervlaktewater. Dit om-
vat het beheer en onderhoud van de 
dijken, watergangen, de bemaling 
van diepe polders en het zuiveren 
van huishoudelijk en bedrijfsmatig 
afvalwater.
In het buitenland is men jaloers op 
de unieke wijze, waarop we het wa-
terbeheer in Nederland hebben geor-
ganiseerd. Dat zit hem vooral in het 
feit dat we een aparte overheid heb-
ben, een zogenaamde functionele 
democratie, die zich uitsluitend met 
regionaal waterbeheer bezighoudt en 
een eigen belastingheffi ng kent. Het 
ís dus niet een extra bestuurslaag, 
maar een náást gemeenten, provin-
cies en rijk staand orgaan. Hiermee 
wordt voorkomen dat er gekozen 
moet worden tussen bijvoorbeeld de 
renovatie van een gemaal of de bouw 
van een nieuwe sporthal, wat maat-
schappelijk doorgaans beter scoort. 

KIND VAN DE REKENING
Er bestaat dus een ‘waterscheiding’ 
tussen de waterveiligheid en de rest! 
In andere landen, waar het water-
beheer is ondergebracht in de alge-
mene democratie, geprivatiseerd 
dan wel versnipperd is en geen eigen 
belastingdomein kent, is goed water-
beheer dan ook vaak het kind van de 

rekening. We hebben dat recent nog 
gezien in de VS, Frankrijk, Engeland 
en dichter bij huis in België. In België 
hadden we recent nog een voorbeeld 
van hoe het niet moet: het Brusselse 
gewest beheert het rioolstelsel en 
voert af naar geprivatiseerde (!) afval-
waterzuivingsbedrijven. Toezicht op 
het rioolstelsel en wat er door wordt 
afgevoerd is niet duidelijk geregeld 
en dus ruziën de gemeenten, de ge-
westelijke regering en het bedrijf over 
de kwaliteit van het afvalwater. Het 
is gebruikelijk dat alle mogelijke ver-
ontreiniging daarin zit: van ‘gewoon’ 
particulier- of bedrijfsafvalwater tot 
hout, zand en puin! De pompen in 
het bedrijf in Brussel-Noord konden 
het niet meer aan en werden in af-
wachting van renovatie of vernieu-
wing uitgezet, met als gevolg dat het 
niet gezuiverde water mét alle ver-
ontreiniging rechtstreeks de rivier 
de Zenne inliep. De gevolgen voor het 
oppervlaktewater waren desastreus 
en zijn tot in het gebied bij Breda te 
merken geweest!
Juist de onafhankelijke positie van de 
waterschappen voorkomen dit soort 
toestanden in Nederland. 

ONBEKEND MAAKT ...
Qua beeldvorming valt er voor de wa-
terschappen nog een wereld te win-
nen. Te lang is vrijwel onzichtbaar op 
de achtergrond geopereerd, terwijl 
men zich veel sterker had moeten 
profi leren als de innovatieve, doel-
matige en deskundige overheid die 
ze zijn. En wat mag dat kosten? De 
fi nanciering van waterschapstaken 
gaat bijna volledig uit eigen belastin-
gen. Totale opbrengst waterschapslas-
ten 2010: 2,3 miljard euro. Percentage 
van de totale belastingdruk in Neder-
land: 1,6%, Ter vergelijking: totale op-
brengst gemeentelijke belastingen: 
7,8 miljard euro. Totale opbrengst 
provinciale belastingen: 1,4 miljard 
euro. De 26 waterschappen worden 
bestuurd door: 26 dijkgraven, 116 le-
den van het dagelijks bestuur en 709 
leden van het algemeen bestuur (de 
leden van het dagelijks bestuur zijn 
ook lid van het algemeen bestuur).
De totale bestuurskosten van alle 
waterschappen (dijkgraven, DB- en 
AB-leden, ondersteuning) samen, be-
dragen 23 miljoen euro per jaar.

NATUURLIJKE PARTNERS
De ambtelijke commissie die de mo-
gelijkheden voor bestuurlijke herin-

deling onderzocht, had de opgave te 
zoeken naar anderhalf miljard euro 
aan bezuinigingen; 23 miljoen euro 
zet dus niet veel zoden aan de dijk! 
Daar komt nog bij dat het aantal 
ambtenaren niet zal verminderen, 
want hoe je het ook organiseert, de 
specifi eke deskundigheid blijft no-
dig. Bij de waterschappen werken 
10.500 mensen, één procent van het 
totale ambtenarenapparaat in Neder-
land. Ook hier is dus geen winst te 
behalen. 
De gezamenlijke waterschappen heb-
ben een eigen voorstel gelanceerd 
aan het ministerie van Verkeer & 
Waterstaat om de rijksoverheid met 
honderd miljoen euro te ontlasten, 
onder meer door de overname van 
de fi nanciering van het Hoogwa-
terbeschermingsprogramma vanaf 
2011. Dit is momenteel de enige geld-
stroom die van het Rijk naar het regi-
onale waterbeheer vloeit! Daarnaast 
zijn er plannen om eenzelfde bedrag 
aan inverdieneffect te genereren ten-
einde de tarieven voor de burgers en 
bedrijven niet te laten stijgen. Dit kan 
door verdere opschaling en samen-
werking. De grootste besparingen, 
oplopend tot tweehonderd miljoen 
per jaar, zijn te realiseren door het 
gemeentelijke rioleringsbeheer te 
koppelen aan de zuiveringstaak van 
de schappen.
Gemeenten en waterschappen zijn 
hierin natuurlijke partners en willen 
gezamenlijk voor dit maatschappe-
lijke voordeel gaan dat ook de bur-
ger kosten - belasting - bespaart. De 
provincies worden gewaardeerd als 
gebiedsregisseur van ruimtelijke ont-
wikkelingen en als toezichthouder 
voor de waterschappen.
Dubbele inspanningen ten aanzien 
van de waterplanvorming moeten 
wel worden voorkomen.

WIJSHEID
Natuurlijk zijn er verbeteringen in 
de organisatie van de verkiezingen 
van de waterschapsbestuurders aan 
te brengen. Een belastinggebied zon-
der democratische controle kán niet! 
Voor een zo groot mogelijke legiti-
matie hebben directe verkiezingen 
de voorkeur, mits gebracht onder de 
Kieswet en mits deze verkiezingen op 
dezelfde dag gehouden worden als de 
gemeenteraadsverkiezingen. 
Het is afwachten wat er met de plan-
nen gebeurt en hoe de bestuurlijke 
herindeling uitpakt. Tot nu toe heb-
ben de waterschappen turbulente 
tijden altijd goed doorstaan. Zelfs 
Napoleon, die het liefst alles onder 
centraal gezag bracht, begreep toen 
hij ons land in 1795 innam, dat hij de 
decentrale waterschapsstructuur in 
tact moest laten. Hopelijk hebben de 
politiek verantwoordelijke bestuur-
ders van straks ook de wijsheid om 
iets dat goed functioneert niet af te 
breken. Zoals de Amerikanen zo tref-
fend zeggen: “If it aint broken, don’t 
fi x it!” Laten we onze wereldwijd ge-
roemde waterveiligheid niet in de 
waagschaal stellen.

Johan van Miltenburg
Fractievoorzitter in het Algemeen Bestuur 
van het waterschap Aa en Maas

GASTCOLUMN

INGEZONDEN BRIEVEN

Waterschap opheffen zet 
geen zoden aan de dijk  

Nieuw lid:
Dagmar Bos

“Sinds ik stemrecht heb stem ik eigenlijk al-

tijd al VVD. Mijn interesse in de politiek wordt 

alsmaar groter en ik sta achter veel standpun-

ten van de VVD. Met mijn lidmaatschap wil ik 

mijn stem eigenlijk een extra dimensie geven. 

Ik ben benieuwd hoe het er democratisch aan 

toegaat binnen de partij; wie weet ben ik al bij de eerste leden-

vergadering te vinden. Ook lokaal boeit de politiek mij enorm. Zo 

heb ik afgelopen weekend publicaties van de gemeente Hoogeveen 

gelezen en ga ik binnenkort naar de openbare vergadering van de 

gemeente. Dus wie weet zien jullie mij binnenkort ook wel als actief 

lid voor de VVD Hoogeveen!”

Johan van Miltenburg (blauw jack) met zijn VVD-fractieleden.
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Misschien hebt u het wel eens meegemaakt. Een overlijden betekent dat er 
veel geregeld en beslist moet worden. Dat legt een enorme druk op de 
nabestaanden, in een toch al emotionele periode. Dit kan bovendien 
leiden tot onnodige onzekerheid. Met de Vrije Keuze Polis maakt 
u al die belangrijke keuzes zelf. Eén keer, waarna alles voor u 
wordt vastgelegd en u geen zorgen meer heeft voor later.

De uitvaartverzekeraar met échte vrije keuze

Kies nu voor Facultatieve Verzekeringen!

Vrije Keuze Polis

Voordelen
•  Zeer scherpe premies
•  Echte vrije keuze uitvaartondernemer, crematorium of begraafplaats
•  Kinderen gratis meeverzekerd tot hoogste bedrag van één van beide ouders
•  Kosten voor repatriëring zijn gratis meeverzekerd
•  Aanzienlijk voordeel bij betaling via koopsom

www.facultatieve-verzekeringen.nl
Facultatieve Verzekeringen maakt deel uit van ‘de Facultatieve Groep’

Facultatieve Verzekeringen is lid van de Vereniging van Natura Uitvaartverzekeraars en het Verbond van Verzekeraars. 
De organisatie valt bovendien onder toezicht van De Nederlandsche Bank en van de Autoriteit Financiële Markten.

Liberaal Vrouwen
Netwerk op campagne

LIBELLEWEEK - Ook de liberale 
vrouwen staken de handen uit de 
mouwen tijdens de campagne voor 
de Tweede Kamerverkiezingen. In 
samenspraak met het campagne-
team kwam er een op vrouwen 
gerichte fl yer: Vrouwen Vinden 
Dat....., te verspreiden als kaart of 
als e-fl yer, en bijbehorende banners 
en posters.
De banners en posters waren de 
blikvanger tijdens de laatste dag 
van de Libelleweek. Maar niet 
minder belangrijk: Kamerleden 
en LVN’ers droegen met verve de 
boodschap uit bij grote aantallen 
bezoekers. Er waren heel veel posi-
tieve reacties. 
Als bijdrage aan de campagne vond 

ook een fundraising-event plaats 
in aanwezigheid van de Tweede 
Kamerleden Mark Harbers, Ineke 
Dezentje Hamming en Brigitte van 
der Burg.

Hun missie voor onderwijs, hoger 
onderwijs en cultuur paste uitste-
kend in de doelstelling van deze 
bijeenkomst: zorg ervoor dat de 
VVD op de kaart gezet wordt bij ie-
ders netwerk, draag de VVD-bood-
schap breed uit, en gebruik de 
fl yer of e-fl yer ter ondersteuning. 
Kortom zet de inktvlek in werking! 
Maar niet onbelangrijk: de fund-
raising heeft voor een groot deel 
bijgedragen aan de kosten voor dit 
extra campagnemateriaal.

Liberale training
in de Zuid Kaukasus

OPEN MINDED – Vrijwel direct na de 
geweldige verkiezingsuitslag van de 
VVD reisde een delegatie van VVD 
Internationaal in de vroege ochtend 
van 10 juni naar Georgië. Hier kwa-
men dertig jongeren van drie liberale 
partijen uit de Zuid Kaukasus bijeen 
om getraind te worden. 

Een belangrijk doel van de training 
is om de liberale partijen uit de ver-
schillende landen bij elkaar te bren-
gen. Daarom worden trainingen 
meestal buiten de stad gehouden, zo-
dat de deelnemers ‘s avonds niet de 
stad in kunnen met eigen vrienden, 
maar onderling integreren. 
VVD Internationaal is één van de 
weinige internationale organisaties 
die het lukt om politieke partijen uit 
deze verschillende landen tegelijker-
tijd te trainen. De landen van de Zuid 
Kaukasus kennen onderling name-
lijk nogal wat spanningen. De Kauka-
sus is al sinds mensenheugenis een 
kruispunt van culturen, religies en 
talen. De Zuid Kaukasus bestaat uit 
Georgië, Armenië en Azerbeidzjan. 
Vooral de enclave Nagorno-Karaback, 
die offi cieel bij Azerbeidzjan hoort, 
maar waar grotendeels Armeniërs 
wonen, zorgt voor grote spanningen 

tussen deze landen en de bevolking. 

IDEOLOGIE
De Liberale jongeren, wiens partijen 
allemaal lid zijn van de ELDR (de Eu-
ropese overkoepelende liberale partij) 
bleken erg open-minded en politiek 
geïnteresseerd. De eerste dag stond 
een algemene training over libera-
lisme op het programma. In deze lan-
den blijkt vaak dat de kennis over het 
liberalisme gering is. Ook al zijn ze 
lid van een liberale partij, het draait 
vooral om de partijleider en niet om 
de ideologie. De tweede dag werd er 
fl ink onderhandeld om een fi ctieve 
voorzitter van het Europees Parle-
ment te kiezen. Hierbij kwam erg 
veel creativiteit naar voren en bleek 
het met de onderhandelingsstrate-
gieën van de deelnemers wel goed te 
zitten. De laatste dag werd afgesloten 
met een campagnetraining, waarbij 
de deelnemers een campagneposter 
moesten ontwikkelen. 
Al met al een geslaagde training met 
een zeer veelbelovende groep liberale 
jongeren. Een bewijs dat de jonge 
liberale generatie in staat is om op 
een vreedzame wijze de bestaande 
problemen te overbruggen in de Zuid 
Kaukasus. 

Afrikaanse grondwets-
experts spiegel
voorgehouden
FUNDAMENTEN – Dat hulp aan 
Afrika niet over zakken geld aan cor-
rupte regimes hoeft te gaan, bewees 
oud-Kamerlid Jan Kees Wiebenga 
vorige maand in Kenia. Daar nam 
hij deel aan een uitwisseling tussen 
Afrikaanse politici over grondwets-
hervormingen. Drie dagen kennis-
deling over het herschikken van de 
fundamenten van een staat: “Neder-
land kan leren van de boodschap van 
maatschappelijke cohesie”. 

Op uitnodiging van het Nederlands 
Instituut voor Meerpartijen Demo-
cratie (NIMD), mede-opgericht en 
bestuurd door de VVD, kwamen van 
4 tot 6 mei Afrikaanse politici bijeen 
om te leren over het hervormen van 
grondwetten. Kenia, Ghana, Zimbab-
we en Zambia zitten middenin zo’n 
hervormingsproces, dat de basis van 
hun politieke bestel voor eens en 
voor altijd moet verstevigen. 
Waar in de Nederlandse context dit 
soort wijzigingen technisch klinkt, 
gaat het elders over veranderingen 

in het sociale weefsel van het land. 
Ter illustratie: in Kenia moet de 
nieuwe grondwet etnisch geweld, zo-
als na de verkiezingen van 2008, hel-
pen voorkomen. In Zimbabwe zal de 
constitutie verhinderen dat ooit nog 
één partij zoveel macht krijgt als die 
van president Robert Mugabe. Stuk 
voor stuk dus fundamenten voor het 
garanderen van machtsdeling en 
politieke stabiliteit. Het probleem 
in deze landen is dat de grondwet 
er decennialang het model van de 
Britse oud-kolonisator kende en er 
daardoor, net als in het Verenigd Ko-
ninkrijk zelf, beperkte ruimte voor 
samenwerking bestaat. 

COHESIE
Jan Kees Wiebenga, lid van de Raad 
van State en als oud-Europarlemen-
tariër kenner van de Europese ver-
dragen en grondwetten, voelde zich 
in Kenia allerminst volleerd: “Ne-
derland kan nog leren van de diepe 
noodzaak van maatschappelijke 
cohesie die deze Afrikaanse politici 

voelden. Ik heb leren beseffen dat in 
Afrika op hoog politiek niveau een 
aantal mensen buitengewoon grote 
kennis bezitten en daarnaast zeer in-
teger met hun verantwoordelijkheid 
omgaan.” Wiebenga koos er daarom 
voor zich terughoudend op te stellen 
en de aanwezige politici een spiegel 
voor te houden. “Drie waardevolle 
lessen die ik zelf in de loop der jaren 
heb opgedaan, heb ik genoemd: dat 
grondwetshervormingen, ondanks 
hun taaie totstandkoming, geen 
onmogelijke opgave zijn; dat het 
processen zijn die gewoonlijk jaren 
duren, in het geval van Europa bijna 
zestig jaar; en dat paradoxaal genoeg 
vaak pas na tragische gebeurtenissen 
zoals oorlogen de wil ontstaat voor 
grondwettelijke machtsdeling.”
Al was Wiebenga de enige niet-Afri-
kaanse politicus, hij voelde zich geen 
moment geïsoleerd in de discussies. 
“Dat bleek wederzijds”, aldus Wie-
benga. “Aan het einde van de confe-
rentie adopteerde de Ghanese dele-
gatie mij als hun buitenlid.”

Advertentie
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De Haya van Somerenstichting 
is het opleidingsinstituut van de 
VVD. Bent u lid van de VVD? Dan 
kunt u via onze stichting cursus-
sen volgen. Iedere kamercentrale 
heeft een functionaris O&T. De 
functionaris coördineert de cur-
sussen bij u in de buurt. Mocht 
een cursus niet ingepland zijn in 
uw regio dan kun u contact opne-
men met de functionaris O&T van 
uw kamercentrale.

U kunt met de cursussen uw in-
houdelijke kennis en praktische 
vaardigheden ontwikkelen. We 
geven cursussen over verschil-
lende onderwerpen. Naast kennis-
overdracht staan gezelligheid en 
informeel netwerken hoog bij ons 
in het vaandel. Het is een ideale 

manier om andere VVD-ers uit uw 
afdeling of regio te leren kennen.
     
Tevens bieden wij voor bestuur-
ders, fracties etc. maatwerk aan. 
Alle cursussen kunnen naar wens 
worden aangepast. Buiten het ge-
wone curricilum om bieden wij 
ook maatwerk aan op de volgende 
terreinen:
- Algemene Vergadering (AV)
- Besturen
- Dualisme
- Fractiemanagement
- Public relations
- Vergadertechnieken.

Kijk voor meer informatie op

VVD: Zeker nu,
maar ook voor later

VVD App voor iPhone en iPad

Senioren Netwerkcongres

TESTAMENT – De VVD zet zich al 62 
jaar in voor een liberale samenleving. 
Vrijheid, verantwoordelijkheid, ver-
draagzaamheid, sociale rechtvaardig-
heid en gelijkwaardigheid: zeker nu, 
maar zeker ook later. 
Sinds enige tijd wordt er actief aan 
fondsenwerving gedaan door de VVD. 
Er zijn veel verschillende manieren 
om geld te werven voor de VVD. Zo 
hebben leden massaal gereageerd 
op ons verzoek een extra donatie te 
doen aan de VVD. Hiervoor zijn wij 
erg dankbaar. 

Om het werk van de VVD te garan-
deren en te steunen, nu en in de 
toekomst, is er nog een middel inzet-
baar. U kunt de VVD opnemen in uw 
testament. U bepaalt zelf hoeveel er 
van uw nalatenschap naar de partij 
gaat. Een gift in uw testament van 
elke grootte zal de toekomst van de 
VVD helpen. Dit geld kan dan weer 
worden gebruikt om te bouwen 
aan de permanente campagne, die 
het liberale gedachtegoed beken-
der maakt onder een groot publiek. 
De VVD is door de Belastingdienst er-

kend als een organisatie die het alge-
meen nut dient (ANBI status).
Dit betekent dat de partij geen suc-
cessierechten betaalt. De gift is dus 
volledig inzetbaar voor de doelen van 
de VVD. 
Als u interesse heeft of graag meer 
wilt weten over de mogelijkheden 
dan kunt u geheel vrijblijvend con-
tact opnemen met de VVD, Jelleke 
van Rantwijk.

INHOUD – Sinds enige weken kun-
nen gebruikers van de iPhone en 
de iPad met behulp van de VVD 
App standpunten checken, het ver-
kiezingsprogramma bekijken, alle 
kandidaten raadplegen en met hen 
communiceren of direct lid worden 
van de partij. Daarnaast kunnen 
de laatste video’s, foto’s, nieuwsbe-
richten en Tweets worden bekeken. 
Bovendien kunnen gebruikers reage-
ren op stellingen van de VVD en hun 
mening of reactie via Twitter delen.
In tegenstelling tot andere politieke 
partijen kiest de VVD ook in de iPho-
ne en iPad App voor inhoud. Gebrui-
kers kunnen snel en eenvoudig zien 
hoe de VVD Nederland door de crisis 
wil loodsen. Daarnaast zijn stand-
punten, het verkiezingsprogramma 
en de achtergrond van alle kandida-
ten makkelijk te raadplegen.

De App volgt op de mobiele website 
die de VVD in februari, als eerste 
politieke partij, lanceerde. De lance-
ring van de App en de mobiele web-
site vormt een belangrijk onderdeel 
van de multimediale strategie van de 
VVD. De partij vindt het belangrijk 
dat de mobiele website multifuncti-

oneel, interactief en laagdrempelig 
is. Ook de reguliere website van de 
VVD is de afgelopen tijd verder ont-
wikkeld om aan deze voorwaarden 

te voldoen. Zo kunnen slechtzienden 
artikelen voor laten lezen en kan er 
een donatie worden gedaan met be-
hulp van iDEAL. 

UITDIEPEN – Op 10 september a.s. 
vindt al weer het vijfde Senioren Net-
werkcongres plaats. Tijdens dit con-
gres borduren we nog even voort op 
onderwerpen die tijdens verkiezings-
periode actueel waren en voorlopig 
ook nog wel even zullen blijven, zoals 
de arbeidsparticipatie en scholing 
van 50-plussers en de fi nanciering 
van de zorg.
Tijdens deelsessies krijgen de aanwe-
zigen de gelegenheid deze onderwer-
pen onderling en met de betreffende 
Kamerleden uit te diepen. Daarnaast 

is er natuurlijk volop gelegenheid te 
netwerken!

Sinds 1997 heeft vrijwel iedere provin-
cie een seniorennetwerk, vaak wordt 
hierbij aangehaakt aan Statenfracties. 
Deze netwerken vallen onder auspi-
ciën van de Stuurgroep Senioren. De 
netwerken zijn een klankbord en een 
extra podium voor iedere VVD’er die 
zich interesseert of bezighoudt met 
seniorenbeleid.

Datum: vrijdag 10 september 2009
Tijd:       10.00 – 17.00 uur
Plaats: Gebouw Tweede Kamer, Den 
Haag
Kosten:  € 15,-, 
Opgave deelname van 1 juli tot 1 sep-
tember  bij: 
Melte J. Nab, medewerker VVD-staten-
fractie Zuid-Holland
E-mail: mj.nab@pzh.nl
Adres : VVD-fractie PS Zuid-Holland, 
Postbus 90602, 2509 LP Den Haag
 
Wij verwachten een grote opkomst, 
dus vroegtijdig opgeven loont! 

j.van.rantwijk@vvd.nl

http://itunes.apple.com/nl/app/vvd-app

Opleidingen Haya van
Somerenstichting en
talentmanagement

www.vvd.nl/opleiding

Leden die een functie bekleden binnen hun afdeling kunnen tegen-
woordig via het Algemeen Secretariaat ook visitekaartjes bestellen. 
Stuur een mail naar materiaal@vvd.nl voor meer informatie en prijzen.

Visitekaartjes

Wouwbaan 132   4631 RV Hoogerheide  T  0164 – 66 01 14  E value@valueincontrol.nl  I www.valueincontrol.nl  

Value in Control is een erkende en onafhankelijke 
specialist in waarderingsvraagstukken, die garant 
staat voor professioneel advies. 

Uw belangen zijn het uitgangspunt en ons advies 
is eerlijk. Onze kennis en ervaring als Register-
accountant en als Register Valuator zijn daarbij 
voor u van essentieel belang.

Waardering bij bedrijfsoverdracht

Waardering bij geschillen

Waardering voor de jaarrekening

Begeleiding bij fi nanciering

Uitvoering van due diligence onderzoeken

Optreden als gerechtelijk deskundige
 (op persoonlijke titel)

Transactiebegeleiding

Advertentie
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Orde Op zaken - Het is zover, na 127 
dagen is de formatie afgerond! Voor 
het eerst sinds 1918 heeft Nederland 
weer een liberale premier. Donder-
dag 14 oktober presenteerde Mark 
Rutte zijn voltallige kabinet met de 
koningin op het bordes. Minister-
president Rutte kan aan de slag om 
orde op zaken te stellen in Neder-
land.

FOrmatieprOces
Het formatieproces was spannend 
en intensief. Al meteen na de ver-
kiezingsuitslag op 9 juni bleek dat 
het heel moeilijk zou worden. Des-
ondanks wilde Rutte vaart maken, 
om snel de noodzakelijke maatrege-
len te kunnen nemen om Nederland 
door de crisis te loodsen. Verschil-
lende combinaties werden onder-
zocht, en een groot aantal informa-
teurs mocht achtereenvolgend aan 
het werk: Rosenthal, Tjeenk Willink, 
(weer) Rosenthal en Wallage, Lub-
bers, Opstelten, weer Tjeenk Willink 
en tot slot nogmaals Opstelten. De 
wil tot samenwerken tussen CDA, 
VVD en PVV bleek het sterkst. Dit 
mondde uit in een liberaal-confes-
sioneel minderheidskabinet, met ge-
doogsteun van de PVV in de Kamer. 
De afspraken van de drie partijen 
werden vastgelegd in het gedoogak-
koord, dat deel uitmaakt van het 
regeerakkoord. Een bijzondere con-
structie, die ook ruimte biedt voor 
samenwerking met andere partijen.
Dat deze ingewikkelde formatie 
tot een goed einde is gebracht, is 
een ongelofelijke prestatie van 

Mark Rutte, Edith Schippers en alle 
andere betrokkenen. Bewust heb-
ben ze ervoor gekozen om vaart te 
maken, maar ook de tijd te nemen 
om tot een onderhandelingsresul-
taat te komen dat zoveel mogelijk 
recht deed aan de VVD beginselen 
en standpunten. 
Minstens even belangrijk was dat er 
een stabiel, ervaren kabinet werd 
samengesteld. Ook die missie is ge-
slaagd, met klinkende VVD namen 
als Opstelten (Veiligheid), Rosenthal 
(Buitenlandse Zaken), Schippers 
(Volksgezondheid), Kamp (Sociale 
Zaken) en Schultz van Haegen (In-
frastructuur en Milieu). Geslacht en  
huidskleur speelden voor Rutte 
bij de samenstelling van zijn ploeg 
geen rol, het ging om kwaliteit. „Ik 
ben heel trots op dit team,” zei hij. 

regeerakkOOrd
Het regeerakkoord heeft onmisken-
baar een liberale smaak en bevat veel 
maatregelen uit het VVD program-
ma. ‘Vrijheid en verantwoordelijk 
heid’ is de titel. De burger krijgt 
meer ruimte, maar daar staan ook 
verplichtingen tegenover. Het kabi-
net gaat ruim 18 miljard euro ombui-
gen, door de overheid kleiner te ma-
ken, en door subsidies en afdrachten 
aan ontwikkelingssamenwerking 
en Europa te beperken. Er komen 
minder bestuurders, minder minis-
teries, en minder politici. Bedrijven 
en culturele instellingen gaan meer 
op eigen kracht varen. Het kabinet 
gaat fors hervormen in de AOW en 
pensioenen, sociale zekerheid, de 
huursector en de zorg. Kernenergie 
wordt weer mogelijk, zodat Neder-
land niet afhankelijk blijft van ener-
gie uit instabiele landen. Aan de hy-
potheekrente wordt niet gemorreld 
en er komt geen kilometerheffing.
Daarnaast wordt er 3 miljard geïn-
vesteerd in beter onderwijs, zorg op 
maat, en infrastructuur. Er komen 
3000 agenten bij. Vandalen en over-
lastgevers krijgen lik op stuk, en er 
komt een strenger toelatingsbeleid 
voor vreemdelingen. Al deze maat-
regelen zullen er samen voor zorgen 
dat er in de samenleving een nieuwe 
dynamiek kan ontstaan, die leidt tot 
meer zekerheid en veiligheid, meer 
groei en kansen voor iedereen.

Fractie
De VVD fractie in de Tweede Kamer 
zal zich constructief opstellen, maar 
er tegelijk op letten dat het regeer-

Ivo Opstelten, de nieuwe minister 
van Veiligheid en Justitie, heeft 
per 11 oktober het voorzitterschap 
van de VVD neergelegd. Overeen-
komstig de reglementen heeft het 
hoofdbestuur een waarnemend 
voorzitter uit haar midden gekozen: 
de huidige vice-voorzitter Mark 
Verheijen. Verheijen nam in de af-
gelopen maanden het voorzitter-
schap al waar vanwege het infor-
mateurschap van Ivo Opstelten. Tot 
aan de algemene ledenvergadering 

in mei 2011 blijft Mark Verheijen 
waarnemend voorzitter. Begin 
maart 2011 zal het hoofdbestuur 
aan de partij de kandidaatstellings-
procedure bekendmaken, een 
profielschets publiceren en beslui-
ten of het hoofdbestuur zelf een 
kandidaat voordraagt. Tot die tijd 
concentreert de partij zich onder 
leiding van Mark Verheijen op de 
herindelingverkiezingen in novem-
ber en de provinciale statenver-
kiezingen op 2 maart 2011.

Henk Vonhoff 

onderdag 14 oktober 
stond ik op het bordes 
naast koningin Beatrix. 

Een gedenkwaardig moment, 
niet alleen voor mij persoonlijk, 
maar ook voor de VVD. Op 9 juni 
werden we de grootste partij. Nu 
zijn we ook de grootste regerings-
partij in een liberaal-confessio-
neel kabinet. Ik ben er trots op 
dat ik daar als eerste liberale 
premier in bijna honderd jaar 
leiding aan mag geven. Net zoals 
ik trots ben op het sterke en ent-
housiaste team en het herkenbare 
regeringsprogramma.

De ingewikkelde verkiezingsuit-
slag heeft een spannende for-
matieperiode opgeleverd. Maar 
wat telt is de uitkomst en die staat 
als een huis. We gaan Nederland 
sterker, veiliger en welvarender 
maken. Door te hervormen en 
de overheidsfinanciën op orde te 
brengen. Door een substantieel 
kleinere overheid die mensen en 
bedrijven de ruimte geeft. Door 
te investeren in de software en 
de hardware van onze economie 
– onderwijs en infrastructuur. 
En door een stevig veiligheids- en 
immigratiebeleid te voeren.

Voor mij persoonlijk breekt nu 
een hele nieuwe periode aan 
waarin ik geweldig veel zin heb. 
De fractie heeft in Stef Blok een 
prima nieuwe voorzitter en mijn 
spullen zijn verhuisd naar het 
Torentje. Of ik van daaruit elke 
maand trouw deze column kan 
blijven schrijven? De tijd zal het 
leren. Voor nu is mijn boodschap 
heel eenvoudig. Er is genoeg te 
doen. We gaan aan het werk!

Mark Rutte

akkoord ook daadwerkelijk wordt 
uitgevoerd. Stef Blok wil het kabi-
net houden aan de beloftes op het 
gebied van veiligheid, immigratie 
en overheidsfinanciën. Blok: “De 18 
miljard ombuigingen om het over-
heidstekort terug te dringen zijn 
absolute noodzaak. We gaan erop 
letten dat niet alleen de kaasschaaf 
wordt gehanteerd, maar dat het 
kabinet daadwerkelijk gaat hervor-
men.” De VVD zal opereren als het 
liberale geweten van de Kamer. Ze 
zullen het kabinet scherp volgen op 
de liberale kernwaarden, zoals ook 
letterlijk opgenomen in het regeer-

akkoord: “We beoordelen mensen 
niet op hun afkomst maar op hun 
toekomst, niet op hun geloof maar 
op hun gedrag, niet als groep maar 
als individu.”
Net als het kabinet, wil de fractie 
samenwerken met alle partijen. Op 
voorhand werd niemand uitgeslo-
ten, dat zal ook achteraf niet ge-
beuren. Bovendien zijn veel zaken in 
het regeerakkoord opengelaten, om 
gelegenheidscoalities te laten ont-
staan op verschillende onderwerpen. 
Zo komt het dualisme weer terug in 
het parlement.
  Vervolg pag. 3

Zie pag. 5

Op het bordes van Paleis Huis ten Bosch in Den Haag werden Mark 
Rutte en zijn ministersploeg voor het eerst gepresenteerd tijdens 
de welbekende bordesscene. 
Bovenste rij van links naar rechts: Edith Schippers (VVD), Melanie 
Schultz van Haegen (VVD), Jan Kees de Jager (CDA), Piet Hein  
Donner (CDA), Marja van Bijsterveldt (CDA), Hans Hillen (CDA), 
Henk Kamp (VVD) en Gerd Leers (CDA). 
Onderste rij: Uri Rosenthal (VVD), Mark Rutte (VVD), Koningin  
Beatrix, Maxime Verhagen (CDA) en Ivo Opstelten (VVD).

Het nieuwe kabinet

29 OkTOBer 2010

In Memoriam

Hoofdbestuur benoemt Mark Verheijen 
tot waarnemend voorzitter

Jaargang 6, nr 6

1173

Haya Van sOmerensticHting 

inschrijving kadertraining 
2011 geopend

Herindelingen

24 november 
verkiezingsdag

Fractie

steF blok 
Fractievoorzitter

5

in memoriam

Henk vonHoFF 
liberaal pur sang

Kabinet Rutte-Verhagen beëdigd

Aan het
werk!



29 oktober 2010

2   IDEE & DEBAT

De rechtse coalitie en de rechtsstaat
staatsrecHt - De rechtsstaat is 
tijdens de kabinetsformatie ineens 
in het brandpunt van de politieke be-
langstelling gesteld. Tegenstanders 
van het rechtse kabinet beroepen zich 
hier namelijk vaak op in een poging 
de door hen verafschuwde coalitie 
bij voorbaat verdacht te maken. Zij be-
weren dan bijvoorbeeld dat met de ge-
doogsteun van de PVV wordt ‘getornd’ 
aan de rechtsstaat (verontruste 
linkse CDA-leden), dat die rechtsstaat 
‘ernstige beschadiging’ zal oplopen 
(Van Agt in de Volkskrant) of zij me-
nen al te weten dat het nieuwe kabi-
net ‘toestaat dat grondrechten en 
fundamentele vrijheden ter discussie 
worden gesteld’ (PvdA-fractiestuk ‘De 
oppositiestrategie’).

Hartverwarmend zou deze brede  
steun van niet-liberalen voor de 
door liberalen vanouds bevorderde  
rechtsstaat zijn, indien wij konden 
aannemen dat die steun oprecht is 
en als degenen die nu alarm slaan 
zouden weten waarover zij spreken. 
Maar het lijkt er eerder op dat links 
Nederland en de linkervleugel van 
het CDA met ‘de rechtsstaat’ scher-
men om aan de eigen instinctmatige 
politieke afkeer van het nieuwe kabi-
net een moreel meer hoogstaand 
glans te geven.

De nieuwe rechtsstaat-adepten kun-
nen om te beginnen enige lesjes 

staatsrecht gebruiken. Want onder-
schrijven VVD en CDA door hun kabi-
net door de PVV te laten gedogen, 
meteen ook de opvattingen van Geert 
Wilders of maken zich op zijn minst 
verantwoordelijk maken voor al zijn 
uitlatingen? Geenszins. Premier 
Mark Rutte, vice-premier Maxime 
Verhagen en de andere ministers 
worden verantwoordelijk voor daden 
van het kabinet en uitspraken van de 
ministers; de fractievoorzitters (en 
–leden) van VVD, PVV en CDA in het 
parlement zijn de representanten 
van hun eigen politieke groepering- 
en, zij representeren niet hun coali-
tie- of gedoogpartners.

geVaar?
Vormt Wilders dan geen gevaar 
voor de rechtsstaat? Degenen die nu 
alarm slaan wijzen erop dat Wilders 
bepaalde grondwetsartikelen wil 
wijzigen of schrappen. Maar gesteld 
al dat zo’n wijziging de rechtsstaat 
zou ondermijnen, dan valt er in ie-
der geval weinig te duchten zolang 
de PVV niet over een twee-derde 
meerderheid in beide Kamers van 
het parlement beschikt. Want alleen 
met zo’n meerderheid kan een 
grondwetsartikel (in tweede lezing) 
worden gewijzigd. Dat vereist niet 
alleen medewerking van VVD en 
CDA, wat reeds niet te verwachten 
is als zo’n wijziging de rechtsstaat 
inderdaad zou ondermijnen, maar 

bij de huidige verhoudingen in de 
Tweede Kamer ook van minstens 24 
parlementariërs waarop de nieuwe 
coalitie niet steunt. Anders gezegd: 
de linkse partijen zijn er zelf bij: als 
zij gevaar voor de rechtsstaat duch-
ten dan vrezen zij kennelijk dat zij 
zelf hun poot niet strak zullen weten 
te houden.

Het druist niet per se tegen de  
rechtsstaat of de democratie in om 
een wijziging van de Grondwet na te  
streven; integendeel, onze Grondwet 
voorziet zelfs in de procedure om te 
komen tot een grondwetswijziging. 
Sommige van de partijen die nu het 
hardst ach en wee roepen – zoals 
D66 en GroenLinks – streven zelf ook 
grondwetswijzigingen na, bijvoor-
beeld door de koning(in) niet langer 
deel te laten uitmaken van de rege-
ring, wat alleen kan worden bereikt 
via…grondwetswijziging.

grOndwet
Het is hun goed recht dit na te streven 
(wat uiteraard niet wil zeggen dat 
zij op dit punt gelijk hebben). Even-
zo staat het een andere partij vrij 
op weer andere wijzigingen aan te 
dringen. Maar, werpen de nieuwe 
‘rechtsstaat’-vrienden ter linkerzijde 
tegen, Wilders wil artikel 1 van 
de Grondwet wijzigen, het artikel 
waarin de gelijke behandeling van 
ingezetenen is vastgelegd. Dat kan 
toch niet, dat is immers dé grond-

slag van onze rechtsstaat?
Over de wenselijkheid van het huidige 
grondwetsartikel 1 kan men zake-
lijk twisten, vooral ook over de vraag 
of het alleen verticale werking zou 
moeten hebben (de relatie staatbur-
gers) of tevens horizontale werking 
(tussen burgers onderling), zoals 
rechters het steeds meer zijn gaan 
uitleggen. Maar uit het feit dat het 
artikel als eerste wordt genoemd, 
mag geen rangorde worden afgeleid. 
Nederland kent uitdrukkelijk geen 
hiërarchie in grondrechten noch 
grondwetsartikelen die nooit kun-
nen worden gewijzigd (zoals Duits- 
land die wel kent). En tot 1983 stond 
de formulering van artikel 1 niet in 
de Nederlandse Grondwet; was ons 
land tot 27 jaar geleden dan soms 
geen rechtsstaat?

De linkse liefde voor de rechtsstaat 
zou aangenaam aanvoelen, indien 
ze oprecht was. Juist ter linkerzijde 
echter hebben tal van lokale linkse 
bestuurders al laten weten dat zij de 
nieuwe wet met het kraakverbod zul-
len gaan saboteren. Bestuurders die 
de wet aan hun laars lappen; over 
het ondermijnen van de rechtsstaat 
gesproken…. 

Patrick van Schie is directeur van de Prof.
mr. B.M. Teldersstichting. Een uitvoeriger 
versie van dit artikel staat in het september- 
numnmer van  Liberaal Reveil

Nieuw verschenen

De Teldersstichting 
publiceerde 4 oktober jl. 
het rapport Gen-ethische 
grensverkenningen. Een  

liberale benadering van ethische 
kwesties in de medische biotech-
nologie. Het eerste exemplaar werd 
tijdens een persconferentie over-
handigd aan Tweede Kamerlid Ton 
Elias, onder meer woordvoerder Me-
dische Ethiek. In het rapport komen  
ethische dilemma’s aan bod die te 
maken hebben met privacy, sociale 
druk, de beschermwaardigheid van 
het (ongeboren) leven en enhance-
ment. Er wordt gekeken naar preven-
tie geneeskunde, pre-implantatie 
genetische diagnostiek, (kiembaan) 
gentherapie en personalized medi-
cine. U kunt het rapport voor  15,- 
bestellen bij de Teldersstichting via 
info@teldersstichting.nl of 
070-3631948.

Telderslezing

De Indiase klassiek-liberale econoom 
Deepak Lal spreekt dinsdag 30 no-
vember tijdens de zesde editie van 
de Telderslezing. In zijn lezing zal 
Deepak Lal – naast hoogleraar ook 
president van de door Friedrich 
Hayek opgerichte befaamde Mont 
Pelerin Society – een klassiek-liberale 
visie geven op de kredietcrisis. Daar-
bij gaat hij ook in op lessen die 
politici en beleidsmakers kunnen 
leren voor de toekomst.

De lezing vindt plaats op 30 november om 
20.00 uur (inloop vanaf 19.30)  in de Nico-
laïkerk, Nicolaaskerkhof 8, te Utrecht. De 
lezing is gratis toegankelijk, maar opgave 
is verplicht via info@teldersstichting.nl 
of telefonisch via 070-3631948.
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cOpyrigHts  HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET NAKOMEN VAN 

WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN ZIJN, DIE

NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF VAN WIE DE CLAIM OP

GEBRUIKT MATERIAAL NIET BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ

VERZOCHT ZICH SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE 

STELLEN, MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAROP 

DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

discLaimer  DE REDACTIONELE INHOUD VAN LIBER 

KOMT OP ZORGVULDIGE WIJZE IN SAMENWERKING MET VELE 

PARTIJLEDEN EN -MEDEWERKERS TOT STAND EN GEEFT – TENZIJ 

ANDERS VERMELD – PER DEFINITIE DE STANDPUNTBEPALING 

VAN DE VVD WEER.

Leestips

Bram Buunk, Oerdriften op de werk-
vloer. Een evolutionair perspectief op 
organisaties. 
Waarom roddelen mensen, en kan 
dat nog nuttig zijn ook? Waarom 
ondervinden vrouwen die carrière 
willen maken, vaker tegenwerk-
ing van andere vrouwen dan van 
mannen? Waarom kan een nieuwe 
werknemer beter worden geselec-
teerd op basis van de eerste indruk 
tijdens een selectiegesprek dan na 
een ‘assessment’ of met behulp van 
andere psychologische tests? En 
waarom schoppen in de politiek de 
meest bekwame mensen het vaak 
niet ver, maar wel narcististische 
types die vooral goed zijn in het ge-
bruik van hun ellebogen?
Bovenstaande en andere sociale 
mechanismen worden door de 
Groningse hoogleraar psychologie 
niet alleen beschreven, maar ook 
verklaard vanuit hun functie in de 
menselijke evolutie.

Amsterdam, 2010, ISBN 9789035133815, 
335 pp.,  19,95.

Derk Jan Eppink, De Toren van Babel 
staat in Brussel. Pleidooi voor een 
Verenigd Europa van de Staten, 
Met dit boek luidt europarlementa-
riër Derk Jan Eppink zijn actie tegen 
de mogelijke komst van Europese 
belastingen in. Hij uit felle kritiek 
op het functioneren van de instel-
lingen van de Europese Unie en geeft 
de lezer een levendige impressie van 
de bureaucratie, het democratisch 
tekort en de drang tot overregule-
ring in de EU. De auteur waarschuwt 
voor het gevaar dat, wanneer de in-
stellingen nog machtiger worden, 
Europa in economisch en politiek 
opzicht zal afzwakken. Hoewel 
Eppink ten dele overtuigt, houdt hij 
een evenwichtige analyse van de tot-
standkoming van EU-beleid achter-
wege. Hierdoor wekt de auteur soms 
iets te gemakkelijk de indruk dat 
Europa afstevent op een nieuwe 
Sovjet Unie. 

Tielt (B), 2010. ISBN: 9789020990768, 
176 pp.,  17,95.
   
T. van Leeuwen en A. Stofberg,  
De Gouden Koets. Van Amsterdams 
geschenk tot nationaal symbool, 
Bij autofabrikant Spyker denken de 
meeste mensen in eerste instantie 
aan exclusieve sportwagens, en 
sinds kort wellicht ook aan de over-
name van het Zweedse Saab, maar 
zeker niet aan de Gouden Koets 
waarmee Koning Beatrix jaarlijks 
op Prinsjesdag van haar Paleis naar 
de Ridderzaal wordt gebracht. Toch 
waren het de gebroeders Spyker 
die in hun rijtuigenfabriek – later 
zou het pas een automobielfabriek 
worden die in 1926 werd opgeheven 
– eind negentiende eeuw de Gouden 
Koets bouwden. In het onlangs ver-
schenen prachtig geïllustreerde 
boek over de Gouden Koets staan 
veel wetenswaardigheden over het 

pronkstuk, rond-
om ontstaansge-
schiedenis, uit-
voering, decora-
ties et cetera. De 
historische foto’s 
zijn zonder meer 
een aanrader.

Zwolle, 2010, ISBN: 200 pp.,  29,95.

Ik al een keer eerder lid geweest van de VVD 

en de recente ontwikkelingen rondom het 

kabinet hebben ertoe geleid dat ik weder-

om lid ben geworden van de VVD. Mensen 

zeuren vaak over de politiek, maar ik vind pas 

dat je daar over mee kan praten als je ook er-

gens aan deelneemt. Overigens ben ik zeer te 

spreken over de aangewezen bewindspersonen voor Rutte 1. In een 

dergelijke constructie als deze kan de ervaring van deze politici erg 

goed van pas komen. Oorspronkelijk kom ik uit Overijssel en vind 

het dan ook erg leuk dat Henk Kamp deel uit gaat maken van dit 

kabinet. 

Nieuw Lid: Julie Bruijn (34), Den Haag

Maak kennis met het netwerk
Liberaal Publiek

Liberaal Publiek is het ambtenaren-
netwerk van de VVD, waar op dit 
moment zo’n  350 belangstellenden 
deel van uitmaken. Tijd voor een  
nadere kennismaking.

wat is Het dOeL Van LiberaaL 
pubLiek?
Het versterken van de relatie van 
VVD-ambtenaren met de partij is het 
hoofddoel van Liberaal Publiek. Dit 
doen we door inzichtelijk te maken 
waar VVD ambtenaren zitten en wat 
hun expertise is, door onderling 
contact en ideeënuitwisseling. En 
we benutten het netwerk voor de 
rekrutering van VVD-ers op stake-
holdersposities binnen het publieke 
domein.

is dit netwerk nOdig? 
Ja. We houden elkaar goed op de 
hoogte en voorzien elkaar indien 
nodig van relevante informatie  
zodat VVD-ers nog beter voor de dag 
komen bij een debat, interview of 
sollicitatie. 

wat dOen juLLie cOncreet?
We organiseren inhoudelijke bijeen-
komsten met prominente VVD-ers. 
Daarnaast informeren we de leden 
van het netwerk middels maande-
lijkse nieuwsbrieven over relevante 
vacatures bij de overheid en functies 
als bestuursadviseur en politiek as-
sistent voor VVD bestuurders. We 
zijn ook op linkedin te vinden. 

Elk netwerk bestaat bij de gratie van 
mensen die iets willen bijdragen. 
Ieder initiatief wordt door ons toege-
juicht. Wil je je aanmelden? Dat kan 
via liberaalpubliek@vvd.nl of via de 
linkedin groep ‘Liberaal Publiek’. 
Tijdens de ALV van 13 november 
in Papendal organiseren we een 
netwerkborrel. Je bent daarbij van 
harte welkom.

Joris den Bruinen
Trekker Liberaal Publiek



Stef Blok
fractievoorzitter
nieuw bestuur - De Tweede 
Kamerfractie van de VVD heeft sinds 
12 oktober een nieuw fractiebestuur: 
Stef Blok (voorzitter) Anouchka van 
Miltenburg (vice-fractievoorzitter), 
Willibrord van Beek (secretaris), 
Helma Neppérus (personeel en  
financiën) en Mark Harbers (partij-
contacten). 

Stef Blok werd op 6 oktober al una-
niem verkozen tot opvolger van Mark 
Rutte. Hij was nauw betrokken bij 
formatiebesprekingen en is goed op 
de hoogte van de achtergronden bij 
het Regeerakkoord. Met zijn brede 
kennis en vele jaren ervaring geldt 
hij als de perfecte man voor de baan. 
Als Kamerlid deed hij de woordvoe-
ring over sociale zaken, pensioenen, 
economische zaken, volksgezond-
heid en integratie. Ook was hij voor-
zitter van de parlementaire onder-
zoekscommissie integratiebeleid en 
bovendien campagneleider van de 
VVD bij de succesvolle Gemeente-
raad- en Tweede Kamerverkiezingen 
2010. ‘Een Blok waar we op kunnen 
bouwen,’ aldus Tweede Kamerlid 
Charlie Aptroot.

Blok gaat het kabinet kritisch volgen. 
“De VVD-fractie is goed voor haar 
handtekening onder het Regeerak-
koord, maar de uitvoering wordt een 
hele opgave. Het kabinet gaat stevig 
bezuinigen, er komen 3000 agenten 
bij en grote hervormingen in de so-
ciale zekerheid en de zorg. We gaan 

er voor zorgen dat de maatregelen 
echt genomen worden, zodat Neder-
land sterker uit de crisis komt.”
Wat Blok betreft wordt de VVD-frac-
tie het liberale geweten van de Ka-
mer. “Namens haar bijna 2 miljoen 
kiezers zal de VVD-fractie het aan-
staande kabinet scherp gaan volgen 
op liberale kernwaarden”, zei hij na 
zijn uitverkiezing. “Daarbij dient de 
overheid respect te hebben voor alle 
mensen in dit land, ongeacht hun 
huidskleur of godsdienst. Homo’s en 
hetero’s behandelen we in dit land 
volstrekt gelijk.”

Het voorzitterschap beschouwt Blok 
als een eervolle taak waarbij zijn 
twaalf jaar ervaring als Kamerlid 
goed van pas zal komen: “Ik ga deze 
mooie klus met veel plezier doen.” 
Blok is getrouwd en heeft een zoon.
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KOrt
nieuws
Terschelling
niet op slot

De VVD wil van de betrokken 
ministeries weten wat zij gaan 
doen om de problemen met de 
te strenge natuurregelgeving op 
Terschelling aan te pakken. Daar 
heeft de Raad van State onlangs 
een bestemmingsplan voor het 
buitengebied afgekeurd, waar-
door zo’n 60 bouwplannen in 
ieder geval tot volgend jaar juni 
niet doorgaan. ”Ergens gaat er 
iets helemaal fout als natuur-
regels zo ingewikkeld zijn, dat 
zelfs gemeenten er niet meer uit 
komen. Dan schiet het allemaal 
zijn doel voorbij”, aldus Tweede 
Kamerleden Helma Lodders en 
Anne-Wil Lucas-Smeerdijk. 

Scherpere eind-
exameneisen

Vanaf schooljaar 2011-2012 
moeten havo- en vwo-leerlingen 
gemiddeld een voldoende halen 
voor het centraal examen. De 
VVD pleit al jaren voor strengere 
eisen in het voortgezet onderwijs. 
“Het is absurd dat je een diploma 
kunt halen met gemiddeld een 
onvoldoende voor je centrale  
eindexamen.”
VVD-onderwijswoordvoerder Ton 
Elias hield tijdens een Kamerde-
bat een warm pleidooi om nu ook 
door te pakken. Uitstel noemde 
hij onverantwoord, want niveau-
verbetering in het onderwijs is 
volgens de VVD dringend nodig.

bel-lazerd.nl

Volgens ontevreden klanten zoud-
en telecomproviders zich schuldig 
maken aan het op de hele minuut 
afronden van telefoongesprek-
ken. Dat leidt tot hogere tele-
foonkosten. VVD-Kamerlid Afke 
Schaart: “Mensen die een minuut 
en een seconde bellen, betalen nu 
voor de volle twee minuten. En 
als je iemand belt en de voicemail 
staat aan, dan ben je direct al een 
belminuut kwijt. Het komt er dus 
op neer dat klanten fors betalen 
voor iets wat ze niet krijgen. Wij 
vinden dat echt niet kunnen”.
Schaart hoopt via het meldpunt 
www.bel-lazerd.nl meer inzicht 
te krijgen in het aantal gedu-
peerden.

Geen Europese 
geluidsnorm voor 
windmolens

Volgens VVD-Tweede Kamerlid 
Anne-Wil Lucas Smeerdijk is het 
de hoogste tijd om aan de nood-
rem te gaan hangen. ”De overheid 
wil andere, Europese normen 
gaan hanteren ten aanzien van 
de geluidbelasting van windtur-
bines. De VVD is niet tegen wind-
energie, maar het doel heiligt ze-
ker niet alle middelen. We kunnen 
de belangen van de omwonenden 
van windmolenparken niet zo-
maar aan de kant schuiven. Zij 
hebben net als iedereen recht op 
een rustige woonomgeving en 
vooral een goede nachtrust.” 

Lees meer op www.vvd.nl

Nieuw Lid: Kimberley
Beeston (23), Dordrecht

Het gedachtegoed van de VVD sluit goed bij 
mij aan en ik heb daarom, ten tijde van het 
formatieproces, besloten om lid te worden 
van de VVD. Ik wil de VVD niet alleen finan-
cieel ondersteunen, ik heb ook de ambitie om lokaal actief te worden.  
Het lijkt me in ieder geval een goede eerste stap om bij de komende 
Algemene Ledenvergadering aanwezig te zijn.

VOetbaL - VVD-Tweede Kamerlid 
Helma Neppérus ziet het WK voetbal 
graag naar België en Nederland ko-
men. Het hier naartoe halen van een 
zo belangrijk sporttoernooi is een 
hele grote kans die, als het goed ge-
beurt, veel voordelen heeft voor ons 
land. Daarbij gaat het niet alleen om 
eventuele financiële voordelen, maar 
vooral ook om de uitstraling die het 
organiseren van zo’n groot toernooi 
Nederland geeft. Het blijft echter 
onduidelijk welke toezeggingen 
er door het vorige kabinet zijn 
gedaan aan de FIFA. Neppérus heeft 
de minister meerdere malen schrif- 
telijk om opheldering gevraagd. 

De antwoorden op de gestelde  
vragen bleven echter vaag.
 

Natuurlijk moet je als land creatief 

meedenken met de organisatie van 

een zo belangrijk toernooi, maar 

hoe hoog mag de prijs zijn? Wat 

de VVD betreft ligt die bij de gren-

zen van de wet. Wij blijven baas in 

eigen land. Dus geen Bavaria babes-

toestanden: de burgemeester blijft 

de baas. De FIFA vraagt daarnaast 

belastingvoordelen die de VVD als 

wel zeer veel gevraagd in de oren 

klinken. Graag het WK, maar niet 

tegen elke prijs.

WK graag,maar niet
tegen elke prijs

DE GRooTSTE

HuLp - Het lijkt misschien nog ver 
weg, maar de lokale campagneteams 
voor de Provinciale Statenverkie-
zingen draaien al op volle toeren.  
Bijna overal staat de lijsttrekker 
vast en is een verkiezingsprogram-
ma geschreven. Ook het landelijke 
campagneteam is, naast de herin-
delingverkiezingen, al helemaal 
gefocust op de Provinciale Staten-
campagne. De uitslag op 2 maart is 
niet alleen van groot belang voor de 
provincies, maar ook voor de Eerste 
Kamer. De leden van de Provinciale 
Staten kiezen immers rechtstreeks 

de leden van de Eerste Kamer. En 
een goede kabinetsvertegenwoordig-
ing in deze Eerste Kamer is essen-
tieel om het kabinet Rutte-Verhagen 
straks echt haar plannen te kunnen 
laten uitvoeren. 
Wil je indirect meehelpen om de 
VVD ook in de Eerste Kamer de 
grootste partij te maken, zet je dan 
actief in voor de Provinciale Staten 
in jouw eigen provincie. Meld je bij 
het lid van de Landelijke PR Commis-
sie van jouw Kamercentrale, of stuur 
een mail naar campagne@vvd.nl. 

Provinciale
Statencampagne

vervolg pag. 1

VertrOuwen
Voor het eerst in de geschiedenis een VVD premier, het is een feit. Daar 
zijn we trots op. Het kabinet Rutte/Verhagen gaat grote uitdagingen  
tegemoet, maar de VVD heeft er alle vertrouwen in dat minister-president 
Rutte en zijn ervaren ministersploeg ervoor gaan zorgen dat Nederland 
sterker uit de crisis komt. Wij wensen hen daarbij veel succes.



Wouwbaan 132   4631 RV Hoogerheide    T  0164 – 66 01 14    E value@valueincontrol.nl    I www.valueincontrol.nl  

Value in Control is een erkende en onafhankelijke 
specialist in waarderingsvraagstukken, die garant 
staat voor professioneel advies. 

Uw belangen zijn het uitgangspunt en ons advies 
is eerlijk. Onze kennis en ervaring als Register-
accountant en als Register Valuator zijn daarbij 
voor u van essentieel belang.

  Waardering bij bedrijfsoverdracht

  Waardering bij geschillen

 Waardering voor de jaarrekening

 Begeleiding bij fi nanciering

 Uitvoering van due diligence onderzoeken

 Optreden als gerechtelijk deskundige
 (op persoonlijke titel)

 Transactiebegeleiding
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Wmo vraagt lef om keuzes te maken

Verbind –  ‘Een scootmobiel 
helpt niets als je niemand hebt om 
naar toe te rijden’. De boodschap is  
duidelijk. De (lokale) overheid moet 
keuzes maken in de omslag van zorg 
naar welzijn. Dat was een belang-
rijke conclusie tijdens de op 2 okto-
ber jl. gehouden jaarlijkse liberale 
Wmo-dag. Aan de orde waren de 
keuzes die gemeenten de komende 
jaren moeten maken in hun be-
groting op het gebied van zorg en 
welzijn. Sociale en demografische 
ontwikkelingen zullen moeten 
worden gekoppeld aan bezuinig-
ingen. Gelijk het standpunt van de 
VVD vindt nu ook het ministerie van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport 
(VWS) dat kracht van welzijn beter 
benut kan worden. “Stel de vraag en 
mogelijkheden van mensen centraal, 
ga uit van wat mensen (wel) kunnen! 
Stop met betutteling. Heb lef en kies 
voor nieuwe arrangementen. Profes-
sionals zijn er niet voor om het werk 
van vrijwilligers en mantelzorg over 
te nemen. Richt het welzijnswerk 
op het helpen leggen van verbin-
dingen tussen mensen, maar ook 
tussen welzijn en werk, opleiding, 
wonen, zorg en sport. Denk in moge-

lijkheden, niet in belemmeringen.” 
Het dagprogramma werd gevuld 
met inleidingen van het ministerie 
van VWS, de Vereniging van Neder-
landse Gemeenten en een welzijns- 
onderneming, alsmede een drietal 
workshops. Daarin werd onder meer 
gesproken over hoe we er voor kun-
nen zorgen dat voorzieningen in het 
kader van de Wet maatschappelijke 
ondersteuning (Wmo) daadwerkelijk 
de mensen bereiken die deze het 
hardste nodig hebben om hun eigen 
leven te kunnen leiden.
Tamara Venrooy, VVD-Tweede 
Kamerlid en portefeuillehouder 
Wmo en AWBZ, gaf aan dat de 
omslag in de Wmo gaande is. “Werd 
de Wmo in de beginjaren eigenlijk 
uitgevoerd als een zorgwet, nu staat 
participeren steeds meer centraal. 
Maar er zijn (liberale) bestuurders 
nodig die de mogelijkheden moeten 
pakken om deze wet ook zo uit te  
voeren zoals deze bedoeld is. 
Den Haag moet durven loslaten.  
Gemeenten moeten niet klem ko-
men te zitten met uitvoeringsbe-
palingen en taken zonder bevoegd-
heden en middelen. De Wmo is van 
de gemeenten”, aldus Tamara Venrooy.

(Advertentie)

Coen van Kralingen, werkzaam 
bij Corus in IJmuiden en actief 
VVD-lid in Haarlem, is onlangs uit 
zeventien genomineerden gekozen 
tot Young Professional of the Year 
2010. Volgens de jury is hij ‘future 
proof’ en heeft hij op de beoorde-
lingscriteria ‘leading people, stra-
tegic planning, managing change, 
doing whatever it takes en being a 
quick learner’, goed gescoord.

Coen van Kralingen, Procesbe-
heerder Staalproductie bij Corus, 
maakte indruk op de jury doordat 
hij complexe materie op een hel-
dere manier uit kan leggen. ”Hij 
laat zien door bestaande struc-

turen heen te kunnen kijken, deze 
met elkaar te verbinden en mede 
daardoor vernieuwende en in- 
grijpende efficiëntieslagen door 
te kunnen voeren, zowel op finan-
cieel als functioneel terrein. 
Zo heeft Van Kralingen aan de 
basis gestaan van het opzetten 
van een recyclestroom voor een 
bijproduct van het staalproduc-
tieproces. Daarmee heeft hij zich 
een succesvolle verandermanager 
getoond die in staat is het adagium 
 ‘Change the game’, het thema van 
deze verkiezing, overtuigend ge-
stalte te geven.” 

VVD-lid Coen van Kralingen Young 
Professional of the Year 2010

youngprofessionaloftheyear.nl 

VOOrbeeLd - Het Hoofdbestuur van 
de VVD heeft in juli Haarlems VVD-
lid wijlen Chris van Velzen onder- 
scheiden met de D.U. Stikkerpla-
quette. Chris van Velzen ontving 
de plaquette uit handen van Ivo 
Opstelten, die hem thuis opzocht. 
Opstelten noemde Chris van Velzen 
“een voorbeeld voor velen”. 
 
De Mr. D.U. Stikkerplaquette wordt 
uitgereikt aan iemand die op uit-
zonderlijke wijze en met grote in-
zet politieke werkzaamheden in het 
openbaar bestuur verricht voor de 
VVD. De ontvanger is in positieve zin 
gezichtsbepalend voor de VVD. Chris 
van Velzen was ruim 35 jaar lid van 
de VVD. In 1998 werd hij raadslid. 
Dat bleef hij tot 2006 toen hij als 
wethouder toetrad tot college van 
PvdA, VVD en SP. In 2010 keerde hij 
terug in de gemeenteraad waar hij 
fractievoorzitter van de VVD werd.

In zijn termijn als wethouder is hij 
door zijn collega raads- en college- 
leden drie keer gekozen tot beste 
wethouder. Van Velzen was een van  
de bedenkers van de veelgeprezen 
Haarlemse campagne voor de ge-
meenteraadsverkiezingen van 2006. 
Deze succesvolle campagne was 
vooral gericht tegen het geplande 
nieuwe stadskantoor en leverde 
de VVD twee extra raadszetels en  
coalitiedeelname op. 

Chris van Velzen was ten tijde van zijn 
onderscheiding al ongeneeslijk ziek. Hij 
overleed op 7 september op 65-jarige 
leeftijd.

Stikkerplaquette voor wijlen Chris van Velzen
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Met het overlijden op 79- jarige  
leeftijd van Henk Vonhoff verliest 
de VVD een liberaal pur sang. 

Henk Vonhoff was er eigenlijk altijd, 
bij belangrijke VVD-vergaderingen. 
Dat begon al op 24 januari 1948 – 
hij was toen 16 –bij de oprichting 
van de VVD. 

In de zomer van 1962 kregen een 
drietal commissies tot taak een 
nieuwe partijorganisatie te ontwer-
pen, een nieuwe lijstaanvoerder 
voor de Tweede Kamerverkiezingen 
te zoeken en een nieuwe partijvoor-
zitter te rekruteren. Henk zat in de 
commissie die op zoek ging naar 
de nieuwe lijstaanvoerder, maar 
had in zijn hoofd ook een blauw-
druk van hoe de nieuwe partijorga- 
nisatie eruit moest gaan zien. Er 
zou er een hoofdbestuur moeten 
komen dat gedragen werd door 
de kamercentrales. Een dagelijks 
bestuur met daarin een functio-
naris die zich actief met de voorlich-
ting en de verkiezingscampagnes 
zou bezighouden, en functionaris-
sen die zich actief zouden bemoeien 
met de organisatie en het reilen en 
zeilen van de afdelingen. En zo ge-
beurde het. In 1963 kreeg de nieuwe 
organisatie haar beslag.

We lazen na zijn overlijden in de 
aan hem gewijde artikelen dat 
Henk een progressieve of linkse 
liberaal zou zijn geweest. Vooruit-
strevend was hij zeker. En grote be- 
zwaren tegen het stempel dat con-
fessionele partijen en de verzuil-
ing op onze samenleving hadden 
gedrukt, koesterde hij ook. Maar 
als geen ander wist hij dat campag-
nevoeren inhield dat de verschillen 
met de Partij van de Arbeid en de 
dreigingen van het socialisme voor 
onze economische ontwikkeling 
breed moesten worden uitgemeten 
– uit die kringen putte de VVD toch 
niet veel extra aanhang, wel bij hen 
die net als de VVD de overheidsin-
vloed en betutteling verderfelijk 

achtten.
Zeven-en-een-half jaar trokken wij 
samen op in het dagelijks bestuur 
en smaakte Henk het genoegen 
van een doorgaans stijgende lijn bij 
de verkiezingen. Van 1967 af com-
bineerde hij zijn functie met het 
lidmaatschap van de Tweede Kam-
er. Na vier jaar Kamerlidmaatschap 
werd Henk staatssecretaris van 
Cultuur, Recreatie en Maatschap-
pelijk Werk. In Parlement en Poli-
tiek kunnen wij lezen dat hij in die 

functie de minister van CRM over-
vleugelde. Ik zou het liever anders 
zeggen: Henk toonde aan dat ook 
een staatssecretaris een volkomen 
volwaardig bewindspersoon kan 
zijn, als hij of zij maar voldoende 
statuur heeft, weet waar hij of zij 
voor staat en een herkenbaar beleid 
voert, dat gebaseerd is op zijn of 
haar politieke overtuiging en uit-
gangspunten. En dat heeft Henk 
gedaan – als lid van het dagelijks 
betuur van de VVD, als staatssecre-
taris, als burgemeester en als Com-
missaris der Koningin. Hij was niet 
alleen een liberaal pur sang, maar 
ook een geboren bestuurder. 

De laatste jaren hadden wij buiten 
de ontmoetingen op vergaderingen 
of in Den Haag, waar wij alle twee 
nog tamelijk veel kwamen, veel 

contacten per e-mail en telefoon. 
Vaak over partijaangelegenheden, 
altijd over politiek. Vrijwel steeds 
kwamen onze inzichten over wat 
juist is, hoe het staatsrechtelijk 
behoorde en wat er zou moeten 
gebeuren overeen. Eén keer ver-
schilde in de recente periode ons 
inzicht en onze aanpak – dat was 
tijdens de algemene vergadering 
waarin de uitzetting uit de fractie 
van Rita Verdonk werd besproken. 
Ik voorzag daarvan grote electorale 

schade en drong aan op nog een 
laatste bemiddelingspoging. Henk 
zag dat anders. Hij had gelijk en 
kreeg het ook. 

Gelijk kreeg hij vaker, ook als het 
ging om een toekomstvisie. Toen 
wij onze samenwerking begon-
nen – beiden secretaris van een 
grote kamercentrale, hij al wat 
langer – toonde hij mij vol trots het  
Amsterdamse secretariaat, met me- 
vrouw Waisfisch als leidster van 
het bureau, en een assistente. Bij 
de bespreking van de nieuwe partij- 
organisatie vertrouwde Henk mij 
toe dat de VVD de potentie had de 
grootste partij te worden, mits wij 
kans zagen er een echte en hechte 
politieke organisatie van te maken, 
waarin leden en meningsvorming 
centraal zouden staan. Ik was nogal 

sceptisch over dat grootste worden, 
de afstand tot partijen als de KVP 
en de Partij van de Arbeid was toen 
groot, ook al waren wij wel derde 
partij geworden. In 1995 was het 
zover, bij de Statenverkiezingen – 
in 1962 nog zo desastreus verlopen. 
De VVD werd de grootste partij in de 
Eerste Kamer. Maar het zou dit jaar 
juni pas echt gaan gebeuren, bij 
verkiezingen voor de Tweede Kamer. 
Henk heeft beleefd dat zijn visie op 
de toekomst van de partij bewaar-
heid werd. En hoe heeft hij het 
beleefd. Hij was de hele avond van 
9 juni bij de uitslagenavond van de 
VVD in Scheveningen en trok zich 
uiteindelijk in zijn hotelkamer 
terug om daar op de televisie de 
spanning van de laatste uitslagen 
te ondergaan.

Henk laat aan de VVD en het libera-
lisme veel na, waaronder een aantal 
boeken.  Het begon met  De Zinde-
lijke Burgerheren van 1965 en het 
eindigde met het Handboek voor 
de Patriot, waarmee ook anderen, 
Nederlanders en nieuwkomers die 
nog liberaal moeten worden, hun 
voordeel kunnen doen. Maar boven-
al laat hij na dat hij mede vorm en 
kracht heeft gegeven aan de partij 
die hij altijd trouw, met zijn grote 
werkkracht, beginselvast en naar 
vermogen heeft gediend. Overtuigd 
liberaal en oprecht als hij was.

Wij, zijn liberale vrienden, wen-
sen Loes en de kinderen Yolande,  
Carolien en Lubert-Jan, hun echt- 
genoten en kinderen, die hem zo 
vaak hebben moeten afstaan aan 
de openbare en aan de liberale zaak 
– om alle andere activiteiten maar 
niet te noemen – heel veel sterkte, 
met de verzekering dat zij trots 
mogen zijn op hun man, vader 
en grootvader. Op een liberaal die 
ook de VVD, waarvan hij erelid was, 
met trots en respect zal blijven 
gedenken.

Frits Korthals Altes - erelid

Loek Hermans kandidaat-lijsttrekker
Eerste Kamerverkiezingen 2011

VOOrdracHt - Het hoofdbestuur 
van de VVD draagt Loek Hermans 
voor als lijsttrekker voor de Eerste 
Kamerverkiezingen in 2011. Na 
de benoeming van Uri Rosenthal 
tot minister van Buitenlandse 
Zaken is een nieuwe lijsttrekker 
nodig. Het hoofdbestuur heeft 
besloten voor het lijsttrekkerschap 
voor de Eerste Kamerverkiezingen  
gebruik te maken van de bevoegdheid 
die artikel 51 van het huishoudelijk 
reglement biedt voor onvoorziene 
gevallen. Hierbij hanteert het hoofd-
bestuur als uitgangspunten dat de 
aparte procedure zoveel als mogelijk 
lijkt op de staande procedure, en dat 
voortgebouwd wordt op de brede en 
zorgvuldige voorbereiding in de EK-
kandidaatstellingsprocedure tot nog 
toe. 

Zoals benoemd in het kaderstellend 
advies (als vastgesteld tijdens de AV 

van mei 2010) wordt de lijsttrekker 
afzonderlijk aangewezen. Hierbij 
heeft het hoofdbestuur gezocht naar 
een combinatie van stevige politieke 
ervaring en een breed inhoudelijk 
profiel. Loek Hermans (de huidige 
nummer 3 op de concept-advieslijst) 
verpersoonlijkt die combinatie. 

Afdelingen kunnen door middel van 
de amendementenprocedure tussen 
18 en 27 oktober tegenkandidaten 
voorstellen. Eventuele amendemen-
ten worden 13 november behandeld, 
waarna het lijsttrekkerschap vast-
staat. Er komt geen ledenraadple-
ging omtrent de lijsttrekker. 

Bij verkiezing van Loek Hermans 
tot lijsttrekker zal zijn plaats op de 
kandidatenlijst voor de Eerste Kamer 
(plaats 3) vrij komen en schuiven de 
kandidaten vanaf plaats 4 automa-
tisch één plek op. De Advieslijstverga-

dering van Afgevaardigden behandelt 
op 13 november de advieslijst vanaf 
plaats 2 conform de eerder vast-
gestelde advieslijstprocedure. Daar-
na volgt in januari een ledenraadple-
ging over de plaatsen 2 t/m 33. 

mark Verheijen,
waarnemend partijvoorzitter

Historisch
Een historisch moment. Zo mo-
gen we de bordes-scene van 
het kabinet Rutte-Verhagen ze-
ker noemen. Voor het eerst in 
de geschiedenis van onze partij 
leveren wij de premier. En wat 
voor één! Het was denk ik voor 
ons allen een moment om trots 
op te zijn. Ik moest ook even  
terugdenken aan de afgelopen 
jaren. Meer dan ooit hebben we 
geleerd te vertrouwen op ons  
eigen verhaal, ons eigen program-
ma. Cruciaal was daarbij dat we 
als partij de rust bewaarde en 
vertrouwen hielden. Daar houd-
en kiezers van. Ook tijdens de 
formatie hebben we dat als partij 
laten zien.  

Inmiddels is het nieuwe kabi-
net van VVD en CDA aan de slag. 
Een kabinet met een ervaren en 
goede ploeg mensen en een am-
bitieus regeerakkoord. Maar ook 
een uniek kabinet door de par-
lementaire steun van de PVV. Ik 
ben mij er terdege van bewust 
dat er ook binnen onze partij 
niet iedereen daar gelukkig mee 
is. Deze bezwaren, die ook naar 
voren werden gebracht tijdens 
de partijraad begin oktober, ver- 
dienen alle respect en ruimte. 
Daarnaast is het van belang 
dat wij als grootste partij én on-
derdeel van een minderheids-
kabinet ook zoeken naar samen-
werking met álle partijen, ook 
buiten de coalitie. Natuurlijk in 
de Tweede Kamer, maar zeker ook 
in al die lokale besturen waar de 
VVD goed samenwerkt met veel 
verschillende politieke partijen.

Als gevolg van zijn benoeming tot 
Minister heeft Ivo Opstelten zijn 
partijvoorzitterschap neergelegd. 
Met hem verliest de partij een 
historische voorzitter. Onder zijn 
leiding werden we voor het eerst 
de grootste partij van het land en 
wisten we de dalende trend in 
ledenaantal om te buigen. Velen 
hebben zich daarvoor ingezet: 
van vrijwilligers in het land tot 
het team van Mark Rutte. Maar 
allemaal erkennen we dat Ivo 
hier een stimulerende en samen- 
bindende rol vervulde waar de 
partij hem veel dank voor ver-
schuldigd is. Het is dan ook een 
eer hem te mogen opvolgen als 
waarnemend voorzitter.

De komende periode concentreren 
we ons in de eerste plaats op de 
herindelingverkiezingen van no-
vember en natuurlijk op de zo 
belangrijke Provinciale Staten-
verkiezingen van 2 maart. Daarna 
zetten we de procedure in om te 
komen tot een definitieve partij- 
voorzitter in mei volgend jaar.

Het zijn mooie dagen voor de VVD 
en het liberalisme in Nederland. 
Laten we dit doortrekken naar de 
Provinciale Statenverkiezingen en 
met elkaar ook daar een klinkend 
 resultaat neerzetten.

In Memoriam Henk Vonhoff (1931 - 2010)

Nieuw Lid: 
Iwan Poslavsky 
(25), Gouda

Op aanraden van een collega, 

tevens VVD-lid, ben ik lid ge-

worden geworden van de VVD. 

Het idee om lid te worden 

speelde namelijk al langere 

tijd bij me. De eerste stap is 

om me meer te verdiepen in 

de VVD en ik ben van plan om 

gebruik te maken van het cur-

susaanbod van de VVD. Langs 

de zijlijn zitten is voor mij niet 

voldoende en ik wil daarom 

graag zelf actief betrokken  

raken bij het vormen van 

beleid.



Het Nederlandse merk PIN heeft 
ons allemaal aan het pinnen gekre-
gen, maar lang zal PIN niet meer 
bestaan. De reden hiervoor is SEPA, 
de Single Euro Payments Area. Bin-
nen dit gebied kan in de nabije 
toekomst met één rekening en één 
set betaalmiddelen met hetzelfde 
gemak naar rekeningen in eigen 
land als naar rekeningen in andere 
landen worden betaald. Er komen 
overschrijvingen, incasso’s en be-
taalpassen, die voor binnenlandse 
en grensoverschrijdende betalingen 
in dat hele gebied te gebruiken 
zijn. PIN zal dus niet uitgroeien tot 
een pan-Europees merk, daarvoor 
is de Nederlandse betaalmarkt te 
klein. Het merk PIN zal in de markt 
worden aangeboden totdat er vol-
doende concurrerende Europese 
alternatieven beschikbaar zijn 
die in Nederland breed worden 
geaccepteerd. Elke bank zal voor 
zich besluiten tot hoelang de PIN-

licentie wordt gecontinueerd. PIN 
zal blijven voortbestaan totdat 
alle banken hun licenties hebben 
opgezegd.

Winkeliers en andere toonbankin-
stellingen dienen op termijn hun 
terminals aan chiptechnologie 
(EMV) aan te passen om Europese 
merken te kunnen accepteren.  
De EMV chiptechnologie is trou-
wens goed nieuws in de strijd te-
gen skimming, het kopiëren van 
bankpassen. Afgelopen jaar bed-
roeg de schade voor banken 36 
miljoen euro, zestien procent meer 
dan het jaar ervoor. In Nederland 
hebben de banken, het Openbaar 
Ministerie en de politie onlangs 
aangekondigd intensief samen te 
werken om deze vorm van fraude 
tegen te gaan.  

Toine Manders
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NATIoNALE PARLEMENTEN EN EURoPEES
PARLEMENT MoETEN ELKAAR VERSTERKEN

PIN niet PAN-Europees 

Jan Mulder terug van weggeweest

Universele oplader
zeLFreguLering – De Europese 

Commissie heeft het bericht beves-

tigd dat de universele oplader voor 

telefoons in 2011 op de markt komt. 

Dit is later dan afgesproken. Volgens 

de eerdere overeenkomst tussen de 

Europese Commissie en de indus-

trie zou dit eind 2010 moeten zijn. 

De maand vertraging is echter geen 

reden tot zorg. Uitstel is in dit geval 

geen afstel. De grootste fabrikanten 

van mobiele apparaten, waaronder 

Apple, Samsung en Nokia, zullen 

de standaardstekker vanaf januari 

gaan leveren. De stekker zal een 

mini-USB uitgang hebben, handig 

met name voor de veelverkochte 

smartphones.

 

Initiator van deze ontwikkeling 

was Toine Manders. Manders vroeg 

de Europees Commissaris van In-

dustrie destijds, Günter Verheugen, 

om het introduceren van een 

standaardoplader wegens aantoon-

bare voordelen voor de consument 

en voor het milieu. Verheugen ging 

naar aanleiding van het idee van 

Manders in gesprek met de fabri-

kanten, en met succes.

 

Een klassiek voorbeeld van zelfre-

gulering, deze universele oplader. 

De Europese Commissie heeft als 

pressiemiddel gedreigd met wet-

geving voor een standaard, maar 

kon daar vanaf zien omdat de in-

dustrie uit eigen beweging met een 

universeel model kwam. 

Manders meent dat de invoering 

van de lader tevens een voorbeeld is 

van hoe de EU positief kan werken. 

“Het bedrijfsleven heeft nu zelf 

besloten tot deze innovatieve stekker 

én het is niet ondenkbaar dat 

straks de VS en China de stekker 

over zullen nemen, waardoor deze 

een wereldstandaard wordt. De EU 

kan dus een voortrekkersrol spelen 

op het wereldtoneel als het gaat om 

innovatieve ontwikkelingen.”

 

Volgens Manders zijn de nieuwe 

stekkers nu al in omloop. Het 

beetje uitstel maakt hem niet uit. 

Als politicus werkt hij op de lange 

termijn. De bedankbrieven van 

Commissaris Verheugen hebben 

inmiddels een mooi plaatsje gekre-

gen op het kantoor van Manders.

Door Hans van Baalen, voorzitter van de 
VVD-delegatie in het Europees Parlement

inVLOed waarmaken – Zowel 
het Europees Parlement als de na-
tionale parlementen hebben onder 
het Verdrag van Lissabon aanzien-
lijk meer bevoegdheden gekregen 
bij het vaststellen en beïnvloeden 
van Europees beleid. Alleen door 
nauwe samenwerking kunnen zij die  
invloed waarmaken en de burger 
beter bij de Europese integratie be-
trekken.

Het EP heeft bijna over de gehele 
linie medebeslissingsbevoegdheid 
gekregen. Dat betekent dat het EP 
en de Raad het eens moeten worden 
over wetgeving. Waar het EP geen 
medewetgever is, zoals op het terrein 
van het buitenlands- en veiligheids-
beleid, heeft het EP, mede via het 
budgetrecht, grote invloed gekregen, 
zoals bleek bij het opzetten van een 
buitenlandse dienst voor de EU. Het 
EP wordt sedert 1979 direct door de 
bevolking gekozen, maar leeft niet 
in de harten van de meeste kiezers. 
Europese verkiezingen zijn vooral 
nationale verkiezingen. De opkomst 
is gemiddeld veel lager dan bij na-
tionale verkiezingen.

Het feit, dat het opkomstpercentage 
bij elke Europese verkiezing daalt, 
tast uiteindelijk de legitimiteit van 
het EP aan. Een PR-offensief werkt 
contra-produktief. Het EP zal daarom 
terughoudend moeten zijn bij het  
uitoefenen van diens bevoegdheden. 
Het adagium van Thorbecke, “rege-
ring regeert, parlement controleert”, 
kan daarbij goede diensten bewijzen. 
Het feit, dat de voorzitter van de 

Europese Commissie Barroso het EP 
een quasi-recht van initiatief heeft 
toegezegd helpt dan niet.

De nationale parlementen hebben bij 
het nieuwe verdrag de mogelijkheid 
gekregen om de Europese Commis-
sie te ontraden om bepaalde wetge-
vingsinitiatieven te ondernemen. Een 
derde van de nationale parlementen 
kan een ontwerp-richtlijn naar de 
Commissie terugverwijzen, die dan 
opnieuw moet motiveren waarom 
dit initiatief gewenst is, de zgn. 
‘Gele kaart’. De helft van de natio-
nale parlementen kan een ontwerp-
richtlijn aan de Raad van Ministers 
voor intrekking voordragen, de zgn. 
‘Oranje kaart’. VVD-Tweede-Kamer-
lid Han ten Broeke is de vader van 
deze procedure. Indien de nationale 
parlementen nauw samenwerken, 
kan van deze zgn. kaarten effectief 
gebruik worden gemaakt.

eenricHtingsVerkeer 
Via ‘Lissabon’ hebben volksverte- 
genwoordigers meer macht gekre-
gen om de Europese Commissie en 
via haar ook de Raad te temmen in 
hun regelzucht. Het ontbreekt ech-
ter aan goede afstemming tussen de 
volksvertegenwoordigingen onder-
ling. Zowel tussen de nationale parle-
menten aan de ene kant en tussen de 
nationale parlementen het Europees 
Parlement aan de andere kant. De 
zgn. COSAC, de conferentie van de 
commissies Europese Zaken van de 
nationale parlementen, functioneert 
maar gebrekkig. De communicatie 
tussen het EP en de nationale par-
lementen is vooral eenrichtingsver-
keer. Het zou verstandig zijn indien 
die nauwe samenwerking er komt. 

Nationale parlementen kunnen hun 
voordeel doen met de expertise van 
het EP en het EP kan profiteren van 
de directere band van nationale par-
lementen met hun kiezers en het 
mandaat dat nationale parlementen 
aan hun nationale regeringen ver-
schaffen. 

Het EP zal zich terdege moeten rea-
liseren dat bevoegdheden en legiti-
miteit begrippen zijn die elkaar niet 
noodzakelijk overlappen en zal dus 
prudent met diens bevoegdheden 
moeten omgaan. Dat betekent vaker 
nee zeggen tegen wetgevingsiniti-
atieven van de Europese Commissie 
en vaker aandringen op kaderwet-

geving in plaats van detailwetgeving. 

Nationale parlementen zouden als 

raadgever van het EP kunnen dienen. 

Waar wetgeving wel gewenst, is kun-

nen nationale volksvertegenwoor-

digers voor draagvlak in de richting 

van de kiezers verzorgen.

Nu het Verdrag van Lissabon van 

kracht is, moeten volksvertegenwoor-
digers niet om meer bevoegdheden 
vragen, maar op basis van de hui-
dige bevoegdheden hun gezag laten 
gelden. Hiernaast zouden nationale 
parlementariërs zich veel vaker voor 
het EP moeten kandideren en EP-
leden voor nationale parlementen. 
Wie beide kanten van de Europese 
besluitvorming kent, de nationale 
en de Europese, zal zich minder 
krampachtig opstellen en realistisch 
zijn in de beoordeling of iets op na-
tionaal niveau of op Europees niveau 
moet worden geregeld.

dynamiek - Na een onderbreking 
van nog geen jaar ben ik weer terug 
in het Europees Parlement (EP). Het 
voelt alsof ik nooit ben weggeweest. 
De begroeting van vroegere collega’s 
is hartelijk. Ook de dynamiek is als 
vanouds. Ondanks de vele natio-
naliteiten en politieke partijen die 
in het Europees parlement verte-
genwoordigd zijn, heerst er nog al-
tijd een sterk gevoel van bij elkaar 
horen.

Qua samenstelling is het EP wel aan-
zienlijk veranderd. Na de Europese 
verkiezingen in juni 2009, is de helft 
van de leden voor de eerste keer 
verkozen. Ook de politieke fracties 
zijn van samenstelling veranderd. 
Zo maken de Britse conservatieven 
niet langer deel uit van de Europese 
Volkspartij (de Christendemocraten) 
en ook de Nederlandse ChristenUnie 
en de SGP zijn voor het eerst sinds 
mensenheugenis geen fractiegeno-
ten meer.

Een ander verschil betreft de inwer-
kingtreding van het Verdrag van Lis-
sabon, waarbij de bevoegdheden van 
het EP substantieel zijn toegenomen. 
De leden hebben die bevoegdheden 
al op verschillende wijzen tot uit-

drukking gebracht. Een belangrijk 
voorbeeld betreft de verwerping 
van het z.g. SWIFT-akkoord over de 
overdracht van bankgegevens aan de 
VS. Deze gebeurtenis en glansrol die 
mijn voorgangster Jeanine Hennis-
Plasschaert hierin vervulde, zal nog 
lang in de parlementaire geschie-
denis voortleven. Inmiddels is een 
verbeterde versie van dit akkoord 
met de VS, op basis van een resolutie 
van Jeanine Hennis, met grote meer-
derheid in het EP goedgekeurd.

In de nabije toekomst zal ik mijn 
aandacht wijden aan de commissies 
Burgerlijke Vrijheden en Transport, 
een voor mij nieuw werkterrein. 
Maar gelukkig zijn alle politieke 
onderwerpen interessant. Dat wil 
niet zeggen dat ik mijn belangstel-
ling voor mijn vroegere onderwer-
pen heb verloren. Integendeel, alles 
wat met de Europese financiën en 
met de Europese landbouwpolitiek 
te maken heeft, zal kunnen blijven 
rekenen op mijn warme belangstel-
ling. Met de huidige economische 
crisis is samenwerking in Europees 
verband meer dan ooit nodig. Geen 
enkele lidstaat in de EU kan zijn 
problemen solitair oplossen.

Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jan Mulder 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken en Transport

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken

 



nOminatie - Jeanine Hennis- 
Plasschaert is door de Europese 
krant European Voice genomineerd 
voor Europees Parlementslid en Eu-
ropeaan van het jaar 2010. Zij dankt 
deze nominatie aan haar tomeloze 
inzet inzake het SWIFT dossier. 
Voordat zij op 9 juni voor de VVD 
in de Tweede Kamer gekozen werd, 
heeft ze in het Europees Parlement 
de leiding genomen in het verzet 
tegen de overdracht van bankge-
gevens door de EU aan de Verenigde 
Staten. Haar rapport, dat ernstig 

twijfelde aan de waarborgen voor 
EU-burgers omtrent de overdracht 
van deze bankgegevens, heeft ervoor 
 
gezorgd dat het Europees Parlement 
de afspraken heeft weggestemd. Dit 
leidde tot een staande ovatie voor 
Jeanine in het Parlement. De VVD 
juicht de nominatie van Jeanine 
van harte toe en roept  u dan ook op 
om op Jeanine te stemmen. Dit kan 
via de website van European Voice.

Herziening - De Eerste Kamer 
debatteerde eind september over 
het wetsvoorstel Griffierechten in 
burgerlijke zaken. Griffierechten 
zijn de kosten die aan een rechter-
lijke instantie moeten worden be-
taald om een procedure te kunnen 
voeren. Hier blijkt heel wat meer 
aan vast te zitten dan op het eerste 
gezicht lijkt.

De regering diende dit wetsvoor-
stel in omdat het bestaande griffie- 
rechtenstelsel in burgerlijke zaken 
niet transparant, niet consistent 
en erg arbeidsintensief was. Onder 
meer vanwege een grote verschei-
denheid aan tarieven. Zo was het 
tarief onder meer afhankelijk van 
de soort zaak, de omvang van de 
gevraagde of gevorderde geldsom, 
de vraag of er sprake was van een 
kort geding, de vraag of een partij 
was vrijgesteld van griffierechten 
of wellicht een kortingsregeling 
van toepassing was, etc. Ook de 
Eerste Kamer vroeg bij verschil-
lende gelegenheden, vanwege de 
ondoorzichtigheid en ook oneven-
wichtigheid ervan, om herziening 
van het griffierechtenstelsel.
 
Die herziening is er gekomen 
met het wetsvoorstel dat door 
alle partijen in de Eerste Kamer, 
met uitzondering van de SP, is 
aangenomen. De regering heeft 
bij het wetsvoorstel twee randvoor-
waarden gehanteerd: 1) de over 
heidsinkomsten uit de heffing van 
griffierechten dienen op peil te  
blijven en 2) de toegang tot de rech-
ter moet ook in het nieuwe griffie- 
rechtenstelsel verzekerd zijn.

HOe ziet Het nieuwe griFFie-
recHtensteLseL er in grOte 
Lijnen uit?
Met het nieuwe griffierechten-
stelsel worden vaste tarieven inge-
voerd in plaats van de berekening 
van het griffierecht als percentage 
van het verzoek of de vordering. 
De vaste griffierechten voor rechts- 
personen, bedrijven e.d., zijn 
aanzienlijk hoger dan die voor 
natuurlijke personen.
Er is een vast laag tarief ingevoerd 
voor personen met weinig finan-
ciële middelen.
Een niet onbelangrijke wijziging 
ten opzichte van het ‘oude’ griffi-
erechtenstelsel is de zogenoemde 
‘heffing aan de poort’. Dat wil zeg-
gen: eerst betalen vóór er gepro-
cedeerd kan worden. Dit betekent 
dat wanneer de griffierechten 
niet binnen vier weken worden 
voldaan, de eiser niet-ontvankelijk 
wordt verklaard. Niet-ontvankelijk 
betekent dat het verzoek of de 
vordering niet in behandeling 
wordt genomen door de rechter-
lijke instantie.

In kantonzaken is de regel gehand-
haafd dat de gedaagde/verweerder 
geen griffierechten hoeft te be-
talen. Op dit moment oordeelt de 
kantonrechter over zaken tot  5.000. 
Huurzaken en arbeidszaken waar-
voor de kantonrechter de bevoegde 

instantie is en waar de bedragen 
aanmerkelijk hoger kunnen liggen, 
vormen hier een uitzondering op. 
Het is de bedoeling dat de compe-
tentiegrens bij de kantonrechter 
wordt verhoogd tot  25.000. Ook 
dan hoeft de gedaagde/verweerder 
geen griffierechten te betalen. De 
overheid verliest dan wel inkom-
sten, omdat op dit moment bij een 
procedure voor de rechtbank de 
gedaagde/verweerder wél griffie- 
rechten moet betalen. Het zou me 
niet verbazen als het thans vast-
gestelde vaste griffierecht voor 
kantonzaken dan omhoog gaat.

Een belangrijk punt van discussie 
tijdens de behandeling van het 
wetsvoorstel was de toegang tot 
de rechter. Volgens art. 6 van het 
Verdrag tot Bescherming van de 
Rechten van de Mens en de Fun-
damentele Vrijheden (EVRM) is het 
heffen van griffierechten akkoord, 
zolang het door art. 6 EVRM ge-
garandeerde recht op toegang tot 
de rechter niet in zijn kern wordt 
aangetast. Bij zeer hoge, met het 
oog op art. 6 EVRM wellicht té hoge 
griffierechten, zou de toegang tot 
de rechter in het gedrang kunnen 
komen. Nederland behoort nu qua 
hoogte van griffierechten al tot de 
absolute top van Europa. Voor par-
ticulieren en kleinere bedrijven 
kan een verdere verhoging van 
de griffierechten -tot misschien 
zelfs kostendekkende griffierech-
ten- er toe leiden dat bijvoorbeeld 
een verzoek tot echtscheiding en/
of de inning van een niet al te 
grote vordering te kostbaar wordt. 
Daardoor wordt dus eigenlijk de 
toegang tot de rechter in de kern 
aangetast.

kOstendekkend?
Met rechtspraak biedt de overheid 
de samenleving een dienst aan. 
Het is een dienst die de samen- 
leving zelf noodzakelijk acht, die 
door de samenleving zelf in het 
leven is geroepen, door de samen-
leving zelf tot stand is gebracht en 
door de samenleving als geheel 
gefinancierd wordt omdat deze es-
sentieel is voor een democratische 
rechtsstaat. Wie van de rechtspraak 
gebruik wil maken om een geschil 
in een burgerlijke zaak opgelost te 
krijgen, zal daarvoor een soort ge-
bruikersbijdrage moeten betalen. 
Daarover bestaat geen discussie. 
We moeten echter niet vergeten 
dat betrokkene, als lid van de 
samenleving, ook al door middel 
van de belastingheffing heeft mee-
betaald aan de financiering van 
de rechtspraak. Bij het vaststellen 
van de hoogte van griffierechten 
dient daarmee rekening te worden 
gehouden.

Wat daar ook van zij, de VVD 
Eerste Kamer fractie is van mening 
dat we met het nieuwe griffierech-
tenstelsel, door de bank genomen, 
beter af zijn dan met het oude.

Ankie Broekers-Knol
Eerste Kamerlid
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Nieuw wetsvoorstel
Griffierechten

Herindelingsverkiezingen
24 november

Nieuwe fractievoorzitter VVD Teylingen

unaniem - Marlies Volten-de Vos 

is door de Teylingse VVD-fractie 

unaniem gekozen tot fractievoor-

zitter. Zij volgt Ard van der Steur op 

die het fractievoorzitterschap niet 

meer kon combineren met zijn lid-

maatschap van de Tweede Kamer.  

Hij blijft wel raadslid. Bob Keeven 

werd gekozen tot vice-fractievoor-

zitter. Marlies Volten: “Het is een 

grote eer dat de fractie mij heeft 

gekozen om de nieuwe fractievoor-

zitter te zijn. Ik heb er erg veel zin 

in. We hebben een goed team van 

raadsleden en ik ben ervan over-

tuigd dat we gezamenlijk de moei- 

lijke keuzes kunnen maken die de 

komende jaren helaas nodig zijn.”

In zestien gemeenten en één waterschap vinden woensdag 24 november herindelingsverkiezingen of uitgestelde 
verkiezingen plaats. Een overzicht:

HerindeLingsVerkiezingen:
Zuid-Holland: 

Bodegraven-Reeuwijk 

(Bodegraven en Reeuwijk)

Brabant: 

Oss (Lith en Oss)

Limburg: 

Eijsden-Margraten 

(Eijsden en Margraten)

Utrecht: 

Stichtse Vecht 

(Breukelen, Loenen en Maarssen)

Utrecht: 

Ronde Venen 

(Abcoude, Ronde Venen)

Friesland: 

Súdwest Fryslân 

(Bolsward, Nijefurd, Sneek, Wûnse-

radiel, Wymbritseradiel)

Noord-Holland: 

Medemblik (Wervershoof, Andijk en 

Medemblik)

uitgesteLde Verkiezingen:
Limburg: 

Bergen, Gennep, Mook en 

Middelaar

Utrecht: 

Renswoude

Gelderland: 

Scherpenzeel

Noord-Holland: 

Bussum, Muiden, Naarden 

en Weesp

De campagneteams van deze  
gemeenten zijn keihard aan het werk 
om van deze verkiezingen een groot 
succes te maken. Inmiddels hangen 
bijna overal verkiezingsposters en 
wordt er volop reclame gemaakt met 
lokale standpunten. De gemeenten 
worden hierbij ondersteund door het 
landelijke campagneteam. Zaterdag 
20 november is uitgeroepen tot lan-
delijke campagnedag. Dan trekken 
alle Tweede Kamerleden en zoveel 
mogelijk bewindslieden het land in 
om de lokale politici en campaigners 
te ondersteunen bij hun campagnes. 
Wilt u meedoen? Houd www.vvd.
nl/campagne in de gaten voor alle 
informatie over deze dag of meld je 
aan bij je lokale afdeling.

Stem op Jeanine!

www.tinyurl.com/stemopjeanine      

NIEUWS UIT EERSTE KAMER

www.vvd.nl/campagne      
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staatssecretaris Van 
sOciaLe zaken en 
werkgeLegenHeid

naam: Paul de Krom

gebOOrtedatum: 10 / 02 / 1963

wOOnpLaats: Leidschendam

“Nederland heeft een goed so-
ciaal vangnet. En dat moeten 
we houden. Maar een vangnet is 
bedoeld om mensen in geval van 
nood op te vangen, en niet om 
ze onnodig  gevangen te houd-
en. Mensen die kunnen werken, 
moeten zo gauw mogelijk weer 
aan het werk worden geholpen. 
Die moeten we niet afhankelijk 
maken van een uitkering, maar 
ondersteunen om weer op eigen 
kracht verder te gaan.”

staatssecretaris Van 
Onderwijs, cuLtuur en 

wetenscHap

naam: Halbe Zijlstra

gebOOrtedatum: 21 / 01 / 1969

wOOnpLaats: Utrecht

“In het hoger onderwijs, de 
wetenschap en cultuur gaat 
het mij om 1 ding: de kwaliteit. 
Leraren, studenten, onderzoek-
ers en kunstenaars het beste uit 
zichzelf laten halen. Iedereen 
moet een kans krijgen, zonder 
dat iedereen per se hetzelfde 
niveau hoeft te bereiken. Dat 
doe ik vanuit een realistische 
kijk. Gewoon zeggen waar het 
op staat.”

staatssecretaris 
Van Financiën

naam: Frans Weekers

gebOOrtedatum: 17 / 10 / 1967

wOOnpLaats: Weert

“In deze mooie nieuwe baan als 
staatssecretaris van Financiën 
ga ik me inzetten voor meer een 
voud in de belastingwetgeving, 
want die is nog altijd buiten-
gewoon complex. Zo moeten 
de administratieve lasten voor 
het bedrijfsleven verder omlaag 
en het loonstrookje moet be- 
grijpelijk worden.”

staatssecretaris Van 
VeiLigHeid en justitie

naam: Fred Teeven

gebOOrtedatum: 5 / 08 / 1958

wOOnpLaats: Amsterdam

“Een consequente, stevige 
aanpak - dáár gaan we deze 
kabinetsperiode voor. Ik wil  
dat daders duidelijk weten en 
voelen dat de burger de crimi-
naliteit en overlast zat is en dit 
soort gedrag niet accepteert. 
Slachtoffers van criminaliteit 
worden beschermd en de daders 
achter slot en grendel.”

minister Van 
buitenLandse zaken

naam: Uri Rosenthal

gebOOrtedatum: 19 / 07 / 1945

wOOnpLaats: Rotterdam

“Ik ga me in het buitenland in-
zetten voor het behoud van de 
Nederlandse welvaart, vrijheid 
en veiligheid.”

minister president

naam: Mark Rutte

gebOOrtedatum: 14 / 02 /1967

wOOnpLaats: Den Haag

“Ik wil Nederland sterker, 
veiliger en welvarender maken. 
En dat kan ook, want Neder-
land is een prachtig land dat 
alles in huis heeft om toon-
aangevend te zijn in Europa 
en de wereld. Daarom geeft dit 
kabinet ruimte aan mensen en 
bedrijven en kiezen we voor een 
kleinere overheid die alleen doet 
wat zij moet doen. We spreken  
iedereen aan en schrijven  
niemand af.”

minister Van VOLksgezOnd-
Heid, weLzijn en spOrt

minister Van VeiLigHeid 
en justitie

naam: Ivo Opstelten

gebOOrtedatum: 31 / 01 / 1944

wOOnpLaats: Amsterdam

“Nederland veiliger maken - dat 
zie ik als mijn belangrijkste 
opdracht. Paal en perk stellen 
aan criminaliteit, overlast en 
geweld. Daarom ga ik de slag-
kracht van politie en justitie 
vergroten: effectief opererende 
organisaties, méér blauw op 
straat, waar nodig extra be-
voegdheden, zwaardere straffen 
en lik op stuk. Burgers moeten 
veilig kunnen leven. Thuis, 
op straat of tijdens het werk.  
Overal.”

naam: Henk Kamp

gebOOrtedatum: 23 / 07 / 1952

wOOnpLaats: Zutphen

“Meer mensen aan het werk 
krijgen is essentieel voor de 
toekomst van ons land.  Om 
onze economie draaiende en 
onze pensioenen betaalbaar te 
houden, maar ook om iedereen 
volwaardig mee te laten doen. 
We hebben elkaar daarbij no-
dig: werknemers, werkgevers en 
overheid.”

naam: Melanie Schultz van 
             Haegen-Maas Geesteranus

gebOOrtedatum: 28 / 06 / 1970

wOOnpLaats: Leiden

“Ik wil nog meer vaart brengen 
in het verkeer op de weg, op het 
spoor en op het water. Dat is heel 
hard nodig voor onze economie. 
Mobiliteit en milieu horen bij el-
kaar. Ik wil bestuurlijke drukte 
verminderen en procedures ge-
makkelijker maken. Zo kunnen 
we besluiten en projecten zoveel 
mogelijk versnellen. Het is geen 
vetpot de komende jaren. Daar-
om ga ik het maximale halen 
uit elke te investeren Euro.”

naam: Edith Schippers

gebOOrtedatum: 25 / 08 / 1964

wOOnpLaats: Baarn

“Het allerbelangrijkste vind ik 
dat de basiszorg dichter bij de 
mensen in de buurt komt. Daar-
naast wil ik een einde maken 
aan de doorgeschoten fusiedrift 
waardoor instellingen steeds 
groter worden, de bewoners en 
verzorgers elkaar steeds slech-
ter kennen en de keuzevrijheid 
voor patiënten afneemt. Zorg 
is een belangrijk goed dat voor 
iedereen toegankelijk moet 
blijven. Ik streef ernaar dat je 
meer zorg krijgt voor de euro’s 
die je aan premie betaalt.”

minister Van sOciaLe zaken 
en werkgeLegenHeid

minister Van inFra-
structuur en miLieu



e kunst en cultuursector zal zich het aantreden van het kabi-
net-Rutte nog lang heugen, indien de 200 miljoen euro in het  
regeerakkoord voorgenomen bezuinigingen daadwerkelijk 

worden doorgevoerd door staatssecretaris Halbe Zijlstra. Dat wil zeggen, 
het deel van de sector dat ondanks deze bezuinigingen het kabinet-Rutte 
weet te overleven.

Natuurlijk is het goed dat bij bezuinigingen alle sectoren tegen het licht 
worden gehouden. De kunstsector vormt daarin in beginsel geen uitzon-
dering. Ook daar kan kritisch worden gekeken naar bijvoorbeeld subsidie- 
stromen, de Wet Werk en Inkomen kunstenaars en de fiscale mogelijk-
heden ter stimulering van private investeringen. Echter bij het zoeken 
naar mogelijkheden tot bezuinigingen behoort – zeker voor liberalen 
– altijd de fundamentele vraag op 
welke terreinen de staat met wel-
ke doeleinden publiek geld moet 
aanwenden. Een overweging kan 
zijn dat een goed of dienst niet of 
moeilijk tot stand komt zonder 
staatsinmenging. Een andere 
overweging kan zijn dat een goed 
of dienst van dusdanig belang 
is dat een investering van over-
heidswege is gerechtvaardigd 
zodat het goed of de dienst in be-
ginsel voor iedereen toegankelijk 
is. Daarom wordt bijvoorbeeld  
geïnvesteerd in onderwijs.

Het kabinet-Rutte acht ofwel de cultuursector in staat de eigen broek 
op de houden, ofwel meent dat het belang van cultuur te gering is voor 
investeringen van staatswege. Terecht plaatsen mensen als Bernard 
Haitink grote vraagtekens bij de mogelijkheden het huidige niveau 
van de Nederlandse kunst en cultuur te handhaven met dergelijke dra- 
conische bezuinigingsmaatregelen. Terecht maakt VVD-prominent Frits 
Bolkestein zich sterk voor het belang van kunst en cultuur en verzet hij 
zich tegen de tendens kunst af te doen als ‘linkse hobby’.
De bezuinigingen zijn des te opmerkelijker als wordt gekeken naar de 
investeringen in en het belang dat wordt gehecht aan de sportsector. 
Daar waar voor de cultuursector stevig wordt ingezet op zelfredzaam-
heid, heerst voor de sportsector een heel ander regime. Maar waarom 
eigenlijk? Sportclubs hebben minimaal of zelfs helemaal niet te kampen 
met dalende ledentallen of inzet van vrijwilligers. Sportbonden en top-
sporters weten traditioneel veel geld te genereren uit sponsorcontracten 
en organisatoren van grote sportevenementen kunnen zich steevast ver-
heugen op veel publiek met bijbehorende kaartverkoop. De verkoop van 
uitzendrechten levert vaak ook een flinke duit op, in het geval van de 
publieke omroep een duit gemeenschapsgeld. De cijfers voor de kunst en 
cultuursector zijn aanzienlijk minder verheugend en toch wordt merk-
waardig genoeg juist die sector nu gedwongen meer op eigen benen te 
gaan staan.
Het is prachtig dat Nederland eindelijk weer eens een kabinet onder  
liberale leiding heeft, doch iets meer liberalisme en iets meer realisme 
kan op het vlak van kunst en cultuur zeker geen kwaad.

Fleur de Beaufort is wetenschappelijk medewerker bij
de prof. mr. B.M. Teldersstichting.
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Na de benoeming van de be-
windspersonen ontstond een 

discussie in de media over het aan-
tal vrouwen in het kabinet. Dat er 
inderdaad ‘maar’ drie vrouwen als 
minister in het nieuwe kabinet ko-
men en slechts één staatssecretaris 
geeft natuurlijk te denken. Van de 
vijf VVD-ministers (de minister- 
president neemt een aparte plaats in 
en is niet meegerekend) zijn er wel 
twee vrouwen met zware posten en 
dat is 40%! In het nieuwe kabinet 
is de verhouding man –vrouw over 
het geheel bezien 80-20, maar er 
is geenszins sprake van eenzelfde 
verhouding als men kijkt naar de 

vertegenwoordiging van vrouwen op 
belangrijke posten binnen de  partij 
als geheel. Integendeel, de VVD is in 
dat opzicht juist bezig met een in-
haalslag: dat is bijvoorbeeld te zien 
in de samenstel-ling van de Tweede 
Kamer fractie: dertien kwalitatief 
zeer goede vrouwen, waarvan één 
vice-fractievoorzitter. Maar ook het 
aantal vrouwelijke wethouders en 
burgemeesters is stijgende. En bij 
de afgelopen gemeenteraadsver-
kiezingen had de VVD maar liefst 84 
vrouwelijke lijsttrekkers, het hoogste 
aantal van alle politieke partijen. 
Daarnaast is het Liberaal Vrouwen 
Netwerk in samenwerking met het 

partijbestuur en de politieke leiding 
hard aan het werk om de kweekvijver 
van vrouwelijk talent te vergroten.
Kortom, op dit ogenblik nog niet 
zo zichtbaar als het gaat om de top, 
maar de VVD beschikt zeker over een 
bestand van talentvolle vrouwen die 
zich kwalificeren voor een veelheid 
van politieke en bestuurlijke func- 
ties! Het zal in de komende periode 
zichtbaar worden.

Namens de stuurgroep van het Liberaal 
Vrouwen Netwerk,
Marijke Vos-Maan, voorzitter 

Tot slot kan niet voorspeld worden 
hoe de waterschappen er over tien 
jaar uitzien. Wat wel zeker is, is dat 
de zeespiegel de komende jaren ver-
der stijgt, dit is door de Deltacom-
missie vastgesteld. Door de klimaat-
verandering neemt de wateroverlast 
steeds meer toe, met recente voor-
beelden nog in ons achterhoofd. 
Verdroging wordt een steeds groter 
probleem voor de 
landbouw en de natuur. En wij 
zouden de waterschappen nog eens 
ter discussie gaan stellen daar waar 
andere landen hier komen kijken 
omdat ze waterschappen willen 
oprichten, om klaar te zijn voor de 
toekomst. Waterschappen zijn in 
vergelijking met andere bestuurs-
lagen vrij praktisch ingestelde  
organisaties. Wij als burgers moeten 
dit toejuichen, hoe ver we er soms 
ook vanaf denken te staan. Waterbe-
heer is vaak maatwerk. Samenwer-
king, herstructurering en efficentie 

is noodzaak, die slag zal gemaakt 
worden. We moeten blij zijn met een 
democratisch gekozen functionele, 
praktische uitvoeringsorganisatie 
voor ons waterbeheer.

De kandidaten namens de VVD wil-
len hun verantwoordelijkheid voor 
het bestuur van het Waterschap 
nemen. Van de VVD-fractie in het 
Waterschap Scheldestromen mag u 
betrokkenheid, vakbekwaamheid, 
visie, inzet en samenwerkingsge-
richtheid verwachten. Water is van 
levensbelang en de VVD wil zich met 
behoud van haar liberale waarden 
inzetten voor het belang van u als 
burger, uw bedrijf en onze leefom-
geving. Met uw stem kunnen wij het 
verschil maken!

Gilles Klompe (nr. 2) en 
Hubrecht Janse (nr. 5)
VVD-kandidaat

gastcOLumn

Te weinig vrouwen in het kabinet?

INGEZoNdEN BRIEvEN

Red de Nederlandse 
kunst en cultuur

Nieuw Lid: Dominique van Helvoirt (31), 
oosterbeek 

Naar aanleiding van de recente verkiezingen ben ik lid geworden van de VVD, 
het is mijns inziens de tijd om weer te worden aangestoken met de politiek. Ik 
ben zelfstandig ondernemer en ben van mening dat de VVD het beste klimaat 
creëert voor ondernemers. Vanwege de drukte heb ik nog geen tijd om lokaal 
actief te worden, ik ga in ieder geval proberen om bij de komende Algemene 
Ledenvergadering aanwezig te zijn.

Bij het Waterschap Schelde-
stromen in Zeeland vinden 

van 12 tot en met 20 november 
verkiezingen plaats. De VVD brengt 
een gemotiveerde ploeg in de ver-
kiezingsstrijd. De aanleiding voor de 
verkiezingen is de fusie van de Wa-
terschappen Zeeuws-Vlaanderen en 
Zeeuwse eilanden. Het nieuwe Water-
schap heeft de gehele provincie Zee-
land als haar werkgebied. Een span-
nende verkiezing in een tijd waar het  
Waterschap in het Nederlandse 
bestuursmodel ter discussie staat.

De expertise van de waterschappen en 
de innovatieve kracht op het gebied 
van het waterbeheer is zeer groot. 
In gebieden die onder de zeespiegel 
liggen en veel zeedijken, duinen,  
rivieren en bemalingsgebieden heb-
ben, krijgt waterbeheer een heel an-
dere invalshoek. Een goede gebieds-
kennis in verband met een eventuele 
dijkbewaking en evacuatierisico’s 
is van levensbelang. Dit geldt voor 
het overgrote deel van ons land. Wa-
terbeheer is dus van fundamenteel 
belang voor ons land en het vereist 
een eigen geldstroom, geborgd door 
functionele democratie. Politiek in-
houdelijke besluiten worden in het 
waterschap niet genomen. We willen 
niet kiezen tussen veilige dijken en 
goed onderwijs. De gerichte, goed 
ingevoerde bestuurders, die water-
schapsbelang en economische belan-
gen goed kunnen scheiden, zorgen 
voor de democratische controle bij 
de waterschappen. Zij zien toe op 
een goede inzet van het geld dat no-
dig is om ons land droog en veilig en 
ons water schoon te houden. Deze 
taak behoort zeker niet toe aan ge-
meenten of provincies. We moeten 
voorkomen dat de waterschappen 
een politiek verlengstuk worden van 
deze overheden. Dijkverhogingen en 
waterpeilen mogen niet lijden onder 
de grillen van de politiek! 
Gaandeweg zijn de watertaken 

versnipperd geraakt over vijf over-
heden: Europa, het Rijk, de provin-
cies, de gemeenten en de water-
schappen. Het is nu tijd om dit weer 
terug te brengen naar integrale 
waterbeheerders, de waterschap-
pen en Rijkswaterstaat, het 2-lagen-
model: het rijk stuurt via normen 
en toetst, Rijkswaterstaat en water-
schappen voeren uit. De inrichting 
kan vooral doelmatiger door taken 
tussen de diverse bestuurslagen te 
herschikken. Daar kan substantiële 
winst geboekt worden. Het is gericht 
op efficientie en kostenbesparing, 
maar de doelmatigheid wordt niet 
uit het oog verloren. Ten aanzien van 
waterzuivering geldt hetzelfde. De 
waterschappen moeten hierbij gaan 
samenwerken met de andere over-
heden. Gemeenten voor rioolbeheer, 
waterschappen voor de zuivering. 
Ook hierbij geldt dat samenwerk-
ing zorgt voor kosten besparing. In 
dit geval zou het waterschap alle ge-
meentelijke- en waterschapsbelastin-
gen kunnen innen. Voor een groot 
deel is de grondslag voor de belas-
tingheffing hetzelfde, bovendien is 
het niet noodzakelijk dat gemeenten 
dit allen afzonderlijk doen. Samen-

werking is nodig om de efficientie te 
kunnen halen en om de bestuurlijke 
drukte, een term die de politiek naar 
voren brengt, te doen afnemen.

In de afgelopen 50 jaar zijn de water-
schappen 100-voudig opgeschaald. 
Van meer dan 2600 hoogheemraad-
schappen, polderschappen en zui-
veringsschappen naar 25 integrale 
waterschappen. Er is dus al heel 
wat bestuurlijke drukte geschrapt. 
De huidige discussie over het aantal 
waterschappen staat volledig in het 
teken van schaalvergroting, inge-
geven door financiële overwegingen. 
Uiteindelijk zullen de waterschap-
pen er niet aan ontkomen weer in 
‘eigen vlees’ te snijden. Dit om de las-
tendruk voor bedrijf en burger nog 
verder terug te brengen. Terug naar 
tien waterschappen wordt geroepen. 
Belangrijk is niet het aantal water-
schappen maar meer dat opschaling 
op niveau van waterhuishoudkun-
dige eenheden of stroomgebieden 
plaatsvindt. Opknippen en verdelen 
over provincies leidt juist tot effi-
ciency verlies.

Waterschapsverkiezingen Zeeland



brOOdnOdig – Een vastgeroeste 
negatieve beeldvorming over senio-
ren blokkeert het denken van zowel 
bestuurders als ouderenorganisa-
ties. Niet de kalenderleeftijd, maar 
de functionele leeftijd van mensen 
moet centraal staan. Verandering 
van beeldvorming is hard nodig om 
de arbeidsmarkt te redden. Dat was 
een belangrijke conclusie op het vijfde 
VVD Senioren Netwerkcongres op 10 
september jl. in de Thorbeckezaal 
van de Tweede Kamer in Den Haag. 
Daar spraken zo’n 60 VVD’ers en en-
kele andere genodigden onder meer 
over de ‘Novogeronten’ en arbeids-
marktbeleid voor senioren. 

Twee deskundige inleiders, prof. dr. 
Dick Sipsma, em. klinisch geriater, 
en mr. Sieto de Leeuw, Randstad 
Groep Nederland, zetten op heldere 
wijze de toon voor een interessante 
gedachtewisseling. Niet de kwalen 
van ouderen stonden centraal, maar 
hoe de veranderslag te maken naar 
een positieve, nieuwe kijk op ‘het 
goud van onze maatschappij’: 
de novogeront. 

praktiscHe OpLOssingen 
Blijf investeren in senioren. Dat was 
de boodschap van de beide inleiders. 
Ouderen zijn trouw. Senioren heb-
ben een ongelofelijke toegevoegde 
waarde, een duidelijke meerwaarde 
ten opzichte van jongere werkne-
mers. Daar kunnen zowel werk-
gevers als de overheid van profiteren. 
Er zal een arbeidsmarkt moeten ko-
men, gericht op omscholing en func-

tieverandering, zodat mensen fit 
blijven voor de functie. De overheid 
moet daarnaast zorgen voor een  
activerende sociale zekerheid en uit-
voering.
Uiteraard hadden de deelnemers aan 
het congres ook zo hun opvattingen. 
Deze kwamen aan bod in een drietal 
workshops over Arbeidsparticipatie, 
Patiëntenrechten en de Toekomst 
van de Zorgfinanciering. Zo was er 
was grote steun voor verhoging van 
de pensioenleeftijd naar 67 jaar, 
want dat verhoogt bijvoorbeeld ook 
de dekkingsgraad van de pensioen-
fondsen met 10%. Ten aanzien van 
de arbeidsmarkt werden een flexibel 
ontslagstelsel, het niet-verbindend 
verklaren van cao’s en maatwerk in 
arbeidscontracten als oplossingen 
genoemd. 
Wensbeelden over hoe de toekomst 
van de zorg er idealiter zou moeten 
uitzien, waren er voldoende. Kern-
woorden bleken: aanpasbaar, flexi-
bel en zelfstandig. Hoe alle wensen 
te realiseren, maakte ook tal van 
ideeën los. Gaan we voor een verze-
kering of voorziening? Waar begint 
en eindigt de eigen verantwoorde-
lijkheid? Het scheiden van wonen 
en zorg werd vaak genoemd, evenals 
het tegengaan van bureaucratie. 
Hiervoor reikten de deelnemers vele 
praktijkvoorbeelden aan. Kernpun-
ten daarin waren kleinschaligheid 
van zorgvoorzieningen, de rol van 
de huisarts, meer zelf doen of ver-
zekeren, welzijn als preventie en 
het hergebruik van WMO-voorzie- 
ningen.   
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Is het zo eenvoudig, dat we op dit 
moment moeten kiezen tussen ‘een 
akkoord dat we wel wel acceptabel 
vinden met een partner, die we niet 
acceptabel vinden’ of ‘een akkoord 
dat we niet acceptabel vinden met 
partners, die we wel acceptabel 
vinden’? Als we luisteren naar de 
discussie op de partijraad van 2 
oktober jl. (en overigens ook op het 
gelijktijdig gehouden CDA-congres) 
dan lijkt het daar wel op. 

De weinige kritiek op de inhoud 
had met name betrekking op het 
ontbreken van belangrijke her-
vormingen, zoals de inkorting van 
de WW-duur of de aanpassing van 
het ontslagrecht; kritiek, die hout 
sneed maar ook met andere com-
binaties niet zouden zijn opgelost. 
Wat wel haalbaar was (en waarvoor 
de gedoogsteun van de PVV nodig 
is) is een akkoord waarin de over-
heid zich terugtrekt en burgers de 
ruimte geeft, waarin vertrouwen 
belangrijker wordt dan wantrou-
wen, waarin veiligheid centraal 
staat, waarin het overheidstekort 
via diverse maatregelen weer op 
orde wordt gebracht, de huurmarkt 
voor mensen met een inkomen 
boven de  43.000,- wordt openge-
broken en waarin de landbouw de 
ruimte krijgt om te ondernemen. 

Kortom: een programma waar we 
meer van onze verkiezingsbeloftes 
in kwijt kunnen dan in enige  
andere combinatie.

Wat overblijft is de vraag of de 
praktische insteek van velen voor-
rang verdient boven de principiële 
bezwaren van enkelen. Daarbij 
ging het niet alleen om de vraag of 
de meerderheid de keuzes bepaalt. 
Even belangrijk was de oproep, dat 
ook de minderheid de ruimte krijgt 
om haar standpunten en overwe-
gingen te berde te brengen. Deze 
oproep werd door Mark Verheijen 
beantwoord door aan te kondigen, 
dat het hoofdbestuur bezig is met 
plannen om het debat binnen de 

VVD weer meer ruimte te geven; een 

voorstel dat het Presidium van de 

partijraad van harte ondersteunt. 

Uiteindelijk koos de partijraad in 

overgrote meerderheid voor het 

regeerakkoord van Mark Rutte. Een 

Mark Rutte, die zeer ontspannen de 

zaal te woord stond, uit zijn hoofd 

vrijwel alle vragen inhoudelijk 

kon beantwoorden en wist dat alle  

interne strubbelingen van enkele 

jaren geleden nu waren verschoven 

naar de Rijnhal in Arnhem waar 

onze enige coalitiepartner nog vele 

uren langer in spanning vergaderde 

over precies dezelfde kwestie. 

Peter Lamberts

Lid presidium partijraad

Misschien hebt u het wel eens meegemaakt. Een overlijden betekent dat er 
veel geregeld en beslist moet worden. Dat legt een enorme druk op de 
nabestaanden, in een toch al emotionele periode. Dit kan bovendien 
leiden tot onnodige onzekerheid. Met de Vrije Keuze Polis maakt 
u al die belangrijke keuzes zelf. Eén keer, waarna alles voor u 
wordt vastgelegd en u geen zorgen meer heeft voor later.

De uitvaartverzekeraar met échte vrije keuze

Kies nu voor Facultatieve Verzekeringen!

Vrije Keuze Polis

Voordelen
•  Zeer scherpe premies
•  Echte vrije keuze uitvaartondernemer, crematorium of begraafplaats
•  Kinderen gratis meeverzekerd tot hoogste bedrag van één van beide ouders
•  Kosten voor repatriëring zijn gratis meeverzekerd
•  Aanzienlijk voordeel bij betaling via koopsom

www.facultatieve-verzekeringen.nl
Facultatieve Verzekeringen maakt deel uit van ‘de Facultatieve Groep’

Facultatieve Verzekeringen is lid van de Vereniging van Natura Uitvaartverzekeraars en het Verbond van Verzekeraars. 
De organisatie valt bovendien onder toezicht van De Nederlandsche Bank en van de Autoriteit Financiële Markten.

FAC adv_vk 130x188_v2.indd   1 06-05-10   14:15

(Advertentie)

‘Novogeront’ moet
arbeidsmarkt redden

Inspirerend ELDR
congres in Helsinki

Partijraad regeerakkoord: Blijf discussiëren

trOts - De VVD woonde in oktober 
met een delegatie van vijftien person-
en het ELDR (European Liberal Dem-
ocrat and Reform Party) congres in  
Helsinki bij. In totaal waren 600 
liberalen van 57 partijen uit heel 
Europa aanwezig op het driedaagse 
congres. Er waren felicitaties voor 
de VVD vanwege de nieuw gevormde 
regering. De liberalen lieten weten 
trots te zijn op de Nederlandse liber-
ale premier Mark Rutte. 

Jeanine Hennis-Plasschaert gaf 
in een speech aan hoe belangrijk  
Europese samenwerking voor de 
VVD is. Ze maakte duidelijk dat voor 
de VVD de liberale waarden boven 
alles gaan. De enkele kritieke ge-
luiden die er waren richting de Ne-
derlandse coalitievorm werden hier-
mee snel weggenomen. De liberale 
Deense partij Venstre heeft een-

zelfde coalitievorm, een dergelijke 

structuur is de Europese liberalen 

dus niet vreemd. 

Het congres stond in het teken van 

het thema ”de uitdaging van de 

demografische veranderingen”. De 

gevolgen van de vergrijzing, de rol 

van de migratie en het realiseren 

van een goede work-life balance 

kwamen tijdens het congres aan de 

orde. De VVD is tevreden met het 

resultaat en heeft onder leiding van  

Jan Kees Wiebenga een goede  

bijdrage geleverd aan de resolutie. 

Als u meer informatie wilt 

over de ELDR en over haar con-

gressen, waar alle VVD leden 

welkom zijn, kunt u contact 

opnemen met Lucie Wigboldus, 

l.wigboldus@vvd.nl. 



partij - Niet alleen u, maar velen 
met u hebben de afgelopen maan-
den nieuwsgierig het nieuws 
gevolgd over de politieke ontwik-
kelingen na de verkiezingsover-
winning van de VVD op 9 juni. In-
middels is het kabinet gevormd. 
Een belangrijke periode voor de 
politiek en een belangrijke pe-
riode voor onze partij.

De Algemene Vergadering van 
zaterdag 13 november 2010 staat 
in het teken van deze politieke 
actualiteit. Voor het eerst in de 
geschiedenis van de VVD, zal 
onze eigen premier de leden van 
onze partij kunnen toespreken. 
Daarnaast worden alle VVD-be-
windspersonen aan u gepresen-
teerd en is er gelegenheid om de 
fractievoorzitters van de Eerste 
en Tweede Kamer te bevragen. 
Natuurlijk is er ook weer vol-
doende gelegenheid voor VVD-
leden om elkaar en VVD-politici 
in een open sfeer te ontmoeten.

Tijdens de Advieslijstvergader-
ing van Afgevaardigden wordt 
de advieslijst voor de Eerste  
Kamerverkiezingen vastgesteld. 

Ook staan in de Algemene Ver-
gadering het jaarplan en de be-
groting van het hoofdbestuur 
voor 2011 op het programma. 
Daarnaast kunnen de leden in 
de deelsessies op interactieve 
en inspirerende wijze nieuwe 
kennis en vaardigheden opdoen 
over onderwerpen variërend van 
webteksten schrijven en internal 
branding  tot actief netwerken 
en de Provinciale Statenverkie-
zingen.

De openbare Advieslijstvergader-
ing van Afgevaardigden en de 
openbare Algemene Vergadering 
van de VVD worden gehouden 
in Hotel en Congrescentrum  
Papendal, Papendallaan 3 in  
Arnhem (www.papendal.nl). Ver-
geet u zich niet aan te melden 
via de site: www.vvd.nl/av. 
Hier vindt u het programma, de 
aanmeldprocedure, een toelich-
ting bij de verschillende deel- 
sessies, procedurele regels en een 
routebeschrijving. 

Wij hopen u te mogen verwelko-
men op zaterdag 13 november in 
Papendal!

Zaterdag 13 november 2010

09.00 uur  Registratiebalies open
10.00 uur  Deelsessies

  1.    Welkom! Maak kennis met de VVD
  2.    Workshop Beter Besturen
  3.    De VVD over de grens
  4.    Provinciale Statenverkiezingen
  5.    De schatkist van de afdeling
  6.    Webteksten schrijven
  7.    Actief netwerken in de partij. Hoe doe je dat?
  8.    Het (VVD-) merk als kompas. Internal branding in de praktijk
  9.    Seniorennetwerk
10.    Liberaal Vrouwen Netwerk

12.30 uur  Lunch
13.30 uur  Opening door de partijvoorzitter

Advieslijstvergadering van Afgevaardigden
•      Vaststellen Advieslijst Eerste Kamerverkiezingen
        Algemene Ledenvergadering (ALV)
•      Jaarplan 2011
•      Begroting 2011

Verantwoording fracties

Speech voorzitter JOVD

Politiek inhoudelijk programma met speeches en discussie

Slotwoord

16.30 uur  Einde vergadering met aansluitend een borrel
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Social Media: leven na de campagne?

Kadertraining 2011
129e Algemene Vergadering 
in PapendalinscHrijVen - U kunt zich weer in-

schrijven voor de kadertraining van 
2011. De Kadertraining biedt actieve 
VVD’ers vier zaterdagen met trai-
ning en debat. Tijdens de Kadertrai-
ning worden interessante inleiders 
vanuit de VVD, maar ook daarbuiten, 
uitgenodigd om hun visie met ons te 
delen. 

Een trainingsdag bestaat uit een 
training in de ochtend op het gebied 
van liberalisme, debat en discussie, 
presentatietechnieken of onderhan-
delen. Na de lunch vindt een gastcol-
lege plaats. In de middag volgt een 
presentatie en debat en discussie in 
werkgroepen.

De Kadertraining vindt plaats op  
zaterdag 15 januari, 12 februari, 12 
maart en 9 april 2011. De locatie voor 
dit evenement is de Nyenrode Busi- 
ness Universiteit te Breukelen. Na 
afronding van de Kadertraining ont-

vangen de deelnemers een persoon-
lijk ontwikkelingsadvies. Om voor 
een trainingsplaats in aanmerking 
te komen dient u: 
•  Actief te zijn binnen de VVD (lo-
kaal, regionaal of landelijk) of JOVD; 
•  Minimaal een cursus liberalisme 
(van de Haya van Somerenstichting) 
en discussie- en/of presentatietech-

nieken en/of debatteren (van de 

Haya) te hebben gevolgd; 
•  Een motivatie voor deelname aan 
de cursus te schrijven.
De deelnemersbijdrage is  195 ,- 
(studenten betalen slechts  115,-). 
Koffie/thee, lunch en een borrel zijn 
bij de prijs inbegrepen. 

Ga naar www.vvd.nl/kadertraining 
voor meer informatie en meld u aan 
voor dinsdag 30 november 2010. 

programma 129e algemene Vergadering, 
onder voorbehoud van wijzigingen.

OnLine - Dat Social Media als ‘hot’ 
kan worden beschouwd is onder-
hand wel bekend. De verkiezingen 
van 9 juni jl. waren de eerste echte 
vuurproef voor de politiek en de 
inzet van Social Media. Een kleine 
greep uit het Social Media-geweld 
tijdens de verkiezingscampagne:  
Alexander Pechtold haalde na de val 
van het kabinet direct zijn Twitter-
account weer van stal, Hyves had 
de wereldprimeur met het eerste 
politieke chatdebat tussen de lijst-
trekkers (met Mark Rutte als uitein-
delijke winnaar), de VVD lanceerde 
de VVD App voor de iPhone met de 
koppeling naar Social Media en Frits 

Wester organiseerde een chaotisch 

verlopen Twitterdebat.

De verkiezingen en de formatie zijn 

achter de rug. De VVD gaat intussen 

door met de inzet van Social Media. 

De officiële Twitteraccount @VVD 

blijft beschikbaar als vraagbaak en 

natuurlijk ter voorziening van in-

formatie rondom de VVD. Daarnaast 

kunnen VVD-leden zich aanmelden 

bij de VVD Group op LinkedIn. Deze 

groep telt inmiddels ruim 2.600 

leden en voert volop actuele discus-

sies. Is je netwerk daarmee nog niet 

breed genoeg? Word dan ook lid van 

de VVD op Facebook! 

VVd alumnigroepen
De Haya van Somerenstichting biedt 
(oud)cursisten van de Kadertraining 
en Topkadertraining de mogelijkheid 
om via LinkedIn met elkaar in contact 
te komen, oude herinneringen op te 
halen of discussies te voeren over 
de meest uiteenlopende politieke 
onderwerpen. Huidige- en oud  
cursisten kunnen zich aanmelden 
voor het betreffende jaar waarin zij 
de Topkadertraining of Kadertraining 
hebben gevolgd. Zie voor alle online 
activiteiten www.vvd.nl.

p.valstar@vvd.nl

Nieuw Lid: Julie Bruijn (34), Den Haag

Ik al een keer eerder lid geweest van de VVD en de recente ontwik-
kelingen rondom het kabinet hebben ertoe geleid dat ik wederom 
lid ben geworden van de VVD. Mensen zeuren vaak over de politiek, 
maar ik vind pas dat je daar over mee kan praten als je ook ergens 
aan deelneemt. Overigens ben ik zeer te spreken over de aangewezen 
bewindspersonen voor Rutte 1. In een dergelijke constructie als deze 
kan de ervaring van deze politici erg goed van pas komen. Oorspron-
kelijk kom ik uit Overijssel en vind het dan erg leuk dat Henk Kamp 
deel uit gaat maken van dit kabinet. Ik wens Mark en zijn kabinet veel 
succes en wijsheid toe!

Machtigingskaart 129e AV

Door invullen en ondertekenen kan deze kaart als volmacht aan een ander 
stemgerechtigd VVD-lid worden afgegeven.

Naam 

Postcode 

Huisnummer 

Handtekening 

Verleent volmacht aan:

Naam 

Postcode 

Huisnummer 

129e AV: 13 november 2010 in Papendal te Arnhem
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Leraren - Ton eLias behandeLde 
onLangs voor de vvd-fracTie 
de onderwijsbegroTing. Zijn 
cenTraLe Thema was: onTsLa 
de sLechTe Leraar. voor Liber  
beschrijfT hij heT vervoLg en de 
achTergronden. 

“Meer dan drieduizend mails kreeg ik 
op mijn oproep om slechte leraren 
te ontslaan. Dertig procent bestond 
uit scheldkanonnades. Maar de rest 
was het vierkant met me eens. ‘Zet 
u vooral door’, schreef iemand. Nou, 
maakt u zich geen zorgen mevrouw, 
heb ik teruggemaild. Want voor je 
als politicus zo’n standpunt in kunt  
nemen, heb je al twee discussie- 
ronden achter je. De eerste met 
leidinggevenden, leerlingen en 
vooral… leraren. Behoorlijk wat  
leraren vertelden mij na een gastles 
of tijdens een werkbezoek (met de 
deur van het lokaal hermetisch 
gesloten!) met zachte stem dat er 
ontstellend veel gewonnen zou 
zijn in het onderwijs als de zwakke 
broeders en zusters eens zouden 
worden aangepakt. En ook dat hun 
slome rector of directeur daarin de 
spil vormde. De tweede ronde loop 
je vervolgens door je fractie en door 
je partij. Pas dan kun je naar buiten 
met je verhaal.
De VVD-trefwoorden bij het onder-
wijsbeleid zijn: meer aandacht voor 
vakmanschap, voor kwaliteit en 

vooral voor prestatiegerichtheid. 
Meer aandacht voor de kennisfactor, 
meer aandacht voor taal en rekenen. 
Meer structuur geven aan kinderen 
en jonge volwassenen, strenger  
examineren, meer eisen stellen. Niet 
alleen rechten in het onderwijs, maar 
ook plichten, zeker voor studenten in 
het Hoger onderwijs. We moeten nu 
maar eens definitief af van het idee 
dat verbeteringen in het onderwijs 
alleen kunnen plaatsvinden, wan-
neer de overheid iedere keer een 
nieuwe zak met geld klaarzet. Er valt 
heel veel aan ons onderwijs te verbe-
teren dat géén geld kost, maar wél 
een mentaliteitsverandering vergt. 

hervorming 
In het Regeerakkoord heeft de 
VVD fikse hervormingen binnenge-
haald. Een sociaal leenstelsel in de 
masterfase; selectie aan de poort 
in het hoger onderwijs; verplichte 
voor- en vroegschoolse educatie voor  
kinderen met een taalachterstand 
(ondermeer om te voorkomen dat je 
in het MBO uitvalt), prestatiebeloning 
voor leraren en steeds vaker bekostig-
ing van ons onderwijs die op het be-
vorderen van kwaliteit wordt geënt 
in plaats van op perverse prikkels die 
kwaliteit tegenwerken. Niet ‘hoeveel 
diploma’s jaag je er doorheen’, maar 

‘is het bedrijfsleven wel tevreden met 
de mensen die met dat verse diplo-
ma op de arbeidsmarkt komen?’ Er  
komen uniforme begin- en eind- 
toetsen en de situatie dat een leerling 
in het middelbaar beroepsonderwijs 
veel te makkelijk kan binnenstappen 
stopt, met minder uitval tot gevolg.
 
verpLichT regisTer
Er is in de pers relatief weinig aan-
dacht geweest voor de hervorming 
die ík als de crux beschouw: het ver-
plichte register voor schoolleiders 
voor het primair, het voortgezet én 
het middelbaar onderwijs. Inclusief 
kwaliteitseisen. En inclusief gevolgen 
wanneer die niet worden gehaald. 
Er is geen enkele reden om te denken 
dat het in een school anders zou zijn 
dan in de rest van de samenleving. 
Nee, ook op een school hoort de 
leiding gewoon tegen leraren die 
er de kantjes van aflopen te zeg-
gen: ‘vriend, je komt in de benen 
en ik houd een dossier bij als je 

Deze eerste column schrijf 
ik op een moment dat 
onze partij er bijzonder 

goed voor staat: we zijn de groot-
ste regeringspartij, en in het 
Torentje zetelt een liberale pre-
mier. Alle reden om trots te zijn, 
maar ook alert. “The price of 
greatness is responsibility,” zei 
Churchill ooit. Nu komt het erop 
aan de verwachtingen waar te 
maken. 

Orde op zaken stellen. Dat was 
de boodschap van onze verkiez-
ingscampagne, en die vinden we 
terug in het regeerakkoord.

Neem de onderkant van de ar-
beidsmarkt, daar komen steeds 
meer jonggehandicapten in een 
uitkering terecht. Als we zo door-
gaan op den duur 400.000. Het 
kabinet gaat deze mensen in het 
arbeidsproces betrekken en een 
eind maken aan de hokjesgeest in 
de sociale zekerheid.

Bij de politie moeten de pakkans 
en het oplossingspercentage om-
hoog. De extra agenten en de 
vorming van één nationale politie 
zullen hier zeker aan bijdragen.

Zorginstellingen kunnen straks 
zelf kapitaal aantrekken. Dat 
zal de zorg patiëntvriendelijker 
en efficiënter maken. Daarnaast 
krijgen mensen de regie over de 
eigen zorg door het persoonsge-
bonden budget. 

Het kabinet gaat scheefwonen 
aanpakken en zorgen dat corpo-
raties woningen verkopen aan 
huurders. Zo komt de woning-
markt weer in beweging.

Vanuit de oppositie horen we 
geregeld de klacht dat er te weinig 
hervormd wordt. Ik voorspel u: 
die klacht zullen we over een paar 
jaar niet meer horen. Eerder dat 
er stevig is hervormd. En dat is 
precies wat ons voor ogen staat.

17 december 2010
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Ontslag voor
slechte leraren

De  VVD organiseert zaterdag 
29 januari 2011 een Nieuwe  
Ledendag in het gebouw van 
de Tweede Kamer. Alle VVD-
leden die na 1 januari 2009 
lid zijn geworden ontvangen 
hiervoor een uitnodiging.  
Tijdens de Nieuwe Ledendag 
kunnen leden nader kennis 
maken met de leden van de  
VVD-fracties in de Tweede en 
Eerste Kamer en het Europees 
Parlement. Onder leiding van 
een Tweede Kamerlid krijgen 
nieuwe leden een exclusieve 
rondleiding door het ‘huis 
van de democratie’. Daarnaast 

wordt er tijdens een speciale 
workshop aandacht besteed 
aan de manieren waarop leden  
actief kunnen worden binnen de 
VVD. Op het speciaal ingerichte  
Politieke Plein presenteren 
de verschillende onderdelen 
van de partij zich. Alle nieuwe 
leden ontvangen de komende 
week een persoonlijke uitno-
diging met daarin informatie 
over het programma en de  
wijze van aanmelding. Gezien 
het beperkte aantal plaatsen, 
hebben nieuwe leden uitdruk-
kelijk voorrang bij het verkrij-
gen van een toegangsbewijs.

Nieuwe Ledendag 29 januari 2011

De VVD heeft 24 november jl.  een prima resultaat bereikt tijdens de 
herindelingverkiezingen, de uitgestelde gemeenteraadsverkiezingen 
en de waterschapsverkiezing in Zeeland. In twaalf van de zestien 
(nieuwe) gemeenten won de VVD zetels, in de overige vier behield 
de VVD het aantal zetels van de laatste verkiezingen. In het nieuwe 
Waterschap Scheldestromen behaalde de VVD drie zetels. In zeven 
van deze gemeenten is de VVD nu de grootste partij, waaronder de 
nieuwe gemeenten Stichtse Vecht en Medemblik. In nog eens vier 
andere gemeenten is de VVD de tweede partij. De grootste winst 
werd geboekt in Oss, daar ging de VVD van drie naar zes zetels. 
De VVD is hier nu de derde partij. Ook in Mook en Middelaar, van 
twee naar vijf en daarmee nu de grootste partij, deed de VVD goede 
zaken. In Bussum (9), Medemblik (8) en Stichtse Vecht (8) heeft de 
VVD nu de meeste raadszetels.

prima resuLTaaT herindeLingverkieZingen

‘Xxxxx xxx xx
xxxxxxx’

Xxxxxx xxxxxx xxxxx xxxx

xxxxxxxxx

dat niet doet. Daar horen gevol-
gen bij en ontslag is er daar één 
van’. Hier is geen wetswijziging of  
financiële investering of motie of  
congres voor nodig. Het enige 
dat moet plaatsvinden is een  
cultuuromslag. Dit onderwerp moet 
uit de taboesfeer, in het belang van 
onze jeugd, maar ook in het belang 
van onderwijs als economische  
productiefactor. Wanneer vanuit het 
onderwijs zélf gezegd wordt dat tien, 

misschien twintig of zelfs dertig 
procent van het maatschappelijk 
kapitaal binnen die economische 
productiekolom niet goed functio-
neert, dan moet je daar iets aan wíl-
len doen. Dat begint met het slechten 
van het taboe - en dát is natuurlijk 
ook waarom ik ruim drieduizend 
mailtjes kreeg.” 

Ton Elias, Kamerlid VVD 

parTij

Terugblik algemene vergadering

www.stefblok.nl

"we moeten elke
meter asfalt

optimaal gebruiken" 

minister melanie schultz van Haegen
over het openstellen van spitsstroken

11



17 december 2010

2   IDEE & DEBAT

De economische crisis vanuit
klassiek-liberaal perspectief
TeLdersLeZing - Op 30 november 

2010 werd in de Nicolaïkerk in 

Utrecht de Telderslezing 2010 

georaniseerd. De Indiase econoom 

Deepak Lal sprak over de econo- 

mische crisis vanuit een klassiek-

liberaal perspectief. Lal is emeritus 

professor internationale ontwikkel-

ingsstudies aan de Universiteit van 

Californië in Los Angeles en emeritus 

professor politieke economie aan het 

University College in Londen.

Lal betoogde dat de crisis niet is 

veroorzaakt door marktfalen, maar 

door overheidsfalen: de Amerikaanse 

regeringen hebben sinds eind jaren 

negentig van de vorige eeuw een 

reeks verkeerde keuzes gemaakt. Zo 

was in 1998 door de Federale Bank een 

poging gedaan het hegdefonds Long-

Term Capital Management (LTCM) 

te redden met een reddingsfonds 

(bail-out), terwijl het faillissement 

van LTCM volgens Lal geen serieuze  

bedreiging voor het financiële  

systeem zou betekenen. Boven-

dien werd hiermee de verwachting  

geschapen dat ook marktspelers 

op de financiële markt die géén 

bank zijn wellicht zouden worden 

gered met hulp van de staat als zij 

in nood kwamen. Ook het beleid 

van Clinton waarmee sub prime 

hypotheken werden ontwikkeld, 

bedoeld om mensen zonder vast 

inkomen een huis te kunnen laten 

kopen, werd door Lal als één van de 

oorzaken van de crisis aangemerkt. 

Vervolgens kozen de Amerikaanse 

autoriteiten ervoor Lehman Brother’s 

juist niet te redden, waarmee de 

verwachtingen op de markt ernstig 

werden geschaad. Dit leidde tot een 

intensivering van de kredietcrisis. 

dirigisme
De grote onderliggende oorzaak van 

de financiële crisis is in de ogen van 

Lal dus het dirigisme van staten. 

Deepak Lal gebruikt in deze context 

de term entitlement economies. 

Politici creëren door herverdeling 

van welvaart een inkomstenstroom 

voor burgers in de samenleving. Zij 

zorgen ervoor dat (bepaalde groepen) 

burgers aanspraak maken op bijvoor-

beeld een basisinkomen of zaken als 

gezondheidszorg of huisvesting uit 

collectieve middelen. De crisis heeft 

volgens Lal aangetoond dat deze in de 

politiek gedefinieerde entitlements 

onhoudbaar zijn geworden. Zij leiden 

tot een fiscale crisis en een schul-

dencrisis die alleen opgelost kun-

nen worden door deze entitlements 

weer af te schaffen of in te perken. In  

Europa begint men dit volgens Lal in 

te zien, maar de VS verkeren volgens 

hem nog steeds in de ontkennings-

fase, getuige onder meer Obama’s 

heath care plan voor zorgverzeker-

ingen. De huidige financiële crisis is 

daarom nog niet opgelost en de situ-

atie zal naar verwachting van Lal in 

de toekomst zelfs verslechteren. In 

Europa acht Lal het waarschijnlijk 

dat Griekenland de Eurozone zal ver-

laten en voorspelde hij zelfs een sterk 

gereduceerde Eurozone, waarin uit-

eindelijk alleen de landen die voor de 

invoering van de Euro aan de Duitse 

Mark verbonden waren een plaats 

zullen hebben. 

consequenTie
Professor Lal sloot zijn betoog af met 

wat volgens hem de meest serieuze 

consequentie van de crisis is: de 

geopolitieke consequentie. De vraag 

die zich heeft aangediend is of de  

Verenigde Staten in staat en bereid 

zijn hun hegemonie in de wereld- 

orde te behouden. Japan is met zijn 

stagnerende economie en zwakke 

militaire macht niet in staat de  

geopolitieke positie van de VS te ver-

sterken en met haar weigering meer 

troepen naar Afghanistan te sturen, 

heeft Europa bovendien laten blijken 

de leidersrol in de wereldorde niet 

over te willen nemen. In China zag 

Lal evenmin een serieuze kandidaat 

voor de nieuwe leiderspost. China zal 

in de directe toekomst het vreedzame 

pad blijven volgen, omdat enkel op 

die manier de continuering van de 

macht van de Communistische Partij 

wordt verzekerd. India ten slotte, 

voelt net als de VS de dreiging van een 

gewelddadige Islam. Maar tegelijk- 

ertijd vreest het land dat actieve 

deelname aan de war on terror ertoe 

zou leiden dat de grote minderheid 

Moslims die in India woont zou radi-

caliseren. Dat weerhoudt India er dus 

van expliciet de rol van partner van 

de VS op zich te nemen. Wel zal het 

strategisch partnerschap van VS en 

India, dat ook een schild tegen even-

tuele ongewenste Chinese ambities 

vormt, naar verwachting versterken. 

Deepak Lal concludeerde dan ook dat 

Amerika, hoewel in verval, voorlopig 

nog de enige leider in de wereldorde 

zal blijven.

Charlotte Maas is wetenschappelijk 

medewerker van de prof.mr. B.M. Teldes-

stichting.
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copYrighTs  HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET NAKOMEN VAN 

WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN ZIJN, DIE

NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF VAN WIE DE CLAIM OP

GEBRUIKT MATERIAAL NIET BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ

VERZOCHT ZICH SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE 

STELLEN, MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAROP 

DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

discLaimer  DE REDACTIONELE INHOUD VAN LIBER 

KOMT OP ZORGVULDIGE WIJZE IN SAMENWERKING MET VELE 

PARTIJLEDEN EN -MEDEWERKERS TOT STAND EN GEEFT – TENZIJ 

ANDERS VERMELD – PER DEFINITIE DE STANDPUNTBEPALING 

VAN DE VVD WEER.

LeesTips

Jaap van Rijn, De eeuw van het  
debat. De ontwikkeling van het 
publieke debat in Nederland en  
Engeland 1800-1920
In 1846 werd door enkele jonge 
liberalen in Amsterdam de eerste 
Nederlandse debatingclub de Vrij- 
dagsche Vereniging opgericht. Tot 
die tijd was het in Nederland in be-
schaafde kringen niet gebruikelijk 
– soms zelfs reglementair verboden 
– over politiek te discussiëren. Hoe 
anders was het aan de overzijde van 
het kanaal in Groot-Brittannië. Niet 
alleen kende men daar al veel langer 
het fenomeen debatingclub, ook 
waren daar verschillende clubs ont-
staan voor alle rangen en standen. 
Daardoor bleef debatteren in Groot-
Brittannië niet voorbehouden aan 
de elite, zoals in Nederland lange 
tijd wel het geval was. Jaap van Rijn 
schetst in zijn boek de ontwikke-
ling van het publieke debat in beide 
landen als de plaats waar men het 
politieke spel kon leren spelen.

Amsterdam, 2010. ISBN: 9789028423589, 
362 pp.,  19,90

Paul van Gessel en Paul van Liempt 
(red.), Bye Bye Babyboomers 
In de bundel Bye Bye Babyboomers 
onder redactie van twee BNR-jour-
nalisten, wordt  ‘even afgerekend’, 
aldus de ondertitel bij de inleiding, 
met de zogenaamde babyboom 
generatie. De rijkste en grootste 
generatie ooit. De generatie met in-
middels achterhaalde linkse idealen 
als de van overheidswege gestuurde  
spreiding van kennis, macht en 
inkomen. De generatie die, zo erkent 
babyboomer Paul Schnabel in het 
boek, graag met het moraliserende 
vingertje wijst: mensen met een  
andere mening zijn simpelweg 
moreel fout. Het is overigens de 
vraag of dit een generatiekwes-
tie is of een algemeen zuur links 
trekje. De bundel bevat interessante  
bijdragen van onder meer de post-
babyboomers toekomstvoorspeller 
Adjiedj Bakas en Teldersstichting-
directeur Patrick van Schie, alsmede 
pre-babyboomer en gewezen CDA-
ideoloog Anton Zijderveld.

Amsterdam, 2010. ISBN: 9789045016238, 
176 pp.,  19,95

Sadik Harchaoui en Juliët Jonkers 
(red.), Leve de Rechtsstaat! Reflec-
ties op de rechtsstaat in een dyna-
mische samenleving
Op 19 november jongstleden is het 
eerste exemplaar van dit boek uit-
gereikt aan de voormalige minister 
van Justitie Ernst Hirsch Ballin. In 
een bundel van verhalen, essays en 
wetenschappelijke verhandelingen 
wordt door een tiental auteurs 
gereflecteerd op het belang van de  
rechtsstaat in deze tijd. Juist in onze 
complexe maatschappij en het pit-
tige integratiedebat dat daar niet los 
van kan worden gezien, is behoefte 
aan een perspectief op de samen- 
leving dat boven de grenzen van  
etniciteit en religie uitstijgt. Dat per-
spectief, waarin een gemeenschap-
pelijk belang tot uitdrukking komt, 
ligt besloten in onze rechtsstaat. 
De rechtsstaat vormt volgens de  
auteurs dan ook de basis voor een 
stabiele samenleving. Bijdragen 
zijn geschreven door onder anderen 
Frank Ankersmit, Thierry Baudet, 
Paul Cliteur, Bas Heijne, Fouad  
Laroui en Manon Uphoff.  

Den Haag, 2010. ISBN: 9789059316249, 
171 pp,  22,50

Symposium

De Teldersstichting organiseert 
vrijdag 28 januari aanstaande een 
symposium over de ethische dilem-
ma’s in de medische biotechnologie, 
mede naar aanleiding van de publi-
catie over dit thema begin oktober 
jongstleden. Het symposium, dat 
zal plaatsvinden in Hotel Corona,  
Buitenhof  39-42 te Den Haag, begint 
om 10:15 en zal tot ongeveer 16:30 
uur duren. Nadere informatie  
rondom de aanmelding voor dit sym-
posium treft u binnenkort aan op 
onze website: 

Rapport

Op donderdag 13 januari 
 aanstaande presenteert 
de Teldersstichting haar 
nieuwste rapport Eer- 

lijk is eerlijk. Wat een liberaal van 
de staat mag verwachten en van 
zichzelf moet vergen. Naast een 
uiteenzetting over eerlijkheid en 
liberalisme zijn in de bundel essays 
opgenomen over de arbeidsmarkt, 
belastingheffing, strafrecht, de inter-
nationale rechtsorde en immigratie 
en integratie.
Tijdens de persconferentie worden 
de eerste exemplaren van de bun-
del uitgereikt aan Stef Blok (VVD- 
fractievoorzitter in de Tweede 
Kamer) en Alex Brenninkmeijer  
(Nationale Ombudsman). Zij zullen 
een reactie geven op de inhoud van 
het rapport. 

Charlotte Geerdink (23),
Helmond

De grootste reden om lid te worden van de 
VVD is het vertrouwen wat ik in de partij heb. Ik 
ben een voorstander van de liberale gedachte 
en de vrijheid waar de VVD zich voor inzet, dit 
is iets wat niet verloren mag gaan. Voor mijn studie verbleef ik enige 
tijd in Londen en doordat er iets was mis gegaan met mijn stembil-
jet kon ik helaas niet stemmen. Maar om toch nog iets voor de VVD 
te kunnen betekenen en een bijdrage te leveren was dit een extra  
motivatie om lid te worden. Met het lidmaatschap hoop ik vooral 
veel te leren van de internationale betrekkingen van de VVD. Ik ver-
blijf zelf veel in het buitenland en merk juist op die momenten dat 
wij dan in Nederland niets te klagen hebben wat betreft onze vrijheid 
en democratie.

Margot Wanders (29), Den Haag

Onlangs ben ik lid geworden van de VVD omdat het mij een goede 
eerste stap lijkt om nog meer betrokken te raken bij de politiek.  
Ik ben tevreden met het gevormde kabinet, en wil dit door mijn lid-
maatschap extra steun geven. Overigens kan ik me in veel van de 
VVD-standpunten goed vinden, zij staan het dichtst bij mijn eigen 
idealen. Ik wil me ook graag lokaal actiever gaan inzetten voor de 
politiek en in dit geval dus voor de VVD Den Haag.



Snel internet in heel
Nederland
infra - De Tweede Kamer heeft een 

motie van de hand van VVD-Tweede 

Kamerlid Afke Schaart aangenomen 

die de minister vraagt om infrastruc-

tuur voor snelle internetverbindin-

gen aan te leggen in heel Nederland. 

In   een groot aantal buitengebieden 

in Nederland is de infrastructuur 

voor een snelle internetverbinding 

nog niet aanwezig.

Afke Schaart: “We zijn koplopers op 

het gebied van breedband internet 

maar niet voor iedereen. 100.000 tot 

200.000 huishoudens en onderne-

mingen in Nederland hebben geen 

snel internet in de buitengebieden. 

Er is wel Europees geld voor beschik-

baar, wat in de landen om ons heen 

veel wordt gebruikt, maar Nederland 

blijft achter. Een architect die zich 

bijvoorbeeld als zzp’er wil vestigen 

in een buitengebied kan dat nu niet 

doen vanwege het gebrek aan snel 

internet. Dat wil ik veranderen om 

zo economische groei en innovatie 

in alle regio’s van Nederland te  

bevorderen.”

De Europese Commissie heeft als doel 

in 2020 iedereen in Europa toegang 

te geven tot internet dat sneller is 

dan 30 MB per seconde en daarnaast 

minimaal de helft van de mensen 

tot internet dat sneller is dan 100 

MB. De Europese Commissie heeft  

Nederland geld ter beschikking 

gesteld voor de aanleg van verbinding- 

en in dunbevolkte gebieden. De VVD 

wil nu dat dit geld ook daadwerkelijk 

gebruikt gaat worden. De motie van 

Schaart vraagt minister Verhagen van 

Economische Zaken, Landbouw en  

Innovatie 1 februari terug te koppelen 

aan de Tweede Kamer hoe de ambi-

tieuze doelstelling van de Europese 

Commissie gehaald kan worden met 

daarbij specifieke aandacht voor de 

buitengebieden.
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KOrt
nieuws
Wk 2018

In de vorige Liber besteedden we 
aandacht aan het WK voetbal 
2018. Het was een mooie kans 
voor Nederland en België om zo’n 
belangrijk sporttoernooi te kun-
nen organiseren. Het zou voor 
Nederland financieel goed zijn 
geweest en daarnaast ook positief 
bijgedragen aan het imago van 
Nederland in de internationale 
sportwereld. De FIFA heeft het 
WK 2018 inmiddels toegewezen 
aan Rusland. VVD-Tweede Ka-
merlid Bart de Liefde vindt het 
“Ongelofelijk jammer en balen. 
En dat terwijl we toch zo’n goed 
bid hadden neergelegd. Maar 
het is niet anders, de FIFA heeft 
beslist.’’

Persoons-
gebonden budget

De VVD is blij met de voortva- 
rende aanpak rond het persoons- 
gebonden budget (PGB) van 
staatssecretaris Veldhuijzen van 
Zanten van VWS. Woordvoerder 
Tamara Venrooy: “De VVD vindt 
keuzevrijheid en eigen regie van 
degene die zorg nodig heeft, erg 
belangrijk. Om die reden heeft 
Erica Terpstra het PGB in de jaren 
‘90 mogelijk gemaakt, en vecht de 
VVD sindsdien voor een steviger 
positie van deze regeling. De stop 
in toekenningen van een PGB 
heeft ons dan ook grote zorgen 
gebaard. In het Regeerakkoord 
was al duidelijk dat ook dit kabi-
net het belang van het PGB inziet, 
maar nu worden echt belangrijke 
stappen gezet.”
Venrooy heeft, gesteund door de 
voltallige Tweede Kamer, de nieuwe 
staatssecretaris opgeroepen niet 
alleen zo spoedig mogelijk de 
toekenningenstop op te heffen, 
maar de regeling in de wet te 
verankeren. Daarmee is het PGB 
niet langer een subsidie - subsi-
diepotten kunnen leeg raken -, 
maar een wettelijk recht.

kM-heffing 
vrachtwagens
desastreus

GroenLinks kondigt aan te komen 
met een initiatiefwet kilometer-
heffing trucks die een forse las-
tenverhoging voor de transport-
sector betekent. De VVD is daar 
tegen. VVD Kamerlid Aptroot; “De 
transportsector is onmisbaar voor 
Nederland, zowel ons binnen-
lands vervoer als voor de main-
ports Schiphol en de Rotterdamse 
haven en de greenports in o.a. het 
Westland en Aalsmeer. De lasten 
fors verhogen is rampzalig voor 
de transportbedrijven maar ook 
voor het werk in deze mainports 
en al de andere bedrijven die er 
nu mee verbonden zijn. Groen-
Links vernietigt tienduizenden 
banen en de consumenten gaan 
meer voor hun boodschappen 
betalen. Dit plan is voor de VVD 
onbespreekbaar.”

Lees meer op www.vvd.nl

Marc Reijnders (36), Bunde

Ik draag de VVD al langere tijd een warm hart toe. Het is ook goed om 
te zien dat het de VVD nu landelijk voor de wind gaat. Er is hard voor 
gewerkt en het is nu zaak om dit vast te houden. De lokale politiek 
speelt een belangrijke factor bij het uitdragen van dit beeld van de 
VVD. Ik ken een aantal mensen die momenteel actief zijn voor de 
VVD bij ons in de gemeente Meerssen. Dit is voor mij dan ook de 
doorslaggevende factor geweest om lid te worden. De lokale politiek 
kan alle mankracht gebruiken en ik wil daar graag met mijn kennis 
en inzet aan bijdragen.

EEN vOORSPOEDIG 2011

ToLbrug - De VVD dient bij het  
debat over de verkeersbegroting een 
voorstel in om een dubbeldeks tol-
brug over het IJmeer te realiseren. 
De nieuwe verbinding, waar het uit-
dijende Almere al jaren om smeekt, 
moet van de VVD dienst doen voor 
zowel autoverkeer als openbaar ver-
voer. 

De IJmeerbrug wordt, in het voorstel 
van de VVD, als project aan het bedrijfs- 
leven aangeboden voor volledig pri-
vate realisatie. Beleggingsmaatschap-
pijen, bouwers en vervoersbedrijven 
worden uitgedaagd de circa acht  
kilometer lange verbinding aan 
te leggen. Wie het beste voorstel  

indient mag het project realiseren, 
tol voor auto’s heffen en een ge-
bruiksvergoeding voor het openbaar 
vervoer vragen.

Dat het om een tolbrug gaat is vol-
gens VVD-kamerlid Aptroot onver-
mijdelijk: „Al het publieke budget 
voor wegen is tot aan 2028 vastgelegd 
in andere projecten. Alleen met  
private financiers bestaat de kans 
dat de brug er nog voor 2020 ligt. 
De brug zou dan in de jaren 2017 tot 
2019 gerealiseerd kunnen worden.”

Private realisatie
IJmeerbrug

ch.aptroot@tweedekamer.nl

Dopingcontrole te streng

schorsing - Vanaf begin dit jaar 
moet een topsporter voor elke dag 
een plek aangeven waar hij of zij 
een uur lang te vinden is voor een  
dopingcontrole. Treft een controleur 
de atleet daar niet aan, dan is sprake 
van een zogeheten ‘missed test’. 
Gaat het plek aangeven of het aan-
wezig zijn drie keer fout, dan volgt 
aangifte bij de tuchtcommissie en 
loopt de sporter een groot risico op 
een schorsing.

VVD-kamerlid Bart de Liefde zegt  
hierover: “Deze regels zijn zo streng 
dat topsporters er onder lijden. De 
atleet moet zelf al het papierwerk 

invullen en dient altijd dopingcon-
troles toe te staan. Ook mag een  
official een sporter niet bellen als die 
niet op de aangegeven locatie wordt 
aangetroffen.” 
Dat doping bestreden moet worden, 
daar staat de VVD vierkant achter 
sport moet dopingvrij zijn om zijn 
belangrijke voorbeeldfunctie in de 
samenleving goed te kunnen vervul-
len. Het is goed dat Nederland haar 
uitvoerende taken met betrekking 
tot dopingcontrole serieus neemt.

De VVD waardeert het dat de minister 
zich de afgelopen jaren in internatio-
naal verband inzet om te komen tot 
een controlesystematiek die recht 
doet aan het belang dat wij hechten 
aan dopingbestrijding en aan het 
belang van de sporter. De VVD vindt  
een gebruiksvriendelijk administra-
tief systeem hierbij een eerste ver-
eiste en wil dat er vóór de Spelen van 
2012 orde op zaken wordt gesteld.

b.dliefde@tweedekamer.nl

TroTs - VVD-Kamerlid Jeanine 
Hennis-Plasschaert is door het week-
blad European Voice uit-
geroepen tot Europarle-
mentariër van het jaar. 
Hennis-Plasschaert zat 
tot in juni 2010 in het 
Europees Parlement. De 
titel komt haar met name 
toe omdat zij er eerder 
dit jaar in slaagde om, 

onder haar leiding, het Europees  
Parlement tegen VS-inzage van  

Europese bankrekeningen 
te laten stemmen. Na de 
bekendmaking liet Hennis-
Plasschaert via Twitter 
weten trots te zijn op de be-
noeming.

Jeanine Hennis-Plasschaert
Europarlementariër van het jaar



Nalaten
aan de vvD

donaTies - Om het liberle werk 
van de VVD voort te zetten, is de 
partij afhankelijk van giften en  
donaties. Velen van u dragen ons jaar-
lijks een warm hart toe en schenk- 
en een klein of groot bedrag aan de 
partij. Als u ons ook wilt helpen, nu 
of in de toekomst, is er nog een mid-
del dat u daarvoor kunt inzetten. 
U kunt de VVD opnemen in uw tes-
tament. U bepaalt zelf hoeveel er 
van uw nalatenschap naar de partij 
gaat. Een gift in uw testament van 
elke grootte zal de toekomst van de 
VVD helpen. Dit geld kan dan weer 
worden gebruikt om te bouwen aan 
de permanente campagne die het  
liberale gedachtegoed bekender 
maakt onder een groot publiek. 

De VVD is door de Belastingdienst 
erkend als een organisatie die het 
algemeen nut dient (ANBI status). 
Dit betekent dat de partij geen  
successierechten betaalt. De gift is 
dus volledig inzetbaar voor de doel-
en van de VVD. Als u interesse heeft 
of graag meer wilt weten over dit  
nalaten-schap dan kunt u geheel 
vrijblijvend contact opnemen met de 
VVD, Davy Erwich.  

Reünie Rotterdamse masterclass

reÜnie - In de Tweede Kamer 
vond afgelopen november de eerste 
reünie plaats van oud-master-
class deelnemers uit Rotterdam.  
Rotterdams Kamerlid Mark Harbers 
ontving de oud-cursisten voor een 
rondleiding in de Tweede Kamer. Hij 
hield een inspirerend verhaal. “De 
VVD vindt het belangrijk dat leden 
zich door middel van Opleiding & 
Training ontwikkelen”. 

Bas Erlings (voorlichter van de 
Tweede Kamerfractie) en Peter Valstar 
(communicatiemedewerker op het 
Algemeen Secretariaat) vertelden 

daarna dat in de campagnes van 
2010 veelvuldig gebruik is gemaakt 
van social media als twitter, hyves 
en facebook. “Kamerleden twitteren 
persoonlijke boodschappen en kun-
nen via internet veel meer mensen 
bereiken dan flyerend op straat.” Bas 
en Peter benadrukten dat dit met 
name succesvol is geweest omdat de 
reguliere media veel VVD standpun-
ten overnamen. 

(Advertentie)
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waardering - Binnen de VVD 
is het een goed gebruik om leden 
die het liberale gedachtegoed ge-
durende lange tijd in woord en 
daad hebben uitgedragen een blijk 
van waardering toe te kennen.  De 
afgelopen weken overkwam dat 
drie actieve VVD’ers. Mevrouw Ria 
Buis van de gemeente Best ontving 
de plaquette uit handen van 
Willibrord van Beek als blijk van 
waardering voor haar tientallen 
jaren zeer intensieve inzet voor de 
liberale zaak in de gemeente Best.  
Voor haar langdurige inzet voor de 
gemeenschap van Best is Ria Buis 
al eerder benoemd tot Ridder in de 
orde van Oranje Nassau. 
Aftredend voorzitter van de VVD-
Bestuurdersvereniging, Marianne 
Kallen-Morren, ontving de pla-
quette tijdens het congres van de 

Bestuurdersvereniging uit handen 
van waarnemend partijvoorzitter 
Mark Verheijen. Marianne is 
sinds 1977 actief in de VVD. Zij 
bekleedde functies op diversie 
bestuurlijke niveaus, zette zich als 
vrijwilliger veelvuldig in en was de 
laatste paar jaar voorzitter van de 
VVD-Bestuurdersvereniging. 
Wethouder Jan Markink uit 
Berkelland ontving de plaquette 
eind vorige maand uit handen 
van de lokale voorzitter Wim  
Rijkenbarg. Markink is 25 jaar  
raadslid geweest en nu wethouder 
van de gemeente Berkelland. 
Markink vervulde daarnaast vele 
openbare functies waaronder die 
van VVD fractievoorzitter, voorzit-
ter van de Raad van Commissaris-
sen van ForFarmers en lid van de 
Raad van Toezicht van het AOC.

Actieve vvD’ers geëerd met
Mr. D.U. Stikkerplaquette

d.erwich@vvd.nl

Jorn Aagaard (29), Rotterdam

Onlangs ben ik lid geworden van de VVD omdat deze partij mijn be-
langen het best behartigt. Ik kan me dan ook goed vinden in de, voor 
mij belangrijke, standpunten van de VVD ten aanzien van economie 
en immigratie. Daarnaast wil ik graag dat de VVD een grote, stabiele 
basis krijgt in de vorm van veel partijleden. Dit was ook een extra 
reden om lid te worden en zo mijn bijdrage daaraan te leveren.  
Binnenkort verhuis ik terug naar de gemeente Lansingerland waar 
de VVD de grootste is geworden. Het is nu nog wat vroeg voor een 
lokaal politieke carrière maar ik sluit het niet uit!

simonjcbecker@hotmail.com



veiLing - Kamercentrale Friesland 

organiseert maandag 24 januari een 

fun-draisingdiner in “De Slotpleats” in  

Bakkeveen. De echtgenoot van het 

Friese Kamerlid Anne-Wil Lucas-

Smeerdijk staat in dit etablissement 

aan het roer. Anne-Wil doneert het 

diner aan de Kamercentrale waar zij 

in het bestuur heeft gezeten tot haar 

Kamerlidmaatschap in maart dit jaar. 

Naast een diner is er een veiling van, 

door bewindslieden en Kamerleden 

ingebrachte artikelen met een ver-

haal. Aanwezige gasten en sprekers 

zijn onder anderen Anne-Wil Lucas, 

CdK van Friesland John Jorritsma,  

lijsttrekker Provinciale Staten Tom 

van Mourik en Kamerleden Betty 

de Boer, Janneke Snijder en Malik 

Azmani. Met de opbrengst zal een 

deel van de campagne voor de Staten-

verkiezingen worden bekostigd. De 

Kamercentrale roept dan ook de 

leden op om toch vooral kaarten voor 

deze fundraiser á  50,- p.p. te kopen. 

Informatie is te vinden op www.vvd-

friesland.nl of te verkrijgen bij 

Marjan Sijperda: 

Kamercentrale Flevoland organiseert 

zondag 16 januari ook een fundrais-

ingdiner, in combinatie met de Nieuw- 

jaarsborrel van de afdelingen. Het 

evenement vindt plaats van 16.00 uur 

tot 21.30 uur in Golfcafe van Dorhout 

Mees, Strandgaperweg 30 in Bidding- 

huizen. Aanwezige Kamerleden zijn 

onder anderen Afke Schaart, Helma 

Lodders, Erik Ziengs en Anne-Wil  

Lucas. Kaarten kosten  67,50 per 

stuk. Jongeren tot en met 25 jaar 

betalen  55,-. Meer informatie is te 

vinden op http://prive.hengstman.

info of bij Marco Boogaard: 
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mark verheijen,
waarnemend partijvoorzitter

vooruitgang
“Het liberalisme is de drager van 
de vooruitgang”. Aldus de eerste 
politieke leider van de VVD, mr. 
P.J. Oud, bij de oprichtingsverga-
dering van de VVD. En nu, ruim 
60 jaar later, zijn die woorden nog 
steeds actueel. Ook nu laten wij 
liberalen zien dat we in moeilijke 
tijden verantwoordelijkheid ne-
men om de samenleving verder te 
brengen. Niet alleen in Den Haag, 
maar ook in tal van gemeenten 
en provincies nemen partijgeno-
ten de verantwoordelijkheid om 
noodzakelijke bezuinigingen door 
te voeren zonder de belastingen te 
verhogen. Niet omdat het leuk is. 
Niet omdat het makkelijk is. Maar 
omdat het nodig is. Nodig om ons 
land, de provincie of de gemeente 
uiteindelijk sterker te maken.
 
Dat de VVD nodig is hebben we 
ook weer laten zien bij de recente 
herindelingverkiezingen. Na een 
geweldige campagne met de inzet 
van vele vrijwilligers hebben we 
in vrijwel alle gemeenten flink ge-
wonnen. Het recept van duidelijke 
standpunten, goede kandidaten 
en hard werken heeft ook nu 
weer gewerkt. En ook in veel van 
deze gemeenten gaan we nu weer 
bestuursverantwoordelijkheid dra-
gen.

Al met al was 2010 voor de VVD 
een fantastisch jaar. We hebben op 
allerlei fronten kunnen oogsten. 
Maar ook 2011 wordt een belang- 
rijk jaar. In de eerste plaats gaan 
we op 2 maart weer naar de stem-
bus. Bij de verkiezingen voor de 
Provinciale Staten gaan we weder-
om voor goud. De lijsttrekkers zijn 
gekozen, de lijsten zijn klaar en 
de programma’s vastgesteld. We 
stropen onze mouwen weer op en 
gaan weer met z’n allen campagne 
voeren. Want deze verkiezingen 
zijn niet alleen belangrijk voor 
de provinciebesturen maar zeker 
ook voor de samenstelling van de 
Eerste Kamer. En we kunnen alleen 
het beste uit deze coalitie halen als 
deze ook kan bogen op een meer-
heid in de Eerste Kamer.

Tenslotte zullen we in 2011 als  
politieke partij ook speciaal aan-
dacht besteden aan het fenomeen 

‘politieke partij’. Het is van belang 
dat ook politieke partijen zich 
blijven vernieuwen en nadenken 
welke rol zij kunnen en moeten 
spelen in ons stelsel. Als groot-
ste partij willen we inspireren 
en leiderschap tonen, ook op dit 
punt. Want wij willen als liberale 
partij nu en in de toekomst een  
stuwende kracht zijn. Optimistisch 
en met een duidelijk verhaal.  

marco@mcboogaard.com

a.m.sijperda@planet.nl

laurens Blok (34),
Oegstgeest

Onlangs ben ik lid geworden van de VVD. Dit 
had ik al veel eerder willen doen maar het 
kwam er maar niet van. Recente ontwikke-
lingen hebben mij net die extra motivatie ge-
geven om de stap wel te nemen.Ontwikkelingen in Europa en de 
daarbij gepaard gaande politieke reacties leiden ertoe dat het liber-
ale gedachtegoed onder druk komt te staan. Het marktmechanisme 
werkt niet door het blijven afkopen van probleemgevallen. Er moeten 
keuzes gemaakt worden om de werking van de vrije “Europese” 
markt te waarborgen. Een tweede drijfveer voor mij om lid te worden 
van de VVD is dat in de binnenlandse politiek standpunten worden 
ingenomen met “slogans”. Meningen lijken belangrijker dan argu-
menten. Inhoud en uitvoering geven aan strategie doe je door het 
maken van keuzes, en die vervolgens te implementeren. Niet alles 
kan, stelling nemen en positie bepalen zal meer en meer belangrijk 
worden voor het behalen van succes op de lange termijn. De VVD 
kan mijns inziens op sommige gebieden wat strategischer opereren 
in haar beleid. Om een recentelijk voorbeeld te geven. Er wordt 
vaak gezegd dat Nederland moet investeren in de kenniseconomie 
en ook de kennismigranten wil stimuleren om naar Nederland te  
komen. Tegelijkertijd wordt er wel op veel fronten aan het onderwijs 
geschaafd. Je zult dan duidelijk moeten maken dat dit niet ten koste 
mag gaan van de kwaliteit.

De Haya van Somerenstichting 
is hét opleidingsinstituut van de 
VVD. Als lid van de VVD kunt u via 
onze stichting cursussen volgen. 
U kunt met de cursussen uw in-
houdelijke kennis en praktische 
vaardigheden ontwikkelen. We 
geven cursussen over verschillende 
onderwerpen. Zoals over het Liber-
alisme, de geschiedenis hiervan of 
de toepassing ervan in de praktijk. 
Maar ook communicatieve trainin-
gen zoals Discussietechnieken, Pre-
sentatietechnieken, Debatteren en 
Mediatrainingen. Ook zijn er speci-
fieke  cursussen op het gebied van 
politiek vertegenwoordiging, zoals 
de cursus Gemeenteraad. Naast 

kennisoverdracht staan gezellig-
heid en informeel netwerken hoog 
bij ons in het vaandel. Het is een 
ideale manier om andere VVD’ers 
uit uw afdeling of regio te leren 
kennen.

Kijk voor een overzicht van het 
actuele cursusaanbod bij u in de 
buurt op onze site www.vvd.nl/
opleidingen! Hier vindt u ook de 
contactgegevens van uw functio-
naris in uw kamercentrale. Mocht 
een cursus niet ingepland zijn in 
uw regio, dan kun u contact opne-
men met de functionaris O&T van 
uw kamercentrale en vragen deze 
te organiseren.

Goede voornemens in 2011?
Doe een cursus…van de Haya!

Fundraisingdiners
kC Friesland en
kC Flevoland

award - Ijanne Giesen, VVD raads- 
lid in Overbetuwe, heeft de tweede 
prijs gewonnen bij de prestigieuze 
LeaDeR Award in de categorie: Most 
Effective Party Engagement with  
Citizens. Floor Vermeulen, frac-
tievoorzitter en lijsttrekker van 
de VVD in Provinciale Staten van 
Zuid-Holland, eindigde als finalist 
in de categorie: Most Effective  

EU-ambassador.

De Award is ingesteld door de frac-

tie van de Alliantie van Liberalen en 

Democraten in Europa (ALDE) in het 

Comité van de Regio’s, die lokale en 

regionale overheden vertegenwoor-

digt en fungeert als schakel tussen de 

Europese instellingen en de lokale en 

regionale besturen. Met deze jaarlijks 

terugkerende award worden lokale 

en regionale politici uit heel Europa 

beloont voor uitmuntend politiek 

werk op verschillende gebieden.

Ijanne Giesen won de prijs vanwege 

haar enorme inzet en doorzettings-

vermogen om, na een ernstig auto- 

ongeluk en de zware revalidatie 

daarna, terug te keren in de politiek. 

Floor Vermeulen ontving het certifi-

caat voor zijn verdiensten als jonge 

voorzitter van de werkgroep Europa 

van Provinciale Staten en de manier  

waarop hij zich met succes sterk 

heeft gemaakt voor een pro-actief  

Europa beleid van Provinciale  

Staten.

Twee vvD-ers in de prijzen bij Europese Award



verdrag - De Europese Unie en de 
lidstaten hebben sinds het Verdrag 
van Nice meer dan 10 jaar gewor-
steld met het sluiten van een nieuw 
Verdrag. In plaats van het aanpassen 
van "Nice" werd, overigens tegen de 
zin van de VVD, gekozen voor het 
alomvattende project van de Europe-
se Grondwet. Als lid van de Europese 
Conventie, die de ontwerptekst van 
de Grondwet opstelde, heb ik aan den 
lijve ondervonden hoeveel energie 
van nationale regeringen, parlement-
en en de EU-instellingen in dit mega-
project onder leiding van de Franse 
oud-president Giscard d'Estaing is 
gaan zitten. Na een Nee van de Franse 
en Nederlandse bevolking verdween 
de Europese Grondwet naar de "bou-
levard of broken dreams" en werd 
een afgeslankt verdrag aangenomen: 
het Verdrag van Lissabon, dat eerst in 
een Iers referendum werd afgewezen 
en later in een tweede referendum 
in dat land werd goedgekeurd. Het 
Verdrag van Lissabon is nu in werk-
ing. Het heeft nieuwe verhoudingen 
geschapen tussen de Europese instell-
ingen, zijnde met name de Europese 
Raad met een vaste voorzitter, de Raad 
van Ministers, de Europese Commis-
sie en het Europees Parlement en de 
lidstaten. Er is een fragiel evenwicht 
ontstaan, dat de instemming heeft 
van zowel de Unie als de EU-lidstaten. 
Het Europees Parlement heeft daar-
bij verregaande bevoegdheden gekre-
gen. Europa moet de komende jaren 
verschoond blijven van institutioneel 
geboetseer dat al veel te veel energie 
heeft gekost. We moeten ons nu rich-
ten op het oplossen van problemen. 
Hierbij denk ik in de eerste plaats aan 
het veiligstellen van de toekomst van 
onze gemeenschappelijke munt, de 
Euro. Lidstaten die niet voldoen aan 
de voorwaarden van een strenger 
Stabiliteitspakt moeten aangepakt 

worden. In de tweede plaats denk ik 
aan een onafhankelijk Europees toe-
zicht op de financiële sector en in de 
derde plaats aan het verwezenlijken 
van een effectief, strenger maar nog 
steeds humaan Europees asiel en  
immigratiebeleid.
 
grenZen opgerekT
Thans zien we dat het Europees Parle-
ment en de Europese Commissie aan 
de ene kant en de Europese Raad en 
de Raad van Ministers aan de andere 
kant verwikkeld zijn in een perma-
nente machtsstrijd, waarbij de gren-
zen van het Verdrag van Lissabon 
worden verkend en opgerekt. Dat is 
een gevaarlijke ontwikkeling omdat 
dit het kwetsbare evenwicht tussen 
de instellingen bedreigt. Na 10 jaar 
moet het touwtrekken stoppen. 
 

Aan de ene kant betekent dit dat de 
Raad het Europees Parlement serieus 
moet nemen en niet moet bruskeren 
of voor het blok zetten, zoals dat met 
het uitwisselen van bankgegevens 
tussen de EU en de VS het geval was. 
Terecht heeft het blad European 
Voice mijn oud-collega Jeanine Hen-
nis-Plasschaert uitgeroepen tot EP-lid 
van het Jaar. Jeanine kreeg het EP op 
één lijn om het ontwerpverdrag tus-
sen de EU en de VS af te wijzen om tot 
een betere balans tussen effectieve 
bestrijding van terrorisme en geor-
ganiseerde misdaad en de rechten 
van de burger te komen. Dat laatste 
is gelukt. Er is nu een goed verdrag 
dankzij het EP. Aan de andere kant 
betekent dit dat het Europees Parle-
ment niet aan landje-pik moet doen 
en de rechten van de Raad en dus de 
lidstaten niet moet trachten te reduc-
eren. Het is in dit kader onjuist dat er 
door handje-klap tussen het EP en de 
Europese Commissie een informeel 
recht van initiatief voor het EP is 

ontstaan. Hiermee wordt het Verdrag 
van Lissabon opgerekt en het feit mis-
kent, dat dit alleen via een verdrag-
swijziging had mogen geschieden. 

begroTing
Hetzelfde geldt voor de impasse die 
over de Europese begroting voor 2011 
is ontstaan. Het EP wilde een stijging 
van bijna 6% ten opzichte van 2010; 
de Raad wilde eerst geen stijging. 
Het compromis is nu een stijging van 
iets onder de 3%. Hiermee is de zaak 
rond, zou je zeggen. Geen crisis, geen 
gedoe. Het EP wil echter tevens nieu-
we bevoegdheden bij het vaststellen 
van de Europese Meerjarenbegrot-
ing 2014 - 2020 en koppelt dat aan 
een akkoord over de begroting voor 
2011. Het Verdrag van Lissabon stelt 
in artikel 311 dat de Raad, na raad-
pleging van het EP, beslist. Er is dus 
geen sprake van een medebeslissings-
bevoegdheid. Indien het Parlement 
meer rechten zou moeten krijgen, 
dan kan dat, wederom, alleen via 
een wijziging van het Verdrag. Het-
zelfde geldt voor het invoeren van 
directe Europese belastingen en het 
introduceren van Europese staats- 
obligaties, de zgn. Eurobonds. De 
Raad beslist nu over de eigen mid- 
delen van de Unie. Het informeel 
oprekken van het Verdrag opent 
een doos van Pandora en miskent 
de rechten van de lidstaten en van 
de nationale parlementen. Het zou 
daarom van grote wijsheid getuigen 
indien de Europese instellingen en de 
lidstaten zich aan de letter en geest 
van het Verdrag van Lissabon zouden 
houden. Europa mag niet in een com-
petentiestrijd verzanden. Er is daar-
voor teveel werk aan de winkel.

Hans  van Baalen, delegatieleider VVD 
in het Europees Parlement en bestuurslid 
ALDE-fractie
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verdrag van lissabon naar de letter
uitvoeren!

Zorgen - Een eerste inventarisatie 
van de Europese Commissie van ver-
dere harmonisatie van pensioenre-
gels in de EU baart Toine Manders 
een aantal zorgen.
Volgens Manders is er meer grens-
overschrijdende pensioen mobi-
liteit via pan-Europese pensioen-
fondsen nodig om de vergrijzing 
in de EU tegen te kunnen gaan.
In plaats van een omslagstelsel 
zou er een kapitaaldekkingsstelsel  
moeten komen. Verder vindt 
Manders dat het pension tracking 
system naar de derde pijler uitge-
breid zou moeten worden, dus ook 

naar lijf-renten.
Bovendien zou het bedrijfsecono-
misch toezicht wel geharmoniseerd 
moeten worden om te voorkomen 
dat een 'race to the bottom' plaats-
vindt.
Ten slotte meent Manders dat de 
Europese Commissie zou moeten 
onderzoeken of er belastingdiscri-
minatie plaatsvindt bij grensover-
schrijdende pensioenen. 
Het witboek van de Europese  
Commissie wordt halverwege 2011 
verwacht.

Toine Manders

Groenboek pensioenen

beZuinigingen - Het opstellen 
van een begroting voor de Europese 
Unie voor 2011, de eerste onder het 
Verdrag van Lissabon, levert meer 
moeilijkheden op dan verwacht. 
Een beschuldigende vinger wordt 
uitgestoken naar het Europees Parle-
ment dat in een tijd van bezuinigin-
gen een onrealistisch hoog uitgaven-
niveau zou hebben gevraagd.
Door de jaren heen heeft het E.P. 
meer geld gevraagd dan de Raad voor 
wenselijk hield. Altijd heeft het par-
lement ingebonden mits de Raad in-
stemde met zaken die het parlement 
wenselijk achtte voor een beter func-
tioneren van Europa.
Zo kan het ook dit keer gaan. In de 
onderhandelingen heeft het par-
lement reeds ingestemd met het 
uitgavenniveau dat de Raad voor 
wenselijk hield, maar de Raad is het 
Parlement op geen enkele manier te-
gemoetgekomen.

Toch zijn de eisen van het parlement 
niet onredelijk. In een eerder akkoord 
was met de Raad overeengekomen, 
bevestigd door een handtekening van 
zijn voorzitter dat er een bepaalde 
flexibiliteit in de meerjarenbegrot-
ing moet zijn. De Raad verbreekt te-
gen de wil van het parlement deze 
overeenkomst eenzijdig.
In een gemeenschappelijke verklar-
ing neergelegd in het Inter-institu-
tioneel akkoord van mei 2006 werden 
alle instituties uitgenodigd na te 
denken over een ander systeem van 
eigen middelen. Het is het parlement 
dat deze handschoen oppakt, trouw-
ens geheel volgens de regels van het 
Verdrag van Lissabon. De Raad neemt 
nu een volkomen andere positie in. 
Het is in het belang van Nederland 
dat een vruchtbare samenwerking 
met het Europees Parlement wordt 
opgebouwd.
 Jan Mulder

De Europese begroting

Hans van Baalen 
Buitenlandse 
Zaken,Veiligheids- 
en Defensiebeleid, 
Industrie en Energie

Jan Mulder 
Burgerlijke Vrijheden, 
Justitie en Binnenlandse 
Zaken en Transport

Toine Manders 
Interne Markt, 
Juridische Zaken
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atzo nicolai
a.nicolai@tweedekamer.nl

• Buitenlandse  
    Zaken:

Algemeen
Artikel 100
Gemeenschappelijk 
Buitenlands-  
en Veiligheidsbeleid/
Europees 
Veiligheids- en Defen-
siebeleid
Mensenrechten

klaas dijkhoff
k.dijkhoff@tweedekamer.nl

• Ontwikkelings-
samenwerking 

• Internationale 
organisaties en hun 
beleid 

• Non-proliferatie 
verdrag  

• Consulair (gevan-
genen in het buiten-
land, kindontvoerin-
gen, etc)

han ten broeke
hantenbroeke@tweedekamer.nl

• Europese zaken
• Uitbreiding EU met 

Turkije
• Defensie:

Algemeen
Evaluatie missies
MIVD
Materieel / JSF

andre bosman
a.bosman@tweedekamer.nl

• Defensie 
Personeel  
Veteranenwet
Nederlandse Antillen 
en Arubaanse Zaken

willibrord van beek
w.vbeek@tweedekamer.nl

• Openbaar bestuur 
• Decoratiestelsel 
• Wet op de lijk-

bezorging 
• Rechtspositie 

politieke ambtdra-
gers 

joost Taverne
j.taverne@tweedekamer.nl

• Staatsrecht
• Financiering 

politieke partijen
• Bestuurs- en proces-

recht
• Auteursrecht
• Adoptie

betty de boer
b.dboer@tweedekamer.nl

• Grote stedenbeleid/
wijkaanpak

• Volkshuisvesting, 
bouwen en wonen

jeanine hennis-
plasschaert
j.hennis-plasschaert@tweedekamer.nl

• Veiligheid, AIVD en 
politie

• Emancipatie/homo-
beleid

cora van 
nieuwenhuizen
c.vnieuwenhuizen@tweedekamer.nl

• Integratie
• Immigratie
• Asielbeleid

bart de Liefde
b.dliefde@tweedekamer.nl

• Voetbalwet
• Kansspelen
• Cultuur
• Sport

ard van der steur
a.vdsteur@tweedekamer.nl

• Straf- en procesrecht
• Civiel recht 
• Rechterlijke 

macht
• Beroepsgroepen- en 

tuchtrecht

Ton elias
t.elias@tweedekamer.nl

• Primair onderwijs 
• Voortgezet onder-

wijs
• Beroepsonderwijs 

(MBO) en volwasse-
nenonderwijs

• Commissie vd Werk
wijze Kamer

 

anouchka van  
miltenburg
a.vmiltenburg@tweedekamer.nl

• Mediabeleid
• Medische Ethiek

mark harbers
m.harbers@tweedekamer.nl

• Financiën
• Algemeen
• Ecofin  
• Rijksuitgaven

brigitte van der burg
brigitte.vdburg@tweedekamer.nl

• Koninklijk huis 
• Organisatie overheid
• Ministerie van 

Algemene Zaken
• BZK financiering lagere 

overheden
• Adviesstelsel
• Inspecties (toezichthou-

dende overheidsorganen)
• Overheid en ICT
• Jeugdcriminaliteit
• Jeugdzorg en jeugd-

beleid

anne-wil Lucas-
smeerdijk
a.lucas-smeerdijk@tweedekamer.nl

• Hoger onderwijs en 
wetenschap

• Deltaprogramma

 

helma neppérus
h.nepperus@tweedekamer.nl

• Rijksbelastingen 
• Autobelastingen
• Commissie-de Wit

matthijs huizing
m.huizing@tweedekamer.nl

• Toezicht financiële 
markten

• Accountancy
• Werknemersverzekerin-

gen 
• Volksverzekeringen 

(minus AOW en kinderbijslag), 

Algemene Nabestaanden Wet)

• Luchtvaart
• Waterinfrastructuur en 

havens

• Zee- en binnenvaart 

erik Ziengs
e.ziengs@tweedekamer.nl

• Administratieve last-
endruk bedrijfsleven

• Midden- en klein-
bedrijf 

• Toerisme
• ZZP’ers

afke schaart
afke.schaart@tweedekamer.nl

• Innovatie
• Export en handel 
• Regionaal beleid 
• Maatschappelijk 

verantwoord 
ondernemen

• ICT

janneke snijder-
hazelhoff
j.snijder@tweedekamer.nl

• Landbouw 
• Voedselveiligheid 
• Biotechnologie
• Dierenwelzijn 

(landbouwgerelateerde 
dieren)

• Faunafonds

 

johan houwers
j.houwers@tweedekamer.nl

• Visserij
• Glastuinbouw
• Dierenwelzijn 

(hobby-dieren)
• Paardenhouderij
• Jacht
• Ruimtelijke orden-

ing 
• Water (excl. Delta-

programma)

rene Leegte
r.leegte@tweedekamer.nl

• Energie
• Milieu

helma Lodders
h.lodders@tweedekamer.nl

• Natuurbeheer 
• Natuurgerelateerde 

zaken in fauna
• Arbeidsmarktbeleid
• Opleidingen en 

beroepen
• Cliënt- en klacht-

recht
• Oorlogsgetroffenen, 

WUV
 

malik azmani
m.azmani@tweedekamer.nl

• Werk/Arbeidsmarkt-
beleid 

• Inkomens/ WWB 
• Armoedebeleid /

Schuldhulpverlening
• Arbo
• Arbeid en Zorg

(deeltijdregelingen,  
verlofregelingen, 
vrijwilligers-werk) 

• Leeftijdsdiscriminatie
• Handhaving / sociale 

zekerheidsfraude

ineke dezentjé 
hamming-bluemink
i.dezentjehamming@tweedekamer.nl

•AOW en Pensioenen

karin straus
k.straus@tweedekamer.nl

• Kinderopvang
• Kindgebonden 

regelingen
• Kinderbijslag
• Bijzondere Opne-

mingen Psychia-
trische Ziekenhui-
zen (BOPZ)

• Maatschappelijke 
opvang, verslavings-
zorg

charlie aptroot
ch.aptroot@tweedekamer.nl

• PBO
• Verkeer  
• Openbaar vervoer

Tamara venrooy-
van ark
t.venrooy-vanark@tweedekamer.nl

• Langdurige zorg / 
Awbz  

• Wet Maatschap-
pelijke Ondersteun-
ing (WMO)

 

anne mulder
a.mulder@tweedekamer.nl

• Zorgverzekeringswet 
(ZvW)

• Preventie
• Farmacie

 



fractievoorzitter stef blok gaf onlangs een interview 
voor www.nu.nl over zijn politieke stijl, de Tweede 
kamercampagne, het regeerakkoord en bezuiniging- 
en. u leest het volledige interview hier in Liber.

De huidige fractievoorzitter Stef Blok 
is wars van prikkelende oneliners 
en ‘reactieve politiek’. “Politiek is 
aangeven aan de kiezer welke op-
lossing je hebt voor hun problemen. 
Dat is heel wat anders dan reageren 
op allerlei incidenten of op wat  
andere partijen doen.” 

U geldt als een van de belangrijkste  
partijstrategen die de VVD de verkiezings- 
winst hebben bezorgd. Wat is achteraf een 
goede beslissing geweest in de campagne?
"Concentreer je op je eigen bood- 
schap. Toen wij ons zijn gaan  
concentreren op onze oplossing voor 
de economische crisis, veiligheid en  
integratie, herkende de kiezer dat en 
is het gaan lopen."

Was de koers daarvoor te reactief?
"We probeerden te veel onderwerpen 
bij de kop te nemen waardoor het 
beeld onduidelijk was en kiezers niet 
wisten waar de VVD voor stond."

Heeft u daarvan een voorbeeld?
"Hoe we met het onderwerp Groen-
Rechts zijn omgegaan. Dat hadden 
we zelf nog niet goed uitgewerkt. 
Maar de pers begon er aan te peu-
teren en daardoor ontstond er een 
verwarrend beeld dat de VVD met 
iets bezig was zonder dat duidelijk 
was wat het was."

Is er ook niet te veel gereageerd op 
personen? Rutte heeft bijvoorbeeld  
geprobeerd Wilders wind uit de zeilen te 
nemen door ook harde uitspraken te doen 
over integratie en immigratie.
Er zijn toen twee dingen gebeurd.  
Er is over te veel onderwerpen wat 

geroepen en daarnaast was er te veel 
gedoe over personen. De periode na 
de affaire Wilders kenmerkte zich 
door gedoe, zoals de strijd tussen 
Mark  Rutte en Rita Verdonk.  Dat is 
natuurlijk de andere les: zorg dat je 
je partij op orde hebt."

Waar bent u het meest trots op als u kijkt 
naar het regeerakkoord?
"Dat we de overheid echt klein-
er maken. Er wordt al 30 jaar in  
Nederland gesproken over minder 
ministeries, maar er kwamen er  
alleen maar bij. Voor het eerst heb-
ben we nu echt ministeries samen-
gevoegd. Op het moment dat de over-
heid krap bij kas zit, vind ik dat een 
hele logische keuze. Eerst snijden in 
het vet en niet de lasten maar weer 
eindeloos verhogen."

Lukt dat in vier jaar?
"Dat moet, we hebben onze hand-
tekening gezet voor een pakket  
bezuinigingen. Het is lastig en van 
meerdere kanten worden er vraagte-
kens bij gezet. Het moet lukken, want 
het is nodig in Nederland."

U spreekt vooraanstaande economen  
tegen die zeggen dat de 18 miljard  
bezuinigingen niet zullen worden gehaald 
door te wijzen op de lange termijn effecten 

van bepaalde bezuinigingen. Heeft u 
daarvan een voorbeeld?
"De aanrechtsubsidie schaffen we 
heel geleidelijk af, dus over een lang- 
ere periode dan 4 jaar, omdat we 
mensen de kans willen bieden aan het 
werk te gaan of eerst een opleiding af 
te maken. Een ander voorbeeld is de 
aow-maatregel, die in 2020 pas van 
kracht wordt. Vandaar dat je op lang- 
ere termijn grotere bedragen dan die 
18 miljard in zult boeken."

Wat vindt u ervan dat de PVV niet  
hoger wil gaan dan 66?
"Wij wilden het liefst naar 67 en ieder 
jaar een stap van 2 maanden nemen. 
Dat je dan in het midden uitkomt, 
vind ik heel goed verdedigbaar. In de 
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wet wordt nu de verhoging naar 66 
jaar vastgelegd. 
Dat geeft ook ruimte aan de pen- 
sioenfondsen."

Wanneer moet de pensioenleeftijd naar 
67 jaar?
"Dat is nou typisch een onder- 
werp waar we kunnen gaan kijken of 
daar een meerderheid bij de andere  
partijen in de Kamer voor te vinden 
is. Het zou goed kunnen dat we steun 
zoeken bij PvdA en D66. Dan zou die 
tweede stap zonder steun van de PVV 
plaatsvinden."

De oppositie had nogal wat kritiek op 
uw rol in de Kamer bij het debat over het  
regeerakkoord. U zou zich opstellen als 

'bad cop' en Rutte als 'good cop'. Hoe zou 
u uw politieke stijl omschrijven?
"Heel erg op de inhoud gericht.  
Ik heb de afgelopen jaren vaak in 
nota's en artikelen aangegeven hoe 
ik vond hoe bepaalde problemen 
aangepakt zouden moeten worden, 
zoals het beperken van de de uitker-
ing voor mensen die maar heel kort 
in Nederland zijn. Op die manier wil 
ik ook verder gaan. Uitgewerkte oplos 
singen voor concrete problemen."

U wordt ook wel saai genoemd.
"Als dat het label is wat hoort bij  
inhoudelijke politiek bedrijven, kan 
ik daar prima mee leven."

Bolkestein benoemde de problemen  
rondom de integratie. Is er een vraagstuk 
dat u tot speerpunt wilt maken?
"Mensen komen moeilijk aan de bak 
als ze rond hun vijftigste worden ont-
slagen. In het regeerakkoord staat dat 
we regelingen in de cao's die oudere 
werknemers duur of onaantrekkelijk 
maken, niet meer algemeen gaan 
opleggen. Maar dat is niet genoeg. 
Het is bijvoorbeeld erg moeilijk om 
snel omgeschoold te worden naar 
een ander vak."

Maar dat is slechts theorie. Het gaat toch 
vooral om een mentaliteitsverandering 
bij werkgevers. Hoe wilt u die bewerk-
stelligen?
"De overheid moet het goede voor-
beeld geven. Waarom plaatsen we 
geen personeelsadvertentie voor 
een wijkagent van 50 of een leraar 
van 64. Mensen met ervaring in een  
andere bedrijfstak kunnen – wan-
neer je goede omscholingstrajecten 
hebt die niet nodeloos lang duren 
– prima aan een tweede of derde  
carriere beginnen." 

Bron: www.nu.nl

Concentreren
op eigen 
boodschap
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Dubbele nationaliteit niet wenselijk 
omdat het schijn van partijdigheid 
kan wekken?

Ingezonden brIeven

Het is mij opgevallen dat  
tijdens de discussie inzake de 

regeringsverklaring 27 oktober j.l. 
over de dubbele nationaliteit van 
bewindslieden het Verdrag van 
Lissabon en het Europees recht nau-
welijks aan de orde kwamen. De 
vraag kwam daar aan de orde of een  
Nederlands onderdaan met een extra 
EU paspoort een andere behande-
ling kan krijgen om in de regering te  
komen dan een Nederlands onder-
daan met een niet-EU paspoort, 
zonder dat hier van discriminatie 
moet worden gesproken. 

Zijn europeesrechtelijke bepalingen 
op het gebied van de dubbele natio-
naliteit van bewindslieden uber-
haupt toepasselijk?

Volgens Artikel 45 Par 4. van het Ver-
drag van Lissabon zijn de bepalingen 
van het vrij verkeer van werknemers 
niet van toepassing op overheids- 
betrekkingen cq werknemersover-
eenkomsten de openbare dienst.  
Dus ook niet op bewindslieden.  
A contrario kan men redeneren dat 
het Europees recht op deze situa- 
ties niet van toepassing is. De Neder-
landse staat is derhalve vrij is om van 
een toetredende minister te eisen dat 
hij slechts de Nederlandse nationali-
teit moet bezitten.

De dubbele nationaliteit heeft 
namelijk een aantal nadelen.
1) De zaak wordt onnodig gecompli-
ceerd. Iedere onderdaan van een 
EU lidstaat met een andere nation-
aliteit is bovendien tevens EU burger.  
We krijgen dan te maken met zowel 

dubbele nationaliteit als EU burger-
schap.
In Artikel 20 van het Werkingsver-
drag van Lissabon staat namelijk dat 
” Burger van de Unie is eenieder 
die de nationaliteit van een lidstaat  
bezit.”
”Het burgerschap van de Unie komt 
naast het nationale burgerschap en 
treedt niet in de plaats daarvan”.
Het Verdrag van Lissabon voegt 
een aantal bepalingen toe die de 
deelname van de burgers aan het 
politieke leven behelzen. Hiertoe be- 
horen het burger initiatief, het  
recht om vrijelijk binnen en tussen 
de lidstaten te reizen en te vestigen, 
het actief en passief stemrecht voor 
het Europees parlement en gemeente 
verkiezingen in de betrokken lidstaat 
van verblijf.
In de Verdragstekst zijn nog meer  
elementen te vinden die een sterkere 
band tussen Unie en EU-burgers wil-
len bevorderen. De burger wordt als 
het ware uitgeroepen tot ”onderdaan 
van de Unie”.  Dubbele nationaliteit 
schept verwarring. Krachtens welke 
nationaliteit is men onderdaan van 
de Unie? En ingeval van een niet- EU 
nationaliteit rijst de vraag of een on-
derdaan van de Unie dan tevens een 
onderdaan is van een andere staat. 

2) Dubbele nationaliteit kan in som-
mige gevallen conflictsituaties doen 
ontstaan bij tegenstrijdige nationale 
belangen. Bovendien kan dan de 
”schijn van partijdigheid” ontstaan. 
Dit kan zich op nationaal niveau als 
wel communautair niveau voordoen. 
Schijn van partijdigheid is een term 
die aan het strafrecht wordt ontleend 

en die met name bij het uitoefenen 
de rechterlijke macht naar voren 
komt.
Op nationaal niveau is er schijn 
van partijdigheid wanneer bijv. Een 
Zweedse minister deelneemt aan 
besluiten die ook Zweedse belangen 
betreffen. Op communautair niveau 
wanneer de Gemeenschap moet 
beslissen over bijv. Zweedse onder-
nemeningen cq. Turkse toetredings-
akkoorden.
Daarbij rijst namelijk de vraag of het 
bezitten van een tweede paspoort van 
een niet EU land geen inbreuk maakt 
op de nationaliteits, onafhankelijk-
heids en loyaliteitseisen vereist voor 
de EU besluitvorming. Zelfs wan-
neer de tweede nationaliteit even- 
eens van een EU lidstaat is, dan nog 
is het niet wenselijk.  De onafhanke- 
lijke nationale stemmenweging bij 
de Raad en Europese Raad houdt 
namelijk geen rekening met dubbele 
nationaliteit. 

Mijn conclusie is derhalve dat het 
bezitten van dubbele nationaliteit 
van bewindslieden moet worden ver-
meden. Dit kan eenvoudig worden 
voorkomen wanneer de bewinds- 
lieden hun paspoort teruggeven 
en eventueel na beeindiging van hun 
functie weer opnieuw aanvragen. 
De artikelen van het vrij verkeer van 
werknemers in de EU zijn op bewinds- 
lieden niet van toepassing.

Mr A.E.Kellermann

Yves de boer volgde in juni Cora 
van nieuwenhuizen op als gedepu-
teerde in brabant. de redactie van 
de Liberale brabander interviewde 
hem onlangs over zijn nieuwe func-
tie. 
door: Axel Heesakker en Jasper 
Ketting olivier 

De indruk werd gewekt dat u het na 
twaalf jaar wethouderschap rustiger 
aan wilde doen. Dat is als gedeputeerde 
vast niet gelukt?
Rustiger niet, maar gestructureerder 
wel! Heel veel zaken worden door de 
ambtelijke organisatie al getackled 
en hoeven de kamer van de gedepu-
teerde niet te bereiken. Alleen de 
echt bestuurlijke zaken komen bij 
mij terecht.

Hoe ziet het werk van een gedeputeerde 
eruit en bevalt het?
Maandagen worden gevuld met 
beleidsoverleggen. Anderhalf uur 
om een stapel dossiers door te  ne-

men met ambtenaren en besluiten 
te nemen. Er is geen tijd om uitge-
breid vragen te stellen aan de ambte- 
naren, dat gebeurt in de week 
daaraan voorafgaand. Ieder week-
end worden er thuis twee koffers 
dossiers bij mij afgeleverd; de voor-
bereiding voor de maandag en de 
rest van de week. 
De Provincie kent 1400 ambtenaren, 
een aantal dat net als bij gemeenten 
fors omlaag moet.
Ondertussen gaan de processen ge-
woon door. Schaarste wordt verdeeld 
want er moet flink bezuinigd worden. 
Veel zaken zijn al in gang gezet ter-
wijl ze eigenlijk niet meer waarge-
maakt kunnen worden op de manier 
zoals dat twee jaar geleden was voor-
zien. Met alle gemeenten die plan-
nen hadden die aangepast moeten 
worden, worden nu gesprekken ge- 
voerd. Dit zijn vaak geen leuke 
gesprekken, maar dit hoort bij de 
functie en daar loop ik absoluut 
niet voor weg.

Ik ben overigens heel erg blij met de 
job. Ik steek veel energie in de hand-
having van gemaakte regels. De VVD 
houdt niet van veel regels, maar de 
regels die er zijn moeten nageleefd 
worden. Een echte uitdaging waar 
ik aan toe was!’

Na twaalf jaar wethouderschap met 
de portefeuilles ruimtelijke ordening,  
stedelijke ontwikkeling en economische 
zaken kijkt u terug op veel ervaring.  
Kunt u drie punten noemen waarop 
u trots bent na twaalf jaar wethouder-
schap?
Binnen de stad ben ik altijd in staat 
gebleven om in de procesgang in 
gesprek te blijven met de mensen 
uit de stad. Mede daarom ben ik 
trots op vele bouwprojecten die we 
hebben weten te realiseren in die 
twaalf jaar. 
Daarnaast op alles wat Oosterhout 
op economisch gebied heeft weten 
te bereiken. Specifiek het creëren 
van een optimaal vestigingsbeleid 

voor ondernemers. 

Ten derde ben ik in de regio altijd  

actief geweest en in die hoe- 

danigheid medearchitect van de 

samenwerking van achttien West- 

Brabantse gemeenten en de gemeen-

te Tholen.

Als u een speerpunt voor de komende tijd 

zou moeten benoemen, wat zou dat dan 

zijn?
Het verbinden van de verschillende 
vervoersketens. Probeer spoor, water 

en wegvervoer beter onderling te 
verknopen. Ik gebruik hiervoor 
het woord “optimodaal”, wat voor 
“optimaal gebruik van de verschil-
lende  vervoersmodaliteiten” (auto, 
trein, boot) staat. Oosterhout en  
Veghel zijn daarvoor bijvoorbeeld 
uitstekende kandidaten. Daarnaast 
probeer ik mijn werk mensgericht 
te doen. Investeren in mensen dus.

“Aan de slag, maar niet zonder
investering in mensen!”

gasTcoLum

Meer dan ooit zullen de verkiezingen voor de Provinciale 
Staten mede in het licht staan voor de vraag of de huidige 
regeringscoalitie met de gedoogsteun van de PVV een 

meerderheid zal kunnen behalen in de Eerste Kamer.
Daarbij moeten we wel blijven bedenken dat de Provinciale Staten 
belangrijke politieke organen zijn voor vooral de ruimtelijke 
inrichting van onze regio’s. Dat mag in het licht van de Eerste 
Kamerverkiezing zeker niet uit het oog verloren worden.
We moeten er alles aan doen om de VVD 
vertegenwoordiging in de Provincies te 
versterken.
Dat een en ander betekent dat bij een 
goede uitslag de VVD in de Eerste kamer 
ook versterkt wordt is daarnaast van 
groot belang. Wil het zittende Kabinet 
haar werkzaamheden daadwerkelijk 
tot uitvoering kunnen brengen dan 
zal nogal wat wet-geving plaatsvinden. 
Juist in het beoordelen van de kwaliteit 
en zorgvuldigheid van de wetgeving 
heeft de Eerste kamer een belangrijke 
taak. Veel liberale invloed is dan ook van het grootste belang!
Het is echter ongewenst dat de Eerste Kamer teveel het politieke 
broertje van de Tweede kamer gaat worden. De VVD-fractie zal hier 
voor waken. Bij mijn verkiezing tot lijsttrekker heb ik aangegeven 
te gaan voor 20 zetels. Een f linke ambitie maar ik ben ervan over-
tuigd dat we het halen met ieders steun en inzet in alle geledingen 
van de partij. We gaan ervoor!!
 
Loek Hermans

Loek hermans

Het Algemeen Secretariaat
wenst u

fijne feestdagen
en een gelukkig 2011
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Leiderschap - Tijdens de  

Algemene Ledenvergadering op 

13 november jl., hebben de leden 

ingestemd met het jaarplan en de 

begroting voor 2011.  Na het jaar 

2010, dat voor de VVD een histo-

risch jaar is geworden, wil het 

hoofdbestuur met dezelfde ambi-

tie de partij verder laten groeien: 

De VVD is de grootste partij in de 

Tweede Kamer en levert voor het 

eerst in de geschiedenis de pre-

mier. De grootste worden was niet 

makkelijk, de grootste blijven, 

niet alleen in cijfers maar ook in 

gedrag en leiderschap, is de uit-

daging voor de komende jaren.

doeLsTeLLingen hoofd-
besTuur 2011
De doelstelling van het Hoofd-

bestuur is om eind 2011 nog 

steeds de grootste te zijn in doen, 

in laten en in de perceptie van de 

Nederlanders. Allereerst betekent

dit dat we bij de Provinciale 

Statenverkiezingen op 2 maart 

wederom de grootste partij willen 

worden. Op die manier wordt de 

VVD ook bij de Eerste Kamerver-

kiezingen op 23 mei de grootste 

fractie. En dat is nodig om met de 

coalitiepartijen een meerderheid 

te halen in de Eerste Kamer. Er 

komt dus weer een professionele 

campagne aan!

Daarnaast willen we bereiken 

dat de mensen in Nederland er-

varen dat de VVD de toon zet in 

het politieke debat: de VVD pakt 

als leidende partij in het kabinet 

de economische recessie aan, 

de VVD leidt de hervormingen, 

de VVD bepaalt waar we over 

praten. Met andere woorden, de 

VVD is leidend in de Nederlandse 

politiek en stelt orde op zaken in 

Nederland. De vereniging VVD 

ondersteunt en stimuleert de  

politieke vertegenwoordigers 

daarin. Leiderschap binnen en 

buiten de VVD is dan ook de 

leidraad voor het komend jaar.

Tenslotte willen we ook op een 

andere wijze invulling geven 

aan onze rol als grootste partij.  

Immers: adel verplicht. Daarom 

willen we de komende jaren als 

VVD nadrukkelijk bijdragen aan 

de vernieuwingen van de politieke 

partij als instituut. We zullen voor 

onszelf en de Nederlandse poli-

tiek de vraag moeten formuleren 

welke rol een politieke partij kan 

en moet vervullen in ons systeem. 

Ook op die manier willen we als 

liberale partij inspireren en initia-

tief tonen. 

Tenslotte is er na jaren van inves-

teren in –met name- de (perma-

nente) campagne, nu ruimte voor 

het aanvullen van de verkiezings-

kas. Met het oog op toekomstige 

verkiezingen is een spaarzame  

financiële planning nu van be-

lang. Een strakke begrotingscul-

tuur en de inkomstengroei in-

zetten voor de vermogensopbouw 

en de verkiezingsfondsen gaan 

daaraan bijdragen.

Jaarplan Hoofd-
bestuur 2011

dicTaTor - De VVD is zeer be-
gaan met de grootschalige politieke  
onderdrukking van burgers in Wit-
Rusland. Reden voor VVD Inter- 
nationaal en VVD Utrecht om op 
17 november jl. een politiek café  
organiseerden over dit land. Met een  
enthousiast publiek en twee bevlogen 
sprekers, de Wit-Russische professor 
Zaiko en VVD-Tweede Kamerlid Han 
ten Broeke, werd het Politiek Café in 
Utrecht een succes. 

Is Lukashenko de laatste dictator van 
Europa? Dr. Zaiko antwoordde met 
een volmondig ja. Hoe dienen de EU 
en Nederland zich tegenover deze 
man te gedragen? Volgens dr. Zaiko 
zou de EU, net als Amerika, geen  
handel meer moeten drijven met 
Lukashenko; de Wit-Russen zijn  
gebaat bij het verdwijnen van  
Lukashenko en zijn regiem. Volgens 
Han ten Broeke valt het te bezien of 
een handelsembargo het gewenste  
effect sorteert. Het gevaar bestaat dat 
geen politieke hervorming volgt en 
dat het niet leidt tot meer individuele 
vrijheden, waar het de VVD juist om 
te doen is.

denkTank
Dr. Zaiko is hoopvol over de kansen 
van Lukashenko’s liberale uitdager, 
Jaroslav Romanchuk. VVD Internatio-
naal ondersteunt Romanchuk en zijn 
denktank al jaren in het organiseren 
van liberaal-democratische trai-
ningen. De VVD zal Romanchuk en 
de Wit-Russische liberalen dan ook  
blijven steunen in hun strijd voor een 
vrij Wit-Rusland. 

Politiek Café
Wit-Rusland

seminar - Moet democratiser-
ing een steunpilaar onder Europa’s 
buitenlandbeleid worden? Over dit 
onderwerp organiseerde VVD In-
ternationaal 27 november jl. een 
drukbezocht seminar. 130 man kwa-
men in Scheveningen bijeen om het 
democratiseringsbeleid van Europa 
te bespreken. De EU heeft decennia-
lange ervaring met het wereldwijd 
ondersteunen van democratisering 
en mensenrechten. Maar is die inzet 
voldoende effectief en sluit de steun 
uit Europa voldoende aan bij lokale 
democratiseringsinitiatieven? Kun-
nen liberalen internationaal samen-
werken om democratisering te bevor-
deren?
 
rugbY
“Liberalen moeten rugby spelen, 
geen tennis”, klinkt de aftrap van 
de dag door Hans van Baalen, De-
legatieleider van de VVD in het  
Europees Parlement.  “Democratiser-

ing is namelijk geen spelletje maar 
een machtsstrijd”, vervolgt hij. “In 
plekken waar mensenrechten worden 
geschonden moeten we actief zijn en 
blijven. Zo heeft de recent vrijgelaten 
Birmese oppositieleidster Aung San 
Suu Kyi steun nodig om haar land 
te democratiseren. Liberale clubs  
vormen een netwerk dat gezamen-
lijk hierin moet optrekken. De nu 
op te richten Europese diplomatieke 
dienst moet op gebied van democra-
tisering meer gaan doen dan alleen 
geld geven.” 
 
Ook voor Nederland ziet Van Baalen 
een belangrijke rol, onder meer door 
het werk van het Nederlands Insti-
tuut voor Meerpartijen Democratie 
en het MATRA Politieke Partijen Pro-
gramma. “Ik hoop dat er een manier 
wordt gevonden om het buitenland-
se werk van de politieke partijen 
niet alleen te handhaven maar ook 
te stimuleren, anders treedt ver-

schraling op en vallen waardevolle  
contacten weg.”
 
machTsverschuivingen
Na de perspectieven van de Europar-
lementariër ontvouwt Minister van 
Buitenlandse Zaken Uri Rosenthal 
voor het eerst publiekelijk zijn visie 
op de rol van Nederland in de wereld. 
“Nederland moet zichzelf herposi-
tioneren, in een wereld die vanwege 
geopolitieke machtsverschuivingen 
aan de vooravond staat van een in-
grijpende transformatie.” Dat vraagt 
volgens Rosenthal om een buiten-
lands beleid dat meer op het natio-
naal belang is gericht: veiligheid, 
welvaart en werkgelegenheid. 
  
Rosenthal stelt dat mensenrechten 
en democratisering handelsmerken 
van het buitenlands beleid zullen 
blijven. “Die waarden houden we 
hoog in het vaandel. We mogen geen 
concessies doen in landen als Iran 
en Birma – regimes die alle wetten 
van vrije verkiezingen met voeten 
hebben getreden. Uiteindelijk is het 
slecht investeren in een land waar 
de politiek, de mensenrechten en 
de rechtsstaat niet functioneren.” 
Nederland zal daarom meer samen-
werking zoeken in netwerken van 
democratische staten. Daarnaast zal 
de EU haar voornemens op het ter-
rein van democratieondersteuning 
spoedig in actie moeten vertalen: 
“Daar zal ik op aandringen, want het 
gaat niet alleen om het mooie woord, 

maar ook om de doorvoering in de 
praktijk.”

paneLdiscussie
In het tweede deel van de dag wordt 
de discussie opengegooid. Europar-
lementariër Annemie Neyts, oud-
minister van Defensie Wim van  
Eekelen, Arjen Berkvens van de aan de 
PvdA gelieerde Alfred Mozerstichting 
en politicoloog Hans Vollaard gaan 
dieper op de kwestie in. Zij stellen het 
belang aan de orde van wat Berkvens 
‘de vraagzijde van democratisering’ 
noemt. Alleen bij een plaatselijke 
roep om steun kan hulp van buiten- 
af tot resultaten leiden. Geen twee 
democratieën zijn hetzelfde en  
blauwdrukken voor democratie 
werken niet. Of, zoals Vollaard het 
stelt, “Wie heeft het recht te bepalen 
wat het begrip democratie inhoudt?”  

de ToekomsT
Het seminar wordt afgesloten met 
het aannemen van een resolutie over 
Europese steun voor democratiser-
ing. Deze zal aan het ministerie van 
Buitenlandse  Zaken, aan de ALDE-
fractie in het Europees Parlement 
en aan liberalen wereldwijd worden 
aangeboden. 
 

Een uitgebreider verslag met de inbreng 
van de verschillende sprekers en foto’s van 
het seminar kunt u vinden op de website 
internationaal.vvd.nl  

Foto: Sebastiaan ter Burg

liberalen pleiten voor Europese democratiesteun

Misschien hebt u het wel eens meegemaakt. Een overlijden betekent dat er 
veel geregeld en beslist moet worden. Dat legt een enorme druk op de 
nabestaanden, in een toch al emotionele periode. Dit kan bovendien 
leiden tot onnodige onzekerheid. Met de Vrije Keuze Polis maakt 
u al die belangrijke keuzes zelf. Eén keer, waarna alles voor u 
wordt vastgelegd en u geen zorgen meer heeft voor later.

De uitvaartverzekeraar met échte vrije keuze

Kies nu voor Facultatieve Verzekeringen!

Vrije Keuze Polis

Voordelen
•  Zeer scherpe premies
•  Echte vrije keuze uitvaartondernemer, crematorium of begraafplaats
•  Kinderen gratis meeverzekerd tot hoogste bedrag van één van beide ouders
•  Kosten voor repatriëring zijn gratis meeverzekerd
•  Aanzienlijk voordeel bij betaling via koopsom

www.facultatieve-verzekeringen.nl
Facultatieve Verzekeringen maakt deel uit van ‘de Facultatieve Groep’

Facultatieve Verzekeringen is lid van de Vereniging van Natura Uitvaartverzekeraars en het Verbond van Verzekeraars. 
De organisatie valt bovendien onder toezicht van De Nederlandsche Bank en van de Autoriteit Financiële Markten.

FAC adv_vk 130x188_v2.indd   1 06-05-10   14:15
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Sfeervolle Algemene vergadering trekt 1.500 bezoekers

congres - de 129e Algemene ver-

gadering, zaterdag 13 november in 

Papendal, was met 1.500 enthousi-

aste bezoekers één van de drukst 

bezochte congressen ooit. 

Het congres stond natuurlijk 

in het teken van premier 

Mark Rutte en zijn bewinds- 

personen. In het plenaire mid-

daggedeelte was vooral voor hen 

tijd ingeruimd. Terwijl de aanwezig- 

en intussen op de achtergrond 

konden zien hoe onze ministers en 

staatssecretarissen er in hun jon-

gere jaren uitzagen, gaven zij op 

het podium antwoord op de vraag 

hoe de eerste weken als bewind-

spersoon zijn bevallen en wat orde 

op zaken stellen voor hun ministe-

rie betekent. 

’s Morgens waren al ruim zeshon-

derd VVD’ers actief in verschillende 

deelsessies. Zo kwamen Statenkan-

didaten en campagnemedewerkers 

bij elkaar in de deelsessie Provin-

ciale Staten, penningmeesters in de 

sessie “de schatkist van uw afdeling” 

en volgden anderen inspirerende 

workshops als Beter Besturen, 

Netwerken, Schrijven voor het Web 

en Het merk als compas, internal  

branding in de praktijk. 

Tijdens het middaggedeelte in 

de grote zaal vond de Advieslijst-

vergadering van Afgevaardigden 

plaats. Hierin werd de advieslijst 

voor de Eerste Kamerverkiezingen 

ongewijzigd vastgesteld. Daarnaast 

nam de vergadering afscheid van 

Ivo Opstelten als partijvoorzitter.  

Na speeches van onder anderen 

waarnemend partijvoorzitter Mark 

Verheijen, fractievoorzitter Stef 

Blok en de lijsttrekker voor de 

Eerste Kamer Loek Hermans, sloot 

Minister-president Mark Rutte met 

zijn speech de Algemene Vergade-

ring af.

Foto’s : Bart van der Putten



Word ambassadeur
van de campagne!

De VVD-campagne heeft 
na twee jaar knokken in 
2010 tot een mooi 
resultaat geleid: we zijn 
in de Tweede Kamer de 
grootste partij. Om dit te 
bereiken was heel veel 
steun en geld nodig van 
VVD-leden. Meerdere 
malen is om een gift 
gevraagd en veel leden 
zagen de noodzaak de 
krachten te bundelen en 
hebben de VVD geholpen 
om de beste, mooiste en 
succesvolste campagne 
ooit te kunnen finan-
cieren.

Al deze inspanning moet 
in 2011 nog verzilverd 

worden. De provinciale 
statenverkiezingen zijn 
bepalend voor de ver-
houdingen in de Eerste 
Kamer. Ook in de Eerste 
kamer willen we de 
grootste partij worden. 
Niet zomaar, maar omdat 
we ervoor willen zorgen 
dat wetsvoorstellen van 
het kabinet Rutte ook 
in de Eerste Kamer een 
meerderheid krijgen. 

We moeten dus nog-
maals een weergaloze 
campagne op poten 
zetten en daar is weer 
veel geld voor nodig. 
Daarvoor vragen we onze 
leden om hun trouwe 

steun, door ambassadeur 
te worden voor de PS-
campagne. Dat kan door 
10 euro (of meer) over te 
maken via www.vvd.nl/
ambassadeur.  

Alle ambassadeurs 
krijgen een eervolle 
vermelding tijdens de 
uitslagenavond en in de 
Liber 2 van 2011. 
Help uw partij en help 
Mark Rutte  door zijn 
kabinet ook een meer-
derheid in de Eerste 
Kamer te geven. Uw 
steun kan het verschil 
maken, word dus nu 
ambassadeur!   
  

Help de vvD weer aan een overwinning

www.vvd.nl/ambassadeur
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